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Αθήνα, σήµερα στις 12 Ιανουαρίου 2011, ηµέρα Τετάρτη και
ώρα 10.07’ συνήλθε στην Αίθουσα των συνεδριάσεων του Βου-
λευτηρίου η Βουλή σε ολοµέλεια για να συνεδριάσει υπό την
προεδρία της Β’ Αντιπροέδρου αυτής κ. ΡΟ∆ΟΥΛΑΣ ΖΗΣΗ.

ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΟΥΣΑ (Ροδούλα Ζήση): Κυρίες και κύριοι συνά-
δελφοι, αρχίζει η συνεδρίαση.

Έχω την τιµή να ανακοινώσω στο Σώµα το δελτίο επικαίρων
ερωτήσεων της Πέµπτης 13 Ιανουαρίου 2011.

Α. ΕΠΙΚΑΙΡΕΣ ΕΡΩΤΗΣΕΙΣ Πρώτου Κύκλου (Άρθρο 130 παρά-
γραφοι 2 και 3 του Κανονισµού της Βουλής)

1. Η µε αριθµό 368/10-1-2011 επίκαιρη ερώτηση του Βουλευτή
του Πανελλήνιου Σοσιαλιστικού Κινήµατος κ. Αθανασίου Παπα-
γεωργίου προς τον Υπουργό Εργασίας και Κοινωνικής Ασφάλι-
σης, σχετικά µε την έλλειψη ιατρικού προσωπικού στο ΙΚΑ
Κατερίνης κ.λπ..

2. Η µε αριθµό 371/10-1-2011 επίκαιρη ερώτηση του Βουλευτή
της Νέας ∆ηµοκρατίας κ. Κωνσταντίνου Μαρκόπουλου προς
τον Υπουργό Οικονοµικών, σχετικά µε την κατάργηση της ∆ΟΥ
Καρύστου κ.λπ..

3. Η µε αριθµό 370/10-1-2011 επίκαιρη ερώτηση του Βουλευτή
του Κοµµουνιστικού Κόµµατος Ελλάδας κ. Σπυρίδωνα Χαλβατζή
προς την Υπουργό Εργασίας και Κοινωνικής Ασφάλισης, σχετικά
µε την υπογραφή επιχειρησιακής σύµβασης στη γαλακτοβιοµη-
χανία «ΝΕΟΓΑΛ» στη ∆ράµα κ.λπ..

4. Η µε αριθµό 365/10-1-2011 επίκαιρη ερώτηση της Βουλευ-
τού του Λαϊκού Ορθόδοξου Συναγερµού κ. Ουρανίας Παπαν-
δρέου-Παπαδάκη προς τον Υπουργό Υγείας και Κοινωνικής
Αλληλεγγύης, σχετικά µε την αντιµετώπιση της έλλειψης αγρο-
τικών ιατρών στην Περιφέρεια Στερεάς Ελλάδας κ.λπ..

5. Η µε αριθµό 374/10-1-2010 επίκαιρη ερώτηση του Βουλευτή
του Συνασπισµού Ριζοσπαστικής Αριστεράς κ. Παναγιώτη Λα-
φαζάνη προς τον Υπουργό Υποδοµών, Μεταφορών και ∆ικτύων,
σχετικά µε την αύξηση της τιµής των εισιτηρίων στις αστικές συ-
γκοινωνίες κ.λπ..

Β. ΕΠΙΚΑΙΡΕΣ ΕΡΩΤΗΣΕΙΣ ∆ευτέρου Κύκλου (Άρθρο 130 πα-
ράγραφοι 2 και 3 του Κανονισµού της Βουλής)

1. Η µε αριθµό 367/10-1-2011 επίκαιρη ερώτηση του Βουλευτή
του Πανελλήνιου Σοσιαλιστικού Κινήµατος κ. Έκτορα Νασιώκα
προς τον Υπουργό Υγείας, και Κοινωνικής Αλληλεγγύης, σχετικά
µε τη λήψη µέτρων κατά του καπνίσµατος κ.λπ..

2. Η µε αριθµό 372/10-1-2011 επίκαιρη ερώτηση της Βουλευ-
τού της Νέας ∆ηµοκρατίας κ. Όλγας Κεφαλογιάννη προς τον
Υπουργό Υποδοµών, Μεταφορών και ∆ικτύων, σχετικά µε τον εκ-
συγχρονισµό του Βορείου Οδικού Άξονα Κρήτης κ.λπ..

3. Η µε αριθµό 369/10-1-2011 επίκαιρη ερώτηση του Βου-
λευτή του Κοµµουνιστικού Κόµµατος Ελλάδας κ. Άγγελου Τζέκη

προς τους Υπουργούς Εσωτερικών, Αποκέντρωσης και Ηλε-
κτρονικής ∆ιακυβέρνησης και ∆ικαιοσύνης, ∆ιαφάνειας και Αν-
θρωπίνων ∆ικαιωµάτων, σχετικά µε την καταβολή των
δεδουλευµένων των εργαζοµένων συµβασιούχων στο ∆ήµο Πο-
λυγύρου Νοµού Χαλκιδικής κ.λπ..

4. Η µε αριθµό 366/10-1-2011 επίκαιρη ερώτηση του Βουλευτή
του Λαϊκού Ορθόδοξου Συναγερµού κ. Κυριάκου Βελόπουλου
προς τους Υπουργούς Παιδείας, ∆ιά Βίου Μάθησης και Θρη-
σκευµάτων και Οικονοµικών, σχετικά µε την κατασκευή µου-
σουλµανικού τεµένους στο Βοτανικό κ.λπ..

5. Η µε αριθµό 373/10-1-2011 επίκαιρη ερώτηση του Βουλευτή
του Συνασπισµού Ριζοσπαστικής Αριστεράς κ. ∆ηµητρίου Πα-
παδηµούλη προς τους Υπουργούς Περιβάλλοντος, Ενέργειας και
Κλιµατικής Αλλαγής και Οικονοµίας, Ανταγωνιστικότητας και
Ναυτιλίας, σχετικά µε την αύξηση των τιµολογίων της ∆ΕΗ κ.λπ..

Εισερχόµαστε στην ηµερήσια διάταξη της

ΝΟΜΟΘΕΤΙΚΗΣ ΕΡΓΑΣΙΑΣ

Συνέχιση της συζήτησης επί του σχεδίου νόµου του Υπουρ-
γείου Προστασίας του Πολίτη: «Ίδρυση Υπηρεσίας Ασύλου και
Υπηρεσίας Πρώτης Υποδοχής, προσαρµογή της ελληνικής νο-
µοθεσίας προς τις διατάξεις της Οδηγίας 2008/115/ΕΚ «σχετικά
µε τους κοινούς κανόνες και διαδικασίες στα κράτη-µέλη για την
επιστροφή των παρανόµως διαµενόντων υπηκόων τρίτων
χωρών» και λοιπές διατάξεις».

Στη χθεσινή συνεδρίαση ψηφίστηκε το νοµοσχέδιο επί της
αρχής. Στη σηµερινή συνεδρίαση θα συζητηθούν τα άρθρα του
νοµοσχεδίου και οι τροπολογίες ως µια ενότητα. Η διαδικασία
έχει ως εξής: θα µιλήσουν οι εισηγητές και οι ειδικοί αγορητές
επί των άρθρων, θα ακολουθήσουν οι εναποµείναντες οµιλητές
επί της αρχής και επί των άρθρων και τέλος θα µιλήσουν όσοι
τυχόν Βουλευτές εγγραφούν.

Το λόγο έχει ο εισηγητής της Πλειοψηφίας κ. Λάµπρος Μίχος.
ΛΑΜΠΡΟΣ ΜΙΧΟΣ: Καληµέρα και χρόνια πολλά, κυρία Πρόε-

δρε.
Κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, το νοµοσχέδιο που συζητούµε

σήµερα, όπως διά µακρών αναλύθηκε στη χθεσινή συνεδρίασή
µας, στοχεύει στην αλλαγή του υφισταµένου συστήµατος ασύ-
λου στην Ελλάδα, το οποίο δεν µπορεί να ανταποκριθεί στην απο-
στολή του και επικρίνεται, δυστυχώς, για τις ουσιώδεις ελλείψεις
και την αναποτελεσµατικότητά του.

Ένα νέο εθνικό σύστηµα ασύλου µε ολοκληρωµένη δοµή και
πρότυπη λειτουργία που λαµβάνει υπ’ όψιν τη σύγχρονη πραγ-
µατικότητα, που βασίζεται στο ∆ιεθνές ∆ίκαιο, που προάγει τα
ανθρώπινα δικαιώµατα και καταξιώνει τη χώρα µας, είναι ο φι-
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λόδοξος στόχος του νοµοσχεδίου που θα επιδιώξουµε αµέσως
µετά την ψήφισή του.

Αναφέροµαι, κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, σε ορισµένα στοι-
χεία του νοµοσχεδίου που συζητούµε, που εκφράζουν την ουσία
του. Η νέα υπηρεσία ασύλου είναι µία αυτοτελής υπηρεσία, δο-
µηµένη σε τοπικό και περιφερειακό επίπεδο, ώστε να είναι εκεί
όπου υπάρχει ανάγκη µε αποφασιστική αρµοδιότητα στα θέµατα
ασύλου και µε σύγχρονη λειτουργία. Επισηµαίνεται η παροχή
ενηµέρωσης, συµβουλευτικής και κοινωνικής στήριξης των πα-
ράνοµα εισερχοµένων στην Ελλάδα, καθώς επίσης η λειτουργία
υπηρεσιών και δικτύων που κάνουν δυνατή τη γρήγορη ροή πλη-
ροφοριών για τα άτοµα αυτά και λήψη αντικειµενικών αποφά-
σεων.

Αναφέροµαι στη στελέχωση της υπηρεσίας ασύλου µε πολι-
τικό προσωπικό, µια ιδιαίτερα σηµαντική αλλαγή στη λειτουργία
του συστήµατος ασύλου που θα συµβάλει στον αποκλειστικό
προσανατολισµό του στο σκοπό που υπηρετεί. Αναφέροµαι επί-
σης στα υψηλά προσόντα που πρέπει να διαθέτει ο διευθυντής
της υπηρεσίας ασύλου, τα οποία συνιστούν προϋπόθεση για την
ποιοτική λειτουργία της υπηρεσίας.

Αναφέροµαι στη σύσταση ανεξάρτητης αρχής προσφυγών. Με
τη σύσταση αυτής της υπηρεσίας δηµιουργούνται οι προϋποθέ-
σεις για ταχεία, αντικειµενική και δίκαιη επανεξέταση των απορ-
ριπτικών αποφάσεων υπηρεσίας ασύλου. Σ’ αυτό το πλαίσιο
αναφέρεται η δυνατότητα εξέτασης των προσφυγών από επι-
τροπές αριθµητικά ανάλογες µε το πλήθος των προσφυγών,
καθώς και η σύνθεση αυτών των επιτροπών από άτοµα µε κύρος,
εξειδικευµένη γνώση και εµπειρία στο προσφυγικό δίκαιο ή το
δίκαιο των ανθρωπίνων δικαιωµάτων µεταξύ των οποίων και ενός
εκπροσώπου που υποδεικνύεται από την Ύπατη Αρµοστεία του
ΟΗΕ, Έλληνα υπηκόου, όπως διόρθωσε χθες ο κύριος Υπουρ-
γός µε τις χθεσινές του τροποποιήσεις.

Στο σηµείο αυτό θέλω να επαινέσω τον κύριο Υπουργό, ο
οποίος αποδέχθηκε το σύνολο των παρατηρήσεων του Επιστη-
µονικού Συµβουλίου της Βουλής. ∆εν είναι σύνηθες. Είναι το
δέον, όµως. Πολύ σωστά υιοθετήθηκε αυτή η πρακτική.

Αναφέροµαι επίσης στην ίδρυση ειδικής αυτοτελούς υπηρε-
σίας πρώτης υποδοχής µε αποστολή την ταχεία και άρτια υπα-
γωγή των παράνοµα εισερχοµένων στις διαδικασίες πρώτης
υποδοχής µε όρους σεβασµού στην προσωπικότητά τους και στα
δικαιώµατά τους. Η ίδρυση αυτής της υπηρεσίας, οι αρχές που
διέπουν τη λειτουργία της και τη δοµή της δείχνουν την πρόθεση
του νοµοθέτη να αντιµετωπίσει το πρόβληµα της παράνοµης µε-
τανάστευσης στη χώρα µας, αλλά και τον ανθρωποκεντρικό του
χαρακτήρα.

Αναφέροµαι επίσης στις διαδικασίες πρώτης υποδοχής στις
οποίες περιλαµβάνεται ο σύγχρονος τρόπος καταγραφής των
παράνοµα εισερχοµένων και ο διαχωρισµός τους, που πραγµα-
τικά χρήζουν προστασίας, καθώς επίσης υπηρεσίες πληροφό-
ρησης και συµβουλευτικής, ιατρικής και ψυχοκοινωνικής
υποστήριξης, που αποτελούν στοιχειώδεις πράξεις ανθρωπι-
σµού.

Επισηµαίνω, κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, τη δόµηση της υπη-
ρεσίας πρώτης υποδοχής σε τοπικό και περιφερειακό επίπεδο
και ειδικά την εµβέλειά της να λειτουργεί υπηρεσίες πρώτης υπο-
δοχής, όπου δηµιουργείται ανάγκη, κέντρα πρώτης υποδοχής,
αλλά και έκτακτες κινητές µονάδες πρώτης υποδοχής.

Αναφέροµαι επίσης στο διαχωρισµό των αιτούντων άσυλο, την
παραποµπή τους στο περιφερειακό γραφείο ασύλου και σε πε-
ρίπτωση απόρριψης των αιτηµάτων τους, την παραποµπή τους
στην αρµόδια αρχή για τη διαδικασία επιστροφής ή επανεισδο-
χής.

Σ’ όλη αυτήν τη διαδικασία επισηµαίνω, κυρίες και κύριοι συ-
νάδελφοι, την ιδιαίτερη µέριµνα που λαµβάνουν τα άτοµα που
ανήκουν σε ευάλωτες κοινωνικές οµάδες, όπως οι ανήλικοι, οι
υπερήλικες, τα άτοµα µε αναπηρίες, οι γυναίκες σε κύηση ή λο-
χεία, τα θύµατα βασανιστηρίων, ψυχολογικής ή σωµατικής βίας
και τα θύµατα εµπορίας ανθρώπων.

Αναφέροµαι στη θεσµοθέτηση της συγκρότησης περιφερεια-
κής επιτροπής εποπτείας για την παρακολούθηση και αξιολό-
γηση της λειτουργίας κάθε κέντρου ή µονάδας πρώτης

υποδοχής. Εκτός από τη συγκρότησή της, κυρίες και κύριοι συ-
νάδελφοι, που ήταν σηµαντική, εξίσου σηµαντική είναι η συµµε-
τοχή σ’ αυτήν εκπροσώπων της Τοπικής Αυτοδιοίκησης Β’
Βαθµού και φορέων της κοινωνίας των πολιτών. Θεωρούµε την
κοινωνική συµµετοχή σε όλα τα επίπεδα –σωστά, κύριε παρι-
στάµενε Υφυπουργέ- ως το κλειδί για την επίτευξη των στόχων
του νέου συστήµατος ασύλου και την επιτυχία της πολιτικής
αυτής.

Ακολούθως έχουµε την ενσωµάτωση στην ελληνική νοµοθεσία
του άρθρου 6 της οδηγίας 2008/115 του Ευρωπαϊκού Κοινοβου-
λίου, σχετικά µε τις αποφάσεις επιστροφής. Ξεχωρίζουµε και ση-
µειώνουµε ιδιαιτέρως την παροχή δυνατότητας οικειοθελούς
αποχώρησης µέσα σε συγκεκριµένο χρονικό διάστηµα και υπο-
στήριξης σ’ όλη αυτήν τη διαδικασία.

Ξεχωρίζω επίσης και σηµειώνω από το άρθρο 23 τη λήψη όλων
των αναγκαίων µέτρων για την εκτέλεση των αποφάσεων επι-
στροφής µε ασφάλεια και ταχύτητα, χωρίς να παραβιάζονται τα
ανθρώπινα δικαιώµατα, µε φροντίδα για όλους αυτούς τους αν-
θρώπους, αλλά και µε αποφασιστικότητα.

Κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, ακολούθως έχουµε ρυθµίσεις
στο νοµοσχέδιο για την επιστροφή υπηκόων της Ευρωπαϊκής
Ένωσης, µελών των οικογενειών τους, καθώς και µελών οικογέ-
νειας Έλληνα πολίτη, προβλέψεις απαγόρευσης επιστροφής αλ-
λοδαπού, τροποποιήσεις του ν. 3386/2005, που αφορούν τις
προϋποθέσεις και διαδικασίες χορήγησης άδειας διαµονής σε
υπηκόους τρίτων χωρών για ανθρωπιστικούς λόγους ή όταν επι-
καλούνται αιτιολογηµένα αντικειµενική αδυναµία προσκόµισης
των απαιτούµενων εγγράφων, λόγω ειδικών συνθηκών.

Κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, ολοκληρώνοντας θέλω να ση-
µειώσω ότι η Ευρώπη και η Ελλάδα µαζί είναι χώρος ελευθερίας,
ασφάλειας και δικαιοσύνης και έτσι πρέπει να παραµείνει, µε δί-
καιη χρήση σε όσους, αναγκασµένοι από τις περιστάσεις, ανα-
ζητούν νοµίµως προστασία.

Τολµάται µια ακόµα ριζική αλλαγή στη διαχείριση των θεµά-
των µετανάστευσης και ασύλου. Είχαµε την υποχρέωση να δη-
µιουργήσουµε δοµές και υπηρεσίες που έλειπαν και να
ρυθµίσουµε τις διαδικασίες που απαιτούνται για να ανταποκρι-
θούµε στις συνθήκες που έχουν διαµορφωθεί, όπως το δίκαιο
και οι διεθνείς συνθήκες ορίζουν. Νοµίζω ότι πρέπει να υπερψη-
φίσουµε το παρόν νοµοσχέδιο και να επιδιώξουµε τη γρήγορη
υλοποίηση των προβλέψεών του.

Σας ευχαριστώ.
(Χειροκροτήµατα από την πτέρυγα του ΠΑΣΟΚ)

ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΟΥΣΑ (Ροδούλα Ζήση): Ευχαριστούµε τον κ. Λά-
µπρο Μίχο, εισηγητή της Πλειοψηφίας.

Το λόγο έχει η εισηγήτρια της Νέας ∆ηµοκρατίας κ. Κόλλια-
Τσαρουχά.

ΜΑΡΙΑ ΚΟΛΛΙΑ-ΤΣΑΡΟΥΧΑ: Ευχαριστώ, κυρία Πρόεδρε.
Κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, η Νέα ∆ηµοκρατία πιστή στις

υποχρεώσεις της απέναντι στη χώρα, στην προάσπιση των αν-
θρωπίνων δικαιωµάτων και στις διεθνείς υποχρεώσεις απέναντι
στην Ευρωπαϊκή Ένωση, ψηφίζει -όπως ήδη το δηλώσαµε- επί
της αρχής το συζητούµενο σήµερα νοµοσχέδιο.

∆ιατυπώθηκαν πολλές επιφυλάξεις από όλους σχεδόν τους
συναδέλφους –και όχι µόνο της Αντιπολίτευσης- για τη δυνατό-
τητα της χώρας µας στις παρούσες οικονοµικές -και όχι µόνο-
συγκυρίες να αντιµετωπίσει το διογκούµενο πλέον πρόβληµα της
λαθροµετανάστευσης µε τις ρυθµίσεις που προβλέπει το συζη-
τούµενο σήµερα υποψήφιο νοµοσχέδιο.

Στην αρµόδια επιτροπή δηλώσαµε ότι ψηφίζουµε όλα τα
άρθρα, µε πολλές όµως και σοβαρές επιφυλάξεις, οι οποίες εκ-
φράστηκαν και από εµένα και από τον κ. Παυλόπουλο, από τον
κ. Νάκο, από τον κ. Ζώη και άλλους συναδέλφους και της Μεί-
ζονος Αντιπολίτευσης, ως προς τη δυνατότητα εφαρµογής, αφού
προτείνονται και ρυθµίζονται ανεδαφικά και ουσιαστικά ακατόρ-
θωτα πράγµατα για την αντιµετώπιση του µεγάλου προβλήµα-
τος της λαθραίας εισαγωγής υπηκόων ξένων κρατών στη χώρα
µας, για το οποίο όµως πρέπει να θυµίσουµε ότι η Κυβέρνηση
έχει αποδυθεί σ’ έναν αγώνα δρόµου για να δικαιολογήσει τη
σκλήρυνση της στάσης της και µε την κατασκευή του φράχτη.

Θα έλεγα ότι είναι ένα στοιχείο το οποίο δεν το ανέλυσε ο κύ-
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ριος Υπουργός στη συζήτηση που είχαµε στην αρµόδια επι-
τροπή, ενώ ήταν σε εξέλιξη, -εγώ το είδα ξαφνικά να υπάρχει
στις εφηµερίδες, δεν ξέρω αν µου διέφυγε εµένα- κι ενώ θα µπο-
ρούσε κάλλιστα να το θέσει υπ’ όψιν µας και να το συζητήσουµε
στην αρµόδια επιτροπή, µε όλες τις ενστάσεις και τους προβλη-
µατισµούς που ακούστηκαν µετά και από τα Μέσα Μαζικής Ενη-
µέρωσης και βέβαια και από τη Βουλή και από τους Βουλευτές,
όπως έχουν θεσµικό ρόλο να το κάνουν.

Έτσι, λοιπόν, αυτή η σκλήρυνση της στάσης εκ µέρους της
Κυβέρνησης µε την κατασκευή του φράχτη στον Έβρο, τη δηµι-
ουργία στρατοπέδων, -µε εισαγωγικά, θα έλεγα εγώ- κέντρων
υποδοχής λαθροµεταναστών σε ξηρά και θάλασσα και την αυ-
στηροποίηση των ελέγχων στο γκέτο των Αθηνών και σε άλλες
πόλεις όπου υπάρχει σοβαρότατο πρόβληµα, αυτή η αντιµετα-
ναστευτική ατζέντα, κύριε Υπουργέ, και οι υψηλοί τόνοι που
υπάρχουν από σας και από συναδέλφους της Συµπολίτευσης για
το θέµα αυτό θεωρώ ότι έχουν σκοπό να λειτουργήσουν ως επι-
κοινωνιακό αντίβαρο απέναντι στην οικονοµική κατάσταση κι όλη
τη σχετική θεµατολογία, που δικαίως αναπτύσσεται στις µέρες
µας, καθώς η αγωνία των πολιτών διογκούται µέρα µε τη µέρα
για την ύφεση, την ανεργία κι όλα τα προβλήµατα που βιώνει η
ελληνική οικογένεια.

Κυρία Πρόεδρε, κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, κύριε Υπουργέ,
τη ροή της λαθραίας εισόδου υπηκόων ξένων χωρών, τη λαθρο-
µετανάστευση, -που τολµάµε να τη λέµε έτσι, γιατί αυτός είναι ο
όρος της- την περιορίζεις µόνο όταν αντιµετωπίζεις στη ρίζα του
το θέµα και όχι όταν ασχολείσαι στην κατάληξη του φαινοµένου.
Οφείλετε να δείτε και να παραδεχθείτε το γιατί φθάσαµε ως εδώ,
κύριοι συνάδελφοι του ΠΑΣΟΚ, και να δώσετε πειστικές εξηγή-
σεις στον ελληνικό λαό γιατί και πώς φθάσαµε. Καθυστερήσατε
δεκαπέντε ολόκληρους µήνες να αντιληφθείτε το πρόβληµα ή
τουλάχιστον να το οµολογήσετε, να τολµήσετε να αλλάξετε τη
θέση την οποία τηρούσατε όλα τα προηγούµενα χρόνια ως
ΠΑΣΟΚ, όταν η προσπάθεια, η κοµµατική σας και της Κυβέρνη-
σής σας, ήταν να µην στηρίζετε ούτε µέσα στο Κοινοβούλιο ούτε
στην ελληνική κοινωνία τις προσπάθειες που έκανε τότε η κυ-
βέρνηση η δική µας, δείχνοντας δήθεν παραπάνω ευαισθησία
από µας, δήθεν τονίζοντας τα ανθρώπινα δικαιώµατα και την ανά-
γκη να µετεξελιχθεί η Ελλάδα σε µια πολυπολιτισµική κοινωνία,
µε την αριστερή προπαγάνδα για αριστερό διεθνισµό να σας έχει
συνεπάρει. Κύριε Υπουργέ, δεν στηρίξατε τότε τις νοµοθετικές
παρεµβάσεις για το θέµα της κυβέρνησης Καραµανλή. ∆εν συ-
νεχίσατε τις πρωτοβουλίες µας, τις προσπάθειες που κάναµε,
εκείνες που κάναµε εν πάση περιπτώσει, που είχαν ήδη όµως
αποδώσει τους πρώτους καρπούς τους.

Εµείς είχαµε προωθήσει την ευρωπαϊκή συνεργασία, µε βα-
σικό στοιχείο την παρουσία της FRONTEX. Τον Ιούνιο του 2009
ο κ. Παυλόπουλος στην επίσκεψη του τότε αρµόδιου Επιτρόπου
είχε πετύχει τις δεσµεύσεις της Ευρωπαϊκής Ένωσης και είχαν
πέσει οι πρώτοι σπόροι της µετέπειτα εξελιγµένης συζήτησης
και του προβληµατισµού, των συνόρων της χώρας µας ως συνό-
ρων της Ευρωπαϊκής Ένωσης.

Και βέβαια, κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, η κυβέρνησή µας
τότε είχε θεσπίσει πολύ αυστηρότερους κανόνες για τη φύλαξη
των χερσαίων συνόρων στον Έβρο και την αστυνόµευση παρά-
νοµων µεταναστών. Είχαµε προωθήσει τη δηµιουργία νέων, σύγ-
χρονων κέντρων φιλοξενίας λαθροµεταναστών σε καίρια σηµεία,
τα οποία εσείς τα αφήσατε ανενεργά και δεν τα συνεχίσατε. Ξε-
χάσατε να το κάνετε.

Όπως επίσης πρέπει να τονιστεί ότι ξέχασε η Κυβέρνηση Πα-
πανδρέου το θέµα δεκαπέντε ολόκληρους µήνες και χαλαρώ-
σατε δραµατικά τη φύλαξη, την αστυνόµευση. Ψηφίσατε ένα
νόµο για την ιθαγένεια που έκανε ακόµη πιο ελαστικούς τους κα-
νόνες αυτούς που εµείς είχαµε θεσπίσει, του Κώδικα Ιθαγένειας
το 2005, µετατρέποντας την πατρίδα µας σε µαγνήτη και πόλο
έλξης λαθροµεταναστών.

Κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, τα µέτρα που προβλέπει το νο-
µοσχέδιο έρχονται πολύ αργά. Ξεκινάµε ουσιαστικά από την
αρχή, ενώ µειώσατε και την πίεση προς την Ευρωπαϊκή Ένωση
για τη διαµόρφωση των κοινών πολιτικών και κυρίως για την αλ-
λαγή του κανονισµού ∆ουβλίνο II. ∆εσµεύτηκε ο κύριος Υπουρ-

γός –και το ακούσαµε µε χαρά- να είναι ακόµη πιο πιεστικός και
βέβαια εµάς µας βρίσκει σύµφωνους και υποστηρικτές.

Είναι απαράδεκτη, κύριε Υπουργέ, η τροποποίηση της αρχι-
κής συµφωνίας Παπανδρέου-Τζεµ κατά την τελευταία επίσκεψη
του Τούρκου Πρωθυπουργού στη χώρα µας, το ότι τέθηκε αριθ-
µητικό όριο στους µετανάστες που πρέπει να πάρει πίσω η γεί-
τονα χώρα, η Τουρκία, η οποία έτσι κι αλλιώς παραβιάζει τα
συµπεφωνηµένα. Είναι υποχώρηση και υπαναχώρηση κι αφήνει
στο θέµα αυτό την Τουρκία ανεξέλεγκτη.

Κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, είπαµε ότι ψηφίζουµε όλα τα
άρθρα του νοµοσχεδίου µε πάρα πολλές επιφυλάξεις, εκτός από
τα άρθρα…

(Στο σηµείο αυτό κτυπάει προειδοποιητικά το κουδούνι λήξεως
του χρόνου οµιλίας της κυρίας Βουλευτού)

Θα κλείσω, κυρία Πρόεδρε, θα χρειαστώ ένα, δύο λεπτά αν
µου επιτρέπετε.

∆εν ψηφίζουµε, λοιπόν, το άρθρο 1 και το άρθρο 6, γιατί θεω-
ρούµε ότι είναι αναποτελεσµατικά και ουσιαστικά είναι η αρχή
του νοµοσχεδίου. Το κάνουµε για λόγους αρχής. Είναι αναποτε-
λεσµατικά, λοιπόν, όπως και όλο το σύστηµα των διευθύνσεων.
Σας τόνισαν επανειληµµένα, τουλάχιστον, οι Υπουργοί και οι
Υφυπουργοί που άσκησαν εξουσία επί κυβερνήσεών µας. Το γε-
γονός ότι δεν υπάρχει µια διεύθυνση, ότι δεν υπάρχει σηµείο
αναφοράς σε µια γενική γραµµατεία και όλα αναφέρονται κα-
τευθείαν στον Υπουργό, ότι υπάρχουν διαφορετικές λειτουργίες
και αρµοδιότητες σε διάφορα αρµόδια Υπουργεία. ∆εν υπάρχει,
λοιπόν, µια διάδραση, ώστε να υπάρχει µια ενιαία µεταναστευ-
τική πολιτική. Και αυτό, θα το βρείτε µπροστά σας, µε δυσκολία
στην εφαρµογή και αυτού του νοµοσχεδίου. Ετσί, λοιπόν, εµείς
δεν ψηφίζουµε το άρθρο 1 και το άρθρο 6.

Ψηφίζουµε, οπωσδήποτε τα άρθρα στο Κεφάλαιο Β’, της εν-
σωµάτωσης της οδηγίας της Ευρωπαϊκής Ένωσης ως υποχρέ-
ωσή µας απέναντι στις συµβάσεις, που έχουµε υπογράψει.

Θεωρώ θετικό, κυρία Πρόεδρε, στο άρθρο 41, αυτό που τονί-
ζεται για την οµογένεια. Είναι κάτι το οποίο ήταν όντως παρά-
λειψη και έπρεπε να συµβεί.

Κλείνοντας, κυρία Πρόεδρε, θα ήθελα να τονίσω, αυτό το
οποίο αναφέρθηκε διεξοδικά τις προηγούµενες ηµέρες και στην
αρµόδια επιτροπή και αναφέρεται ρητά στην έκθεση επί του νο-
µοσχεδίου της ∆ιεύθυνσης Επιστηµονικών Μελετών και έχει να
κάνει µε την αρµοδιότητα που παραχωρείται σε µη κυβερνητικές
οργανώσεις, ακόµα και στην Υπάτη Αρµοστεία, έστω και µε Έλ-
ληνα εκπρόσωπο. Προσπαθήστε να τα διορθώσετε όλα αυτά.

Θεωρώ, λοιπόν, ότι παραχωρείτε αρµοδιότητες κρατικής εξου-
σίας. ∆εν µπορούν να γίνουν πράξεις, που όπως το λέει ρητά η
έκθεση της επιτροπής «είναι συνυφασµένες µε τη διαδικασία χο-
ρήγησης ασύλου, όπως είναι η εξέταση αιτηµάτων ασύλου, η διε-
ξαγωγή συνεντεύξεων, ο εφοδιασµός», δεν µπορεί να έχουν τη
δυνατότητα να το κάνουν αυτό µη κυβερνητικές οργανώσεις ή
και ακόµα η Υπάτη Αρµοστεία. Αυτό µας βρίσκει κάθετα αντίθε-
τους, παρ’ όλο που όπως είπα και προηγουµένως θεωρούµε ότι
πρέπει να ψηφίσουµε και τα άρθρα του νοµοσχεδίου, εκτός από
τα άρθρα 1 και 6.

Πρέπει, επίσης, να τονίσω στο άρθρο 42 µια σηµαντική έν-
σταση και έναν προβληµατισµό, ότι εισάγει διατάξεις για τη νο-
µιµοποίηση εκατοντάδων και χιλιάδων παράνοµων µεταναστών
και µέσω διαδικασίας αδειών διαµονής που εκδίδει ο Υπουργός
Εσωτερικών για ανθρωπιστικούς ή εξαιρετικούς λόγους. Είναι
πάρα πολύ θολό το τοπίο των εξαιρετικών λόγων, που δεν ανα-
φέρονται ρητά. Οι διατάξεις αυτές, συνδυαζόµενες µε αυτές των
διατάξεων για την ιθαγένεια, που έχετε ψηφίσει και τονίστηκε
επανειληµµένα, θεωρούµε ότι οδηγούν στην άµεση νοµιµοποί-
ηση και απόκτηση της ελληνικής ιθαγένειας µεταναστών που σή-
µερα ζουν παράνοµα στη χώρα.

Όπως όλοι µας τονίσαµε, κυρία Πρόεδρε και κυρίες και κύριοι
συνάδελφοι, κανένας δεν µπορεί να θεωρείται περισσότερο αν-
θρωπιστής από τον άλλο. Όλοι έχουµε τα αισθήµατα ανθρωπι-
σµού. ∆εν είµαστε ρατσιστές. Είµαστε ένα φιλάνθρωπο έθνος,
είµαστε µια φιλάνθρωπη φυλή οι Έλληνες, φιλόξενοι. Όµως
αυτό, δεν µπορεί να γίνεται σε βάρος της ελληνικής κοινωνίας
και σε βάρος άλλων αναγκών που έχουν οι Έλληνες πολίτες και
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όσοι είναι νοµιµοποιηµένοι και θέλουν να ζήσουν ειρηνικά στη
χώρα µας.

Με τις σκέψεις αυτές, κυρία Πρόεδρε, κυρίες και κύριοι συνά-
δελφοι, ψηφίζουµε το νοµοσχέδιο και στα άρθρα, εκτός από το
άρθρο 1 και το άρθρο 6 και βέβαια, επί της αρχής.

Σας ευχαριστώ.
(Χειροκροτήµατα από την πτέρυγα της Νέας ∆ηµοκρατίας)

ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΟΥΣΑ (Ροδούλα Ζήση): Ευχαριστούµε την κ.
Μαρία Κόλλια-Τσαρουχά, εισηγήτρια της Νέας ∆ηµοκρατίας.

Κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, έχω την τιµή να ανακοινώσω
στο Σώµα ότι τη συνεδρίασή µας παρακολουθούν από τα άνω
δυτικά θεωρεία, αφού προηγουµένως ξεναγήθηκαν στην έκθεση
της αίθουσας «ΕΛΕΥΘΕΡΙΟΣ ΒΕΝΙΖΕΛΟΣ» και ενηµερώθηκαν για
την ιστορία του κτηρίου και τον τρόπο οργάνωσης και λειτουρ-
γίας της Βουλής των Ελλήνων, τριάντα µαθητές και µαθήτριες
και τρείς εκπαιδευτικοί τους, από το 6ο Γενικό Λύκειο Αχαρνών.

Η Βουλή τους καλωσορίζει.
(Χειροκροτήµατα απ’ όλες τις πτέρυγες της Βουλής)

Το λόγο έχει τώρα, ο ειδικός αγορητής του Κοµµουνιστικού
Κόµµατος Ελλάδος, κ. Νικόλαος Παπακωνσταντίνου.

ΝΙΚΟΛΑΟΣ ΠΑΠΑΚΩΝΣΤΑΝΤΙΝΟΥ: Και από τη χθεσινή συ-
ζήτηση και αντιπαράθεση για το συζητούµενο νοµοσχέδιο ανα-
δεικνύεται σχεδόν αναµφισβήτητα ο ρωµαλέος ρεαλισµός και η
αποτελεσµατικότητα της πρότασης εκτίµησης του Κοµµουνιστι-
κού Κόµµατος Ελλάδας για την πραγµατική αιτία του εγκλωβι-
σµού και της παγίδευσης δεκάδων χιλιάδων αναξιοπαθούντων
ανθρώπινων όντων στη χώρα µας.

Είναι η φύση και ο χαρακτήρας της Συµφωνίας ∆ουβλίνο II. Οι
φράχτες εξόδου στην Πάτρα και την Ηγουµενίτσα, όπως οµολό-
γησαν και περιέγραψαν οι Βουλευτές από αυτούς τους δύο νο-
µούς, προστατεύουν πλήρως την Ευρωπαϊκή Ένωση µε όλα τα
προβλήµατα που δηµιουργούν και ήταν πολύ γλαφυρές οι περι-
γραφές των Βουλευτών από την Αχαΐα και τη Θεσπρωτία.

∆εύτερο ζήτηµα. Είναι επίσης αποκαλυπτική και σας χαστου-
κίζει πολιτικά, κύριοι της Κυβέρνησης, η διήγηση του κ. Καρύδη
για τη σύσκεψη της EUROJUST, της Σένγκεν και ∆ουβλίνο II -
µαζί µε τον κ. Τζαβάρα- για το πώς σκέφτονται οι αξιαγάπητοι
εταίροι της επίσηµης Ελλάδας.

Είναι αποκλειστικές οι ευθύνες του ΠΑΣΟΚ και της Νέας ∆η-
µοκρατίας για το ότι η χώρα µας έγινε βιγλάτορας της Ευρω-
παϊκής Ένωσης και µετατράπηκε από χώρα διέλευσης σε χώρα
προορισµού, όπως επίσης είναι ευθύνη της ευρωενωσιακής νο-
µιµοφροσύνης και του σηµαιοφόρου που παίζει το ΠΑΣΟΚ.

Από αυτήν την άποψη, µπορείτε να είστε υπερήφανοι, κύριοι
της Κυβέρνησης, για την παγίδευση και τον εγκλωβισµό χιλιά-
δων παρανόµως εισερχοµένων εν τη ευρωπαϊκή επικρατεία. Σας
ανήκει, κύριοι της Κυβέρνησης και η σχετική συγκίνηση του Λαϊ-
κού Ορθόδοξου Συναγερµού!

Επιδείξατε και επιδεικνύετε πλήρη συνέπεια και αυτοθυσία
στην εφαρµογή των Συµφωνιών ∆ουβλίνο II, παρά τις δυσχέρειες
που δηµιούργησαν και σε εσάς αλλά πολλαπλές και στον ίδιο το
λαό µας. Το κύριο ζήτηµα της πολιτικής σας και που επιµένετε
και συνεχίζετε να σηκώνετε τη σηµαία είναι η επίσηµη Ελλάδα
να είναι ο πραγµατικός βιγλάτορας της Ευρωπαϊκής Ένωσης
στις ανατολικές εσχατιές του ευρωπαϊκού βασιλείου.

Θέλω να σχολιάσω µια σειρά συλλογισµών που ανέπτυξαν
πολλοί οµιλητές, µια σειρά µετέωρων συλλογισµών. Ίσως από
τρόµο δεν οδηγούν το συλλογισµό τους σε συµπέρασµα. Θα
αναφέρω πάνω από δεκατέσσερις.

Έλεγαν, λοιπόν: «Η Ευρωπαϊκή Ένωση οφείλει. Η Ευρωπαϊκή
Ένωση πρέπει να κατανοήσει. Η Ευρωπαϊκή Ένωση πρέπει να
αντιληφθεί. Η Ευρωπαϊκή Ένωση πρέπει να τεθεί προ των ευθυ-
νών της. Η Ευρωπαϊκή Ένωση πρέπει να επιδείξει την αλληλεγ-
γύη της. Η Ευρωπαϊκή Ένωση οφείλει να κατανείµει ισοµερώς
και αναλογικά τα βάρη, να σταθεί ώριµα και υπεύθυνα. Η Ευρω-
παϊκή Ένωση πρέπει να χαράξει µια νέα µεταναστευτική πολι-
τική, να πάψει η άδικη επιβάρυνση της χώρας µας, να
συνειδητοποιήσει η Ευρωπαϊκή Ένωση το ρόλο της, να συµβάλει
στην εκπόνηση συµφωνιών µε τρίτες χώρες. Οφείλει να πειστεί
η Ευρωπαϊκή Ένωση, να καταλάβουν οι εταίροι µας. Οφείλει να
πιέσει την Τουρκία.»

Όλα αυτά ειπώθηκαν, λες και η Ευρωπαϊκή Ένωση είναι µου-
γκή, λες και είναι βουβή, λες και δεν έχει επιδιώξεις, λες και οι
επιδιώξεις δεν αποτυπώνονται στις Συµφωνίες ∆ουβλίνο II, µα
και στην ίδια την ευρωενωσιακή οδηγία που επικυρώνεται µε
αυτό το νοµοσχέδιο, λες και οι εκάστοτε εκπρόσωποι –η περί-
πτωση του κ. Καρύδη, του κ. Τζαβάρα, ακόµα και του ίδιου του
Υπουργού σε διάφορα όργανα της Ευρωπαϊκής Ένωσης, µα και
του ίδιου του κ. Παυλόπουλου- που επανειληµµένα έθεταν το ζή-
τηµα –όλοι όµως!- εκκωφαντικά σιωπούν. Τι απαντούν και τι λένε
οι ευρωενωσίτες;

Από αυτή την άποψη, θέλετε να υπάρχει ένας µετέωρος συλ-
λογισµός. Εµείς τον βάλαµε στην Ευρωπαϊκή Ένωση, αλλά δυ-
στυχώς οι εταίροι µας δεν συνειδητοποιούν την κατάσταση και
έτσι νοµίζει αγαθιάρικα ο καθένας ότι αρκεί να το θέσεις το ζή-
τηµα –άσχετο το πώς το θέτεις- για να αντιµετωπιστεί, για να
αποφύγετε το κρίσιµο ζήτηµα, τη ρεαλιστικότητα και την αποτε-
λεσµατικότητα της πρότασης του ΚΚΕ να δοθούν ταξιδιωτικά έγ-
γραφα γιατί αυτοί οι άνθρωποι είναι εγκλωβισµένοι στη χώρα
µας!

Και από αυτήν την άποψη αντιλαµβανόµαστε το καταφύγιο του
κυρίου Υφυπουργού, που για να µην απαντήσει στο πραγµατικό
δίληµµα, απειθαρχία ή όχι απέναντι στις υπαγορεύσεις της Συν-
θήκης ∆ουβλίνο ΙΙ, έφτασε στο σηµείο έµµεσων απειλών. Κα-
λούσε τους Έλληνες να ξεθάψουν τα διαβατήριά τους και έβαλε
θέµα για το τι θα γίνει µε τις εξαγωγές µας. Παρά τη θέλησή σας,
αποκαλύπτεται ποια είναι η φύση και ο χαρακτήρας των σχέσεων
ανάµεσα στους εταίρους και τις χώρες της Ευρωπαϊκής Ένω-
σης.

Υπάρχουν µερικά ζητήµατα που επίσης αναδείχθηκαν από τη
συζήτηση. Άραγε γιατί, σήµερα το ΠΑΣΟΚ λαµβάνει µέτρα, που
χθες απεχθανόταν; Γιατί η Νέα ∆ηµοκρατία σήµερα συνηγορεί
σε µέτρα, που δεν τα έλαβε τα χρόνια του 2004 - 2008; Ήταν
άραγε η χώρα µας χθες ένα ξέφραγο αµπέλι και σήµερα έφτασε
στα όριά της και πρέπει να µπει σε τάξη;

Την απάντηση τη δίνει, κατά την άποψή µας αφοπλιστικά για
τους συλλογισµούς σας και τους ισχυρισµούς σας, ο ίδιος ο
Πρόεδρος της Νέας ∆ηµοκρατίας σε παρέµβασή του στη Βουλή
στις 13 Φλεβάρη του 2010. Ποιο είναι το κριτήριο της σκέψης
σας, των στοχεύσεών σας;

∆ιατυπώνει, λοιπόν, ο κ. Σαµαράς στην αναφερόµενη συζή-
τηση: «Σε εποχές οικονοµικής άνθισης υπάρχει ζήτηση για φθηνά
εργατικά χέρια. Σε εποχές οικονοµικής κρίσης υπάρχει υπερ-
προσφορά εργασίας. Και είναι εξαιρετικά δύσκολο να µοιραστεί
η µιζέρια. Οι κοινωνίες ανοίγουν σε εποχές οικονοµικής άνθισης
και κλείνουν σε περιόδους οικονοµικής κρίσης».

Αυτό, λοιπόν, είναι το βασικό κριτήριο και της χθεσινής σας
στάσης και της σηµερινής σας στάσης. Αυτό είναι ένα πράγµα
που δεν το κατανοούν οι εκπρόσωποι του Λαϊκού Ορθόδοξου Συ-
ναγερµού. ∆ηλαδή, σας ενώνει η βασική σκέψη, να θέλετε τέ-
τοιους και τόσους µετανάστες όσους χρειάζονται οι
καπιταλιστικές επιχειρήσεις ως πάµφθηνο, σχεδόν τζάµπα, στα
όρια της λαθραίας ζωής και µε εξαερωµένα δικαιώµατα και ανά-
λογα µε τις κάθε φορά οριοθετηµένες ανάγκες της φάσης του οι-
κονοµικού κύκλου, εργατικό δυναµικό.

Υπάρχει ένα άλλο ζήτηµα. Αναρωτήθηκε ο κ. Μαρκογιαννάκης
«Πώς µπόρεσαν Έλληνες εκπρόσωποι το 2003 να αποδεχθούν
την τόσο δυσµενή, ετεροβαρή και άδικη για τη χώρα µας Συµ-
φωνία ∆ουβλίνο ΙΙ»; ∆εν µπόρεσε, όµως, ο κ. Μαρκογιαννάκης να
απαντήσει. Πιθανόν να τρόµαξε και µόνο µε την ερώτηση που
διατύπωσε. Γιατί, συνέχισε λέγοντας ότι θα ψηφίσει το νοµο-
σχέδιο για το µόνο λόγο ότι ενσωµατώνει την ευρωενωσιακή οδη-
γία. Συµµορφώθηκε µε ό,τι ο ίδιος στην οµιλία του επέκρινε.

Τα στοιχεία που παρουσίασαν εδώ στην Ολοµέλεια τόσο ο κ.
Μαρκογιαννάκης από την εµπειρία του στο Υπουργείο που ήταν
εκείνα τα χρόνια, αλλά και ο κ. Μπεντενιώτης, χαστουκίζουν όλη
την επιχειρηµατολογία για τα ζητήµατα που µε θεσµικολειτουρ-
γικά «ωσαννά» εµφάνισαν οι κυβερνητικοί οµιλητές.

(Στο σηµείο αυτό κτυπάει το κουδούνι λήξεως του χρόνου οµι-
λίας του κυρίου Βουλευτή)

Υπάρχει λέτε το εξής ένα, που θα υλοποιήσετε. Θα φτιάξετε
φυλακές, στρατόπεδα συγκέντρωσης. Λέτε για διάφορες διαδι-
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κασίες απελάσεων και προσπερνάτε το ζήτηµα ότι το 95% των
απελάσεων ακυρώνονται, γιατί δεν τους δέχονται.

ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΟΥΣΑ (Ροδούλα Ζήση): Παρακαλώ, ολοκληρώ-
στε.

ΝΙΚΟΛΑΟΣ ΠΑΠΑΚΩΝΣΤΑΝΤΙΝΟΥ: Σηµειώνουµε, επίσης, ένα
άλλο ερώτηµα. Έχει ρεαλιστική και αντικειµενική βάση η αλαζο-
νική υπεροψία του Λαϊκού Ορθόδοξου Συναγερµού απέναντι στο
ΠΑΣΟΚ; Κατά τη γνώµη µας, ναι, γιατί το νοµοσχέδιο συγκροτεί
έναν κοµψό καθωσπρεπισµό που γονιµοποιεί το χρήσιµο ρόλο
του σε αντιλαϊκά και αντιδηµοκρατικά σχέδια.

Εµείς νοµίζουµε ότι προσπερνάτε τις αιτίες του προβλήµατος
της µετανάστευσης, τις αιτίες του προβλήµατος της προσφυ-
γιάς. Ουσιαστικά θέλετε να δηµιουργήσετε συντηρητικά και αντι-
δραστικά αντανακλαστικά στην κοινωνία, που θα καθιστούν
αθέατη την επιδίωξή σας να µειωθεί δραστικά το µισθολογικό και
µη µισθολογικό κόστος εργασίας και για τους Έλληνες εργαζό-
µενους, αλλά και για τους ξένους και για τους µετανάστες. Αυτή
είναι η έγνοια σας και η φροντίδα σας.

Αυτό που µένει από το νοµοσχέδιο που θα ψηφίσετε, είναι η
δηµιουργία ενός ασφυκτικού κατασταλτικού κλοιού. Το καταψη-
φίζουµε και στο σύνολο και στα άρθρα του.

ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΟΥΣΑ (Ροδούλα Ζήση): Ευχαριστούµε τον κ. Πα-
πακωνσταντίνου.

Το λόγο έχει ο ειδικός αγορητής το Λαϊκού Ορθόδοξου Συνα-
γερµού κ. Αθανάσιος Πλεύρης.

ΑΘΑΝΑΣΙΟΣ ΠΛΕΥΡΗΣ: Ευχαριστώ, κυρία Πρόεδρε.
Κύριοι συνάδελφοι, κάνουµε µια συζήτηση από χθες και ου-

σιαστικά αναφερόµαστε στο µείζον πρόβληµα της µετανάστευ-
σης. Πραγµατικά, εµείς έχουµε κατηγορηθεί από την Αριστερά
για τις θέσεις τις οποίες έχουµε και τις οποίες τις είχαµε πάντοτε
και τις υπερασπιζόµαστε και η Αριστερά δεν έχει καµµία απολύ-
τως πρόταση.

Τι σας λέει η Αριστερά; Η Αριστερά σας λέει «όσοι πιστοί προ-
σέλθετε στην Ελλάδα και στην Ευρώπη, όποιος θέλει να έρθει».
Προτείνει δηλαδή η Αριστερά να λύσει η Ευρώπη –γιατί όταν
λέµε ότι το πρόβληµα είναι ευρωπαϊκό, πρέπει και εµείς εδώ
πέρα να το αντιµετωπίζουµε ως ευρωπαϊκό- το πρόβληµα της πα-
γκόσµιας φτώχειας και του κάθε κατατρεγµένου στη γη από την
Αφρική και την Ασία.

Σε αυτό το πράγµα είµαστε ιδεολογικά αντίθετοι. Εµείς θέ-
λουµε µια Ευρώπη που θα έχει τα έθνη-κράτη, όπως υπάρχουν
και αυτά τα έθνη-κράτη θα συνεχίσουν να υπάρχουν. ∆εν θέ-
λουµε την Ευρώπη που θα γίνει η Ευρώπη του σκληρού Ισλάµ
της Ασίας και της Αφρικής που ληστρικά και παρασιτικά έρχεται
στην Ευρώπη.

Αυτό που λέει το Κοµµουνιστικό Κόµµα Ελλάδας είναι πραγ-
µατικότητα. Η Ελλάδα και η Ευρώπη θέλουν τόσους µετανάστες
όσους µπορούν να αντέξουν. ∆εν είναι µόνο να αντέξουµε τις
συνθήκες της αγοράς, είναι να αντέξουµε και τις πολιτιστικές και
τις εθνοτικές και τις θρησκευτικές συνθήκες. ∆εν θέλουµε σε
καµµία περίπτωση την αλλοίωση του πληθυσµού της Ευρώπης.
Εµείς όλα αυτά τα έχουµε πει. Είναι ξεκάθαρα, είναι η ιδεολο-
γική µας ατζέντα την οποία πιστά υπηρετούµε.

Χθες κάναµε ανάλυση του ποια είναι η σωστή µεταναστευτική
πολιτική στο σύνολό της. Είναι η πολιτική της ασφαλούς φύλαξης
των συνόρων της Ευρώπης, η πολιτική των αντικινήτρων, δηλαδή
αυτοί που θα έρχονται παράνοµα στη χώρα ή στην Ευρώπη να
µην απολαµβάνουν καµµία απολύτως παροχή, ούτε εργασία ούτε
κατοικία, παρά µόνο τα απολύτως απαραίτητα της ζωής. Είναι η
πολιτική των ποσοστώσεων, δηλαδή, κάθε χώρα θα έχει τόσους
µετανάστες όσους µπορεί να αντέξει και είναι η πολιτική τής πίε-
σης από την Ευρωπαϊκή Ένωση απευθείας για την επαναπροώ-
θηση.

Σ’ αυτό το νοµοσχέδιο υπάρχει το εξής πρόβληµα. Ξεκινά να
λύσει κάποια τεχνικά θέµατα, δηλαδή τα θέµατα των υπηρεσιών,
ότι πρέπει να υπάρχει µια υπηρεσία για την πρώτη υποδοχή, ότι
πρέπει να υπάρχει µια υπηρεσία ασύλου. Για εµάς δεν πρέπει να
υπάρχει µια δευτεροβάθµια επιτροπή.

Τελικά, όµως, αποξενώνεται τελείως ο ρόλος της Αστυνοµίας
που έχει µια εµπειρία σε όλα αυτά τα θέµατα. Η Αστυνοµία αντι-
καθίσταται. Τις ΜΚΟ τις κάνατε φορείς της «Κοινωνίας των Πο-

λιτών», την Ύπατη Αρµοστεία του ΟΗΕ τη βγάλατε, αλλά λέτε
για άτοµο που θα υποδεικνύει η Ύπατη Αρµοστεία του ΟΗΕ, άρα
είναι ουσιαστικά το ίδιο πράγµα. Γενικότερα, βλέπουµε µια εκ-
χώρηση της εθνικής κυριαρχίας, µια εκχώρηση ενός δικαιώµα-
τος που θα έπρεπε να ήταν αποκλειστικά του σκληρού πυρήνα
της εκτελεστικής εξουσίας σε διάφορα άλλα όργανα. Γι’ αυτό το
λόγο εµείς είµαστε αντίθετοι σε όλα αυτά τα κεφάλαια που έχουν
να κάνουν µε τα θέµατα των υπηρεσιών.

Ερχόµαστε τώρα στην οδηγία. Η οδηγία δείτε τι κάνει. Αν µι-
λούσαµε θεωρητικά εδώ, χωρίς να ξέρουµε το πρόβληµα, πολλά
από αυτά που λέγονται µέσα θα φαίνονταν φυσιολογικά, αλλά
δεν είναι έτσι. Συζητάµε τώρα σοβαρά το θέµα της οικειοθελούς
αποχώρησης; Είναι δυνατόν να συζητάµε γι’ αυτό; Ποια οικειο-
θελής αποχώρηση; Ο άλλος έχει διανύσει χίλια χιλιόµετρα για να
έρθει εδώ πέρα και οικειοθελώς θα αποχωρήσει; Υπάρχουν µια
σειρά από διατάξεις που είναι άκρως επιεικείς. Αναφέροµαι συ-
γκεκριµένα.

Στο άρθρο 11 µιλάτε για τις συνθήκες κράτησης, εάν είναι απα-
ραίτητες. Μπορεί να θεωρηθεί ότι ο άλλος δεν αποτελεί κίνδυνο,
άρα δεν χρειάζεται να κρατείται και αφού δεν χρειάζεται να κρα-
τείται, µπορεί να αποχωρήσει. Συνεπώς κυκλοφορεί ελεύθερα
στην ελληνική κοινωνία.

Στο άρθρο 19 της οδηγίας λέτε ότι αν υπάρχουν ευνοϊκότερες
συνθήκες από αυτές της οδηγίας, µπορεί να εφαρµοστούν. Εµείς
δεν θέλουµε να υπάρχουν. Αντιθέτως, θέλουµε να µην πληγούν
από αυτές τις οδηγίες διαδικασίες που υπάρχουν που είναι δυ-
σχερέστερες.

Στο άρθρο 22 λέτε ότι τα άτοµα που εµπίπτουν στη διαδικασία
της οικειοθελούς αποχώρησης δεν κρατούνται. Όλοι θα ζητή-
σουν οικειοθελή αποχώρηση για να µην κρατούνται.

Με το άρθρο 24 µπορεί να υπάρχει αναβολή αποµάκρυνσης.
Άρα ουσιαστικά µπαίνουν σε µια διαδικασία να µην απελαύνο-
νται.

Στο άρθρο 25 τι λέτε; Λέτε ότι αν γίνει επαναπροώθηση ανη-
λίκων – πώς θα τους επαναπροωθήσουµε;- θα πρέπει να βρούµε
τρόπο να επιστρέψουν σε οικογενειακό τους πρόσωπο.

Πείτε µου πρακτικά αυτό πώς θα γίνει. Με αυτό το άρθρο είναι
σαν να λέτε ότι όσοι ανήλικοι έρχονται εδώ πέρα δεν θα µπορούν
να επιστρέψουν.

Έχετε ειδικές ρήτρες για τις µονογονεϊκές οικογένειες. Μονο-
γονεϊκές οικογένειες θα έρχονται καi θα λένε «αυτό είναι το παιδί
µου, ένας είµαι». Το ξέρετε ότι δεν µπορείτε ούτε την ανηλικό-
τητα να διαπιστώσετε, αφού δεν υπάρχουν χαρτιά; Θα σας λένε
«είµαι δεκαπέντε, είµαι δεκαέξι». Και τώρα, όσον αφορά αυτούς
που έχουν έρθει παράνοµα, θα πρέπει η ελληνική πολιτεία να
βρει πού ήταν οι γονείς εκεί πέρα ή οι θείοι ή οτιδήποτε άλλο για
να τους επιστρέψει. Είναι πράγµα το οποίο είναι αδύνατον.

Στο άρθρο 26 βάζετε δίπλα στα θύµατα εµπορίας ανθρώπων
και τα θύµατα παράνοµης διακίνησης µεταναστών. Είναι όλοι,
δηλαδή, όσοι έρχονται. Όλοι θα επικαλούνται ότι είναι θύµατα
εµπορίας ανθρώπων, όλοι θα επικαλούνται ότι είναι θύµατα βα-
σανιστηρίων. Να σας πω και κάτι; Αυτό σ’ ένα σηµείο µπορεί να
είναι και πραγµατικό διότι προφανώς δουλέµποροι τους έφεραν
εδώ, άσχετα αν αυτό έχει γίνει µε τη θέλησή τους. Με µία ευρεία
έννοια, θα µπαίνουν κι αυτοί στην κατηγορία των θυµάτων πα-
ράνοµης διακίνησης µεταναστών και θα έχουµε πρόβληµα στα
θέµατα των επαναπροωθήσεων.

Στο άρθρο 29 τι λέτε; Οι ανήλικοι που βρίσκονται εδώ πέρα -
όσοι τελικά δεν θα κρατούνται- να έχουν πρόσβαση στην υπο-
χρεωτική εκπαίδευση. Αφού ο στόχος σας είναι η
επαναπροώθηση, για ποιο λόγο πρέπει να έχουν πρόσβαση στην
υποχρεωτική εκπαίδευση; Ουσιαστικά, δηµιουργείτε συνθήκες
και δοµές, ώστε µετά από χρόνια -όπως έκανε και η Νέα ∆ηµο-
κρατία και το ΠΑΣΟΚ- να πουν ότι τους έχουµε τώρα εδώ, δώστε
τους χαρτιά. Αυτή είναι η πραγµατικότητα.

Φτάνετε στο σηµείο στο άρθρο 37, υπό όρους να τους δώσετε
και τη δυνατότητα να εργάζονται ώσπου να γίνει η επαναπροώ-
θηση. ∆ηλαδή, δηµιουργείτε συνθήκες ένταξης σε κόσµο που
εµείς θέλουµε να επαναπροωθηθεί. Όχι εµείς ως κόµµα, αλλά
εσείς οι ίδιοι το λέτε εδώ πέρα ότι θέλετε να τους επαναπροω-
θήσετε, ενώ δηµιουργείτε συνθήκες ένταξης.

ΣΥΝΕ∆ΡΙΑΣΗ ΝΒ’ - 12 ΙΑΝΟΥΑΡΙΟΥ 2011 3463



Βάζετε στην κράτηση δώδεκα µήνες. Σας λέµε: Τι θα γίνει µετά
το δωδεκάµηνο; Θα κυκλοφορεί ελεύθερα στην ελληνική επι-
κράτεια. ∆ίνετε δυνατότητες εναλλακτικής, ηπιότερης αντιµετώ-
πισης, δηλαδή να µη βρίσκονται µέσα. Στο άρθρο 30 που αφορά
την κράτηση, λέτε ότι αν τελικά είναι πασιφανές ότι δεν µπορεί
να επιτευχθεί επαναπροώθηση για νοµικούς ή πραγµατικούς λό-
γους, σταµατάει η κράτηση. ∆ηλαδή, δεν δέχεται το Πακιστάν
να τους πάρει πίσω; Σταµατάει η κράτηση. Αυτά τα πράγµατα
λέτε απλά.

Στο άρθρο 42 είναι οι περίφηµοι ανθρωπιστικοί λόγοι. Έχετε
πάλι την εµπορία ανθρώπων και έχετε πάλι την ενδοοικογενει-
ακή βία, δηλαδή, αν κάποιος είναι θύµα ενδοοικογενειακής βίας.
Θα βάζετε, δηλαδή, να χτυπάει ο άνδρας τη γυναίκα για να µην
µπορεί να επαναπροωθηθεί. Βάζετε το εργατικό ατύχηµα, που
µπορώ να το καταλάβω. ∆ηλαδή, αν είναι θύµα εργατικού ατυ-
χήµατος, υπάρχει νοσηλεία όσο χρονικό διάστηµα διαρκεί η θε-
ραπεία, αλλά πρέπει ο άλλος να έχει –το λέτε εδώ πέρα-
διαβατήριο ή διαµονή και µόνο για όσο χρόνο είναι η νοσηλεία.
Αν είναι µακρόχρονη, δεν µπορεί να είναι και για πολύ.

Τι άλλο βάζετε; Μιλάτε για ενηλίκους που γεννήθηκαν στην Ελ-
λάδα και για όσους έχουν κάνει τις έξι τάξεις του σχολείου. Ακού-
στε τι σηµαίνει αυτό. Με την ιθαγένεια, την οποία χαριστικά έχετε
δώσει στους µετανάστες, αυτοί θα µπορούσαν να την πάρουν.
Για να µην µπορούν να την πάρουν σηµαίνει ότι δεν πληρούσαν
τις προϋποθέσεις, δηλαδή είχαν κάποιο ποινικό αδίκηµα. Πώς
έρχεστε και τους καλύπτετε τώρα αυτούς και µε αυτό και µε την
επόµενη ρήτρα που βάζετε, εάν, δηλαδή, έχουν ιδιαίτερες σχέ-
σεις µε την πατρίδα; Τους λέτε: «∆εν µπορούµε να σου δώσουµε
την ιθαγένεια; Βάλαµε για τα µάτια του κόσµου, εάν υπάρχει ποι-
νικό αδίκηµα, εάν γνωρίζεις την ελληνική γλώσσα κι όλα αυτά.
∆εν µπορώ να στη δώσω επειδή δεν είσαι σ’ αυτήν την κατηγο-
ρία; Πάρε, όµως, τη µη απέλαση, πάρε τη διαµονή». Αυτό τους
λέτε γιατί κάποιος που έχει κάνει έξι χρόνια στο ελληνικό σχο-
λείο µε το δικό σας νόµο κι έχει γεννηθεί εδώ, θα µπορούσε να
ζητήσει ιθαγένεια. Γιατί το βάζετε τώρα εδώ; Γιατί προφανώς
υποπίπτει σε όλες τις άλλες περιπτώσεις που αποκλείεται της
ιθαγένειας. Άρα κι αυτόν θέλετε να τον κρατήσετε.

Εµείς, κύριε Υπουργέ, µε προσεκτική µελέτη βλέπουµε ότι
όπως έρχεται αυτή η οδηγία, είναι οδηγία όχι για να αποτρέψει
την παράνοµη είσοδο και τη λαθροµετανάστευση, αλλά αντιθέ-
τως να δηµιουργήσει συνθήκες, ώστε αργότερα µια άλλη Κυ-
βέρνηση, µετά από τρία-τέσσερα χρόνια, να πει ότι «τους έχουµε,
που τους έχουµε εδώ, πάρτε νέα χαρτιά».

Γι’ αυτό το λόγο θα καταψηφίσουµε όλα τα άρθρα και το νο-
µοσχέδιο και µε βαριά καρδιά θα ψηφίσουµε το άρθρο 41, διότι
πάλι διαφωνούµε στις κατηγορίες που βάζετε -οι οποίες, όµως,
υπήρχαν- αλλά σ’ αυτές τις κατηγορίες έχετε προσθέσει να µην
απελαύνονται οι οµογενείς. Φανταστείτε οι προηγούµενες κυ-
βερνήσεις είχαν σκεφτεί να µην απελαύνονται χίλιες δύο άλλες
κατηγορίες -υπερήλικες κ.λπ.- και δεν είχε σκεφτεί κανένας τους
οµογενείς.

Επειδή εδώ προσθέτετε να µην απελαύνονται οι οµογενείς, θα
το ψηφίσουµε αυτό το άρθρο. Κι έχουµε καταθέσει µία τροπο-
λογία που λέµε -επειδή πιστεύουµε στην ιστορική συνέχεια του
έθνους- ότι οι οµογενείς, άπαξ και διαπιστωθεί η οµογενειακή
τους ιδιότητα και µόνο αυτό, είναι αρκετό για να πάρουν την ιθα-
γένεια. Εκεί, λοιπόν, που τους αδικήσατε στην ιθαγένεια, τουλά-
χιστον διορθώστε το τώρα.

(Χειροκροτήµατα από την πτέρυγα του ΛΑΟΣ)
ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΟΥΣΑ (Ροδούλα Ζήση): Ευχαριστούµε τον κ.

Αθανάσιο Πλεύρη.
Το λόγο έχει η Βουλευτής ΠΑΣΟΚ Νοµού Τρικάλων, κ.

Αθανασία Μερεντίτη.
ΑΘΑΝΑΣΙΑ ΜΕΡΕΝΤΙΤΗ: Ευχαριστώ, κυρία Πρόεδρε.
Κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, θεωρώ ότι όλοι µας,

ανεξαρτήτως στράτευσης, αισθανόµαστε αν όχι ευτυχείς
τουλάχιστον ανακουφισµένοι που η Κυβέρνηση έφερε αυτήν τη
νοµοθετική πρωτοβουλία, γιατί όλοι µας βλέπουµε εδώ και
δεκαετίες δυστυχώς, τις εικόνες ντροπής µε τις στοιχειωµένες
εξαθλιωµένες ανθρώπινες ψυχές, οι οποίες αναζητώντας µία
καλύτερη µοίρα, που τους την υπόσχονται µερικοί, φθάνουν

κυνηγηµένοι στη χώρα µας για να στοιβαχθούν για µήνες, ακόµα
και για χρόνια σε ακατάλληλους καταυλισµούς, µε πληµµελείς
συνθήκες υγιεινής, χωρίς καµµία προοπτική.

Στο παρελθόν είχα κάνει επανειληµµένως διαβήµατα στους
αρµόδιους Υπουργούς για το κατάντηµα αυτό και για το διεθνή
διασυρµό της χώρας µας εξαιτίας αυτού. Έχουµε
επανειληµµένως δεχθεί παρατηρήσεις από τον ΟΗΕ και από
άλλους διεθνείς οργανισµούς, αλλά οι εικόνες αυτές της
ντροπής έχουν κάνει το γύρο του κόσµου και στα Μέσα Μαζικής
Ενηµέρωσης, µε ό,τι αυτό συνεπάγεται για το διεθνές κύρος της
χώρας.

Το γεγονός αυτό είχε σαν συνέπεια, κατά τη γνώµη µου, να
αδυνατεί η χώρα να πείσει την Ευρωπαϊκή Ένωση για την ανάγκη
επιµερισµού του βάρους και του κόστους τής όλης κατάστασης.

Από την πρώτη στιγµή όµως, που το ΠΑΣΟΚ ανέλαβε την
ευθύνη της διακυβέρνησης της χώρας, παρά την εξαιρετικά
δυσµενή οικονοµική συγκυρία, αρχίσαµε να αποκτάµε,
επιτέλους, µία σοβαρή και υπεύθυνη µεταναστευτική πολιτική, η
οποία –πρέπει να το παραδεχτούµε όλοι µας- έχει ήδη
αποτελέσµατα και σιγά-σιγά µεταβάλλει την εικόνα της χώρας
µας στο διεθνές στερέωµα.

Έχει αρχίσει, επιτέλους, να µπαίνει µία τάξη. Επιτέλους, έχει
ξεκινήσει το αυτονόητο: δηλαδή, η καταγραφή όσων µεταναστών
βρίσκονται στην Ελλάδα. Επιτέλους, έχει αρχίσει να
νοικοκυρεύεται το θέµα της αντιµετώπισης των παρανόµως
εισερχοµένων µεταναστών στην Ελλάδα και επιτέλους, έχουµε
αρχίσει να προχωρούµε στην αναγνώριση της προσφυγικής
ιδιότητας και των πλεονεκτηµάτων που συνεπάγεται αυτή η
ιδιότητα.

Η αλήθεια, κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, είναι ότι όσες
προσπάθειες είχαν γίνει στο παρελθόν για να γνωστοποιηθεί και
να αναλυθεί το πρόβληµα στους εταίρους µας στην Ευρωπαϊκή
Ένωση, υπήρξαν ατυχείς. Το λέω αυτό µε απόλυτη επίγνωση του
τι λέω, διότι παλαιότερα είχα εισηγηθεί για λογαριασµό του
ΠΑΣΟΚ δύο σχετικές συµφωνίες και τότε είχε επισηµανθεί από
εµάς ότι όσο ζητάµε χωρίς να παρέχουµε δείγµατα γραφής για
τις δικές µας προσπάθειες, δεν επρόκειτο να έχουµε κανένα
αποτέλεσµα.

Το άσυλο αντιµετωπίστηκε µέχρι σήµερα ως ένα ζήτηµα
ήσσονος σηµασίας και δυστυχώς, ως µία ακόµα παράµετρος της
παράνοµης µετανάστευσης στη χώρα.

Οι αρµόδιες υπηρεσίες υποστελεχωµένες και απαξιωµένες
ολιγωρούσαν, διότι ούτε συγκεκριµένες οδηγίες υπήρχαν
προκειµένου να αποδίδεται ή όχι η προσφυγική ιδιότητα στους
αιτούντες, αλλά και η δυνατότητα να εξεταστεί εν τοις πράγµασι
το αίτηµα του ασύλου από τις αρµόδιες αρχές ήταν ανύπαρκτη.
Κι όσο ο όγκος των αιτούντων αυξανόταν, τόσο αυξανόταν και η
δυστοκία απόκρισης.

Η κατάσταση αυτή, επιτέλους, αλλάζει. Μπαίνει ένα τέλος στην
προαποφασισµένη δυσπιστία µε την οποία αντιµετώπιζε η
διοίκηση τη συντριπτική πλειοψηφία των αιτούντων, στερώντας
από τους πραγµατικά δικαιούµενους το δικαίωµα του ασύλου.

Τα ποσοστά αναγνώρισης της προσφυγικής ιδιότητας για το
2009 ήταν 0,04%. Αυτό το ανέφερε ο εισηγητής µας και δεν
αµφισβητείται από κανέναν.

Σας παρακαλώ πολύ, θέλω να µην παρεξηγηθώ εδώ πέρα: Σε
καµµιά περίπτωση δεν κατηγορώ συλλήβδην όλους τους κρατι-
κούς λειτουργούς που είχαν την ευθύνη για την χορήγηση ή όχι
του ασύλου. Απλά, θέλω να τονίσω ότι δεν υπήρχαν ούτε τα µέσα
ούτε οι δοµές ούτε η αναγκαία τεκµηρίωση για να λειτουργή-
σουν.

Η Κυβέρνηση, λοιπόν, του ΠΑΣΟΚ πήρε το ρίσκο αµέσως
µόλις ανέλαβε. Με το προεδρικό διάταγµα 114/10 για το άσυλο,
που δηµοσιεύθηκε το Νοέµβριο του 2009, έκανε µία πρώτη προ-
σωρινή παρέµβαση για τη ρύθµιση των διαδικασιών ασύλου και
αντικατέστησε µε αυτόν τον τρόπο το παλαιότερο προεδρικό διά-
ταγµα 90 και το 81/2009.

Το σχέδιο, λοιπόν, που συζητάµε σήµερα είναι η οριστική µας
ρύθµιση. Προβλέπει ότι κεντρικό ρόλο στο µηχανισµό ασύλου
θα έχει µία κεντρική υπηρεσία ασύλου. Στην υπηρεσία αυτή ο νο-
µοθέτης αναθέτει όχι µόνο τη διεκπεραίωση των αιτήσεων, όπως
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γινόταν παλιότερα, αλλά εν τέλει και την εφαρµογή της νοµοθε-
σίας περί ασύλου και των λοιπών µορφών διεθνούς προστασίας
των αλλοδαπών και των ιθαγενών, όπως επίσης της αναθέτει να
συµβάλλει ενεργά στο σχεδιασµό, τη διαµόρφωση και την επι-
καιροποίηση της εθνικής πολιτικής ασύλου.

Για τον προσδιορισµό των διαδικασιών που θα ακολουθούνται
προβλέπεται η συνεργασία όλων των συναρµόδιων Υπουργείων
και φορέων, προκειµένου να υπάρχει συντονισµός και κοινή
γραµµή, παρακάµπτοντας κυρίως τη γραφειοκρατία.

Κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, σ’ αυτήν εδώ τη χώρα ένας από
τους κυριότερους λόγους που δεν εφαρµόζονταν οι νόµοι είναι
ότι σκοπίµως ή µερικές φορές από αβελτηρία, οι εκάστοτε κυ-
βερνήσεις παραµελούν τους τοµείς των νοµοσχεδίων, οι οποίοι
αναφέρονται στις υποδοµές και την οργάνωση των υπηρεσιών.

Γι’ αυτό, κύριε Υπουργέ, σας παρακαλώ πάρα πολύ να προ-
σέξετε, αν είναι δυνατόν, όσο το δυνατό γρηγορότερα, µέσα στις
συνθήκες που βιώνουµε να έχουµε όπλα στην προσπάθεια αυτή,
να οργανωθούµε σωστά και έγκαιρα, για να µπορούµε να γινό-
µαστε κάθε µέρα και πιο αξιόπιστοι έναντι των εταίρων µας, προ-
κειµένου να µας παράσχουν την αναγκαία προς τούτο συνδροµή,
αλλά και να µπορέσουν να λειτουργήσουν οι δοµές που ψηφί-
ζουµε σήµερα.

Και αυτό το λέω, κύριε Υπουργέ, γιατί συχνά µε λύπη µου δια-
πιστώνω ότι το κύριο πρόβληµα δεν είναι ότι δεν έχουµε το θε-
σµικό πλαίσιο, αλλά είναι ότι, όταν φτάνουµε στο διά ταύτα.
∆υστυχώς, χωλαίνουµε. Γι’ αυτό, λοιπόν, σας ζητώ να γίνετε πιο
συγκεκριµένος για το πώς σκέφτεστε την υλοποίηση ορισµένων
κατηγοριών της νέας υπηρεσίας, για παράδειγµα τη στελέχωση
των περιφερειακών γραφείων, που αποτελούν την πρώτη γραµµή
κρούσης.

Επίσης, να γίνουµε πιο σαφείς και στην ενότητα που αφορά
στις προϋποθέσεις ανάθεσης έργων στους φορείς εκτός των
κρατικών δοµών. Υποθέτω ότι σκοπεύετε να το κάνετε αυτό µε
µία µεταγενέστερη απόφασή σας. Απλά το επισηµαίνω για να
είναι η απόφασή σας όσο το δυνατόν πιο σύντοµη, γιατί η κατά-
σταση µέρα µε τη µέρα χειροτερεύει.

Οφείλουµε να σεβαστούµε και την αξιοπρέπεια των ανθρώ-
πων, που δικαιούνται, επιτέλους, να αντιµετωπίζονται µε σεβα-
σµό, αλλά δεν πρέπει να παραγνωρίζουµε και το γεγονός ότι η
πατρίδα µας δεν αντέχει τα περιττά έξοδα που συνεπάγεται η
µακρόχρονη παραµονή στην Ελλάδα ατόµων µη δικαιούµενων
το ευεργέτηµα του ασύλου.

Ταυτόχρονα -ειπώθηκε από πολλούς συναδέλφους, αλλά θέλω
να το επαναλάβω και εγώ- να στείλουµε σε όλα τα µέρη της γης
και το µήνυµα ότι η Ελλάδα πλέον είναι µία οργανωµένη χώρα
και ότι όσοι θα θελήσουν να έρθουν στη χώρα αυτή, θα ξέρουν
τι τους περιµένει και τι θα αντιµετωπίσουν.

(Στο σηµείο αυτό κτυπάει το κουδούνι λήξεως του χρόνου οµι-
λίας της κυρίας Βουλευτού)

Κυρία Πρόεδρε, κλείνω.
Θέλω να αναφερθώ στη στελέχωση της υπηρεσίας διερµη-

νείας. Και άλλες φορές το είχα πει στο παρελθόν.
Γνωρίζω την ανάγκη περιορισµού του µισθολογικού κόστους

της διοίκησης, αλλά ο διερµηνέας, κύριε Υπουργέ, σ’ αυτήν την
υπόθεση είναι το πρόσωπο-κλειδί και αποτελεί τον πλέον ουσια-
στικό τρόπο διασφάλισης της φερεγγυότητας της διαδικασίας
χορήγησης ασύλου. Και γι’ αυτό θα σας πρότεινα να εξετάσετε
το ενδεχόµενο να δηµιουργηθεί µία βάση δεδοµένων ανεξάρτη-
των διερµηνέων, ελεύθερων επαγγελµατιών, των οποίων η επάρ-
κεια θα πιστοποιείται αντικειµενικά και οι οποίοι θα
µετακαλούνται σε µία βάση ad hoc για να προσφέρουν τις υπη-
ρεσίες τους, για να έχουµε την καλύτερη και πιο αξιόπιστη πα-
ροχή υπηρεσιών.

Βεβαίως, αυτό είναι µια ιδέα δική µου. Εσείς ξέρετε καλύτερα,
αλλά θα έλεγα να την εξετάσετε και να µην την αγνοήσετε.

Ευχαριστώ.
(Χειροκροτήµατα από την πτέρυγα του ΠΑΣΟΚ)

ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΟΥΣΑ (Ροδούλα Ζήση): Ευχαριστούµε την κ. Με-
ρεντίτη.

Κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, έχω την τιµή να ανακοινώσω
στο Σώµα ότι η ∆ιαρκής Επιτροπή Οικονοµικών Υποθέσεων κα-

ταθέτει την έκθεσή της στο σχέδιο νόµου του Υπουργείου Υπο-
δοµών, Μεταφορών και ∆ικτύων: «Πιστοποίηση των µηχανοδη-
γών και άλλες διατάξεις».

Καλώ τώρα να λάβει το λόγο ο ειδικός αγορητής του ΣΥΡΙΖΑ
κ. Βασίλειος Μουλόπουλος.

ΒΑΣΙΛΕΙΟΣ ΜΟΥΛΟΠΟΥΛΟΣ: Ευχαριστώ, κυρία Πρόεδρε.
Κατά τη χθεσινή συζήτηση πιστεύω ότι έγινε σαφές πως ο ΣΥ-

ΡΙΖΑ διαφωνεί και πολιτικά και ιδεολογικά µε το παρόν νοµοσχέ-
διο, µε τις κατευθύνσεις του και µε τη φιλοσοφία του και
ειδικότερα µε το κεφάλαιο που αφορά την ενσωµάτωση της ευ-
ρωπαϊκής οδηγίας στο ελληνικό δίκαιο.

Ως προς το άρθρο 1, ενώ είναι σχετικά θετικό ότι για την εξέ-
ταση των αιτηµάτων ασύλου δηµιουργείται ένας αυτοτελής διοι-
κητικός σχηµατισµός, στον οποίο δεν θα συµµετέχει η Ελληνική
Αστυνοµία, παρ’ όλα αυτά εµείς πιστεύουµε ότι αυτή η υπηρε-
σία, δηλαδή η υπηρεσία ασύλου, θα έπρεπε να υπαχθεί σε δια-
φορετικό Υπουργείο. Μακάρι να είχε συσταθεί ένα υπουργείο
µετανάστευσης, αφού, όπως όλοι έχουµε παραδεχθεί, έχουµε
ένα µεγάλο θέµα µε αυτό το ζήτηµα. Η υπαγωγή της υπηρεσίας
ασύλου στο Υπουργείο Προστασίας του Πολίτη σηµατοδοτεί ση-
µειολογικά µια αστυνοµική –θα έλεγα- αντιµετώπιση του θέµα-
τος αυτού.

Στην παράγραφο 3 η πρόβλεψη για τη συγκρότηση περιφε-
ρειακών γραφείων ασύλου θα έπρεπε να είχε συνοδευτεί µε τη
δυνατότητα σύστασης περισσοτέρων στις περιοχές όπου πα-
ρουσιάζεται αυξηµένη ανάγκη και αυξηµένο πρόβληµα, όπως πα-
ραδείγµατος χάριν στην Αττική.

Θέλω να αναφερθώ και στο κρίσιµο θέµα των διερµηνέων στην
παράγραφο 4 του άρθρου 1. Είναι προφανές ότι χωρίς αξιόπι-
στες και επαρκείς υπηρεσίες διερµηνείας, η όλη διαδικασία ακυ-
ρώνεται στην πράξη. Το καταψηφίζουµε.

Έρχοµαι τώρα στο άρθρο 2. Πιστεύουµε ότι οι οργανικές θέ-
σεις που προβλέπονται δεν επαρκούν. Θα έχουµε φαινόµενα,
όπως αυτά που παρακολουθούµε καθηµερινά στις ∆ιευθύνσεις
µετανάστευσης της χώρας, δηλαδή συρροή εκατοντάδων αιτή-
σεων καθηµερινά, τεράστιες καθυστερήσεις και, βέβαια, ανθρώ-
πους που στερούνται της προσωπικής τους ελευθερίας,
περιµένοντας το κατάλληλο χαρτί.

Στην παράγραφο 7 ουσιαστικά υπάρχει η οµολογία ότι λόγω
έλλειψης επαρκούς και κατάλληλου προσωπικού τα γραφεία
ασύλου θα αδυνατούν να εξετάσουν τον όγκο των αιτηµάτων
που θα δέχονται και γι’ αυτό προκρίνεται το έργο της υπεύθυ-
νης κρατικής δοµής, δηλαδή του κράτους, να υποκαθίσταται από
φορείς µη υπηρεσιακούς, την περίφηµη «Κοινωνία των Πολιτών».
Αυτό νοµίζω ότι το επισηµαίνει και η Νοµοτεχνική Υπηρεσία της
Βουλής. Καταψηφίζουµε και αυτό το άρθρο.

Το άρθρο 3 το υπερψηφίζουµε, διότι πιστεύουµε ότι η σύ-
σταση διακριτής διοικητικής δοµής εξέτασης των προσφύγων,
των αιτούντων πολιτικό άσυλο, κατά των αποφάσεων της υπη-
ρεσίας ασύλου είναι µία σωστή πρωτοβουλία. Βέβαια, ο αριθµός
των οκτώ εισηγητών που προβλέπεται για τη στελέχωση της
γραµµατείας της αρχής δεν επαρκεί σε καµµιά περίπτωση, για να
καλύψει τον τεράστιο φόρτο εργασίας που αναµένεται να έχουν
οι επιτροπές.

Καταψηφίζουµε και το άρθρο 4. Επισηµαίνουµε ότι η δαπάνη
που έχει προϋπολογιστεί από το Γενικό Λογιστήριο δεν επαρκεί,
για να στηρίξει τις ιδρυόµενες δοµές.

Επίσης, καταψηφίζουµε το άρθρο 5, γιατί καθίσταται δυνατή η
άνευ κριτηρίων και προϋποθέσεων τροποποίηση µε προεδρικό
διάταγµα διατάξεων του παρόντος νοµοσχεδίου σε ευρύτατο
πλαίσιο και έκταση.

Καταψηφίζουµε και το άρθρο 6. Η νέα υπηρεσία πρώτης υπο-
δοχής έχει ως διακηρυγµένο στόχο την αποτελεσµατική διαχεί-
ριση των ροών των παρανόµως εισερχοµένων στη χώρα
υπηκόων τρίτων χωρών, χωρίς, όµως, να γίνεται καµµία αναφορά
στον εντοπισµό των προσώπων που χρήζουν διεθνούς προστα-
σίας ή ανήκουν σε ευάλωτες οµάδες και στην ανάγκη σεβασµού
και προστασίας των δικαιωµάτων των ανθρώπων αυτών.

Όσον αφορά το άρθρο 7, ψηφίζουµε κατά στη διάταξη περί
διαδικασιών πρώτης υποδοχής, γιατί δεν γίνεται καµµία αναφορά
σε διαδικασία εντοπισµού των ανηλίκων, αλλά και διαχωρισµού
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των διαφόρων κατηγοριών αλλοδαπών που εισέρχονται στη
χώρα.

Επίσης, κατά ψηφίζουµε στο άρθρο 8.
Κατά ψηφίζουµε και στο άρθρο 9. Στην παράγραφο 5 επιση-

µαίνουµε ότι παρέχεται η δυνατότητα ανάθεσης διεκπεραίωσης
επιµέρους διαδικασιών υποδοχής, επίσης, σε φορείς της κοινω-
νίας των πολιτών. Είναι οι περίφηµες ΜΚΟ οι οποίες δεν διευ-
κρινίζονται ποιες θα είναι, από πού θα προέρχονται και από
ποιους θα ελέγχονται.

Κατά ψηφίζουµε και στο άρθρο 10. Στο άρθρο αυτό συστήνο-
νται κλιµάκια εξακρίβωσης της ταυτότητας των αλλοδαπών,
χωρίς να διευκρινίζεται τι είδους εξακρίβωση και έλεγχο καλού-
νται να κάνουν και βάσει ποιας διαδικασίας. Η ασάφεια αυτής
της ρύθµισης είναι προφανής και εποµένως καθίσταται ευάλωτη
και διάτρητη σε τυχόν παρατυπίες.

Κατά ψηφίζουµε και στο άρθρο 11. Η όλη διαδικασία που πε-
ριγράφεται υπάγει ουσιαστικά όλους τους αιτούντες άσυλο σε
ταχύρρυθµη διαδικασία εξέτασης, χωρίς να λαµβάνει υπ’ όψιν
ποιος υποβάλλει το αίτηµα και τι επικαλείται. Ουσιαστικά επι-
βάλλεται κράτηση, επίσης, για όσο διάστηµα διαρκεί η εξέταση
του αιτήµατος διεθνούς προστασίας, παρά το γεγονός ότι η κρά-
τηση ως περιορισµός ελευθερίας πρέπει να επιτρέπεται κατ’
εξαίρεση και µόνο αν δεν µπορούν να εφαρµοστούν εναλλακτικά
µέτρα γι’ αυτήν.

Όσον αφορά στο άρθρο 12, επίσης ψηφίζουµε κατά.
Όσον αφορά στο άρθρο 13, επίσης ψηφίζουµε κατά. Οι ει-

σερχόµενοι παρατύπως στην ελληνική επικράτεια αλλοδαποί,
εξακολουθούν να αντιµετωπίζονται µε το άρθρο αυτό ως εγκλη-
µατίες εκ των προτέρων και τελούν υπό καθεστώς περιορισµού
της ελευθερίας τους, δηλαδή ουσιαστικά υπό κράτηση για τις
ανάγκες εξακρίβωσης των λοιπών διαδικασιών υποδοχής.

Ειδικά η διατύπωση περί το κατά το δυνατόν κάλυψη των βα-
σικών αναγκών και διατήρησης της οικογενειακής ενότητας των
αλλοδαπών που τελούν υπό περιορισµό, είναι δηλωτικό της
φύσης των κέντρων υποδοχής, που πολύ φοβούµαστε ότι τελικά
θα λειτουργήσουν ως στρατόπεδα συγκέντρωσης ανθρωπίνων
ψυχών.

Όσον αφορά στο άρθρο 14, επίσης ψηφίζουµε κατά. Η πρό-
βλεψη ανάθεσης της φύλαξης του χώρου σε ιδιωτική εταιρεία
είναι απαράδεκτη. Ουσιαστικά ιδιωτικοποιούµε το κράτος.

Όσον αφορά στο άρθρο 15, επίσης ψηφίζουµε κατά.
Όσον αφορά τώρα στο Κεφάλαιο Γ’ που αφορά την προσαρ-

µογή της ελληνικής νοµοθεσίας στις διατάξεις της οδηγίας,
όπως είπα και πριν, είµαστε εντελώς αντίθετοι και καταψηφί-
ζουµε όλα τα άρθρα, εκτός από τα άρθρα 19 και 20.

Όσον αφορά τώρα στα άρθρα 25, 26, 27, 28, 29 και 30 που
αφορά την κράτηση, ψηφίζουµε επίσης κατά.

Επίσης, κατά ψηφίζουµε στα άρθρα 31, 32, 33.
Όσον αφορά στο Κεφάλαιο ∆’, ψηφίζουµε «ΠΑΡΩΝ» στα

άρθρα 34, 35, 36, 37, 38, 39.
Όσον αφορά στο άρθρο 40, ψηφίζουµε κατά.
Όσον αφορά στο άρθρο 41, ψηφίζουµε υπέρ.
Τέλος, όσον αφορά στα άρθρα 42, 43, 44, 45 και 46, ψηφί-

ζουµε «ΠΑΡΩΝ».
Σας ευχαριστώ.
ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΟΥΣΑ (Ροδούλα Ζήση): Ευχαριστούµε τον κ. Μου-

λόπουλο.
ΑΣΤΕΡΙΟΣ ΡΟΝΤΟΥΛΗΣ: Κυρία Πρόεδρε, θα ήθελα το λόγο

για δύο λεπτά.
ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΟΥΣΑ (Ροδούλα Ζήση): Κύριε Ροντούλη, θέλετε

το λόγο ως Κοινοβουλευτικός Εκπρόσωπος;
ΑΣΤΕΡΙΟΣ ΡΟΝΤΟΥΛΗΣ: Μάλιστα, κυρία Πρόεδρε.
ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΟΥΣΑ (Ροδούλα Ζήση): Ορίστε, κύριε Ροντούλη,

έχετε το λόγο για τρία λεπτά.
ΑΣΤΕΡΙΟΣ ΡΟΝΤΟΥΛΗΣ: Αγαπητοί συνάδελφοι, θα σας πω τι

έγινε και στη συνέχεια θα ήθελα από την Κυβέρνηση να τοποθε-
τηθεί.

Υπάρχει ένα δηµοσίευµα στο WikiLeaks µέσω της βρετανικής
εφηµερίδας «GUARDIAN». Μάλιστα, έχω εδώ τα κείµενα, κυρία
Πρόεδρε, αλλά δεν θα τα καταθέσω στα Πρακτικά για ευνόητους
λόγους. ∆εν θέλω τέτοια κείµενα να είναι κατατεθειµένα στα

Πρακτικά της Βουλής των Ελλήνων.
Βάσει, λοιπόν, των αποκαλύψεων της βρετανικής εφηµερίδας

«GUARDIAN», ο κ. Χρυσοχοΐδης, ο πρώην Υπουργός Προστασίας
του Πολίτη συνοµιλεί µε τον Αµερικανό Πρέσβη.

Είπε απαξιωτικά ο κ. Χρυσοχοϊδης: «Η ΕΥΠ είναι ένα τίποτα.
∆εν εκπληρώνει την αποστολή της για την προστασία της Ελλά-
δας και στην πραγµατικότητα είναι επικίνδυνη για την εθνική
ασφάλεια».

Κύριε Υφυπουργέ, εδώ έχει εγερθεί ένα µείζον πολιτικό ζή-
τηµα. ∆εν έρχοµαι στην ουσία των λόγων του κ. Χρυσοχοϊδη. Θα
έρθει η ώρα που θα συζητήσουµε εκτενώς για το ζήτηµα αυτό.

Καταλαβαίνετε, όµως, τι σηµαίνει να χρησιµοποιεί τέτοιους
απαξιωτικούς όρους, τέτοια απαξιωτική, υβριστική, θα έλεγα,
φρασεολογία για την Εθνική Υπηρεσία Πληροφοριών ο πρώην
Υπουργός Προστασίας του Πολίτη ενώπιον ενός ξένου πρε-
σβευτή;

Σας υποβάλλουµε, λοιπόν, συγκεκριµένα ερωτήµατα.
Ερώτηµα πρώτο: Ποια είναι η θέση της ελληνικής Κυβέρνησης

και προσωπικά του Πρωθυπουργού της χώρας, έναντι των το-
ποθετήσεων αυτών του κ. Χρυσοχοϊδη;

Ερώτηµα δεύτερο: Ποια είναι η θέση του Υπουργού Προστα-
σίας του Πολίτη κ. Παπουτσή, ο οποίος διεδέχθη τον κ. Χρυσο-
χοϊδη;

Ερώτηµα τρίτο: Ο κ. Χρυσοχοϊδης θα έρθει στη Βουλή των Ελ-
λήνων για να τοποθετηθεί επί του συγκεκριµένου ζητήµατος;

Σας ευχαριστώ.
ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΟΥΣΑ (Ροδούλα Ζήση): Ευχαριστούµε τον κ. Ρο-

ντούλη.
Ο κύριος Υπουργός έχει το λόγο.
ΕΜΜΑΝΟΥΗΛ ΟΘΩΝΑΣ (Υφυπουργός Προστασίας του Πο-

λίτη): Θα εκφράσω την απορία µου: πώς από τη στιγµή που κατά
τον Κοινοβουλευτικό Εκπρόσωπο του Λαϊκού Ορθόδοξου Συνα-
γερµού η χρήση και η κατάθεση στα Πρακτικά τέτοιων εγγρά-
φων και τέτοιου περιεχοµένου αποφεύγεται από τον ίδιο, το
περιεχόµενό τους όµως αξιοποιείται για να δηµιουργούνται ή να
επιχειρείται να δηµιουργούνται πολιτικά ζητήµατα, εντυπώσεις
και να διατυπώνονται ρητορικά κατά βάση ερωτήµατα;

Ευχαριστώ.
ΑΣΤΕΡΙΟΣ ΡΟΝΤΟΥΛΗΣ: Κυρία Πρόεδρε, το λόγο για µισό

λεπτό.
ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΟΥΣΑ (Ροδούλα Ζήση): Ορίστε, έχετε το λόγο για

ένα λεπτό.
ΑΣΤΕΡΙΟΣ ΡΟΝΤΟΥΛΗΣ: Κύριε Υφυπουργέ, τώρα µε προκα-

λείτε. Μετά τη δική σας παρέµβαση, η οποία θεωρώ ότι σας αδι-
κεί, θα το καταθέσω και για τα Πρακτικά. Αλλά προκληθήκαµε
από εσάς για να το πράξουµε.

(Στο σηµείο αυτό ο Βουλευτής κ. Αστέριος Ροντούλης κατα-
θέτει για τα Πρακτικά το προαναφερθέν έγγραφο, το οποίο βρί-
σκεται στο αρχείο του Τµήµατος Γραµµατείας της ∆ιεύθυνσης
Στενογραφίας και Πρακτικών της Βουλής)

Σας ευχαριστώ.
ΕΜΜΑΝΟΥΗΛ ΟΘΩΝΑΣ (Υφυπουργός Προστασίας του Πο-

λίτη): …και εσείς επιβαρύνετε τη θέση σας…
ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΟΥΣΑ (Ροδούλα Ζήση): Το λόγο έχει ο Βουλευ-

τής Κορινθίας του ΠΑΣΟΚ κ. Άγγελος Μανωλάκης.
ΑΓΓΕΛΟΣ ΜΑΝΩΛΑΚΗΣ: Ευχαριστώ, κυρία Πρόεδρε.
Κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, όσον αφορά την τοποθέτηση

του κ. Ροντούλη, νοµίζω ότι πολύ εύστοχα ο αρµόδιος Υφυ-
πουργός απάντησε. Αλλά θέλω να προσθέσω ότι σε όλους εµάς
είναι κοινό µυστικό ότι τόσο η ΕΥΠ όσο και η Αντιτροµοκρατική
Υπηρεσία, αλλά και οι άλλες υπηρεσίες, είχαν τεράστια προβλή-
µατα.

Κύριε Ροντούλη, η ΕΥΠ δεν µπόρεσε να πιάσει τις υποκλοπές
και την παρακολούθηση του τότε Πρωθυπουργού. Αυτό µας µά-
ρανε τώρα;

ΑΣΤΕΡΙΟΣ ΡΟΝΤΟΥΛΗΣ: Εξεταστική επιτροπή θα κάνετε γι’
αυτό που λέτε;

ΑΓΓΕΛΟΣ ΜΑΝΩΛΑΚΗΣ: Κύριε Υπουργέ, θεωρώ ότι πέρα από
τα µεγάλα προβλήµατα της οικονοµίας που απασχολούν την Ελ-
λάδα και την Ευρώπη, το δεύτερο µεγάλο πρόβληµα που µας
απασχολεί και θα απασχολήσει και τα επόµενα χρόνια τον κόσµο
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και την πατρίδα µας, είναι το θέµα της ασφάλειας.
Σήµερα συζητάµε για το άσυλο, που είναι ένα πολύ σηµαντικό

κοµµάτι του µεταναστευτικού προβλήµατος, που απασχολεί την
Ελλάδα αλλά και όλο τον κόσµο.

Το άσυλο µέχρι τώρα ήταν σχεδόν ανύπαρκτο, γιατί απαντού-
σαµε –ο κ. Παυλόπουλος θα ξέρει καλύτερα από µένα- περίπου
στο 1% των αιτήσεων για άσυλο. Και αυτό γινόταν είτε από την
Ελληνική Αστυνοµία από τον αστυνοµικό διευθυντή είτε από το
Γενικό Γραµµατέα του Υπουργείου ∆ηµόσιας Τάξης. Και µπορεί
να θεωρώ ότι η Ελληνική Αστυνοµία, πέραν των όσων είπα για
την ΕΥΠ και την Αντιτροµοκρατική, παραµένει µία από τις πιο ση-
µαντικές και πειθαρχηµένες δηµόσιες υπηρεσίες συγκριτικά µε
το υπόλοιπο δηµόσιο, θεωρώ όµως ότι το θέµα του ασύλου δεν
µπορεί να δίνεται µόνο µε αστυνοµικά κριτήρια. Θέλει και µία
άλλη προσέγγιση και θεώρηση.

Το νοµοσχέδιο αυτό, εκτός από τον τρόπο που αποδίδεται το
άσυλο από ειδικές επιτροπές, µιλάει και για τα κέντρα υποδοχής,
καθώς επίσης και για τις διαδικασίες επιστροφής ή απέλασης
των παράνοµων µεταναστών. Και δεν θα ξεχάσω ποτέ, όταν πριν
από σαράντα τρία χρόνια, το 1967, πήγα εγώ ως µετανάστης στο
εξωτερικό –µια εµπειρία της ζωής µου- µε πόση ευγένεια µας
υποδέχθηκαν οι υπάλληλοι και στη συνέχεια η χώρα. ∆υστυχώς,
αυτό που βιώνουν σήµερα στον Έβρο και στα νησιά οι µετανά-
στες είναι µία τραυµατική εµπειρία και για αυτούς, αλλά και για
εµάς τους Έλληνες.

Τα τελευταία χρόνια η είσοδος παράνοµων µεταναστών από
τον Έβρο έχει αυξηθεί πάρα πολύ, ενώ έχει µειωθεί η είσοδος
από τα νησιά. Εκεί η FRONTEX -και η δική µας βέβαια Ακτοφυ-
λακή- έχει κάνει καλύτερη δουλειά, µιας και η Τουρκία σιγά-σιγά,
δειλά-δειλά, δέχεται πίσω σε λιµάνι της περιοχής τους παράνο-
µους µετανάστες. Αυτό δεν γίνεται µε τον Έβρο. Η FRONTEX
έχει βοηθήσει, αλλά το πρόβληµα παραµένει µεγάλο. Κάθε µέρα
µπαίνουν τριακόσιοι περίπου άνθρωποι παράνοµα στην Ελλάδα.
Μπορεί η Ελλάδα να φιλοξενήσει όλους αυτούς είτε στα σύνορα
είτε στην Αθήνα; Και σίγουρα, ανθρωπιστικά και άλλα δικαιώµατα
έχουν όλοι οι άνθρωποι. Εκτός όµως από τους µετανάστες, δι-
καιώµατα έχουν και οι κάτοικοι του Έβρου, αλλά και οι κάτοικοι
της Οµόνοιας.

Εποµένως, είναι πολύ σωστό –και δικαίωµά µας- να φυλάξουµε
τα σύνορά µας ακόµη καλύτερα, ώστε να µπαίνουν λιγότεροι ή
να µπαίνουν αυτοί που θέλουµε εµείς. Η Ελλάδα δεν µπορεί να
δώσει ένα µήνυµα ότι είναι ξέφραγο αµπέλι, «µπάτε σκύλοι αλέ-
στε». Και δεν µπορεί να δώσει το µήνυµα ούτε ότι είναι παράδει-
σος για τους παράνοµους µετανάστες, ούτε βέβαια ότι είναι
κόλαση για τους παράνοµους µετανάστες. Πρέπει να δώσει ένα
µήνυµα ότι είναι µία χώρα µε σοβαρότητα, µε κύρος, µε νόµους,
το οποίο σε ένα βαθµό δεν έχουµε πετύχει ακόµη. Γι’ αυτό
θεωρώ ότι είναι πολύ σωστό να γίνει εκεί ο φράχτης, προκειµέ-
νου να αποτραπεί η παράνοµη είσοδος µεταναστών.

Σίγουρα όλα αυτά δεν µπορεί να τα κάνει µόνη της η Ελλάδα.
Όπως δεν µπορεί να λύσει το οικονοµικό της πρόβληµα, έτσι δεν
µπορεί να λύσει και το µεταναστευτικό της. Γιατί το µετανα-
στευτικό πρόβληµα στην Ελλάδα είναι πρόβληµα όχι µόνο ελλη-
νικό. Είναι και ευρωπαϊκό. Και εκτός από τη FRONTEX, πρέπει να
γίνουν και πολλά άλλα. Τα κέντρα υποδοχής που θα φτιάξουµε,
είτε είναι στρατόπεδα είτε είναι πλωτά είτε χτίσουµε οτιδήποτε,
έχουν ένα µεγάλο κόστος. Είναι πολύ δύσκολο όλα αυτά τα λόγια
να γίνουν πράξη. Και γι’ αυτό χρειαζόµαστε τη βοήθεια της Ευ-
ρωπαϊκής Ένωσης. Και όχι µόνο πρέπει να αλλάξουµε το ∆ου-
βλίνο ΙΙ, αλλά πρέπει να διεκδικήσουµε, όπως πολύ σωστά είπε
χθες και ο κύριος Υπουργός, να έχουµε τη βοήθεια της Ευρώ-
πης για την αντιµετώπιση και τη διαχείριση των παράνοµων µε-
ταναστών στη χώρα.

Και θέλω να τονίσω στον κύριο Υπουργό, που είναι εδώ, ότι
όπως πολύ σωστά πρέπει να κλείνουµε ή να φυλάσσουµε τα σύ-
νορά µας, έτσι πρέπει να κλείσουµε, κύριε Υπουργέ, και τα λιµά-
νια µας.

Όταν ο άλλος ξέρει ότι θα µπει εύκολα, θα έλθει, θα µείνει για
µερικές µέρες εκεί, θα τον βάλουµε στα κρατητήρια ή οπουδή-
ποτε αλλού και θα έλθει µετά στην Οµόνοια και θα περιφέρεται
και θα περιµένει το άσυλο. Όταν θα ξέρει ότι θα φύγει από τα λι-

µάνια, θα πάει εκεί για να πάει στην Ευρώπη γιατί εκεί θέλουν οι
περισσότεροι να πάνε. Όταν όµως ξέρουν ότι δεν µπορεί να
φύγει κανένας, δεν θα συνωστίζονται στην Πάτρα ή στην Ηγου-
µενίτσα ή στην Κόρινθο. Εγώ το ζω αυτό συχνά γιατί το γραφείο
µου είναι δίπλα στο λιµάνι και βλέπω όλη την παραβατικότητα
των παράνοµων µεταναστών εκεί.

Πρέπει να γίνουν πολλά και όχι µόνο όσον αφορά το άσυλο, τα
σύνορα, την επιστροφή των παράνοµων µεταναστών. Πρέπει να
δούµε τι θα γίνει και µ’ αυτούς που είναι νόµιµοι ή νοµιµοποιη-
µένοι, πώς θα ενσωµατωθούν καλύτερα. Ναι µεν φέραµε το νόµο
για την ιθαγένεια αλλά πρέπει να γίνουν πολλά ακόµη που έχουν
κάνει πολλές χώρες για να ενσωµατώσουµε σωστά τους µετα-
νάστες, νόµιµους ή παράνοµους, γιατί έχουµε πολλά να πάρουµε
απ’ αυτούς. Αυτήν τη στιγµή παίρνουµε πολλά αρνητικά αλλά
έχουν και πολλά θετικά. Εκτός από τη δουλειά τους µε την οποία
µας έχουν βοηθήσει πάρα πολύ, έχουµε την κουλτούρα τους, τον
πολιτισµό τους. Τώρα όµως όπως είναι η κατάσταση δεν παίρ-
νουµε τίποτα ή παίρνουµε ελάχιστα ή πολλά αρνητικά είτε στον
Έβρο είτε στην Οµόνοια.

Νοµίζω ότι αυτό το νοµοσχέδιο συµβάλλει, δεν λύνει το πρό-
βληµα αλλά το περιορίζει, όπως και άλλα νοµοσχέδια πριν. Πι-
στεύω ότι θα έλθουν και άλλα στο µέλλον ώστε η κατάρα που
για πολλούς είναι το µεταναστευτικό να γίνει ευλογία και µπορεί
να γίνει. ∆είτε οι προηγµένες χώρες –Αµερική, Καναδάς, Βόρεια
Ευρώπη- πόσα κέρδισαν και πόσα κερδίζουν από τους Έλληνες
και από τους άλλους µετανάστες. Μπορούµε να κάνουµε το ίδιο
κι εµείς.

Σας ευχαριστώ πολύ.
(Χειροκροτήµατα από την πτέρυγα του ΠΑΣΟΚ)

ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΟΥΣΑ (Ροδούλα Ζήση): Ευχαριστούµε τον κ. Μα-
νωλάκη.

Το λόγο έχει ο Βουλευτής Α’ Θεσσαλονίκης της Νέας ∆ηµο-
κρατίας κ. Ιωάννης Ιωαννίδης.

ΙΩΑΝΝΗΣ ΙΩΑΝΝΙ∆ΗΣ: Ευχαριστώ, κυρία Πρόεδρε.
Θα ήθελα να τονίσω στο συνάδελφο ότι οι Έλληνες µετανά-

στες που πήγαν στο εξωτερικό, πήγαν νόµιµα µε χαρτιά, µε ερ-
γασία. Εποµένως κάθισαν εκεί οι πιο ήσυχοι, αυτοί που είχαν
άριστη διαγωγή και διέπρεψαν. Εποµένως όταν µιλάµε για τους
λαθροµετανάστες να µην συγχέουµε και να µην κάνουµε τέτοι-
ους παραλληλισµούς µε τους δικούς µας µετανάστες, οι οποίοι
πράγµατι κατά χιλιάδες πήγαν τότε στο εξωτερικό.

Κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, µε το παρόν νοµοσχέδιο η Κυ-
βέρνηση επέλεξε την εύκολη λύση, απλά να προσαρµόσει την
ελληνική νοµοθεσία προς τις διατάξεις και τις ευρωπαϊκές οδη-
γίες. Απέφυγε τα δύσκολα για την ίδια αλλά και απαραίτητα για
τη χώρα, δηλαδή να επιχειρήσει αποφασιστικά να δώσει µία λύση
στο τεράστιο πρόβληµα της λαθροµετανάστευσης που βασανί-
ζει όλους µας τα τελευταία είκοσι χρόνια. Πώς άλλωστε να πρά-
ξει κάτι παρόµοιο δεδοµένου ότι η δική σας κυβέρνηση το 2003
ανεύθυνα συγκατατέθηκε στον κανονισµό ∆ουβλίνο ΙΙ µε αποτέ-
λεσµα οι παράνοµοι µετανάστες απ’ όλη την Ευρωπαϊκή Ένωση
να επανέρχονται στη χώρα µας αν αποδειχθεί ότι είχαν περάσει
πρώτα από την Ελλάδα;

Η πολιτική των χαλαρών συνόρων που µέχρι σήµερα εφαρµό-
ζεται από την Κυβέρνηση του ΠΑΣΟΚ και οι αντίστοιχες εξαγγε-
λίες και νοµοθετικές πρωτοβουλίες του, λειτουργούν εκ των
πραγµάτων ως πόλος έλξης για τεράστιες µάζες λαθροµετανα-
στών. Αποτέλεσµα αυτών είναι η πατρίδα µας να έχει καταστεί
πλέον ο πιο δηµοφιλής µεταναστευτικός προορισµός. Ως πόλος
έλξης λειτούργησαν και παλαιότερες δηλώσεις του Πρωθυ-
πουργού και Υπουργών σας ότι µαζικά θα προβείτε σε ελληνο-
ποιήσεις ειδικών κατηγοριών λαθροµεταναστών.

Τα ανεύθυνα λόγια και κυρίως η αβελτηρία σας έχουν αφήσει
τελείως στην τύχη του τον ελληνικό λαό µόνο και αβοήθητο να
αντιµετωπίσει το µέγα αυτό πρόβληµα και να υφίσταται καθηµε-
ρινά τις συνέπειές του όπως είναι: πρώτον η πρωτοφανής εγκλη-
µατικότητα.

Κάποτε οι ελληνικές πόλεις ήταν πρώτες σε ασφάλεια στην
Ευρώπη. Σήµερα είναι πιθανό να είναι πρώτες στην εγκληµατι-
κότητα.

Σε ορισµένες περιοχές της Αθήνας µάλιστα δεν διανοείται Έλ-
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ληνας να περπατήσει ή να κυκλοφορήσει µαζί µε την οικογένεια
και τα παιδιά του.

Ολόκληρη πόλη, η Πάτρα, παραµένει για χρόνια σε καθεστώς
οµηρίας και φόβου µε καθηµερινά τα φαινόµενα βίας και εγκλη-
µάτων. Μην ξεχνάτε ότι το µεγαλύτερο ποσοστό διαρρήξεων,
κλοπών και ληστειών γίνονται από λαθροµετανάστες. Το ίδιο πο-
σοστό συναντούµε και στις ανθρωποκτονίες και στα ειδεχθή
εγκλήµατα.

∆εύτερον: εθνικοί κίνδυνοι! Ελλοχεύει ο κίνδυνος δηµιουργίας
µειονοτικών θυλάκων, κυρίως θρησκευτικών, µε ανυπολόγιστα
για την εθνική ασφάλεια και κυριαρχία επακόλουθα. Επιπλέον,
ήδη υφιστάµεθα τις πρώτες συνέπειες της απώλειας της εθνικής
ταυτότητας, της διάσπασης της εθνικής συνοχής και της µόνι-
µης διασάλευσης της ελληνικής έννοµης τάξης.

Γνωρίζετε φυσικά ότι η συντριπτική πλειοψηφία των λαθροµε-
ταναστών προωθείται στη χώρα µας από την Τουρκία µέσω των
νησιών του ανατολικού Αιγαίου και της περιοχής του Έβρου που
αποτελεί πλέον πραγµατική κερκόπορτα. Οι Τούρκοι δε δέχονται
και δεν υπάρχει λιµάνι επιστροφής, όπως δήλωσε ο συνάδελφος
του ΠΑΣΟΚ. Καλή απόφαση η δηµιουργία του φράχτη στα σύ-
νορα αλλά αποτελεί σπασµωδική κίνηση και ένα απλό ηµίµετρο
που δεν θα προσφέρει ουσιαστικά αποτελέσµατα λόγω του µι-
κρού του µήκους, των δωδεκάµισι χιλιοµέτρων.

Τρίτον, υποβάθµιση της ποιότητας ζωής που επιφέρει το τε-
ραστίας κλίµακας εµπόριο ναρκωτικών, η πορνεία και η εισαγωγή
νέων ή και ξεχασµένων ασθενειών που είχαν να εµφανιστούν πολ-
λές δεκαετίες, δεδοµένων των άθλιων συνθηκών που επικρατούν
στις χώρες προέλευσής τους.

Πριν από λίγο καιρό απαγορεύσατε στους αθηναίους πολίτες
την πρόσβαση σε ολόκληρες περιοχές της Αθήνας προκειµένου
µουσουλµάνοι λαθροµετανάστες να τελέσουν τα θρησκευτικά
τους καθήκοντα. ∆ηλαδή, στην ορθόδοξη χριστιανική Ελλάδα
απαγορεύεται η κυκλοφορία των νοικοκυραίων χριστιανών προ-
κειµένου να κυκλοφορούν ανενόχλητοι οι µουσουλµάνοι παρά-
νοµοι.

Τέταρτον, άνθηση της παραοικονοµίας και αφαίµαξη των οι-
κονοµικών πόρων. Χιλιάδες παράνοµοι µικροπωλητές κλεµµένων
προϊόντων και αποµιµήσεων αποσπούν έσοδα από τους έντιµους
καταστηµατάρχες και στερούν εκατοµµύρια ευρώ από τη χειµα-
ζόµενη οικονοµία µας. Όταν δεν µπορούµε να τους δώσουµε τη
δυνατότητα να κινηθεί η αγορά, δεν θα τη στερούµε κιόλας γιατί
το παραεµπόριο είναι πάνω από 10 δισεκατοµµύρια έσοδα.

Πέµπτον, υποβάθµιση της παρεχόµενης παιδείας µε την ου-
σιαστική κατάργηση της προσευχής, την αλλοίωση της ύλης του
µαθήµατος των θρησκευτικών, µε την διάδοση της εγκληµατικό-
τητας και στα σχολεία όπου ο φόβος πλέον κυριαρχεί και στα
πρόσωπα των αθώων παιδιών.

Έκτον, κατακόρυφη άνοδος της ανεργίας στα περισσότερα
επαγγέλµατα µε αποτέλεσµα οι Έλληνες να στερούνται µόνιµα
εκατοντάδων χιλιάδων θέσεων εργασίας και να καταδικάζονται
σε µόνιµη ανέχεια.

Οι τραυµατικές εµπειρίες άλλων λαών αποδεικνύουν ότι οι
µουσουλµάνοι δεν επιθυµούν ή δεν µπορούν να ενταχθούν σε
χριστιανική δυτική κοινωνία. Οι περισσότερες χώρες έχουν θέσει
ποσοτικά όρια στην είσοδο µεταναστών. Μόνο στην Ελλάδα ει-
σέρχεται όποιος επιθυµεί και για όσο χρόνο επιθυµεί, χωρίς οποι-
οδήποτε ταξιδιωτικό έγγραφο και χωρίς κανείς να τον ελέγχει.

Είναι γνωστό βέβαια ότι οι συγκεκριµένες πρεσβείες χωρών
από τις οποίες προέρχεται η συντριπτική πλειοψηφία των λα-
θροµεταναστών καθυστερούν, κωλυσιεργούν ή ακόµα και αρ-
νούνται τη συνεργασία πάνω στο θέµα της επαναπροώθησης.
Θα πρέπει εποµένως το Υπουργείο Εξωτερικών και ο αρµόδιος
Υπουργός να πείσει τις υπηρεσίες της Ευρωπαϊκής Ένωσης,
ώστε να ασκήσουν ισχυρές πιέσεις στις χώρες αυτές και σε υψη-
λότερο επίπεδο. Πρέπει επιτέλους να δοθεί το µήνυµα ότι η πα-
τρίδα µας δεν είναι χώρα διερχοµένων.

Πρέπει αυτό το µήνυµα να εµπεδωθεί σε όλους τους λαθρο-
µετανάστες, υπάρχοντες και υποψήφιους για το µέλλον, ώστε το
σύνθηµά τους να πάψει να είναι «πάµε Ελλάδα» ή «µένουµε Ελ-
λάδα» ή το χειρότερο «παραµένουµε για πάντα Ελλάδα». Πώς γί-
νεται χώρες µε πολύ λιγότερους µετανάστες να καθορίζουν

µέγιστο αριθµό µεταναστών που θα δέχονται κάθε χρόνο και
εµείς να µην τολµούµε να πράξουµε το ίδιο τη στιγµή που εδώ
διαβιούν εκατοµµύρια αλλοδαπών; Όπως είπε και ο Πρόεδρος
της ∆ηµοκρατίας στα σύνορα ο ηµερήσιος µέσος όρος των πα-
ράνοµα εισερχοµένων είναι ένα χωριό, τετρακόσια άτοµα και ο
ετήσιος εκατόν πενήντα χιλιάδες άτοµα. Ένα χωριό, είχε πει,
κάθε µέρα.

Γνωρίζουµε βέβαια, κυρίες και κύριοι ότι το δικαίωµα στο
άσυλο αποτελεί θεµελιώδη αρχή της οικουµενικής διακήρυξης
των δικαιωµάτων του ανθρώπου. Ο ελληνικός λαός από την αρχή
υποδέχθηκε φιλόξενα τους µετανάστες και τους υποστήριξε µε
κάθε µέσο επιδεικνύοντας πρωτόγνωρο ενδιαφέρον και στοργή.
Όµως έχει ήδη εξαντληθεί η υποµονή του και οι αντοχές του προ
πολλού έχουν ξεπεραστεί.

Γι’ αυτούς τους λόγους για άλλη µια φορά σας καλούµε και
σας παρακαλούµε να επανεξετάσετε την πολιτική σας και να ερ-
γαστείτε σοβαρά για την επίλυση του προβλήµατος της λαθρο-
µετανάστευσης.

∆εν αρκούν οι οβιδιακές µεταµορφώσεις και οι ερασιτεχνικές
αποσπασµατικές κινήσεις σας. Θέλω, κύριε Υπουργέ, να δε-
σµευθείτε ότι όλοι αυτοί οι οποίοι θα διοριστούν, εφόσον διορι-
στούν –εννοώ διορισµούς και όχι µετατάξεις- αυτό να γίνει µέσω
ΑΣΕΠ. Να δεσµευθείτε, γιατί έχει δεσµευθεί ο Υπουργός Εσω-
τερικών ότι δεν θα µπει κάποιος πουθενά, χωρίς να υπάρχει η
διαδικασία του ΑΣΕΠ.

Η εισηγήτριά µας είπε ότι δεν ψηφίζουµε τα άρθρα 1 και 6. Το
άρθρο 41 το ψηφίζουµε µε όλη µας την ψυχή, γιατί αφορά τους
µετανάστες. Ορισµένα µέτρα, όπως είναι η ενίσχυση της φύλα-
ξης των συνόρων, η πίεση προς την Τουρκία να σεβαστεί τις υπο-
χρεώσεις της, που απορρέουν από το πρωτόκολλο επανει-
σδοχής, η αποτελεσµατική εφαρµογή των αποφάσεων και των
διαδικασιών επιστροφής, η υπογραφή συµφωνιών µε χώρες προ-
έλευσης παράνοµων µεταναστών, η χρήση συµφωνιών της Ευ-
ρωπαϊκής Ένωσης, η πάταξη του παραεµπορίου, η λήψη µέτρων
κατά της µαύρης εργασίας, η άµεση προώθηση της διαδικασίας
εξέτασης των αιτηµάτων ασύλου, η αλλαγή του νόµου για την
απόδοση της ελληνικής ιθαγένειας, η εκκένωση των κτηρίων του
κέντρου, η επιτάχυνση των χορηγήσεων και ανανεώσεων των
αδειών παραµονής, εάν τα εφαρµόσετε, τότε, από εκεί και πέρα,
θα είµαστε σε πολύ καλύτερη µοίρα, ώστε αυτοί που θα έρθουν
εδώ να είναι υπό έλεγχο, να προσφέρουν τις υπηρεσίες τους και
να µην δηµιουργούν προβλήµατα

Ευχαριστώ.
(Χειροκροτήµατα από την πτέρυγα της Νέας ∆ηµοκρατίας)

ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΟΥΣΑ (Ροδούλα Ζήση): Ευχαριστούµε τον κ. Ιω-
αννίδη.

Κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, γίνεται γνωστό στο Σώµα ότι
από τα άνω δυτικά θεωρεία παρακολουθούν τη συνεδρίασή µας,
αφού πρώτα ξεναγήθηκαν στην έκθεση της αίθουσας «ΕΛΕΥ-
ΘΕΡΙΟΣ ΒΕΝΙΖΕΛΟΣ» και ενηµερώθηκαν για την ιστορία του κτη-
ρίου και τον τρόπο οργάνωσης και λειτουργίας της Βουλής,
πενήντα δύο µαθητές και µαθήτριες και τέσσερις εκπαιδευτικοί
από το Γυµνάσιο «Εκπαιδευτηρίων Γιαννοπούλου» Γλυφάδας Ατ-
τικής.

Η Βουλή σας καλωσορίζει.
(Χειροκροτήµατα απ’ όλες τις πτέρυγες της Βουλής)

Το λόγο έχει ο Βουλευτής Αττικής του ΠΑΣΟΚ κ. Παντελής
Ασπραδάκης.

ΠΑΝΤΕΛΗΣ ΑΣΠΡΑ∆ΑΚΗΣ: Ευχαριστώ, κυρία Πρόεδρε.
Κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, το δικαίωµα στο άσυλο είναι µία

θεµελιώδης αρχή των δικαιωµάτων του ανθρώπου και η σύγ-
χρονη Ελλάδα, µε ένα σηµαντικό αρχαίο πολιτισµό που έχει επη-
ρεάσει την ευρωπαϊκή και παγκόσµια σκέψη, οφείλει να
αντιµετωπίσει το πρόβληµα που όλοι γνωρίζουµε και αναγνωρί-
ζουµε ότι υπάρχει και να εναρµονιστεί µε την κοινοτική οδηγία.

Η εναρµόνιση αυτή έχει στόχο να προστατεύονται άνθρωποι
οι οποίοι είναι κυνηγηµένοι από καθεστώτα, οι οποίοι δυστυχούν
στην πατρίδα τους και αναζητούν ελπίδα και ένα καλύτερο µέλ-
λον στην Ευρωπαϊκή Ένωση και στη χώρα µας.

Μέσα από µία αναγνωρισµένη σε ευρωπαϊκό επίπεδο διαδικα-
σία πρέπει να λαµβάνουν προσφυγικό καθεστώς όσοι πραγµα-
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τικά το δικαιούνται. Εκείνοι, δηλαδή, που είναι πρόσφυγες να
αναγνωρίζονται ως πρόσφυγες, ενώ όσοι δεν το δικαιούνται να
αποθαρρύνονται από το να εκµεταλλεύονται το άσυλο ως τρόπο
προσωρινής νοµιµοποίησης της παραµονής τους στη χώρα.

∆υστυχώς, παρατηρείται έντονα κατάχρηση της διαδικασίας
του ασύλου από λαθροµετανάστες, που δηλώνουν ψευδή στοι-
χεία, προκειµένου να τους δοθεί το άσυλο, ενώ δεν το δικαιού-
νται και οι οποίοι πολλές φορές καθοδηγούνται από παράνοµα
κυκλώµατα.

Κύριοι συνάδελφοι, για πρώτη φορά οι συγκεκριµένες διατά-
ξεις του παρόντος νοµοσχεδίου αποτελούν µέρος µιας συνολι-
κής µεταναστευτικής πολιτικής και όχι µίας αποσπασµατικής
πρωτοβουλίας, όπως αυτές που γίνονταν κατά το παρελθόν και
δεν έφερναν βέβαια το ποθούµενο αποτέλεσµα.

Η γεωγραφική θέση της Ελλάδας, αλλά και η δυσκολία φύλα-
ξης των χερσαίων και θαλάσσιων συνόρων από τον Έβρο έως
την Κρήτη έχουν καταστήσει τη χώρα µας πόλο έλξης µετανα-
στών, οι οποίοι τις περισσότερες φορές είναι λαθραίοι. Ήδη, η
ηγεσία του Υπουργείου Προστασίας του Πολίτη έχει θέσει ση-
µαντικές προτεραιότητες στη µεταναστευτική πολιτική µε την
αποτροπή της εισόδου παράνοµων µεταναστών και συνεχίζει µε
την παρούσα πρωτοβουλία.

Κυρίες και κύριοι Βουλευτές, το άσυλο πρέπει να αντιµετωπί-
ζεται ως ζήτηµα προστασίας των ανθρωπίνων δικαιωµάτων, αλλά
κατά τη γνώµη µου και ως θέµα ασφάλειας και δηµόσιας τάξης.
Η πολιτεία δυσκολεύεται να ανταπεξέλθει αποτελεσµατικά στο
πρόβληµα, καθώς χιλιάδες µετανάστες αιτούνται ασύλου στη
χώρα µας, χωρίς όµως να εξετάζεται σχεδόν ποτέ το αίτηµά
τους, µε αποτέλεσµα να κινούνται ελεύθερα χωρίς ουσιαστικό
έλεγχο.

Σε ό,τι αφορά αυτό καθ’ εαυτό το υπό ψήφιση νοµοσχέδιο, η
νέα Υπηρεσία Ασύλου θα έχει µία σειρά αρµοδιοτήτων που πι-
στεύουµε ότι µε την κεντρική της υπηρεσία, αλλά και τα περιφε-
ρειακά γραφεία, θα διασφαλίσει µία δίκαιη, αποτελεσµατική και
σύννοµη, προς τις διατάξεις της κοινοτικής οδηγίας, διαδικασία
ασύλου.

Είναι βέβαιο ότι η στελέχωση µε εξειδικευµένο προσωπικό, συ-
µπεριλαµβανοµένου και του ειδικού επιστηµονικού προσωπικού,
θα προσφέρει ουσιαστικά σε αυτήν τη νέα υπηρεσία.

Κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, είναι σηµαντικό ότι για τον
προσδιορισµό των διαδικασιών που θα ακολουθούνται, προβλέ-
πεται η συνεργασία όλων των Υπουργείων που έχουν σχετικές
αρµοδιότητες. Ταυτόχρονα, αναφέρονται υπηρεσίες ιατρικής και
ψυχοκοινωνικής υποστήριξης, πληροφόρησης και συµβουλευτι-
κής, καθώς επίσης λαµβάνεται και µέριµνα για τις ευάλωτες και
ευαίσθητες κοινωνικές οµάδες.

Όσον αφορά τις περιφερειακές επιτροπές εποπτείας ωφέλιµη
θεωρώ την πρόβλεψη για συµµετοχή όχι µόνο εκπροσώπων του
κράτους, αλλά και της Τοπικής Αυτοδιοίκησης και της κοινωνίας
των πολιτών.

Θα ήθελα, επίσης, να αναδειχθεί το γεγονός ότι µε το άρθρο
41, το οποίο αναφέρεται στη µη απέλαση, όταν διαπιστώνεται η
οµογενειακή ιδιότητα, τότε προωθείται λύση σε ένα κύριο αίτηµα
οµογενειακών κοινοτήτων. ∆ιότι υπήρχε πραγµατικά το παρά-
δοξο οµογενής που για κάποιους λόγους δεν µπορούσε να πάρει
την ιθαγένεια, να απελαύνεται.

Υπάρχουν αρκετές περιπτώσεις και στην περιοχή που µένω,
στην Περιφέρεια Αττικής, στην οποία και εκλέγοµαι, οµογενών
οι οποίοι έχουν περάσει πολύ δύσκολες καταστάσεις και προ-
σπαθούν φιλότιµα να επιβιώσουν και να ενταχθούν στην ελλη-
νική κοινωνία.

Όσον αφορά, βέβαια, την υπηρεσία πρώτης υποδοχής, αυτή
θα µας βοηθήσει να προχωρήσουµε σε µία συνολική καταγραφή
όσων εισέρχονται στη χώρα, υπηρετώντας έµπρακτα τα στοιχει-
ώδη ανθρώπινα δικαιώµατα. Έτσι, δίνεται η δυνατότητα στην πο-
λιτεία να έχει ένα ουσιαστικό και πραγµατικό έλεγχο της
κατάστασης, που τα προηγούµενα χρόνια ήταν ανεξέλεγκτη.

(Στο σηµείο αυτό την Προεδρική Έδρα καταλαµβάνει ο ΣΤ’
Αντιπρόεδρος της Βουλής κ. ΒΑΪΤΣΗΣ ΑΠΟΣΤΟΛΑΤΟΣ)

Επιπλέον, η πλήρης χαρτογράφηση της διαδικασίας θα πρέπει
να µεριµνά και να ελέγχει τους µετανάστες όταν δεν χορηγείται

το αίτηµα ασύλου.
Αγαπητοί συνάδελφοι, µε την ψήφιση του παρόντος νοµοσχε-

δίου δικαιούµαστε, όσο ποτέ άλλοτε, να ζητήσουµε την αλλη-
λεγγύη, να διεκδικήσουµε πόρους, να απαιτήσουµε επιπλέον
µέτρα και έµπρακτη βοήθεια από τους εταίρους µας στην Ευ-
ρωπαϊκή Ένωση για τη δραστική µείωση της παράνοµης µετα-
νάστευσης στη χώρα µας, καθώς το πρόβληµα δεν είναι
αποκλειστικά και µόνο ελληνικό.

Επίσης, πρέπει να ενισχύσουµε την ενεργό συµπαράσταση και
συνεργασία των τουρκικών αρχών, αλλά και των χωρών προέ-
λευσης των µεταναστών, γιατί η χώρα µας και οι πολίτες της σε
µία χρονική περίοδο που δοκιµάζεται από την οικονοµική κρίση,
δεν έχουν την αντοχή να ανέχονται καταστάσεις που δυσχεραί-
νουν την καθηµερινότητά τους και προκαλούν αίσθηµα ανασφά-
λειας.

Βέβαια, ο ελληνικός λαός ανέκαθεν χαρακτηριζόταν για τη φι-
λοξενία που προσέφερε, αλλά και τα φιλάνθρωπα αισθήµατά
του.

Ο σεβασµός, όµως, στους µετανάστες και τους αιτούντες ασύ-
λου δεν πρέπει σε καµµία περίπτωση να συγχέει τη νόµιµη από
την παράνοµη µετανάστευση. Η µεταναστευτική πολιτική πρέπει
να προσαρµοστεί στις παρούσες συνθήκες. Πρέπει να ληφθούν
υπ’ όψιν οι αντοχές της κοινωνίας σε πόρους, οικονοµικούς και
µη, ώστε να διαµορφωθούν οι κατάλληλες συνθήκες φιλοξενίας,
κράτησης και προστασίας των µεταναστών, οι οποίες, όµως, δεν
θα αναπτύσσονται εις βάρος του κάθε Έλληνα πολίτη.

Κάνουµε ό,τι είναι δυνατόν, µε σεβασµό και ευαισθησία στα
ανθρώπινα δικαιώµατα και στην ελπίδα των µεταναστών. Όσοι,
όµως, εξ αυτών δεν έχουν νόµιµο δικαίωµα ασύλου, πρέπει να
επιστρέψουν στις πατρίδες τους.

Κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, πιστεύω ακράδαντα ότι µε το
παρόν νοµοσχέδιο λύνονται προβλήµατα. Και µε την εφαρµογή
των διατάξεων, µπορούµε να ξεκινήσουµε την επίλυση ενός µε-
γάλου προβλήµατος για την πατρίδα µας, όπως είναι αυτό της
µεταναστευτικής πολιτικής.

Ταυτόχρονα, µπορούµε να επιτύχουµε αποτελέσµατα καλά ως
προς την ευνοµία και την οµαλή καθηµερινότητα των Ελλήνων
πολιτών και των µεταναστών βεβαίως, χωρίς ακρότητες, µε
αγάπη και ενδιαφέρον για το συνάνθρωπό µας.

Και σε ό,τι αφορά, όµως, στην παρουσία µας στους διεθνείς
οργανισµούς και στα διεθνή fora, µπορούµε να έχουµε τη θέση
και τη βαρύτητα που αξίζει στην Ελλάδα, αντάξια του πολιτισµού
και της ιστορίας της.

Για όλους τους παραπάνω λόγους ψηφίζω το νοµοσχέδιο του
Υπουργείου Προστασίας του Πολίτη.

Σας ευχαριστώ.
(Χειροκροτήµατα από την πτέρυγα του ΠΑΣΟΚ)

ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Βαΐτσης Αποστολάτος): Ευχαριστούµε πολύ
τον κ. Παντελή Ασπραδάκη.

Κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, έχω την τιµή να ανακοινώσω
στο Σώµα ότι τη συνεδρίασή µας παρακολουθούν από τα άνω
δυτικά θεωρεία, αφού συµµετείχαν στο εκπαιδευτικό Πρόγραµµα
«Εργαστήρι ∆ηµοκρατίας» που οργανώνει το Ίδρυµα της Βου-
λής, δέκα έξι µαθητές και µαθήτριες και ένας εκπαιδευτικός από
το 11ο ∆ηµοτικό Σχολείο Ζωγράφου.

Η Βουλή τους καλωσορίζει.
(Χειροκροτήµατα από όλες τις πτέρυγες της Βουλής)

Το λόγο έχει ο Ανεξάρτητος Βουλευτής της ∆ηµοκρατικής Αρι-
στεράς κ. Νικόλαος Τσούκαλης από το Νοµό Αχαΐας.

ΝΙΚΟΛΑΟΣ ΤΣΟΥΚΑΛΗΣ: Κύριε Πρόεδρε, ευχαριστώ ιδιαί-
τερα για την ευαισθησία σας να επισηµάνετε και το κόµµα από το
οποίο προέρχοµαι, παρ’ όλο που γνωρίζετε ότι είναι αντιδεοντο-
λογικό, παράτυπο στο πλαίσιο του Κανονισµού της Βουλής.

Κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, κύριε Υπουργέ, κατάγοµαι από
ένα νοµό όπου βιωµατικά έχουµε αντιµετωπίσει το πρόβληµα της
µετανάστευσης και της προσφυγιάς από το 1997. Το 1997 το
90% των µεταναστών προσφύγων της Πάτρας ήταν Κούρδοι. Κά-
ποια στιγµή η ροή αυτή σταµάτησε εντελώς. ∆εν είχαµε Κούρ-
δους ποτέ και δεν πέρασε Κούρδος από την Πάτρα πλέον για
τον απλούστατο λόγο ότι αποκατεστάθη ένας είδος ισορροπίας
στη χώρα τους και όλοι θεώρησαν σκόπιµο ότι δεν πρέπει να φύ-
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γουν από την περιοχή τους.
Τα τελευταία χρόνια βιώνουµε το δραµατικό φαινόµενο του να

κρέµονται σαν τσαµπιά οι λεγόµενοι παράνοµοι µετανάστες, οι
πρόσφυγες, από τα κάγκελα του λιµανιού, ατενίζοντας ως Γη της
Επαγγελίας την υπόλοιπη Ευρώπη, ενώ βρίσκονται στην Ευ-
ρώπη, βρίσκονται στη χώρα µας.

Το ερώτηµα είναι απλό. Γιατί να συµβαίνει αυτό; Άνθρωποι, οι
οποίοι δεν θέλουν να µείνουν στη χώρα, δεν θέλουν να µείνουν
στην πόλη, θέλουν να φύγουν για την Ιταλία, για την Κεντρική
Ευρώπη εγκλωβίζονται στο λιµάνι της Πάτρας, της Ηγουµενί-
τσας, στα εσωτερικά πλέον σύνορα της Ευρώπης.

Και ένα άλλο συµπληρωµατικό. Για ποιο λόγο αυτοί που κατα-
φέρνουν µε τον άλφα ή βήτα λόγο και διεκπεραιώνονται στην Ιτα-
λία, οι ιταλικές αρχές τους συλλαµβάνουν και τους επιστρέφουν
στη χώρα µας σε διπλάσιο αριθµό; Πέντε συλλαµβάνουν οι Ιτα-
λοί, δέκα βρίσκουν την ευκαιρία και επιστρέφουν.

Το ερώτηµα είναι το εξής απλό. Αυτή είναι η ευρωπαϊκή αλλη-
λεγγύη; Αυτός είναι ο ευρωπαϊκός ενιαίος χώρος για τον οποίο
κάποιοι υπερηφανεύονται; Αυτός είναι ο ευρωπαϊκός ενιαίος
χώρος ελευθερίας της δικαιοσύνης; Το ερώτηµα, λοιπόν, είναι τι
κάνουµε εµείς. Το ερώτηµα είναι στο κατά πόσο εµείς ανεχόµα-
στε αυτήν τη θέση της Ευρώπης.

∆εύτερον, για να καταλήξω και στο δια ταύτα στο τέλος, πράγ-
µατι είναι και εθνικό θέµα αυτό. Και το αναφέρω ότι είναι εθνικό
θέµα, γιατί θα έπρεπε εδώ και πάρα πολύ καιρό αξιολογώντας το
ως τέτοιο όλες οι κυβερνήσεις να λάβουν µέτρα όχι µέτρα πα-
ρορµητικά, αποσπασµατικά, αλλά µέτρα ολοκληρωµένα, όπως
απαιτεί και η κρισιµότητα του ζητήµατος αλλά και κυρίως όσον
αφορά τη διαχείρισή του σε επίπεδο κοινωνικό.

Πρέπει, όµως, να καταλάβουν όλοι και ιδιαίτερα κάποιοι σ’
αυτήν εδώ την Αίθουσα ότι ακόµα και τα εθνικά θέµατα, κύριε
Υπουργέ, λύνονται βάσει των διεθνών συνθηκών. ∆εν σηµαίνει
ότι επειδή είναι εθνικό θέµα θα το αντιµετωπίσουµε έτσι ως έτυχε
και µάλιστα ενάντια στις διεθνείς συνθήκες. Αυτό επιβάλλει για τη
χώρα µας η επίλυση του εθνικού θέµατος και για να γίνει κάτι κα-
θαρό σ’ αυτήν εδώ την Αίθουσα, γιατί υπήρξε µια διεξοδική συ-
ζήτηση και ακούστηκαν πάρα πολλά.

Υπάρχει καµµία πτέρυγα της Βουλής, υπάρχει κανένας Βου-
λευτής που να πιστεύει ότι το θέµα αυτό πρέπει να αντιµετωπι-
στεί εκτός του πλαισίου του ∆ιεθνούς ∆ικαίου, εκτός του
πλαισίου των αποφάσεων του ΟΗΕ για τους πρόσφυγες, για τα
δικαιώµατα του ανθρώπου, του «κουτσουρεµένου» πλαισίου της
Ευρωπαϊκής Ένωσης για τα αντίστοιχα θέµατα;

Γιατί αν υπάρχει κάποιος, να βγει να το πει. Γιατί, δυστυχώς, σ’
αυτήν εδώ την Αίθουσα ακούστηκαν φωνές που ανέφεραν ότι
πρέπει ακόµα και κατά παράβαση του ∆ιεθνούς ∆ικαίου να αντι-
µετωπίσουµε το ζήτηµα.

Ή είµαστε χώρα κράτους δικαίου και τον διατηρούµε αυτόν
τον χαρακτήρα ακόµη και στα δύσκολα -τώρα σε περίοδο κρί-
σης και δεν αναφέροµαι µόνο στο µεταναστευτικό- ή καλύτερα
να αναγνωρίσουµε ότι πλέον σαν κοινωνία και σαν πολιτεία
έχουµε χάσει οτιδήποτε κεκτηµένο. Και το νοµικό µας κεκτηµένο
και το πολιτισµικό µας κεκτηµένο και όλα.

Ακούστηκαν φωνές εδώ µέσα που είναι απαράδεκτο να ακού-
γονται. Έξω µπορεί να ακούγονται. Έξω µπορεί ο καθένας να
διατυπώσει την άποψή του, αλλά σ’ αυτήν εδώ την Αίθουσα πρέ-
πει να επικρατεί νηφαλιότητα, ψυχραιµία και βεβαίως να τίθενται
τα πράγµατα στη σωστή τους βάση, γιατί εάν διαφωνήσουµε και
στις διαπιστώσεις, τότε πλέον δεν υπάρχει περίπτωση να βρούµε
λύση σε οποιαδήποτε παράµετρο του θέµατος.

Ακούστηκε παραδείγµατος χάριν ότι το θεσµικό πλαίσιο του
ασύλου είναι το καταληκτικό στάδιο µιας ολοκληρωµένης µετα-
ναστευτικής πολιτικής. Αντιθέτως. Το µεταναστευτικό πλαίσιο
του ασύλου είναι το πρώτο και έπονται όλα τα υπόλοιπα. Γιατί
εάν δεν λειτουργήσει πλήρως το θεσµικό πλαίσιο του ασύλου σε
όλη του την έκταση και σε όλες τις παραµέτρους, οποιαδήποτε
άλλη ενέργεια γίνει, είναι εκτός θεσµικού πλαισίου νοµιµότητας.

Αξίζει να θυµίσουµε εδώ, κύριε Υπουργέ –και δεν πρέπει να το
κρύβουµε, δεν πρέπει να το αποσιωπούµε- το τι συνέβη στην
Τουσόν της Αριζόνας. Ξαφνικά ανακάλυψαν οι Αµερικανοί και ο
κ. Οµπάµα, ότι δυστυχώς ο ρατσισµός, η όξυνση των πνευµάτων

και οι ακραίες τοποθετήσεις, οµιλίες και συµπεριφορές, οδήγη-
σαν κάποιον ψυχοπαθή να προβεί σε αυτό το µακελειό. Ας είµα-
στε, λοιπόν, προσεκτικοί και εδώ, για να µπορέσουµε να
αντιµετωπίσουµε τα πράγµατα.

Φτάνω σε ένα γεγονός, το οποίο έγινε χθες, κύριε Υπουργέ,
και απευθύνοµαι προσωπικά σε εσάς. ∆ιαφηµίστηκε αυτό το
οποίο έγινε στη Λέρο, επαναπροώθηση σαράντα µεταναστών
που είχαν αποβιβαστεί στο νησί στις 8 ∆εκεµβρίου, ότι επιτέλους
κάτι αρχίζει να υλοποιείται κ.λπ.. Οι παράµετροι του συγκεκρι-
µένου γεγονότος είναι δραµατικές και αποδεικνύουν αυτό το
οποίο είχαµε πει και στην επιτροπή, ότι η εφαρµογή της οδηγίας,
πριν ακόµη αρχίσει να λειτουργεί η διαδικασία του ασύλου, µπο-
ρεί να µας οδηγήσει σε τροµακτικές καταστάσεις.

Από τους εξήντα οκτώ µετανάστες, λοιπόν, που είχαν αποβι-
βαστεί στη Λέρο, κύριε Υπουργέ, επαναπροωθήθηκαν οι σαρά-
ντα. Ξαφνικά, χωρίς καµµία προειδοποίηση πήγε ένα πλοίο,
επιλέχτηκαν οι σαράντα και επαναπροωθήθηκαν. Από τους σα-
ράντα, τα είκοσι ήταν παιδιά, από νήπιο µέχρι δώδεκα ετών.
Υπήρχε παιδί τυφλό, νήπιο, χωρίστηκαν µανάδες από τους πα-
τεράδες και από τα αδέλφια. Ένα δράµα εκτυλίσσεται σε αυτή
την περιοχή. Επιλέχτηκαν οι γυναίκες, παρέµειναν οι άνδρες και
αυτή τη στιγµή γίνεται µία αγωνιώδης προσπάθεια να επανασυ-
νενωθούν οι οικογένειες. ∆ύο από τις µανάδες µε τα παιδιά κρα-
τούνται στη Χίο –από τη Λέρο που ήταν- θα έρθουν στην Αθήνα
και έχει δηµιουργηθεί µία κατάσταση άνευ προηγουµένου. Ε,
αυτή η διαδικασία είναι εκτός διεθνούς θεσµικού πλαισίου.

Πρέπει να πω και δύο κουβέντες για τον περίφηµο φράχτη, το
ανασχετικό εµπόριο.

Κύριε Υπουργέ, η κατασκευή του φράχτη δεν µπορεί να αξιο-
λογηθεί στοιχειωδώς, σύµφωνα µε τις δύο βασικές συνταγµατι-
κές αρχές που είναι και αρχές της Ευρωπαϊκής Ένωσης, την
αρχή της αναλογικότητας και την αρχή της αποτελεσµατικότη-
τας, για να µην πω και σκοπιµότητας. Γνωρίζετε πάρα πολύ καλά,
το έχετε παραδεχθεί και εσείς εµµέσως πλην σαφώς, ότι είναι
µία συµβολική κίνηση, που ουσιαστικά δεν πρόκειται να προ-
σφέρει τίποτε. Και θέλετε να σας πω γιατί δεν πρόκειται να προ-
σφέρει τίποτε; Όχι µόνο επειδή θα είναι εύκολη η παράκαµψη
του µήκους δώδεκα χιλιοµέτρων φράχτη, αλλά και γιατί σύµ-
φωνα µε το ∆ιεθνές ∆ίκαιο και µε το ∆ίκαιο Προσφύγων του ΟΗΕ,
οποιοσδήποτε προσεγγίσει το φράχτη και ψελίσει τη λέξη
«άσυλο», ο εκεί φύλακας είναι υποχρεωµένος να του ανοίξει την
πόρτα να µπει µέσα.

ΚΩΝΣΤΑΝΤΙΝΟΣ ΚΙΛΤΙ∆ΗΣ: Όχι. Εάν είναι εκτός Ελλάδας,
όχι.

ΝΙΚΟΛΑΟΣ ΤΣΟΥΚΑΛΗΣ: Εάν είναι εκτός Ελλάδας και προ-
σεγγίσει το σύνορο. Το µεγάλο πρόβληµα ποιο είναι, κύριε Κιλ-
τίδη; Γιατί οι συγκεκριµένες διατάξεις –η εκτίµησή µου είναι ως
νοµικού τώρα- θα καταπέσουν στο Ευρωπαϊκό ∆ικαστήριο για τα
Ανθρώπινα ∆ικαιώµατα;

Θα καταπέσουν ακριβώς γι’ αυτό, γιατί οποιαδήποτε, λέει,
προσπάθεια παρεµπόδισης οποιουδήποτε ζητά διεθνή προστα-
σία ή προστασία σύµφωνα µε τη Συνθήκη της Γενεύης είναι πα-
ράνοµη. Αυτό είναι το ∆ιεθνές ∆ίκαιο. Με αυτή λοιπόν την έννοια
κινδυνεύει αυτή η ενέργεια να έχει αυτή την τύχη στο ∆ικαστήριο
Ανθρωπίνων ∆ικαιωµάτων.

Κύριε Υπουργέ, σήµερα εξεπλάγην ιδιαιτέρως όταν συνειδη-
τοποίησα ότι σ’ αυτό το θέµα είµαι και εγώ και άλλοι σύµµαχοι µε
τον Σεβασµιότατο Άνθιµο, όσον αφορά δηλαδή την κατασκευή
του φράχτη.

Η θέση, λοιπόν, της ∆ηµοκρατικής Αριστεράς είναι ότι τα σύ-
νορα πρέπει να φυλαχθούν. ∆εν πρέπει να είναι ανοιχτά τα σύ-
νορα και ξέφραγο αµπέλι. Τελεία και παύλα. ∆εύτερον
ολοκληρωτική, πλήρης λειτουργία του θεσµικού πλαισίου του
ασύλου. Τρίτον, παράκαµψη, αν οι Ευρωπαίοι δεν συµφωνούν –
που δεν θα συµφωνήσουν- για την αλλαγή της Συµφωνίας ∆ου-
βλίνο ΙΙ, των διατάξεων της Συµφωνίας ∆ουβλίνο ΙΙ µε τον εξής
απλό τρόπο -το είχαµε προτείνει και στον κ. Παυλόπουλο- ποσο-
στό 20% παροχής ασύλου οι Ευρωπαίοι κατά µέσο όρο; Τότε
20% παροχής ασύλου κι εµείς, κύριε Υπουργέ! Και βεβαίως τη
δυνατότητα παροχής επικουρικής προστασίας σε πάρα πολλούς
που τη δικαιούνται. Από κει και πέρα ας αναλάβει η Ευρώπη τις
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ευθύνες της.
Τέλος, σε επίπεδο τοπικό, σε επίπεδο περιφερειακό όλα αυτά

τα οποία έχετε προγραµµατίσει και τα οποία είναι γνωστά.
Ευχαριστώ.
ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Βαΐτσης Αποστολάτος): Και εγώ σας ευχα-

ριστώ, κύριε Τσούκαλη ως Ανεξάρτητο και ως ∆ηµοκρατική Αρι-
στερά που εσείς είπατε. ∆εοντολογικά τώρα και επειδή είναι
γιατρός ο συνάδελφός µου, ο κ. Κιλτίδης, τον καλώ ως Ανεξάρ-
τητο Βουλευτή και «δηµοκρατικό σύµµαχο». Εκείνος δε ο
«Οµπάµα», που είπατε µε το τελικό σίγµα που βάλατε, µου θύµισε
την καλύβα του Μπάρµπα-Θωµά.

ΝΙΚΟΛΑΟΣ ΤΣΟΥΚΑΛΗΣ: ∆εν το έβαλα.
ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Βαϊτσης Αποστολάτος): Θα το δείτε στο

DVD.
Ορίστε, κύριε Κιλτίδη, έχετε το λόγο.
ΚΩΝΣΤΑΝΤΙΝΟΣ ΚΙΛΤΙ∆ΗΣ: Αγαπητοί συνάδελφοι και συνα-

δέλφισσες, κύριε Υπουργέ, το νοµοσχέδιο προφανώς ως εναρ-
µόνιση ευρωπαϊκής οδηγίας κινείται όχι µόνο προς θετική
κατεύθυνση, αλλά πιστεύω προς τη σωστή κατεύθυνση, έστω και
αν είναι ένα τµήµα µιας πολιτικής που θα τολµούσα να πω ότι
έπρεπε να έχει τον τίτλο «µεταναστευτική πολιτική». Ένα τµήµα
αυτού του ολοκληρωµένου που έπρεπε να εµφανιστεί, προφα-
νώς έχει να κάνει και µε τη διαδικασία του ασύλου.

Είµαι, όµως, υποχρεωµένος, κύριε Υπουργέ, να τονίσω ότι δεν
είναι δυνατόν να µην συνδέονται η ιθαγένεια, οι νοµίµως παρα-
µένοντες και η πρόσκληση των νοµίµως εργαζοµένων από την
αλλοδαπή στην πατρίδα µας µε έναν κατάλογο από τον ΟΑΕ∆,
από το έγκυρο κρατικό όργανο και οργανισµό, ούτως ώστε να
σταλεί το µήνυµα προς την αλλοδαπή ότι και η ιθαγένεια και ο νο-
µίµως παραµένων και ο εργαζόµενος σ’ αυτό τον τόπο γίνεται
κάτω από κανόνες µιας συγκροτηµένης και συντεταγµένης πο-
λιτείας για να είναι ευνοµούµενη η πολιτεία. Το να διατυπώνεται
σήµερα η άποψη και να εµφανίζεται η διαδικασία εκτέλεσης του
πότε δίδεται άσυλο, έστω µε το διεθνές περίγραµµα, και πώς
τον διώχνουµε κάποιον, νοµίζω ότι αδικεί την όλη προσπάθεια.

Εµείς ως ∆ηµοκρατική Συµµαχία και λόγω της ευρωπαϊκής
εναρµόνισης, αλλά και λόγω του ότι πρέπει επιτέλους, έστω και
αποσπασµατικά, κάποια πράγµατα να γίνουν επιτέλους σ’ αυτόν
τον τόπο και να µην τα βλέπουµε µόνο µε αντιπολιτευτική διά-
θεση, έχουµε εκφράσει από την αρχή τη συγκατάβασή µας και τη
θετική µας ψήφο επί της αρχής.

Έθεσα, όµως, ένα ζήτηµα: Είµαστε, επιτέλους, συγκροτηµένη
και συντεταγµένη πολιτεία; Υπάρχει σύνορο σ’ αυτόν τον τόπο,
σ’ αυτήν την πατρίδα; Το έχουµε αποδεχθεί όλοι οι πολίτες, οι
οποίοι διακηρύττουµε ότι πρέπει να βιώσουµε µία συντεταγµένη
και συγκροτηµένη πολιτεία;

Αγαπητοί συνάδελφοι, το έχω πει πολλές φορές από αυτό το
Βήµα και ας ακουστεί και η δεξιά εκδοχή της ∆ηµοκρατικής Συµ-
µαχίας µε τους ανοιχτούς ορίζοντες της ευρείας Κεντροδεξιάς,
ότι ο ελληνισµός είναι ο µοναδικός σ’ αυτόν τον πλανήτη, ως σύ-
νολο ανθρώπινο, που έχει δώσει πολιτισµική διάσταση και πε-
ριεχόµενο στην έννοια του έθνους. ∆εν υφίσταται στην οικουµένη
από υπάρξεως ανθρώπινης ζωής άλλος λαός που να έδωσε στην
έννοια του έθνους πολιτισµική διάσταση. Και δεν µπορώ να
ακούω νεφελώδεις αντιλήψεις µέσα σ’ αυτήν την Αίθουσα για
δήθεν καταπάτηση πολιτιστικών αρχών και αξιών, όταν εµείς
έχουµε δώσει το πολιτιστικό περιεχόµενο στην έννοια του
έθνους, αγαπητοί συνάδελφοι.

Εποµένως, κάθε µέτρο που λαµβάνεται, κάθε διαδικασία που
εκτελείται µέσα σε όρους και πλαίσιο συντεταγµένης και συ-
γκροτηµένης πολιτείας, προφανώς και υπηρετεί το πολιτισµικό
αγαθό που κάποιοι συνάδελφοι το εµφανίζουν ότι πρέπει να το
διεκδικήσουµε και να το υπερασπιστούµε.

Αγαπητοί συνάδελφοι, γιατί άραγε οµιλούµε όλοι για πατρίδα;
Γιατί άραγε µιλάµε όλοι για διαφύλαξη των συνόρων εν καιρώ
κινδύνου, εν καιρώ πολέµου; Πως θα απολογηθούµε, αν το θέ-
λετε, σ’ αυτούς που έχασαν τη ζωή τους για τη διαφύλαξη αυτής
της πατρίδος, εµείς οι επιλήσµονες του καθήκοντος αυτού εν
καιρώ ειρήνης, αγαπητοί συνάδελφοι; ∆εν είναι διαστροφή αυτό;
∆εν βρίσκεται έξω από κάθε ανθρώπινη λογική, εν καιρώ πολέ-
µου να στέλνει η πατρίδα, η συντεταγµένη και συγκροτηµένη πο-

λιτεία, τον «ανθό της γέννας της», να σκοτώνεται και εν καιρώ ει-
ρήνης να καταπατάται αυτό που υπερασπίστηκαν αυτοί οι άν-
θρωποι; Κάποια υποκρισία υπάρχει και ειλικρινά επειδή δεν έχω
διάσταση και διάθεση τέτοια έναντι της Κυβερνήσεως, γι’ αυτό
και όποια πρόταση καταθέτω, την καταθέτω ως συµπληρωµατική
πολιτική, η οποία και πρέπει να εµφανιστεί για να υπερασπιστεί
την πατρίδα µου και βεβαίως τους Έλληνες πολίτες.

Αγαπητοί συνάδελφοι, η ∆ηµοκρατική Συµµαχία διακήρυξε «δι-
καιοσύνη, ασφάλεια, ελευθερία», αυτό το τρίπτυχο, το οποίο
στην αλληλουχία του έχει το αξιακό της χαρακτηριστικό. Μήνυµα
των καιρών είναι η δικαιοσύνη, κύριε Υπουργέ. Μήνυµα των και-
ρών, δεύτερο ιεραρχικά, είναι η ασφάλεια και κατόπιν βεβαίως η
απόλαυση της υπερτάτης των αρετών, όχι µόνο του ελληνισµού
αλλά της οικουµένης, της ελευθερίας, αγαπητοί συνάδελφοι.

Σε οποιοδήποτε ζήτηµα που έχει να κάνει µε τη διαφύλαξη των
συνόρων, δεν είναι δυνατόν να υπάρχει αντίθετη άποψη, όταν
µάλιστα αυτό έχει να κάνει µε µία ειρηνική πρόθεση και µε µία ει-
ρηνική πρακτική. Για ποιο λόγο σηκώνεται αυτός ο ορυµαγδός
εναντίον αυτού του µέτρου ανάσχεσης µε τον επονοµαζόµενο
«φράχτη» σε οποιοδήποτε σηµείο, αν θέλετε, των συνόρων; Προ-
φανώς, πήραµε τα φυλάκια. Αυτήν τη στιγµή ξέρετε πόσα φυλά-
κια υπάρχουν στη συνοριογραµµή; Ελάχιστα, µόνο εκεί σχεδόν
που υπάρχουν επίσηµοι είσοδοι της χώρας.

∆εν αξίζει, λοιπόν, τον κόπο αυτή η προσπάθεια να υποστηρι-
χτεί; ∆ηλαδή, ποιος είναι πιο ευαίσθητος από τον οµιλούντα ή
από οποιονδήποτε µέσα σ’ αυτήν την Αίθουσα;

Ως γιατρός έτυχε τότε να πολιτεύοµαι. Υπήρξα και γιατρός και
πολιτευτής. Ως πολιτευτής, επειδή δεν αποποιήθηκα τις ιδέες
µου, κήρυττα αυτό που έπρεπε να κηρύξω για την υπεράσπιση
των συνόρων, αλλά ως γιατρός και ως άνθρωπος υπερασπίστηκα
χιλιάδες λαθροµετανάστες, νοσήλευσα χιλιάδες λαθροµετανά-
στες. Άλλο το ένα και άλλο το άλλο, αγαπητοί µου συνάδελφοι.
Είχα γίνει µάλιστα και ο αγαπητός γιατρός αυτών των αναξιοπα-
θούντων ανθρώπων. Αλλά είναι άλλο το ένα και άλλο το άλλο.

Εδώ θα πρέπει να αναδειχθεί επιτέλους από την πατρίδα µας
και µια διεκδίκηση, πάση θυσία κατάργηση της Συµφωνίας ∆ου-
βλίνο ΙΙ. Έχει φανεί σ’ αυτή την Αίθουσα, εδώ και πολύ καιρό νο-
µίζω, ότι δεν ωφελεί ούτε την πατρίδα µας ούτε την Ευρωπαϊκή
Ένωση. Προφανώς και το ζήτηµα είναι και ελληνικό και ευρω-
παϊκό.

Η διαδικασία του ασύλου πρέπει να γίνει µε την ανοχή, µε τον
πολιτισµό µας, αφού όµως επικρατήσουν άλλες πολιτικές -που
στην αρχή ανέφερα- περί ιθαγένειας νοµίµως παραµενόντων, νο-
µίµως εργαζοµένων, προσκληθέντων να εργαστούν από την πα-
τρίδα µας, αν έχει τη δύναµη να αντέξει ξένο εργασιακό
δυναµικό. Τότε προφανώς αυτό το νοµοθέτηµα, όπως ήρθε από
τον Υπουργό, για τη διαδικασία παραχώρησης ή µη του ασύλου
και κατόπιν εξόδου από τη χώρα µε οποιοδήποτε νόµιµο τρόπο,
θα πρέπει να κυριαρχήσει.

Έτσι, λοιπόν, κύριε Υπουργέ, έχετε υποχρέωση να διαφυλά-
ξετε όχι µόνο τα σύνορα στη στεριά, αλλά και τα λιµάνια και όπου
αλλού νοµίζετε. Άλλο ο πολιτισµός, η ανοχή, η ανθρωπιά και το
φιλότιµο των Ελλήνων και άλλο η διαφύλαξη που η εντεταλµένη
Κυβέρνηση οφείλει να πράξει και να αποδώσει στον Έλληνα πο-
λίτη και σ’ αυτή την πατρίδα.

Ευχαριστώ.
(Χειροκροτήµατα)

ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Βαΐτσης Αποστολάτος): Ευχαριστούµε πολύ
τον κ. Κωνσταντίνο Κιλτίδη, τον Ανεξάρτητο Βουλευτή και δηµο-
κρατικό µας σύµµαχο.

Κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, έχω την τιµή να ανακοινώσω
στο Σώµα ότι τη συνεδρίασή µας παρακολουθούν από τα άνω
δυτικά θεωρεία, αφού προηγουµένως ξεναγήθηκαν στην έκθεση
της αίθουσας «ΕΛΕΥΘΕΡΙΟΣ ΒΕΝΙΖΕΛΟΣ» και ενηµερώθηκαν για
την ιστορία του κτηρίου και τον τρόπο οργάνωσης και λειτουρ-
γίας της Βουλής τριάντα οκτώ µαθητές και µαθήτριες και δέκα
εκπαιδευτικοί από την Αίγινα και συγκεκριµένα από το ΣΤ’ ∆ηµο-
τικό Σχολείο Μεσαγρού Αγίας Μαρίνας και από το Β’ ∆ηµοτικό
Σχολείο Αγίων Ασωµάτων Αίγινας, Α’ Πειραιά και των νησιών.

Καλώς ήρθατε, παιδιά από την πατρίδα.
(Χειροκροτήµατα απ’ όλες τις πτέρυγες της Βουλής)
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Το λόγο έχει για οκτώ λεπτά η κ. Χαρούλα Κεφαλίδου, Βου-
λευτής του ΠΑΣΟΚ στο Νοµό ∆ράµας.

ΧΑΡΟΥΛΑ ΚΕΦΑΛΙ∆ΟΥ: Ευχαριστώ πολύ, κύριε Πρόεδρε.
Με την ευκαιρία αυτής της δεύτερης συνεδρίασης του 2011,

να ευχηθώ σ’ όλους τους συναδέλφους και στα παιδιά που µας
παρακολουθούν το 2011 να είναι µια αλλιώτικη χρονιά για όλους
µας.

ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Βαΐτσης Αποστολάτος): Καλή χρονιά!
ΧΑΡΟΥΛΑ ΚΕΦΑΛΙ∆ΟΥ: Κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, κύριε

Υπουργέ, επειδή γίνεται πολύς λόγος τελευταία, θα ήθελα να ξε-
κινήσω την οµιλία µου αποσαφηνίζοντας δυο έννοιες, αυτή του
πολιτικού ασύλου και της µετανάστευσης αντίστοιχα.

Όταν µιλάµε, λοιπόν, για πολιτικό άσυλο, ουσιαστικά αναφε-
ρόµαστε στην προστασία που παρέχεται από ξένη χώρα σ’ ένα
πρόσωπο που διώκεται στην πατρίδα του για τις πολιτικές του
απόψεις ή για τη θρησκευτική του πίστη. Αφορά µεµονωµένες
περιπτώσεις και δεν πρέπει να συγχέεται µε το σύγχρονο νόµο
για τους πρόσφυγες, ο οποίος ρυθµίζει θέµατα σχετικά µε τη µα-
ζική είσοδο αλλοδαπών.

Όταν αντίστοιχα µιλάµε για µετανάστευση, εννοούµε το φαι-
νόµενο της µετακίνησης πληθυσµών από την πατρική γη σε ξέ-
νους τόπους µε σκοπό την αναζήτηση καλύτερης τύχης. Η
µετακίνηση αυτή παρουσιάζεται όταν το οικονοµικό ή κοινωνικό
περιβάλλον, µέσα στο οποίο ζει και κινείται το άτοµο, δεν παρέ-
χει τη δυνατότητα να εκπληρώσει τις επιδιώξεις του, δεν του δίνει
τη δυνατότητα να ικανοποιήσει τις φιλοδοξίες του. Είναι έννοιες
όµως που τελευταία είτε εκούσια είτε ακούσια συγχέονται και
διαπλέκονται µεταξύ τους.

Αποσαφηνίζοντας, λοιπόν, θέλω να πω ότι είναι άλλο πράγµα
η υποχρέωση κάθε πολιτισµένης κοινωνίας να παράσχει πολιτικό
άσυλο στον πρόσφυγα ή σ’ αυτόν που για ανθρωπιστικούς λό-
γους αιτείται διεθνούς προστασίας και άλλο η δυνατότητα µιας
χώρας να δεχθεί και να ενσωµατώσει µεταναστευτικά κύµατα αν-
θρώπων που η οικονοµική ή και κοινωνική πραγµατικότητα της
χώρας τους, τους οδηγεί στην αναζήτηση καλύτερης ζωής.

Κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, ο κόσµος µας βρίσκεται µπρο-
στά σ’ ένα νέο ιστορικό κύµα µετακίνησης πληθυσµών εξαιτίας
πολέµων, καταδιώξεων, µισαλλοδοξίας, ρατσισµών, φονταµε-
νταλισµών, πείνας, φτώχειας, εκµετάλλευσης, καταστροφής του
περιβάλλοντος, δηµογραφικής έκρηξης. Έτσι σήµερα οι µετα-
ναστευτικές ροές µπορεί να είναι µεικτές, δηλαδή να είναι και οι-
κονοµικοί µετανάστες, αλλά και µετανάστες που πραγµατικά
δικαιούνται πολιτικό άσυλο.

Όταν όµως, αντιµετωπίζονται όλοι ως µετανάστες από τρίτες
χώρες µε τον ίδιο τρόπο και όταν το µόνο κριτήριο είναι το αν
είναι νόµιµοι ή όχι, τότε σίγουρο είναι ότι δεν παρέχεται η απα-
ραίτητη βοήθεια σ’ εκείνους που πραγµατικά χρειάζονται το πο-
λιτικό άσυλο.

Η Κυβέρνησή µας, υλοποιώντας τις δεσµεύσεις της, έκανε το
πρώτο µεγάλο βήµα µε το νόµο για τη δυνατότητα απόκτησης
της ελληνικής ιθαγένειας από τους νόµιµους µετανάστες που
ζουν κι εργάζονται στην πατρίδα µας, ενσωµατώνοντας µία µε-
γάλη µερίδα συνανθρώπων µας, που γι’ αυτούς η Ελλάδα είναι
πλέον δεύτερη πατρίδα.

Με το παρόν νοµοσχέδιο πιστεύω πως επιτέλους µπαίνει τάξη
σ’ ένα οξύ πανευρωπαϊκό πρόβληµα, όπου η χώρα µας, είτε το
θέλουµε είτε όχι, λειτουργεί ως ο πρώτος κυµατοθραύστης. Η
ακολουθούµενη τακτική της µη αντιµετώπισης είχε ως αποτέλε-
σµα να κατηγορούµαστε από τη µία ότι είµαστε ξέφραγο αµπέλι
και από την άλλη να δεχόµαστε σφοδρή κριτική από τους εταί-
ρους µας στην Ευρωπαϊκή Ένωση για τις όντως άθλιες συνθήκες
κράτησης και φύλαξης των αλλοδαπών, που µπαίνουν παράνοµα
στη χώρα, συλλαµβάνονται και κάνουν αίτηση ασύλου.

Πράγµατι, οι Ευρωπαίοι εταίροι µας µιλούν εκ του ασφαλούς.
∆εν είναι οι χώρες τους αυτές που καλούνται να διαχειριστούν
«κύµατα» εξαθλιωµένων και απελπισµένων ανθρώπων που καθη-
µερινά µπαίνουν από τα σύνορα. Είµαστε εµείς. Και όσες φορές
στο πρόσφατο παρελθόν άλλα κράτη της Ευρωπαϊκής Ένωσης
αντιµετώπισαν πρόβληµα µαζικής εισροής µεταναστών ξέρουµε
όλοι πώς το αντιµετώπισαν. Παρ’ όλα αυτά η έλλειψη ετοιµότη-
τας, η έλλειψη ολοκληρωµένου θεσµικού πλαισίου, η ανοργανω-

σιά της διοίκησης, σε συνδυασµό µε τις ανεξέλεγκτες διαστά-
σεις της λαθροµετανάστευσης, έχουν δηµιουργήσει ένα ασφυ-
κτικό περιβάλλον που καλούµαστε να το αντιµετωπίσουµε, γιατί
πρωτίστως µην ξεχνάτε ότι εµείς είµαστε αυτοί που έχουµε το
πρόβληµα. ∆εν µπορούµε πλέον να έχουµε µάτια κλειστά σε µια
αναντίρρητη πραγµατικότητα.

Το παρόν σχέδιο νόµου λειτουργεί σε δύο διαφορετικούς άξο-
νες.

Ο πρώτος άξονας είναι ότι γίνεται προσπάθεια ενσωµάτωσης
στην ελληνική νοµοθεσία της κοινοτικής oδηγίας για τη θέσπιση
οµοιόµορφων κανόνων και διαδικασιών επιστροφής των παρα-
νόµως διαµενόντων υπηκόων τρίτων χωρών αλλά και των αρχών
που τα κράτη- µέλη πρέπει να τηρούν για την αντιµετώπιση της
παράνοµης εισόδου και παραµονής τους, καθώς και την εξα-
σφάλιση δίκαιας και διαφανούς διαδικασίας για την επιστροφή
τους στις χώρες καταγωγής τους.

Ο δεύτερος άξονας αφορά τη ριζική µεταρρύθµιση του συ-
στήµατος χορήγησης ασύλου, αξιοποιώντας την ευρωπαϊκή
εµπειρία, αξιοποιώντας τα συµπεράσµατα και τις παρατηρήσεις
της Ύπατης Αρµοστείας του ΟΗΕ και τις παρατηρήσεις του Συ-
νηγόρου του Πολίτη. Για πρώτη φορά στα ελληνικά δεδοµένα
έχουµε τη θεσµοθέτηση αυτοτελούς Υπηρεσίας Ασύλου, στελε-
χωµένης µε εξειδικευµένο προσωπικό, το οποίο θα µπορεί να δια-
σφαλίζει την έγκαιρη, δίκαιη και ανθρώπινη αντιµετώπιση όσων
ζητούν προστασία.

Ιδρύεται η Ανεξάρτητη Αρχή Προσφυγών, για την ταχεία διεκ-
περαίωση και εξέταση των αιτηµάτων για παροχή ασύλου, µε
διαφάνεια και διασφάλιση δίκαιης αντιµετώπισης.

Προχωρούµε ένα βήµα παραπέρα, δηµιουργώντας τις ανα-
γκαίες δοµές για τα Κέντρα Πρώτης Υποδοχής, που είναι ακρι-
βώς αυτό που λέει ο όρος. Είναι δηλαδή χώροι όπου η ανθρώπινη
υπόσταση θα δικαιώνεται, θα παρέχονται σε όλους όσους προ-
σφεύγουν εκεί, χωρίς τις νόµιµες διατυπώσεις εισόδου στην Ελ-
λάδα, οι πρώτες υπηρεσίες υποδοχής και ταυτόχρονα θα
εξακριβώνεται η ταυτότητά τους, το ιστορικό τους, το νοµικό κα-
θεστώς, για να µπορεί η πολιτεία να αποφασίσει για τον καθένα
πώς θα προχωρήσει η µεταχείρισή του.

Κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, το σχέδιο νόµου που συζητάµε
σήµερα δηµιουργεί ένα οργανωµένο σύστηµα κανόνων δικαίου
και ακολουθούµενων διαδικασιών, που µε σεβασµό στα ανθρώ-
πινα δικαιώµατα, συναίσθηση της κατάστασης κι ευαισθητοποί-
ηση στις ευάλωτες κοινωνικές οµάδες καθιστά σαφές ότι στην
Ελλάδα θα µπορούν να παραµείνουν µόνον όσοι το δικαιούνται.

Η προσπάθεια όσων θέλουν να ξεφύγουν από την απόλυτη
φτώχεια αναζητώντας αλλού καλύτερη ζωή είναι ένα θέµα που
πρέπει να απασχολήσει κάθε σύγχρονη κοινωνία. Είναι σαφές σε
όλους µας ότι απαιτείται µια πραγµατικά γενναία, διεθνής ευρω-
παϊκή µεταναστευτική πολιτική, που θα σέβεται τον ανθρώπινο
πόνο, τα δικαιώµατα όλων και θα προωθεί συνολικές λύσεις σ’
ένα από τα µεγαλύτερα παγκόσµια προβλήµατα της εποχής µας.
Μέχρι τότε όµως πρέπει να πειστούν οι, ασφαλείς προς το
παρόν, εταίροι µας ότι υπάρχει ανάγκη για χάραξη µιας κοινής
µεταναστευτικής πολιτικής.

Για µας η αθρόα, παράνοµη µετανάστευση είναι πλέον ζήτηµα
εθνικό. Η Ελλάδα οφείλει πάνω απ’ όλα να εξασφαλίζει στους
πολίτες της και σε όσους νόµιµα διαµένουν σ’ αυτήν ένα κράτος
δικαίου, ένα περιβάλλον ελευθερίας, ασφάλειας και προστασίας,
όπου το κάθε µέλος της κοινωνίας να µπορεί να αναπτύξει την
προσωπικότητά του και να δουλέψει για την πραγµάτωση των
ονείρων του.

Και ακόµα οφείλει να λαµβάνει κάθε νόµιµο, είτε βραχυπρό-
θεσµο είτε µακροπρόθεσµο, µέτρο που θα εξασφαλίζει τα πα-
ραπάνω.

Σ’ αυτό το πλαίσιο, κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, ας είµαστε
λίγο πιο προσεχτικοί και πιο σοβαροί στις δηλώσεις µας για τον
περίφηµο φράχτη στα σύνορά µας. Κανείς δεν υποστήριξε ότι
είναι η λύση για τη λαθροµετανάστευση. Είναι απλά ένα µέτρο
ασφάλειας, πιστεύουµε, που µετριάζει το πρόβληµα της οξυµέ-
νης φάσης στην οποία βρισκόµαστε και στέλνει ένα ηχηρό µή-
νυµα σε όσους θέλουν να βλέπουν τη χώρα µας ως ξέφραγο
αµπέλι, κυρίως στα απανταχού κυκλώµατα εκµετάλλευσης λα-
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θροµεταναστών και διακινητών. Το µήνυµα είναι σαφές. Τα ελ-
ληνικά σύνορα δεν προσφέρονται για διακίνηση λαθροµετανα-
στών, δεν προσφέρονται ως αφύλακτη πύλη της Ευρωπαϊκής
Ένωσης.

Σας ευχαριστώ πολύ.
(Χειροκροτήµατα από την πτέρυγα του ΠΑΣΟΚ)

ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Βαΐτσης Αποστολάτος): Ευχαριστούµε πολύ
την κ. Χαρά Κεφαλίδου από τη ∆ράµα.

Το λόγο έχει ο κ. Βαρδίκος Πυθαγόρας, Βουλευτής Σάµου του
ΠΑΣΟΚ.

ΠΥΘΑΓΟΡΑΣ ΒΑΡ∆ΙΚΟΣ: Στο νησί µου το πρόβληµα µε τους
λαθροµετανάστες είναι παλιό. Το έχω ζήσει και από πολύ κοντά
την περίοδο 1995-1998 ως νοµάρχης. Τότε είχα και την ευθύνη
της αντιµετώπισής του.

Με την Τουρκία µας χωρίζουν χίλια τετρακόσια µέτρα συνή-
θως ήσυχης θάλασσας. Είναι πανεύκολο το πέρασµα, δεν εµπο-
δίζεται, όσα σκάφη και αν διαθέτεις, όση βοήθεια και αν σου
παρέχει η FRONTEX. Μόνο το περιορίζεις. Είναι πανεύκολο να
τους φέρουν µέσα σε µια σαπιόβαρκα µέχρι τα χωρικά σου
ύδατα και να τους αφήσουν και εσύ να µην σκέφτεσαι καθόλου
το δίληµµα «θα κυνηγήσω τον διακινητή ή θα τρέξω να σώσω αυ-
τούς που πνίγονται;». Τρέχουµε και τους σώζουµε.

Το Ποσειδώνιο -το σχέδιο µε το οποίο αντιµετωπίζονται οι κα-
ταστάσεις αυτές το γνωρίζουν οι σχετικοί- είναι ένας πανέµορ-
φος κολπίσκος στο στενό της Μυκάλης, στον επταστάδιο
πορθµό των αρχαίων στη Σάµο. Είχαµε από τότε έντονο πρό-
βληµα. Προς τιµήν µας, έδωσαν το όνοµα µιας τοποθεσίας του
νησιού µου στο σχέδιο αντιµετώπισης.

Υπάρχει τοιχογραφία σε οίκηµα που η αρχαιολογική σκαπάνη
έχει αποκαλύψει στο Ακρωτήρι της Σαντορίνης που σαν ένα κό-
µικς παρουσιάζεται η εξής ιστορία: Ο αριθµός των κατοίκων τότε
είχε ξεπεράσει το όριο που ο τόπος µπορούσε να θρέψει και η
κάθε οικογένεια υποχρεώθηκε να ορίσει ένα µέλος της και όλοι
αυτοί, αφού πήραν και τα σχετικά εφόδια, επιβιβάστηκαν σε
πλοία και έφυγαν για αλλού. Όλο αυτό παρουσιάζεται στην τοι-
χογραφία σε ιστορίες µε σκίτσα. Όπου και αν πήγαν τους έδιω-
ξαν και αναγκάστηκαν να ξαναγυρίσουν στην Σαντορίνη όπου,
τους έδιωξαν και οι συγγενείς τους. Στη συνέχεια η τύχη τους
αγνοείται. Αυτό πριν την έκρηξη του ηφαιστείου, πριν το 1500
π.Χ..

Εποµένως, ένας τέτοιος λαός µε όλα αυτά που έχει καταγρά-
ψει στο DNA του και µε όλα αυτά που έχει περάσει µέχρι και
τώρα στις µέρες µας, δεν µπορεί να είναι ούτε ρατσιστής, ούτε
ξενόφοβος.

Ο νόµος που θα ψηφίσουµε σε λίγο –και απ’ ό,τι φαίνεται θα
τον ψηφίσουµε µε µεγάλη πλειοψηφία- είναι καλός, αλλά θέλει,
κύριε Υπουργέ, ιδιαίτερη προσοχή στην εφαρµογή του, ακριβώς
γιατί δεν θα πρέπει η διαχείριση του προβλήµατος να προκαλέ-
σει ρατσισµό και κυρίως ξενοφοβία στις τοπικές κοινωνίες που
είναι πιο επιρρεπείς σε αυτά τα φαινόµενα και βιώνουν εντονό-
τερα το πρόβληµα.

Υπάρχει µε το Ευρωπαϊκό Σύµφωνο για την µετανάστευση και
το άσυλο, υποχρέωση κάθε κράτους-µέλους να παρέχει, βάσει
της αρχής της αλληλεγγύης, αποτελεσµατική στήριξη προς
κράτη-µέλη τα οποία, λόγω παραδείγµατος χάριν της γεωγρα-
φικής τους θέσης, υφίστανται εντονότερη µεταναστευτική πίεση,
ακόµα και µε τη µορφή της ανακατανοµής των δικαιούχων διε-
θνούς προστασίας και της προώθησής τους σε άλλα κράτη-µέλη
στο πλαίσιο συντονισµένης και οικειοθελούς σχετικής διαδικα-
σίας. Θεωρώ αναγκαίο, κυρίως στην εφαρµογή του νόµου να θε-
σπιστεί κάτι ανάλογο, βέβαια αφού αντικαταστήσουµε τον όρο
«κράτος-µέλος» µε τον όρο «κάθε περιοχή της ελληνικής επι-
κράτειας». Θα πρέπει να µοιραστούµε το βάρος και θα πρέπει
όλοι να συµβάλουµε στην αντιµετώπιση αυτού του προβλήµα-
τος.

Επίσης, αναφέρεται, στο άρθρο 13 του νόµου, ότι για τις ανά-
γκες της εξακρίβωσης και των λοιπών διαδικασιών Πρώτης Υπο-
δοχής παραµένουν υποχρεωτικά εντός των εγκαταστάσεων του
Κέντρου Πρώτης Υποδοχής -έχουµε στη Σάµο τέτοιο κέντρο- η
δε εκεί παραµονή τους ρυθµίζεται από τον κανονισµό λειτουρ-
γίας του. Στον κανονισµό λειτουργίας πρέπει να καθοριστούν

προθεσµίες και να τηρηθούν και κυρίως να είναι διασφαλισµένες
οι πιστώσεις, που θα συµβάλουν στην τήρηση των προθεσµιών.
Γιατί συνέβη κατά το πρόσφατο παρελθόν σε πάρα πολλές των
περιπτώσεων να κρατάµε στη Σάµο εκατοντάδες τέτοιους αν-
θρώπους, που θα έπρεπε να προωθηθούν, κυρίως στην Αθήνα
και αλλού για τα περαιτέρω, για τον απλούστατο λόγο ότι δεν
υπήρχαν τα χρήµατα για να πληρωθούν τα εισιτήριά τους, να µε-
ταφερθούν στον Πειραιά µε τα καράβια.

Εδώ θα κριθούµε όλοι στην εφαρµογή αυτού του νόµου. Ο
νόµος είναι καλός, θα τον ψηφίσω και εύχοµαι να τον εφαρµό-
σουµε και σωστά.

Σας ευχαριστώ.
(Χειροκροτήµατα από την πτέρυγα του ΠΑΣΟΚ)

ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Βαΐτσης Αποστολάτος): Ευχαριστούµε πολύ
τον κ. Βαρδίκο, Βουλευτή του ΠΑΣΟΚ από τη Σάµο.

Μετά τον επόµενο συνάδελφο, ο οποίος θα είναι από τη Νέα
∆ηµοκρατία θα αρχίσει η ονοµαστική ψηφοφορία. Αυτό προς
ενηµέρωσή µας.

Καλείται επί του Βήµατος ο κ. Αθανάσιος ∆αβάκης..
ΘΕΟ∆ΩΡΑ ΜΠΑΚΟΓΙΑΝΝΗ: Κύριε Πρόεδρε, εµένα θα µε

αφήσετε τελευταία; Θα µείνω απ’ έξω;
ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Βαΐτσης Αποστολάτος): Φίλτατη τη κ. Μπα-

κογιάννη, αυτό έχει αποφασιστεί. Τι να σας πω;
ΘΕΟ∆ΩΡΑ ΜΠΑΚΟΓΙΑΝΝΗ: Κύριε Πρόεδρε, µια έχω µείνει.
ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Βαΐτσης Αποστολάτος): Βλέπω ότι έχουν µεί-

νει άλλοι δυο πριν από εσάς. Αυτό είναι το πρόβληµα. Είναι ο κ.
∆αβάκης και ο κ. Πολατίδης.

ΘΕΟ∆ΩΡΑ ΜΠΑΚΟΓΙΑΝΝΗ: Εντάξει. ∆εν είναι η πρώτη φορά
που γίνεται έτσι, κύριε Πρόεδρε.

ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Βαΐτσης Αποστολάτος): Εγώ κάνω την ανα-
κοίνωση που ακούστηκε.

Ορίστε, κύριε ∆αβάκη, έχετε το λόγο.
ΑΘΑΝΑΣΙΟΣ ∆ΑΒΑΚΗΣ: Κύριε Πρόεδρε, και για λόγους ευ-

γενείας, αν θέλετε, µπορώ να παραχωρήσω τη θέση µου στην κ.
Μπακογιάννη.

ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Βαΐτσης Αποστολάτος): Εάν η κ. Μπακο-
γιάννη, είναι έτοιµη, εγώ δεν έχω αντίρρηση.

ΘΕΟ∆ΩΡΑ ΜΠΑΚΟΓΙΑΝΝΗ: Είµαι έτοιµη.
ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Βαΐτσης Αποστολάτος): Σας ευχαριστούµε,

κύριε συνάδελφε.
Η κ. Θεοδώρα Μπακογιάννη, Ανεξάρτητη Βουλευτής της ∆η-

µοκρατικής Συµµαχίας, έχει το λόγο, για οκτώ λεπτά.
ΘΕΟ∆ΩΡΑ ΜΠΑΚΟΓΙΑΝΝΗ: Να ευχαριστήσω τον συνάδελφο

κ. Αθανάσιο ∆αβάκη, που µου έκανε την τιµή να µε αφήσει να
προηγηθώ.

Κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, τον Ιούνιο του 1968 συνέβησαν
δυο πράγµατα τα οποία για εµένα ήταν καθοριστικά. Το πρώτο
ήταν ότι υποχρεωθήκαµε να φύγουµε από την Ελλάδα, διωγµέ-
νοι και µε διαβατήρια τα οποία θα έληγαν τέσσερις µήνες µετά.
Το δεύτερο ήταν ότι εκλήθη τότε ο Παύλος ο Μπακογιάννης στο
Ελληνικό Προξενείο του Μονάχου για µια συζήτηση µε την Πρό-
ξενο και του αφαιρέθηκε το διαβατήριο.

Από εκείνη τη στιγµή και ο Παύλος Μπακογιάννης κυκλοφο-
ρούσε µε ένα διαβατήριο, το ονοµαζόµενο «µπλε» του πρόσφυγα
και εµείς µε διαβατήρια, τα οποία δεν ήταν νόµιµα –µε κάποιο
τρόπο.

Ξεκινώ έτσι απλώς για να θυµίσω αυτό, το οποίο σωστά είπε
πριν µία συνάδελφος, ότι υπάρχει πάρα πολύ µεγάλη διαφορά
µεταξύ του πολιτικού πρόσφυγα και του οικονοµικού µετανά-
στη. Ο πολιτικός πρόσφυγας στη χώρα µας δεν αντιµετωπίστηκε
ποτέ, δυστυχώς, µε τον τρόπο µε τον οποίο έπρεπε να αντιµε-
τωπίζεται, µε το σεβασµό, µε την ανθρωπιά, µε τον τρόπο µε τον
οποίο έπρεπε να αντιµετωπίζεται από κάθε σύγχρονη ευρωπαϊκή
δηµοκρατία.

Ο λόγος, λοιπόν, κύριε Υπουργέ, για τον οποίο η ∆ηµοκρατική
Συµµαχία θα ψηφίσει το νοµοσχέδιο αυτό είναι, διότι θεωρούµε
ότι είναι ένα βήµα –ατελές, κατά τη γνώµη µου, αλλά εν πάση πε-
ριπτώσει ένα σηµαντικό βήµα- προς το να ξεκινήσει να υπάρχει
µια πολιτική ασύλου σε αυτή τη χώρα, µια πολιτική ασύλου που
έχει βεβαίως πάρα πολύ µεγάλες δυσκολίες που θα πρέπει κα-
νείς να τις δει και να τις δει κατάµατα.
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Εδώ συγκρούονται δυο διαφορετικές θέσεις, κυρίες και κύριοι
συνάδελφοι. Από τη µια µεριά, συγκρούεται η αρχή της υποχρέ-
ωσής µας να διαφυλάξουµε τη δική µας κοινωνική συνοχή και βε-
βαίως το µεταναστευτικό ρεύµα, το οποίο παρουσιάζεται και θα
παρουσιάζεται όλα τα επόµενα χρόνια –τουλάχιστον στο ορατό
µέλλον- είναι πάρα πολύ µεγάλο και είναι απολύτως βέβαιο ότι η
έλλειψη διαχείρισης από το ελληνικό κράτος του προβλήµατος
αυτού οδήγησε έναν λαό κατεξοχήν ανεκτικό, έναν λαό ο οποίος
δεν είναι ξενοφοβικός –διότι ο ίδιος αυτός λαός έχει φύγει πάρα
πολλές φορές στο εξωτερικό- έναν λαό µε οικουµενική αντίληψη
στα όριά του και τα όριά του είναι η εικόνα του Αγίου Παντελεή-
µονα, µια εικόνα την οποία µετά βεβαιότητος δεν αντέχει, µια ει-
κόνα η οποία δεν µπορεί να συνεχιστεί.

Από την άλλη µεριά, συγκρούεται µε αυτό το οποίο είπα πριν,
την ανάγκη η ελληνική δηµοκρατία να είναι µια σύγχρονη πολι-
τεία, η οποία θα µπορεί να ξεχωρίζει το ένα από το άλλο.

Συγκρούονται όµως και δυο διαφορετικές λογικές, κυρίες και
κύριοι συνάδελφοι. Είχα την ευκαιρία ως Υπουργός Εξωτερικών
πάρα πολλές φορές να πω στους συναδέλφους µου στην Ευρω-
παϊκή Ένωση ότι το µεγαλύτερο πρόβληµα που δεν αντιµετωπί-
ζεται είναι το πρόβληµα της µετανάστευσης.

Οι µεν σκανδιναβικές χώρες οχυρώνονται πίσω από την από-
σταση, την οποία έχουν από το πρόβληµα και δηλώνουν κατη-
γορηµατικώς ότι το θέµα δεν τους αφορά και κατόπιν τούτου
µπορεί να γίνει ό,τι θέλει από το Νότο. Οι χώρες της Κεντρικής
Ευρώπης θεωρούν ότι έχουν κατά κάποιο τρόπο τον έλεγχο της
κατάστασης και οι χώρες του Νότου δεινοπαθούν και δεινοπα-
θούν, διότι εκείνες είναι αυτές, οι οποίες δέχονται τα µετανα-
στευτικά ρεύµατα.

Ο µεν Μπερλουσκόνι αποφάσισε να κάνει κάποιες συµφωνίες
διµερείς µε ορισµένες χώρες της Νότιας Μεσογείου και η Ελ-
λάδα, η οποία προσπαθούσε επί χρόνια να βρει µια κοινή ευρω-
παϊκή πολιτική, βρίσκεται στο µάτι του κυκλώνα.

Άρα, κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, θέλω να συνοψίσω τις θέ-
σεις τις δικές µας. Η πρώτη µας θέση είναι ότι ορθώς θα κάνετε
µια προσπάθεια να δηµιουργήσετε µια πολιτική ασύλου στη
χώρα. Θα είναι τεράστιο λάθος αν αυτό δεν γίνει µε αξιοκρατικά
κριτήρια και αν βάλετε ανθρώπους που θα είναι λάθος στη δου-
λειά τους και που δεν θα µπορούν να ξεχωρίσουν την ήρα από το
στάρι.

∆εύτερον, δεν έχετε τη δυνατότητα να κρατήσετε κόσµο. Ας
µην έχουµε τώρα αυταπάτες. Όλοι µας ξέρουµε πολύ καλά τι ση-
µαίνει ο όρος «στρατόπεδα συγκέντρωσης» κ.ο.κ., τα οποία
έχουµε κατά διαστήµατα προσπαθήσει να δηµιουργήσουµε και
τα οποία απέτυχαν.

Άρα, αυτό το οποίο χρειάζεται ταχύτατα είναι πολιτική επανα-
πατρισµού. Όµως, πολιτική επαναπατρισµού δεν µπορείτε να κά-
νετε αυτή τη στιγµή, διότι δυστυχώς οι χώρες, µε τις οποίες
θέλουµε να κάνουµε πολιτική επαναπατρισµού, δεν επιθυµούν
να συνάψουν τις συµφωνίες.

Κατά τη γνώµη µου –εγώ το είχα ξεκινήσει ως Υπουργός Εξω-
τερικών- οφείλει το Υπουργείο Εξωτερικών να το συνεχίσει, µε
πολύ µεγάλη πίεση όµως και µε τις δυνατότητες, τις οποίες η Ευ-
ρωπαϊκή Ένωση µας δίνει, είναι αδιανόητο ενάµιση χρόνο µετά,
όταν τρεις φορές έχει πάει ο Υπουργός Εξωτερικών του Πακι-
στάν στην Ευρώπη να υπογράψει αυτήν τη συµφωνία, σήµερα
µε το Πακιστάν να µην έχουµε συµφωνία επαναπατρισµού.

Είναι αδιανόητο, θα µου επιτρέψετε να το πω, να πληρώνουµε
λεφτά ως ελληνικός λαός για το Αφγανιστάν και να µην µπο-
ρούµε να επαναπατρίσουµε Αφγανούς. Είναι επίσης, αδιανόητο
να έχουµε γίνει αποδέκτης όλου του κύµατος της Νότιας Με-
σογείου -είτε Μαρόκο είτε Αλγερία είτε οποιαδήποτε άλλη χώρα-
που πλέον επειδή δεν µπορεί να περάσει στην Ιταλία, να κατα-
λήγει σε εµάς.

Εάν δεν γίνει πρώτιστο θέµα της ελληνικής εξωτερικής πολιτι-
κής τα θέµατα των συµφωνιών επαναπατρισµού, τότε δεν θα
µπορέσουµε να γλιτώσουµε ή τουλάχιστον να µειώσουµε –γιατί
να γλιτώσουµε δεν το βλέπω- το πρόβληµα. Θεωρώ, δηλαδή, ότι
για εµάς είναι εξαιρετικά σηµαντικό να επιταχύνουµε αυτές τις
διαδικασίες.

Επιτρέψτε µου, κύριε Υπουργέ, να σας πω ότι εγώ συµφωνώ

µε το φράχτη. Το είπα και δηµοσίως. Το είχα καταθέσει και ως
άποψη, όταν πήγα η ίδια στον Έβρο. Συµφωνώ µε το φράχτη,
γιατί θεωρώ ότι πρέπει να φυλάγονται τα σύνορά µας. Βεβαίως,
µην έχουµε αυταπάτες. Το κύµα στον Έβρο αυξήθηκε, διότι έφυ-
γαν οι νάρκες. ∆εν υπάρχει καµµία αµφιβολία ότι αυτό θα ξανα-
επανέλθει στη θάλασσα.

Άρα, για να υπάρξει µία σοβαρή και συντονισµένη πολιτική, θα
πρέπει πρώτα από όλα να συνέλθετε ως Κυβέρνηση µε το θέµα
του Λιµενικού. Εγώ, έκανα τέσσερις φορές προσπάθεια να κα-
ταλάβω για το ποιος ελέγχει το Λιµενικό. Απέτυχα και τις τέσσε-
ρις. Νοµίζω ότι δεν οφείλεται στο εγκεφαλικό µου πηλίκο. Νοµίζω
ότι οφείλεται στο ότι η Κυβέρνησή σας δεν έχει καταλάβει ποια
είναι η δύναµη του Λιµενικού και τι πρέπει να κάνει.

Για να µην βρεθούµε, λοιπόν, το καλοκαίρι µπροστά σε αυξη-
µένη εισροή από τη θάλασσα, βεβαιωθείτε ότι θα ξεκαθαρίσετε
τις αρµοδιότητές σας µεταξύ σας, για να υπάρχει τουλάχιστον το
Λιµενικό, να υπάρχει η FRONTEX, την οποία εµείς φέραµε πριν
από ορισµένους µήνες, και να µπορέσουµε να ακολουθήσουµε
µία συντονισµένη πολιτική για το µεταναστευτικό.

Σας ευχαριστώ πολύ.
(Χειροκροτήµατα)

ΠΡΟΕ∆ΡEΥΩΝ (Βαΐτσης Αποστολάτος): Ευχαριστούµε πάρα
πολύ την κ. Ντόρα Μπακογιάννη.

Το λόγο έχει ο Υπουργός Προστασίας του Πολίτη, κ. Χρήστος
Παπουτσής.

Ορίστε, κύριε Υπουργέ, έχετε το λόγο για οκτώ λεπτά.
ΧΡΗΣΤΟΣ ΠΑΠΟΥΤΣΗΣ (Υπουργός Προστασίας του Πολίτη):

Κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, στη συζήτηση που διεξάγεται,
αναπτύσσονται πολλές απόψεις, ένας γόνιµος διάλογος, µία
πλούσια αντιπαράθεση, εκτός βεβαίως ελαχίστων µεµονωµένων
εξαιρέσεων, µε τις οποίες επιχειρείτο η επίτευξη άλλων στόχων
πέραν της ουσιαστικής συµβολής στη συζήτηση για το νοµο-
σχέδιο.

Ωστόσο, το γεγονός ότι η συζήτηση επί των άρθρων, η οποία
διεξάγεται σήµερα, γίνεται ουσιαστικά συζήτηση επί της αρχής
–έχει µετεξελιχθεί σε συζήτηση επί της αρχής- αποδεικνύει, πρώ-
τον, ότι όσον αφορά το ίδιο το νοµοσχέδιο, τις διατάξεις, τις συ-
γκεκριµένες ρυθµίσεις, υπάρχει µία γενική συµφωνία. Και εάν
δεν υπάρχει γενική συµφωνία, υπάρχει τουλάχιστον αναγνώριση
ότι πρόκειται για µία µεγάλη µεταρρύθµιση, την οποία θέτουµε
σε ισχύ, την οποία δροµολογούµε.

Από την άλλη πλευρά, όµως, η συζήτηση επί της αρχής του
νοµοσχεδίου, η γενικότερη συζήτηση γύρω από το θέµα της αντι-
µετώπισης των µεταναστευτικών ροών προς την πατρίδα µας και
την Ευρώπη, αποδεικνύει τη σοβαρότητα του θέµατος.

Γι’ αυτό, θέλω για µία ακόµη φορά να τονίσω ότι αυτό το θέµα,
το οποίο συζητάµε σήµερα µε αφορµή το συγκεκριµένο νοµο-
σχέδιο, είναι θέµα εθνικής σηµασίας. Είναι θέµα, που αφορά το
παρόν και το µέλλον της ελληνικής κοινωνίας. Είναι θέµα, που
αφορά το παρόν και το µέλλον της ευρωπαϊκής κοινωνίας. Είναι
θέµα, που αφορά τη συνοχή της ελληνικής κοινωνίας. Τελικά και
πάνω από όλα, είναι θέµα που αφορά την πατρίδα µας. Το το-
νίζω αυτό γιατί ορισµένοι, έχω την αίσθηση, ότι το ξεχνούν.

Έγιναν πολλές αναφορές στην παγκοσµιοποίηση. Θέλω να
είµαι και πιο συγκεκριµένος.

Η παγκοσµιοποίηση οδήγησε στη λογική των χαλαρών συνό-
ρων για τη δηµιουργία µιας ενιαίας παγκόσµιας αγοράς. Είναι,
όµως, η ίδια λογική που θέλει τα εθνικά κράτη να υποκαταστα-
θούν από πολυπολιτισµικούς πληθυσµούς αντί για λαούς, αντί
για εθνική ιστορία, αντί για εθνική και λαϊκή κυριαρχία, αντί για
συλλογική συνείδηση, αντί για µνήµη, αντί για θέληση.

Εµείς, λοιπόν, διαφωνούµε µε αυτήν την άποψη, διαφωνούµε
µε αυτή τη λογική. ∆ιαφωνούµε ιδεολογικά και πολιτικά, όχι αφο-
ριστικά. Επαναλαµβάνω, ιδεολογικά και πολιτικά. Και επί τη ευ-
καιρία, επειδή άκουσα και χθες ορισµένες προσωπικές επιθέσεις
-υβριστικές, θα έλεγα, επιθέσεις- στις οποίες δεν θέλησα να απα-
ντήσω προσωπικά, απαντώ σήµερα πολιτικά, ευχαριστώντας
τους συναδέλφους, οι οποίοι υπενθύµισαν τους δικούς µου δη-
µοκρατικούς αγώνες. ∆εν ήταν τίποτα µπροστά στους αγώνες
που έχουν κάνει δεκάδες και εκατοντάδες συνάδελφοι από
όλους τους πολιτικούς χώρους για τη δηµοκρατία της χώρας.
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(Στο σηµείο αυτό την Προεδρική Έδρα καταλαµβάνει ο Πρό-
εδρος της Βουλής κ. ΦΙΛΙΠΠΟΣ ΠΕΤΣΑΛΝΙΚΟΣ)

Ένα θέλω να πω, όµως, που είναι καταγεγραµµένο στη δική
µου πολιτική διαδροµή. Ποτέ δεν δέχθηκα καµµίας µορφής τρο-
µοκρατία, πολύ περισσότερο την ιδεολογική τροµοκρατία και δεν
θα τη δεχθώ και σήµερα, δεν θα τη δεχθώ και τώρα από κανέναν.
Το λέω και το εννοώ.

Ως εκ τούτου, είναι µάταιες οι προσπάθειες εκείνων, οι οποίοι
επιχειρούν να τροµοκρατήσουν ιδεολογικά και πολιτικά εκείνον
ο οποίος φέρει, µαζί µε το συνάδελφό του, τον Μανώλη Όθωνα,
τη ευθύνη για τη διαχείριση της πολιτικής εξουσίας σε ένα χώρο
εξαιρετικά ευαίσθητο για την εθνική ασφάλεια, για την εσωτε-
ρική ασφάλεια, για το δηµόσιο συµφέρον, για την προστασία των
πολιτών, σύµφωνα µε το Σύνταγµα, δηλαδή, των Ελλήνων πολι-
τών και εκείνων που νοµίµως κατοικούν στη χώρα µας. Αυτά για
να τελειώνουµε.

∆εύτερον, όσον αφορά τη διεθνή εµπειρία, ας δούµε λίγο την
ευρωπαϊκή εµπειρία, ας διώξουµε τα σύννεφα της σύγχυσης.
Άλλες χώρες, όπως η Ολλανδία και η ∆ανία, που είχαν πρωτο-
πορήσει στο παρελθόν στη λεγόµενη πολυπολιτισµική πολιτική,
σήµερα αναθεωρούν ριζικά τη στάση τους. Αυτή η πολιτική φθί-
νει ακόµα και στη Σουηδία που παραδοσιακά πρωτοστατούσε.
Στο τελευταίο, µόλις, Συµβούλιο Υπουργών δέχθηκα την πιο
σκληρή επίθεση -ως χώρα, όχι ως πρόσωπο- γιατί έχουµε αφύ-
λακτα τα σύνορά µας από το Σουηδό Υπουργό.

Η Ελλάδα είναι µακράν η πιο ανεκτική χώρα στην Ευρώπη και
προσπαθούµε σήµερα, ακόµα και σε αυτές τις πολύ δύσκολες
συνθήκες, µε κάθε τρόπο να σεβαστούµε τα δικαιώµατα των µε-
ταναστών που διαβιούν εδώ.

Μιλούν ορισµένοι για ρατσισµό. Τι σηµαίνει ρατσισµός; Ρα-
τσισµός σηµαίνει ότι θεωρείς κάποιο φύλο, κάποια φυλή κατώ-
τερους από τη δική σου.

Ε, λοιπόν, δεν νοµίζω ότι υπάρχει κάποιος που µπορεί να υπο-
στηρίξει στην Αίθουσα αυτήν και στον ελληνικό λαό ότι οι Έλλη-
νες θεωρούµε τους πολίτες που προέρχονται από το
Αφγανιστάν, από το Πακιστάν ή τους Σοµαλούς κατώτερους από
εµάς τους ίδιους. Όµως, υπάρχει αντίδραση. Υπάρχει αντίδραση
παντού. Υπάρχει αντίδραση στις γειτονιές της Αθήνας, στις πό-
λεις, στα χωριά, παντού. Γιατί υπάρχει αυτή η αντίδραση; Την
αντίδραση αυτήν την φέρνει το γεγονός ότι ορισµένοι από τους
παράνοµους µετανάστες, για να επιβιώσουν σε µια κοινωνία που
δεν έχει τα µέσα για να τους επιτρέψει να ζήσουν µε αξιοπρέ-
πεια, µοιραία γίνονται θύµατα εκµετάλλευσης από διάφορα κυ-
κλώµατα, παράνοµα κυκλώµατα, ακόµη και από το οργανωµένο
έγκληµα. Αυτή είναι η πραγµατικότητα και εποµένως, αυτή την
πραγµατικότητα δεν µπορούµε να την αγνοήσουµε.

Τι σηµαίνει, λοιπόν, πολιτική ανοικτών πυλώνων για το µετα-
ναστευτικό ρεύµα σε µια ώρα υποδοχής, όπως είναι η Ελλάδα
σήµερα, µια χώρα που βρίσκεται σε ύφεση, µε διοικητικές δοµές
και ανυπαρξία υποδοµών, όπου η µαζική εγκατάσταση µετανα-
στών χωρίς νοµιµοποίηση µπορεί να οδηγήσει µακροπρόθεσµα
σε µια πραγµατική τραγωδία;

Και ποιον βολεύει τελικά η σύγχυση; Ποιες ιδεολογικές ή
άλλες σκοπιµότητες εξυπηρετεί η σύγχυση; Άκουσα εκλεκτούς
συναδέλφους από ορισµένες πλευρές, ορισµένοι εκ των οποίων,
µάλιστα, υποστηρίζουν το νοµοσχέδιο, αλλά έχουν αντίθεση ή
απορίες στο γιατί η Ελλάδα δεν ανοίγει τα σύνορα, για να στεί-
λει τους µετανάστες στις άλλες χώρες της Ευρωπαϊκής Ένωσης.

Η απάντηση είναι απλή: ∆ιότι θα αποβληθούµε αυτοµάτως από
τη Συνθήκη του Σένγκεν και από την οικογένεια της Ευρωπαϊκής
Ένωσης. Και το ερώτηµα είναι: Είναι κάποιος ο οποίος επιδιώκει
κάτι τέτοιο; Είναι κάποιος ο οποίος πιστεύει ότι το δηµόσιο συµ-
φέρον και το εθνικό συµφέρον θα ήταν ακριβώς αυτό, δηλαδή
το πώς θα αποβληθεί η Ελλάδα από τη Συνθήκη του Σένγκεν;

Με τη σηµερινή κατάσταση, µε την οποία προφανώς ορισµένοι
βολεύονται, τι συµβαίνει; Οι περισσότεροι µετανάστες οδηγού-
νται στην παρανοµία, την εγκληµατικότητα και την πορνεία. Οδη-
γούνται, δηλαδή, στην εκµετάλλευση ανθρώπου από άνθρωπο.
Αυτή είναι η επιδίωξη; Γιατί οδηγούνται εκεί; Γιατί η ουσία είναι
µια, ότι η Ελλάδα δεν διαθέτει τα µέσα για να µπορέσουν να συ-
ντηρηθούν, γιατί η εξαθλίωση τους κάνει θύµατα.

Αναρωτιέµαι: Είναι προοδευτική, λοιπόν αντίληψη και υπηρετεί
αυτή η αντίληψη τις αξίες του ανθρωπισµού να µπαίνουν όλοι οι
µετανάστες ελεύθερα στην Ελλάδα και να καταλήγουν στην εξα-
θλίωση, να µην έχουν να φάνε, να γίνονται οι ίδιοι εξαθλιωµένοι
εκµεταλλευτές των εξαθλιωµένων; Είναι προοδευτική αντίληψη
τελικά να αφήνουµε το κοινωνικό πρόβληµα να οξύνεται, να εντεί-
νονται τα φαινόµενα του ρατσισµού, να επιτρέπουµε τη στυγνή
εκµετάλλευση των ανθρώπων και να αδιαφορούµε, δηλαδή, να
δηµιουργούµε µια παράλληλη κοινωνία σαν να µην υπάρχει κρά-
τος, σαν να µην υπάρχει οργανωµένη πολιτεία;

Μακάρι να µπορούσαµε να σώσουµε τους κατοίκους όλης της
γης. Αλλά, είναι ουτοπία, πολύ περισσότερο για εµάς, που η κα-
τάσταση στην Ελλάδα σήµερα είναι εξαιρετικά κρίσιµη και δύ-
σκολη για όλους µας, την ώρα που κάνουµε µια τιτάνια
προσπάθεια για να βγει η χώρα από τα αδιέξοδα.

Αυτήν ακριβώς την αλήθεια θα πρέπει να την αναζητήσουµε.
Επίσης, θα πρέπει να αναδείξουµε και µια άλλη αλήθεια για εκεί-
νους οι οποίοι υποτίθεται είναι υπέρ των µεταναστών, για εκεί-
νους οι οποίοι επιχειρούν µε κάθε τρόπο να συσκοτίσουν και να
δηµιουργήσουν σύγχυση στην πολιτική της Κυβέρνησης του
ΠΑΣΟΚ υπέρ της ιθαγένειας, υπέρ των µεταναστών, υπέρ των
νοµίµων µεταναστών, υπέρ εκείνων οι οποίοι πραγµατικά έχουν
δικαίωµα για άσυλο στη χώρα µας, υπέρ εκείνων που πραγµα-
τικά έχουν δικαίωµα διεθνούς προστασίας, υπέρ εκείνων που πι-
στεύουν και απαιτούν την εφαρµογή και έχουν δίκιο να απαιτούν
να εφαρµοστούν οι αρχές του ∆ιεθνούς ∆ικαίου, των διεθνών
συνθηκών και των αξιών του Οργανισµού Ηνωµένων Εθνών από
τη δικιά µας χώρα.

Τι κάνουν; Ποια είναι η άλλη αλήθεια; Ότι όσο συνεχίζεται η
είσοδος των παράνοµων µεταναστών, τόσο θα θίγεται η δουλειά
και η προοπτική των µεταναστών που ζουν και εργάζονται στην
Ελλάδα. Και αυτό γιατί; Γιατί από τη µια πλευρά, οι µετανάστες
και από την άλλη πλευρά, οι Έλληνες πολίτες θα γίνονται αντι-
κείµενο της πιο σκληρής, της πιο ανεύθυνης εκµετάλλευσης από
εκείνους οι οποίοι πραγµατικά προσπαθούν να «ψαρέψουν» σε
θολά πολιτικά νερά. Αυτή είναι η πραγµατικότητα.

Με τρεις κουβέντες, η πρότασή µας αυτή είναι µια νοµοθετική
πρωτοβουλία. Στην πραγµατικότητα είναι τρεις νοµοθετικές πρω-
τοβουλίες σε πακέτο ενός.

Πρώτον, αποτελεί ένα µέρος του συνολικού προγράµµατος
δράσης, που έχει εγκριθεί από την Ευρωπαϊκή Επιτροπή και το
υλοποιούµε βήµα-βήµα σε πλήρη συνεργασία µε τα κράτη-µέλη.
Η πρότασή µας για αποκεντρωµένες λειτουργίες ασύλου είναι η
βασική προϋπόθεση για την αποτροπή των µεταναστευτικών
ροών, γιατί πέραν από του συµβολικού χαρακτήρα µέτρα, όπως
είναι ο φράκτης, πέρα από τις θερµικές κάµερες, πέρα από τους
ανιχνευτές, πέρα από τις σύγχρονες τεχνολογίες που εφαρµό-
ζονται από όλα τα πολιτισµένα κράτη για την εξακρίβωση της
πραγµατικής ταυτότητας και της αλήθειας των λεγοµένων, των
δηλωµένων από τους παράνοµους µετανάστες, η πραγµατικό-
τητα είναι ότι το πιο ισχυρό αποτρεπτικό µέσο είναι ένα αποτε-
λεσµατικό και ταχύτατα λειτουργούν σύστηµα παροχής ασύλου,
αυτό που η χώρα µας δεν γνώρισε και τώρα φιλοδοξούµε να γνω-
ρίσει.

∆εύτερον, ζητούµε και επιµένουµε στην αναθεώρηση του κα-
νονισµού ∆ουβλίνο II.

Τρίτον, ζητούµε και επιµένουµε σε ευρωπαϊκό επίπεδο στη δια-
µόρφωση µιας µεταναστευτικής πολιτικής σε όλα τα επίπεδα µε
µέσα και χρηµατοδότηση, έτσι ώστε να µπορεί να υπάρξει ειδική
µέριµνα για τις χώρες που βρίσκονται στα σύνορα της Ευρώπης
και δέχονται εκ των πραγµάτων τα µεγαλύτερα µεταναστευτικά
ρεύµατα.

Τέταρτον, εργαζόµαστε σε διπλωµατικό επίπεδο και εµείς µαζί
µε άλλους, µαζί µε την Ευρωπαϊκή Επιτροπή, προκειµένου να
ολοκληρωθεί η διαπραγµάτευση µε την Τουρκία, όσον αφορά
την ευρωπαϊκή σύµβαση επαναπροώθησης µε την Τουρκία.

Τέλος, πιέζουµε, απαιτούµε από την Ευρωπαϊκή Ένωση –και
έχει δίκιο η Πρόεδρος η κ. Μπακογιάννη- να επιταχύνουµε τις
διαδικασίες των διµερών ευρωπαϊκών συµβάσεων Ευρωπαϊκής
Ένωσης µε άλλες χώρες από τις οποίες ξεκινούν οι µετανάστες,
προκειµένου αυτό το θέµα που αντιµετωπίζει η Ελλάδα να µην
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συνεχίζει να το αντιµετωπίζει ως ένα τοπικό, εθνικό πρόβληµα,
αλλά ως ένα καθαρά ευρωπαϊκό πρόβληµα. Όσον αφορά το Πα-
κιστάν, βεβαίως, εκεί υπάρχει συµφωνία επανεισδοχής µε την
Ευρωπαϊκή Ένωση ήδη από τον προηγούµενο ∆εκέµβριο.

ΠΡΟΕ∆ΡΟΣ (Φίλιππος Πετσάλνικος): Παρακαλώ, ολοκληρώ-
στε, κύριε Υπουργέ.

ΧΡΗΣΤΟΣ ΠΑΠΟΥΤΣΗΣ (Υπουργός Προστασίας του Πολίτη):
Έχετε δίκιο ότι εκκρεµούν άλλες συµφωνίες στις οποίες επιµέ-
νουµε µε κάθε τρόπο.

Ευχαριστώ, κύριε Πρόεδρε, για την υπόδειξη. Τελειώνω αµέ-
σως.

Η ουσία είναι µία. Αυτό το θέµα, η διαµόρφωση ενός νέου σύγ-
χρονου πλαισίου ήταν εθνική υποχρέωση εδώ και δύο δεκαετίες.
Προσπαθούµε να το κάνουµε τώρα. Σήµερα νοµοθετούµε. Η υλο-

ποίησή του θα χρειαστεί πολύ χρόνο. Σε αυτόν το χρόνο ελπίζω
ότι οι διαφορετικές προσεγγίσεις θα είναι περισσότερο δηµι-
ουργικές και εν πάση περιπτώσει, θα µπορούν να ελέγξουν την
αλήθεια των δεδοµένων.

Εξάλλου, έτσι και αλλιώς, η πολιτική κρίνεται στην πράξη, κρί-
νεται εκ του αποτελέσµατος. Το τι είναι προοδευτικό, τι αντι-
δραστικό, τι φασιστικό –άκουσα χθες από κάποιους- και αυτό
κρίνεται εκ του αποτελέσµατος και κυρίως κρίνεται από τους πο-
λίτες.

Σας ευχαριστώ πολύ.
(Χειροκροτήµατα από την πτέρυγα του ΠΑΣΟΚ)

ΠΡΟΕ∆ΡΟΣ (Φίλιππος Πετσάλνικος): Κυρίες και κύριοι συ-
νάδελφοι, στο σηµείο αυτό παρακαλώ να διακόψουµε τη συζή-
τηση του νοµοσχεδίου.
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ΠΡΟΕ∆ΡΟΣ (Φίλιππος Πετσάλνικος): Κυρίες και κύριοι συ-
νάδελφοι, εισερχόµαστε στην

ΕΙ∆ΙΚΗ ΗΜΕΡΗΣΙΑ ∆ΙΑΤΑΞΗ

ΑΙΤΗΣΕΙΣ ΑΡΣΗΣ ΑΣΥΛΙΑΣ ΒΟΥΛΕΥΤΩΝ

Συζήτηση και λήψη απόφασης, σύµφωνα µε το άρθρο 62 του
Συντάγµατος και 83 του Κανονισµού της Βουλής, για τις αιτήσεις
άρσης της ασυλίας των Βουλευτών κ.κ. Γεωργίου Αρβανιτίδη
(δύο δικογραφίες), Κωνσταντίνου Κουκοδήµου, Παύλου Μαρ-
κάκη και της κ. Ευγενίας Τσουµάνη-Σπέντζα.

Θυµίζω ότι η συζήτηση διεξάγεται µε τη διαδικασία του άρ-
θρου 108, παράγραφος 1, εδάφιο β’ και εποµένως το λόγο δι-
καιούται να πάρει ο Βουλευτής που έχει αντίρρηση στην αίτηση
του εισαγγελέα για άρση της ασυλίας.

Ο λόγος δίνεται πάντα, εφόσον ζητηθεί, στο Βουλευτή στον
οποίο αφορά η αίτηση και στους Κοινοβουλευτικούς Εκπροσώ-
πους, οι οποίοι οµιλούν µετά τους τυχόν οµιλητές κάθε υπόθε-
σης.

Σύµφωνα µε το άρθρο 83 του Κανονισµού, η Βουλή δεν ει-
σέρχεται στην ουσία των υποθέσεων, αλλά ερευνάται µόνο αν η
πράξη για την οποία ζητείται η άρση της ασυλίας συνδέεται µε
την πολιτική, κοινοβουλευτική δραστηριότητα του Βουλευτή ή τη
δίωξη ή µήνυση ή η έγκληση υποκρύπτει πολιτική σκοπιµότητα.

Τέλος, υπενθυµίζω ότι έχουµε δεχθεί επί των αιτήσεων άρσης
ασυλίας η Βουλή να αποφασίζει µε ονοµαστική ψηφοφορία, για
να αποφεύγεται η οποιαδήποτε σύγχυση στην καταµέτρηση των
ψήφων και στην εξαγωγή του αποτελέσµατος, που θα µπορούσε
να οδηγήσει σε αµφισβητήσεις των αποτελεσµάτων και για τη δι-
ευκόλυνση και µόνο της ονοµαστικής ψηφοφορίας να καταρτί-
ζεται ψηφοδέλτιο. Το ψηφοδέλτιο, στο οποίο κάθε συνάδελφος
θα αναγράφει το όνοµά του και την εκλογική του περιφέρεια, θα
καταχωρίζεται στα αντίστοιχα Πρακτικά. Ανταποκρινόµεθα, έτσι,
στις διατάξεις του άρθρου 83 που απαιτεί φανερή ψηφοφορία.

Αφού, λοιπόν, ολοκληρωθεί η συζήτηση επί των πέντε περι-
πτώσεων της σηµερινής Ειδικής Ηµερήσιας ∆ιάταξης, θα προ-
χωρήσουµε σε ονοµαστική ψηφοφορία, όπως σας περιέγραψα.

Η πρώτη και η δεύτερη υπόθεση –δύο δικογραφίες- αφορούν
στο συνάδελφο κ. Γεώργιο Αρβανιτίδη. Η τρίτη υπόθεση αφορά
στο συνάδελφο κ. Κωνσταντίνο Κουκοδήµο. Η τέταρτη υπόθεση
αφορά στο συνάδελφο κ. Παύλο Μαρκάκη. Η πέµπτη υπόθεση
αφορά στη συνάδελφο κ. Ευγενία Τσουµάνη-Σπέντζα. Οι λεπτο-
µέρειες και των πέντε υποθέσεων αναφέρονται στο σχετικό ενη-
µερωτικό σηµείωµα που διενεµήθη µαζί µε την Ειδική Ηµερήσια
∆ιάταξη.

Επί των αιτήσεων που αφορούν στον κ. Γεώργιο Αρβανιτίδη
υπάρχει συνάδελφος που ζητά το λόγο κατά το άρθρο 108 του
Κανονισµού;

∆εν υπάρχει κανείς.
Επί της αιτήσεως που αφορά στον κ. Κωνσταντίνο Κουκοδήµο

υπάρχει συνάδελφος που ζητά το λόγο κατά το άρθρο 108 του
Κανονισµού;

∆εν υπάρχει κανείς.
Επί της αιτήσεως που αφορά στον κ. Παύλο Μαρκάκη υπάρχει

συνάδελφος που ζητά το λόγο κατά το άρθρο 108 του Κανονι-
σµού;

∆εν υπάρχει κανείς.
Ο κ. Μαρκάκης απέστειλε προς τον Πρόεδρο της Βουλής την

εξής επιστολή: «Κύριε Πρόεδρε, έλαβα την Ειδική Ηµερήσια ∆ιά-
ταξη της Τετάρτης 12 Ιανουαρίου 2011 στην οποία υπάρχει ως
θέµα η συζήτηση για την άρση της ασυλίας µου.

Κύριε Πρόεδρε, λυπάµαι που µου είναι αδύνατο να παρευρί-
σκοµαι στην συνεδρίαση, καθόσον έχω προγραµµατισµένη µε-
τάβασή µου εκτός Ελλάδος για την οποία έχω ζητήσει και έχω
λάβει την έγκριση του Σώµατος, χωρίς να γνωρίζω ότι θα συνέ-
πιπταν οι ηµεροµηνίες.

∆εν γνωρίζω αν είναι δυνατόν η περίπτωσή µου να συζητηθεί
σε άλλη συνεδρίαση.

Σε περίπτωση, όµως, που αυτό είναι αδύνατο από τον Κανονι-
σµό της Βουλής, σας παρακαλώ να γνωρίσετε στο Σώµα:

1. Τους λόγους της απουσίας µου από την Ειδική Συνεδρίαση
της 12ης Ιανουαρίου.

2. Επί της ουσίας η κατηγορία εναντίον µου έχει στην πραγ-
µατικότητα «αποσυρθεί», αφού στο δικαστήριο που έγινε όλοι οι
συγκατηγορούµενοί µου αθωώθηκαν και ο ίδιος ο µηνυτής ανα-
κάλεσε τους λόγους για τους οποίους υπέβαλε τη µήνυση ενα-
ντίον µας (αριθµός απόφασης Εφετείου Λάρισας 255/2010).

Εξάλλου και η επιτροπή, στην οποία έγινε αναλυτικότερη διε-
ρεύνηση της υπόθεσης, αναγνώρισε ότι τέτοιες περιπτώσεις
κακώς φτάνουν µέχρι την Ολοµέλεια του Σώµατος.

Κύριε Πρόεδρε λυπάµαι για την ταλαιπωρία στην οποία υπο-
βάλω εσάς και τους συναδέλφους µου στη Βουλή και δηλώνω
ότι σε κάθε περίπτωση θα σεβαστώ την απόφασή τους».

Υπογράφει ο κ. Παύλος Μαρκάκης, Βουλευτής Μαγνησίας του
ΛΑΟΣ.

Επί της αιτήσεως που αφορά στην κ. Ευγενία Τσουµάνη-Σπέ-
ντζα υπάρχει συνάδελφος που ζητάει το λόγο κατά το άρθρο 108
του Κανονισµού;

∆εν υπάρχει κανείς.
Κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, στο σηµείο αυτό θα διεξαχθεί

ονοµαστική ψηφοφορία.
Έχει καταρτιστεί ψηφοδέλτιο µε τα ονόµατα των συναδέλφων

για τους οποίους ζητείται η άρση ασυλίας και στο οποίο έχει κα-
ταγραφεί και η σχετική πρόταση της Επιτροπής Κοινοβουλευτι-
κής ∆εοντολογίας.

Κάθε συνάδελφος θα σηµειώνει την ψήφο του δίπλα στο
όνοµα του συναδέλφου για τον οποίο ζητείται η άρση ασυλίας.

Όποιος συνάδελφος ψηφίζει υπέρ της άρσης ασυλίας σηµει-
ώνει την προτίµησή του δίπλα στο όνοµα του Βουλευτή του
οποίου ζητείται να αρθεί η ασυλία και στη στήλη «ΝΑΙ», δηλαδή
λέει «ΝΑΙ» στην αίτηση του εισαγγελέως που ζητεί την άρση ασυ-
λίας.

Όποιος συνάδελφος ψηφίζει κατά της άρσης ασυλίας σηµει-
ώνει δίπλα στο όνοµα του Βουλευτή του οποίου ζητείται να αρθεί
η ασυλία και στη στήλη «ΟΧΙ». Εποµένως «ΟΧΙ»…

Όποιος συνάδελφος ψηφίζει «ΠΑΡΩΝ» θα το σηµειώνει στην
αντίστοιχη στήλη του ψηφοδελτίου.

Στο ψηφοδέλτιο θα αναγράφει κάθε συνάδελφος το όνοµά του
και την εκλογική του περιφέρεια και θα το υπογράφει, διότι η ψη-
φοφορία είναι ονοµαστική.

Στη συνέχεια και µε την εκφώνηση του ονόµατός του και από
τους επί του καταλόγου συναδέλφους θα παραδίδει το ψηφο-
δέλτιο στους συναδέλφους. Καλώ να έρθουν µπροστά, την κ.
Μαρία Θεοχάρη από το ΠΑΣΟΚ και τον κ. Νικόλαο Παναγιωτό-
πουλο από τη Νέα ∆ηµοκρατία, οι οποίοι θα µονογράφουν το ψη-
φοδέλτιο και θα ανακοινώνουν ότι ο Βουλευτής εψήφισε.

Μετά το τέλος της ψηφοφορίας θα γίνει καταµέτρηση των
ψήφων, από τους συναδέλφους που προανέφερα, όπως θα προ-
κύψουν από τα ψηφοδέλτια τα οποία θα καταχωριστούν µαζί µε
το πρωτόκολλο ψηφοφορίας στα Πρακτικά της σηµερινής συνε-
δρίασης.

Συµφωνεί το Σώµα;
ΟΛΟΙ ΟΙ ΒΟΥΛΕΥΤΕΣ: Μάλιστα, µάλιστα.
ΠΡΟΕ∆ΡΟΣ (Φίλιππος Πετσάλνικος): Το Σώµα συµφώνησε,

οµοφώνως.
Καλούνται επί του καταλόγου οι Βουλευτές, κ. ∆ηµήτριος Πα-

πουτσής από το ΠΑΣΟΚ και κ. ∆ηµήτριος Τσουµάνης από τη Νέα
∆ηµοκρατία.

Παρακαλώ να αρχίσει η ανάγνωση του καταλόγου.
(ΨΗΦΟΦΟΡΙΑ)

(Στο σηµείο αυτό την Προεδρική Έδρα καταλαµβάνει ο Α’ Αντι-
πρόεδρος της Βουλής κ. ΓΡΗΓΟΡΙΟΣ ΝΙΩΤΗΣ)

(ΜΕΤΑ ΚΑΙ ΤΗ ∆ΕΥΤΕΡΗ ΑΝΑΓΝΩΣΗ ΤΟΥ ΚΑΤΑΛΟΓΟΥ)
ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Γρηγόριος Νιώτης): Κυρίες και κύριοι συνά-

δελφοι, έχω την τιµή να ανακοινώσω στο Σώµα ότι παρακολου-
θούν τη συνεδρίασή µας από τα άνω δυτικά θεωρεία, αφού
προηγουµένως ξεναγήθηκαν στην έκθεση της αίθουσας «ΕΛΕΥ-
ΘΕΡΙΟΣ ΒΕΝΙΖΕΛΟΣ» και ενηµερώθηκαν για την ιστορία του κτη-
ρίου και τον τρόπο οργάνωσης και λειτουργίας της Βουλής,
πενήντα µαθητές και µαθήτριες και τρεις εκπαιδευτικοί συνοδοί
τους από το 2o Γυµνάσιο Ηρακλείου Αττικής.
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Η Βουλή σας καλωσορίζει.
(Χειροκροτήµατα απ’ όλες τις πτέρυγες της Βουλής)

Υπάρχει συνάδελφος ο οποίος δεν άκουσε το όνοµά του;
Ο κ. Ηλίας Μόσιαλος, ο κ. Ευστάθιος Κουτµερίδης, η κ. Κόλ-

λια-Τσαρουχά Μαρία και ο κ. Κωνσταντίνος Κουκοδήµος.
Κύριε Κουκοδήµο, ψηφίσατε;
ΚΩΝΣΤΑΝΤΙΝΟΣ ΚΟΥΚΟ∆ΗΜΟΣ: Όχι, κύριε Πρόεδρε, γιατί

είµαι από τους παραπεµφθέντες.
ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Γρηγόριος Νιώτης): ∆εν πειράζει, κύριε Κου-

κοδήµο. Μπορείτε να ψηφίσετε.
(Στο σηµείο αυτό ψηφίζουν οι Βουλευτές κ. Ηλίας Μόσιαλος,

ο κ. Ευστάθιος Κουτµερίδης, η κ. Κόλλια-Τσαρουχά Μαρία και ο
κ. Κωνσταντίνος Κουκοδήµος)

Κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, κηρύσσεται περαιωµένη η ψη-
φοφορία και παρακαλώ τους κυρίους ψηφολέκτες να προβούν
στην καταµέτρηση των ψήφων και την εξαγωγή του αποτελέ-
σµατος.

(ΚΑΤΑΜΕΤΡΗΣΗ)

ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Γρηγόριος Νιώτης): Κυρίες και κύριοι συνά-
δελφοι, για οικονοµία χρόνου συνεχίζουµε τη συζήτηση επί του
νοµοσχεδίου του Υπουργείου Προστασίας του Πολίτη: «Ίδρυση
Υπηρεσίας Ασύλου και Υπηρεσίας Πρώτης Υποδοχής, προσαρ-
µογή της ελληνικής νοµοθεσίας προς τις διατάξεις της Οδηγίας
2008/115/ΕΚ «σχετικά µε τους κοινούς κανόνες και διαδικασίες
στα κράτη µέλη για την επιστροφή των παρανόµως διαµενόντων
υπηκόων τρίτων χωρών» και λοιπές διατάξεις».

Εκ του καταλόγου των αγορητών σειρά έχει να οµιλήσει ο Βου-
λευτής Λακωνίας της Νέας ∆ηµοκρατίας, κ. Αθανάσιος ∆αβάκης,
για οκτώ λεπτά.

ΑΘΑΝΑΣΙΟΣ ∆ΑΒΑΚΗΣ: Ευχαριστώ, κύριε Πρόεδρε.
Είναι βέβαιο ότι η ελληνική πολιτεία τα τελευταία χρόνια, την

τελευταία δεκαπενταετία, τουλάχιστον, έχει καταβάλει συνεχείς
προσπάθειες νοµοθετικής παρέµβασης και επίλυσης ενός τερα-
στίου κοινωνικού ζητήµατος. Μπορεί µάλιστα κάποιοι να το πουν
ως το υπ’ αριθµόν ένα κοινωνικό ζήτηµα που αφορά τη µεγάλη
κοινωνική και ανθρώπινη, αν θέλετε, πίεση σε σχέση µε το γη-
γενή ελληνικό πληθυσµό, που λέγεται µεταναστευτικό ρεύµα, ερ-
χόµενο κυρίως από την Ανατολή.

Θυµάµαι ότι πριν από δέκα περίπου χρόνια όταν ήµουν ειση-
γητής ενός παροµοίου νοµοσχεδίου που είχε φέρει τότε η
Υπουργός Εσωτερικών κ. Βάσω Παπανδρέου. Και αυτό το νο-
µοσχέδιο εκ των υστέρων αποδείχθηκε ατελέσφορο, από το απο-
τέλεσµα το οποίο υπήρξε, από την ανικανότητα και την αδυναµία
του ελληνικού κράτους να αντιµετωπίσει το πρόβληµα. «Ανεµί-
ζουµε» έλεγα «στο υπάρχον πρόβληµα της µεγάλης λαθροµετα-
νάστευσης, κυρίως, νοµοσχέδια τα οποία δεν δίδουν καµµία
λύση σε αυτό».

Υπάρχουν σοβαρότατα προβλήµατα, προβλήµατα τα οποία,
κυρίως, συµπιέζουν ένα λαό, όπως ο δικός µας, ένα λαό που
κάθε άλλο παρά µπορεί να χαρακτηριστεί ως ξενοφοβικός, ως
ρατσιστικός, ως λαός που µισεί τα άλλα έθνη. Φθάνουµε στο ση-
µείο, εξαιτίας της ανικανότητας διαχρονικά του ελληνικού κρά-
τους σε όλες του τις µορφές –θεωρώ ότι η δική µας διακυ-
βέρνηση έχει τη µικρότερη ευθύνη όσον αφορά αυτό το οποίο
περιγράφω- να τον οδηγούµε και να τον φέρουµε σε φαινόµενα
µίσους, απόγνωσης και ανθρώπινης αντιπάθειας απέναντι σε
αυτές τις δυστυχισµένες ψυχές, οι οποίες ωθούµενες κυρίως
από τη φτώχεια, την ανέχεια και οτιδήποτε άλλο έρχονται στην
πατρίδα µας, µια πατρίδα η οποία έρχεται να τους υποδεχθεί σαν
χοάνη, που, όµως, δεν έχει κανένα προγραµµατισµό και κανένα
πνεύµα αντίστασης και εξορθολογισµού του προβλήµατος.

Αυτό το οποίο ανέφερε ως παράδειγµα πριν από λίγο ο συνά-
δελφος από τη Σάµο -γνωρίζει καλύτερα παντός άλλου το θέµα,
εξαιτίας του ότι η Σάµος έχει τις δικές της ιδιαιτερότητες στο ζή-
τηµα των λαθροµεταναστών- δηλαδή την τοιχογραφία της Σα-
ντορίνης, θεωρώ ότι δεν θα µπορούσαµε να το θεωρήσουµε
επιτυχές.

Η τοιχογραφία της Σαντορίνης, δηλαδή αυτή η µαζική µετα-
φορά ενός πληθυσµού κατά, µετά ή πριν από την έκρηξη του

ηφαιστείου δεν έχει καµµία σχέση όσον αφορά την αποτύπωση
της ιστορικής πραγµατικότητας του ελληνικού λαού απέναντι στη
µετανάστευση, αλλά και στην ανοχή προς τους µετανάστες.

Αυτό το οποίο εµείς πρέπει να δούµε και πρέπει να το δούµε
µε ιδιαίτερη προσοχή είναι ότι πρέπει να φέρουµε νοικοκύρεµα
και τάξη -η λέξη ας µη φοβίζει ούτε την Αριστερά, η οποία προ-
σπαθεί να µονοπωλήσει την ευαισθησία έναντι των άλλων πτε-
ρύγων και των άλλων παρατάξεων- η οποία θα αποφορτίσει και
ψυχολογικά και κοινωνικά και πολιτικά, αν θέλετε, αλλά και οικο-
νοµικά τον ελληνικό λαό από το υπάρχον πρόβληµα το οποίο
ονοµάζεται «µετανάστευση», «αθρόα µετανάστευση», «λαθρο-
µετανάστευση» και όλα εκείνα τα οποία συνθέτουν τα προβλή-
µατα τα οποία επί αρκετές ώρες οι συνάδελφοι και εγώ
περιγράφουµε.

Μιλάµε τόσον καιρό –θα έλεγα ότι είναι πράγµατα που όλοι
µας πρέπει να τα αποδεχθούµε- για την αντιµετώπιση, εκ µέρους
του ελληνικού κράτους, του προβλήµατος. Πιστεύω ότι παρ’ ότι
η Νέα ∆ηµοκρατία, διά της πολύ σηµαντικής παρεµβάσεως της
εισηγητού µας κ. Κόλλια είναι θετική όσον αφορά το υπάρχον
νοµοθέτηµα, υπάρχουν και πλευρές οι οποίες µας κάνουν δι-
στακτικούς ή θα έλεγα αρνητικούς.

Όσον αφορά την Ανεξάρτητη Αρχή των Προσφυγών, θέλω να
κάνω µια πολιτική παρατήρηση, κύριε Πρόεδρε.

Η ανεξάρτητη αρχή –έχουµε «γεµίσει» ανεξάρτητες αρχές- δεν
ξέρω κατά πόσο θα µπορέσει να αντιµετωπίσει το υπάρχον πρό-
βληµα. Το γνωρίζετε όλοι. Το γνωρίζουν οι υπηρεσίες, το γνωρί-
ζει η αστυνοµία, το γνωρίζουν όλοι οι αρµόδιοι φορείς ότι ένα
πρόβληµα, το οποίο έρχεται να αντιµετωπιστεί από µία νεοπαγή
αρχή, πάντοτε θα έχει κάποιο πρόβληµα. Αυτό το ζήτηµα πρέπει
εσείς, καλύτερα παντός άλλου, να το δείτε σε ποιο ρεαλιστική
βάση.

Όσον αφορά την ευαισθησία της Αριστεράς: Πρέπει επιτέλους
η Αριστερά να αφήσει και εµάς τους άλλους να είµαστε ευαί-
σθητοι. ∆εν µπορεί να ανεµίζει σαν σηµαία η παράταξη, οι πα-
ρατάξεις που συνθέτουν την Αριστερά, ζητήµατα που αφορούν
τα ανθρωπιστικά δικαιώµατα, ζητήµατα που αφορούν τον αν-
θρωπισµό ή την αλληλεγγύη απέναντι στους συνανθρώπους µας
ως πολιτικά συνθήµατα και όλους εµάς να µας ρίχνει στο πυρ το
εξώτερο σχετικά µε την αντιµετώπιση αυτή. Όλοι είµαστε ευαί-
σθητοι. Όλος ο ελληνικός λαός είναι ευαίσθητος και όλοι οι εκ-
πρόσωποι του ελληνικού λαού είναι ευαίσθητοι απέναντι σε
αυτούς τους ανθρώπους, οι οποίοι έρχονται κάθε µέρα και πε-
ρισσότεροι.

Είχα την ευκαιρία να µιλήσω µε κάποια στελέχη του Ελληνικού
Συµβουλίου για τους πρόσφυγες. Έχω να καταθέσω στην Αί-
θουσα ότι από τους εκατό συνεντευξιαζόµενους, εξεταζόµενους
σχετικά µε τους λόγους για τους οποίους έχουν έρθει στην πα-
τρίδα µας, µόνο οι δεκαοκτώ είναι πραγµατικά πολιτικοί πρό-
σφυγες. Όλοι οι άλλοι είναι βέβαιο ότι χαρακτηρίζονται από τα
ζητήµατα από τα οποία χαρακτηρίζεται η πλειοψηφία των ξένων
που έρχονται στην πατρίδα µας: οικονοµική ανέχεια, εύρεση κα-
λύτερης τύχης, προβλήµατα που αντιµετωπίζουν στην πατρίδα
τους, όχι όµως τόσο πολιτικά. Αυτό πρέπει να το καταλάβουµε
και πρέπει να δούµε ότι η συνεργασία µε τις αρµόδιες αρχές και
µε την εµπειρία που έχουν θα είναι η ασφαλέστερη οδός, προ-
κειµένου να δοθεί λύση στο πρόβληµα που ταλανίζει την πατρίδα
µας τόσο καιρό.

Με µεγάλο ενδιαφέρον άκουσα την πληροφορία ότι δεν έχει
υπογραφεί συµφωνία επαναπατρισµού µε το Πακιστάν. Στον
τόπο µου, τη Λακωνία, ένα µεγάλο µέρος των προσφύγων, των
µεταναστών, είναι Πακιστανοί. Τι έχουν να µας πουν οι µη κυ-
βερνητικές οργανώσεις; Τι έχουν να µας πουν οι φιλοζωικές ορ-
γανώσεις, αν θέλετε, κύριε Υπουργέ, όταν έχουν εξαφανιστεί τα
οικόσιτα ζώα σε πολλά χωριά της ελληνικής περιφέρειας εξαι-
τίας της ανέχειας, της πείνας των ανθρώπων αυτών…

ΕΜΜΑΝΟΥΗΛ ΟΘΩΝΑΣ (Υφυπουργός Προστασίας του Πο-
λίτη): Έχει υπογραφεί.

ΑΘΑΝΑΣΙΟΣ ∆ΑΒΑΚΗΣ: Ακούστηκε ότι δεν έχει υπογραφεί.
ΕΜΜΑΝΟΥΗΛ ΟΘΩΝΑΣ (Υφυπουργός Προστασίας του Πο-

λίτη): Ανέφερε ο κύριος Υπουργός ότι έχει υπογραφεί από τον
∆εκέµβριο.

3478 ΠΡΑΚΤΙΚΑ ΒΟΥΛΗΣ (ΟΛΟΜΕΛΕΙΑ)



ΑΘΑΝΑΣΙΟΣ ∆ΑΒΑΚΗΣ: Υπεγράφη δηλαδή τελείως πρό-
σφατα. Αντιλαµβάνεστε δηλαδή ότι ακόµη το µελάνι της υπο-
γραφής δεν έχει στεγνώσει. Έπρεπε αυτό να είχε υπογραφεί
πολύ καιρό πριν. Είναι σαφέστατα θετικό το µήνυµα που δίνετε,
αλλά αντιλαµβάνεστε πως όλες οι υπηρεσίες δεν έχουν την κα-
τάλληλη υποδοµή αν θέλετε, αλλά και ενάργεια για να αντιµετω-
πίσουν το ζήτηµα. Πρέπει λοιπόν µε εργώδεις ρυθµούς να
δώσετε λύση και σε αυτά τα ζητήµατα. Οι Πακιστανοί –η ανθρω-
πιστική µας στάση είναι δεδοµένη- φέρνουν και πολλές ασθέ-
νειες, τις οποίες οι ελληνικές υπηρεσίες, οι τοπικές υπηρεσίες,
αδυνατούν να καλύψουν. Με αυτό είχε απασχοληθεί ο αρµόδιος
Υπουργός σε µία επίκαιρη ερώτησή µου. Πρέπει και αυτό να το
δείτε, δεδοµένου ότι ο γηγενής πληθυσµός αντιµετωπίζει περαι-
τέρω προβλήµατα. Πέραν της διαρραγής του κοινωνικού ιστού
υπάρχουν και προβλήµατα φόβου.

Κλείνοντας, θέλω να αναφερθώ στον φράχτη.
Κύριε Υπουργέ, επιτέλους πρέπει να µπει ένα φράγµα, ένας

φράκτης στην ελληνική, στην αναποτελεσµατική, στην άτυχη
αντιµετώπιση του προβλήµατος που λέγεται αντιµετώπιση των
µεταναστών, των λαθροµεταναστών κ.λπ.. Είµαστε υπέρ του
φράχτη. ∆εν είναι φράχτης µε τον συµβολισµό, την εµβληµατική
αντιµετώπιση που παρουσιάστηκε από τα κόµµατα της Αριστε-
ράς. Είναι φράχτης απέναντι στην απόσυρση των ευθυνών της
ελληνικής πολιτείας απέναντι σε κάποιους ανθρώπους. Είναι
φράχτης προστασίας –µε την έννοια τη θετική εννοείται- του ελ-
ληνικού πληθυσµού, του ελληνικού λαού. είναι φράχτης ασφά-
λειας. Είναι φράχτης στο ότι ξεκαθαρίζουµε τα πράγµατα και
λέµε ότι εδώ, στην πύλη της Ευρωπαϊκής Ένωσης, σε αυτόν τον
τόπο που έχει επανειληµµένως δεινοπαθήσει από όλα αυτά τα
κύµατα που έρχονται –και αναφέραµε τους λόγους- είναι ένας
φράχτης τέλους απέναντι σ’ αυτήν την κατάσταση. Πιστεύω ότι
αυτό το φράγµα θα αποτελέσει φράγµα στα όσα δεινά, δεινά τα
οποία κυρίως απευθύνονται σε αυτούς τους δυστυχείς ανθρώ-
πους, έχουν να αντιµετωπιστούν.

Σας ευχαριστώ.
(Χειροκροτήµατα από την πτέρυγα της Νέας ∆ηµοκρατίας)

ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Γρηγόριος Νιώτης): Το λόγο έχει ο Βουλευ-
τής Σερρών του Λαϊκού Ορθόδοξου Συναγερµού, κ. Ηλίας Πο-
λατίδης.

ΗΛΙΑΣ ΠΟΛΑΤΙ∆ΗΣ: Ευχαριστώ, κύριε Πρόεδρε.
Κατ’ αρχάς κάθε φορά που µιλάµε για ένα νοµοσχέδιο που

άπτεται µιας µορφής της επιδροµής των αλλοδαπών -γιατί περί
αυτού πρόκειται- στην Ελλάδα, ξεκινάµε µια συζήτηση περί αν-
θρωπισµού, περί των δικαιωµάτων που πρέπει να έχουν, περί της
παγκόσµιας φτώχειας, περί των πολέµων, περί όλων αυτών και
στην ουσία προσπαθούν -αυτή είναι η νέα τάση που ακολουθεί-
ται από το τετρακοµµατικό κατεστηµένο της Βουλής- να µπερ-
δέψουν τους πρόσφυγες µε τους µετανάστες.

Σήµερα το νοµοσχέδιο αναφέρεται στο άσυλο. Γιατί όλα αυτά
τα κροκοδείλια δάκρυα περί µεταναστών; Αν υπάρχει ένας νόµι-
µος µετανάστης που θέλει να έρθει στη χώρα µας, υπάρχουν ορι-
σµένοι νόµοι. Αν δεν είναι µετανάστης και είναι πρόσφυγας, είναι
κάτι άλλο. Γιατί τα συγχέετε αυτά; Υπάρχει, όµως, και η ουσία.

Όταν ξεκίνησε αυτή η µαζική εισβολή τη δεκαετία του ’90, έρ-
χονταν εδώ και άλλοι ζητούσαν άσυλο και άλλοι δεν ζητούσαν.
Μάλλον ήταν σπάνιο να ζητάει κάποιος άσυλο. Όταν άρχισε
κάπως στοιχειωδώς το ελληνικό κράτος να προσπαθεί να λύσει
αυτά τα προβλήµατα, να τους απελάσει, τότε εφευρέθηκε από
ορισµένους η αίτηση ασύλου. Ενδεχοµένως αυτοί ήταν δικηγό-
ροι µε ξένη τεχνογνωσία που ανήκουν στο χώρο των αναρχοά-
πλητων, οι οποίοι βέβαια µε ένα αντίτιµο πολύ καλό αναλάµβαναν
αυτήν την προστασία των λαθροµεταναστών. Τους είπαν «θα κά-
νετε όλοι αιτήσεις ασύλου». Και ξαφνικά οι αιτήσεις κάπου στα
µέσα της δεκαετίας του 2000 εκτοξεύτηκαν. Εκεί που κανείς πρό-
σφυγας δεν επέλεγε την Ελλάδα, ξαφνικά είχαµε τεράστια αύ-
ξηση προς αυτήν την κατεύθυνση. Και είναι λογικό για έναν
πρόσφυγα οι χώρες που γνωρίζει και έχουν όπως και να το κά-
νουµε µια µεγαλύτερη λάµψη στο παγκόσµιο στερέωµα να είναι
η Αγγλία, η Γαλλία, η Γερµανία. Αυτός που είναι πραγµατικός
πρόσφυγας εκεί θέλει να πάει, δεν θέλει να έρθει στην Ελλάδα.
Πολλοί απ’ αυτούς δεν γνωρίζουν ούτε στο χάρτη που είναι η Ελ-

λάδα, αλλά ούτε και ενδιαφέρονται να έρθουν.
Άρχισαν µετά εδώ τα γνωστά παπαγαλάκια των κοµµάτων της

Αριστεράς, αλλά και πάρα πολλοί από το χώρο του ΠΑΣΟΚ και
της Νέας ∆ηµοκρατίας να κατηγορούν όποιον αντιδρούσε και
όποιον έλεγε απλά δεδοµένα και απλά επιχειρήµατα. ∆εν έλεγε
τίποτα µεγάλες φιλοσοφίες. Το ανέφερε και ο εισηγητής µας.
Γιατί, δηλαδή, ένας περνάει από 15 χώρες και έρχεται στην Ελ-
λάδα πρώτη φορά να ζητήσει άσυλο; Γιατί δεν πάει σε µια δι-
πλανή του χώρα; Γιατί ένας έρχεται στην Ελλάδα και απαιτεί να
του κάνουν τζαµί και δεν πάει σε κάποιες χώρες του Κόλπου, Σα-
ουδική Αραβία, Κατάρ, που έχουν ατελείωτα τζαµιά, έχουν οικο-
νοµική ανάπτυξη και µπορούν, τέλος πάντων, να τον
συντηρήσουν και να του δώσουν δουλειά; Για ποιο λόγο γίνονται
όλα αυτά; Ο µπαµπούλας του ρατσισµού!

Αν υπάρχουν έννοιες που πραγµατικά έχουν κάποιο νόηµα,
υπάρχουν λέξεις πολύ παλιές. Λέξεις όπως ήθος, γενναιότητα,
φιλότιµο για µας τους Έλληνες. Η λέξη ρατσισµός εισήχθη στην
Ελλάδα και ήταν µια εφεύρεση του Τρότσκι. Τίνος εφεύρεση;
Του Τρότσκι. Τι ήταν ο Τρότσκι; Ένας Εβραίος εξ Αµερικής ο
οποίος ένα πρωί ξύπνησε να πάει να κάνει την επανάσταση στη
Ρωσία και κατόπιν την παγκόσµια επανάσταση. Κα µάλιστα η µε-
γάλη σύγκρουση µεταξύ Τρότσκι και Στάλιν ήταν ότι ο µεν ήθελε
την παγκοσµιοποίηση, αυτό που συµβαίνει σήµερα και ο Στάλιν
ήθελε το σοσιαλισµό σε ένα κράτος. Όσοι έχουν εντρυφήσει στα
της Αριστεράς, νοµίζω ότι το γνωρίζουν αυτό το θέµα. Ο Τρό-
τσκι για να επιτύχει την παγκοσµιοποίηση τότε µε τα δικά του
οράµατα, εφηύρε τη λέξη του ρατσισµού για να είναι ο µπα-
µπούλας.

Όταν ένας, λοιπόν, αντιδρά και δεν θέλει η Ελλάδα να µετα-
τραπεί σε ένα πολυεθνικό και πολυφυλετικό αµάλγαµα, όπως
είναι για παράδειγµα οι Ηνωµένες Πολιτείες της Αµερικής, αυτός
ξαφνικά παίρνει την ταµπέλα του ρατσιστή.

Ερχόµαστε στο νοµοσχέδιο. Αν θα ήθελα να βάλω ένα τίτλο
στο νοµοσχέδιο, θα ήταν ο τίτλος της υποκρισίας. Υποκρισία από
την πλευρά της Αριστεράς, η οποία έρχεται εδώ και συγχέει αυτό
που ανέφερα: τους µετανάστες µε τους πρόσφυγες. Όποιος µι-
λάει εναντίον τους είναι ρατσιστής, είναι κακός άνθρωπος, τους
µισεί, θέλει να τους σφάξει, όλα αυτά τα γνωστά. Έχουµε τα δυο
κόµµατα της παγκοσµιοποίησης: ΠΑΣΟΚ και Νέα ∆ηµοκρατία.
Έρχονται εδώ και λένε «ναι, να τα βάλουµε αυτά σε µια τάξη».
Πολύ ωραία. Να τα βάλουµε σε µια τάξη.

Ταυτοχρόνως, αφήνετε τόσα πολλά παράθυρα, που πρακτι-
κώς ουδείς πρόκειται να φύγει από την Ελλάδα. Αναφέρει ο κύ-
ριος Υπουργός ότι πρέπει όσοι έχουν εισέλθει νόµιµα να µείνουν
και οι υπόλοιποι να φύγουν. Ούτε µισός δεν θα φύγει.

Έχετε βάλει µέσα πολλά παράθυρα, έχετε βάλει πολλές ευ-
καιρίες διεξόδου: αν είναι άνω των ογδόντα ετών, αν είναι οικο-
γενειακή επανένωση, αν κινδυνεύει στη χώρα του. Υπάρχουν
µέσα στο νοµοσχέδιο άπειρες περιπτώσεις που εξαιρούν τις απε-
λάσεις. Πρακτικώς όλοι θα τις επικαλούνται και το κυριότερο,
ακόµη κι αυτός που δεν συνεργάζεται. Πώς θα απελάσετε έναν
στον οποίο επιτρέπετε να µη λέει από ποια χώρα είναι;

Είναι δυνατόν να νοµοθετούµε µε αυτόν τον τρόπο και να λέτε
ότι θα φτιάξετε φράχτες, ότι θα κάνετε το ένα, θα κάνετε το
άλλο; Εδώ υπάρχουν ένα σωρό νόµοι που δεν τους έχετε εφαρ-
µόσει ποτέ. Θα σταµατήσει ένας φράχτης την είσοδο των λα-
θροµεταναστών στην Ελλάδα και µάλιστα, όταν ξέρουν ότι µε
οποιονδήποτε τρόπο θα απαλλάσσονται; Και έχετε εκεί και τη
FRONTEX, όπου Γερµανοί στρατιώτες συµµετέχουν σ’ αυτήν. Και
στο γερµανικό «SPIEGEL» έχουν γραφτεί υβριστικά άρθρα ενα-
ντίον της Ελλάδος.

Σύµφωνα µε τις καταγγελίες των κατοίκων της περιοχής, η
µόνη δουλειά της FRONTEX είναι να τους καταγράφει, ούτως
ώστε όταν βρεθούν οπουδήποτε στην Ευρωπαϊκή Ένωση -αν κα-
τορθώσουν να πάνε στην Ευρωπαϊκή Ένωση, είτε από µόνοι τους
είτε µε συµφωνία από την Ελλάδα- να ξέρει πού να τους επι-
στρέψει πίσω. Αυτή είναι η δουλειά που γίνεται από την FRON-
TEX και τίποτα άλλο.

Εµπλέκετε στο θέµα αυτό τις µη κυβερνητικές οργανώσεις και
τον ΟΗΕ. Συγγνώµη, είµαστε ή δεν είµαστε κυρίαρχο κράτος;
Ξαφνικά ένας απατεώνας ο οποίος έκλεβε ρεύµα από την οικο-
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δοµή του, ένας γιος Υπουργού της χούντας που από µόνος του
ονόµασε τον εαυτό του πρόεδρο µιας οργάνωσης, θα έχουν
λόγο στο τι θα κάνει η Ελλάδα; Από ποιον εξελέγει αυτός ο κύ-
ριος; Τον ξέρει κανείς; Από ποιον εξελέξει και του δίνετε δικαί-
ωµα; Φυσικά τα µέσα ενηµερώσεως κάθε µέρα του δίνουν τη
δυνατότητα να βγαίνει και να βρίζει όποιον δεν θέλει, να µηνύει
Βουλευτές, να κάνει τα πάντα.

Επίσης, υπάρχει περίπτωση µια από αυτές τις µη κυβερνητι-
κές οργανώσεις και τον ΟΗΕ -µε τα µυαλά που κουβαλούν αυτοί
που τον εκπροσωπούν, τουλάχιστον στη συγκεκριµένη υπηρε-
σία- έστω για έναν πρόσφυγα -από αυτούς που έρχονται µε κα-
ταγγελίες ότι τους δόθηκε καθεστώς πρόσφυγα ενώ
ασχολούνται µε το εµπόριο ναρκωτικών, µε την εκµετάλλευση
γυναικών κ.λπ., στο κέντρο της Αθήνας- να φέρει κάτι αρνητικό;

Υπάρχει βέβαια το θέµα µε τα στρατόπεδα, που είναι µια κακή
µηχανή. Κόστισε πολύ στη Νέα ∆ηµοκρατία, η οποία δοκίµασε
να το κάνει τότε όταν καλούσε τους λαθροµετανάστες -και ήταν
περήφανη- να έρθουν στην Ελλάδα. Όχι απλώς δεν τους έδιω-
χνε, αλλά τους καλούσε. Θα έχετε και εσείς την ίδια τύχη.

Μια πρόταση πολύ απλή: Όταν κάποιος Έλλην υπήκοος είναι
σίγουρος ότι κάποιος είναι πρόσφυγας, να αναλαµβάνει να τον
έχει υπό την οικονοµική του προστασία, να υπογράφει γι’ αυτόν,
να του νοικιάζει σπίτι στις περιοχές της Εκάλης και της Κηφισιάς,
εκεί που κατοικούν οι ανθρωπιστές σ’ αυτή τη χώρα και όχι η
«πλέµπα».

(Χειροκροτήµατα από την πτέρυγα του ΛΑΟΣ)
Και να είναι και υπεύθυνος για οποιαδήποτε ποινικά αδικήµατα

διαπράξει αυτός ο αλλοδαπός, για να είµαστε σίγουροι ότι µι-
λάµε για πρόσφυγες που τους ξέρει. Κι αυτό γιατί, όπως η Ελ-
λάδα µε το «∆ουβλίνο ΙΙ» έγινε κάδος απορριµµάτων της
Ευρώπης, οι φτωχιές γειτονιές και η επαρχία να µη γίνουν κάδος
απορριµµάτων της Ελλάδος.

Σας ευχαριστώ.
(Χειροκροτήµατα από την πτέρυγα του ΛΑΟΣ)

(ΜΕΤΑ ΤΗΝ ΚΑΤΑΜΕΤΡΗΣΗ)
ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Γρηγόριος Νιώτης): Κυρίες και κύριοι συνά-

δελφοι, έχω την τιµή να ανακοινώσω στο Σώµα το αποτέλεσµα
της ονοµαστικής ψηφοφορίας που διεξήχθη για τις αιτήσεις άρ-
σεις ασυλίας Βουλευτών.

Ψήφισαν συνολικά 212 Βουλευτές.
Υπέρ της άρσης ασυλίας του κ. Γεώργιου Αρβανιτίδη, δηλαδή,

«ΝΑΙ» για την πρώτη δικογραφία ψήφισαν 5 Βουλευτές.
Κατά της άρσης ασυλίας του, δηλαδή, «ΟΧΙ» ψήφισαν 206

Βουλευτές.
«Παρών» ψήφισε 1 Βουλευτής.
Άκυρα κανένα.
Συνεπώς η αίτηση άρσης ασυλίας του κ. Γεωργίου Αρβανιτίδη

για την πρώτη δικογραφία απορρίπτεται.
Υπέρ της άρσης ασυλίας του κ. Γεώργιου Αρβανιτίδη, δηλαδή,

«ΝΑΙ» για τη δεύτερη δικογραφία ψήφισαν 6 Βουλευτές.
Κατά της άρσης ασυλίας του, δηλαδή, «ΟΧΙ» ψήφισαν 205

Βουλευτές.
«Παρών» ψήφισε ένας Βουλευτής.
Άκυρα κανένα.
Συνεπώς η αίτηση άρσης ασυλίας του κ. Γεώργιου Αρβανιτίδη

για τη δεύτερη δικογραφία απορρίπτεται.
Υπέρ της άρσης ασυλίας του κ. Κωνσταντίνου Κουκοδήµου,

δηλαδή, «ΝΑΙ» ψήφισαν 6 Βουλευτές.
Κατά της άρσης ασυλίας του, δηλαδή, «ΟΧΙ» ψήφισαν 204

Βουλευτές.
«Παρών» ψήφισαν 2 Βουλευτές.
Άκυρα κανένα.
Συνεπώς η αίτηση άρσης ασυλίας του κ. Κωνσταντίνου Κου-

κοδήµου απορρίπτεται.
Υπέρ της άρσης ασυλίας του κ. Παύλου Μαρκάκη, δηλαδή,

«ΝΑΙ» ψήφισαν 4 Βουλευτές.
Κατά της άρσης ασυλίας του, δηλαδή, «ΟΧΙ» ψήφισαν 207

Βουλευτές.
«Παρών» ψήφισε 1 Βουλευτής.
Άκυρα κανένα.

Συνεπώς η αίτηση άρσης ασυλίας του κ. Παύλου Μαρκάκη
απορρίπτεται.

Υπέρ της άρσης ασυλίας της κ. Ευγενίας Τσουµάνη-Σπέντζα,
δηλαδή, «ΝΑΙ» ψήφισαν 4 Βουλευτές.

Κατά της άρσης ασυλίας της, δηλαδή, «ΟΧΙ» ψήφισαν 207 Βου-
λευτές.

«Παρών» ψήφισε 1 Βουλευτής.
Άκυρα κανένα.
Συνεπώς η αίτηση άρσης ασυλίας της κ. Ευγενίας Τσουµάνη-

Σπέντζα απορρίπτεται.
(Το πρωτόκολλο και τα ψηφοδέλτια της διεξαχθείσης ονοµα-

στικής ψηφοφορίας καταχωρίζονται στα Πρακτικά και έχουν ως
εξής:

«Ονοµαστική ψηφοφορία επί αιτήσεων άρσης ασυλίας»

EΠIKPATEIAΣ
Ραγκούσης Ιωάννης -
Παναρίτη Ελένη (Έλενα) +
Μόσιαλος Ηλίας +
Τσόκλη Μαρία Γλυκερία (Μάγια) +
Γερουλάνος Παύλος -
Σιούφας ∆ηµήτριος +
Τσουµάνη-Σπέντζα Ευγενία +
Αυγερινοπούλου ∆ιονυσία +
Αντώναρος Ευάγγελος +
Καζάκος Κωνσταντίνος -
Κοραντής Ιωάννης +
Μουλόπουλος Βασίλειος +

Α’ ΑΘΗΝΩΝ
Σκανδαλίδης Κωνσταντίνος -
∆ιαµαντοπούλου Άννα -
Παπουτσής Χρήστος +
Αλευράς Αθανάσιος (Νάσος) +
Τσούρας Αθανάσιος +
Κουβέλης Σπυρίδων -
Οικονόµου Παντελής +
Ζούνη Παναγιώτα (Πέµη) +
Μπακογιάννη Θεοδώρα (Ντόρα) +
Αβραµόπουλος ∆ηµήτριος +
Παυλόπουλος Προκόπιος +
Βόζεµπεργκ Ελισσάβετ (Ελίζα) +
Πιπιλή Φωτεινή -
Κανέλλη Γαρυφαλλιά (Λιάνα) -
Παφίλης Αθανάσιος +
Πλεύρης Αθανάσιος +
Τσίπρας Αλέξιος -

Β’ ΑΘΗΝΩΝ
Λοβέρδος Ανδρέας -
Χρυσοχοΐδης Μιχαήλ -
Κατσέλη Λουκία-Ταρσίτσα (Λούκα) -
Κακλαµάνης Απόστολος -
∆ηµαράς Ιωάννης +
Αποστολάκη Ελένη-Μαρία (Μιλένα) -
Ανδρουλάκης ∆ηµήτριος (Μίµης) +
Ξενογιαννακοπούλου Μαρία-Ελίζα (Μαριλίζα) -
Ευθυµίου Πέτρος -
Παπανδρέου Βασιλική (Βάσω) +
Σακοράφα Σοφία +
Χυτήρης Τηλέµαχος -
Κουτρουµάνης Γεώργιος -
Νταλάρα Άννα -
Γείτονας Κωνσταντίνος +
Παπαϊωάννου Μιλτιάδης +
Βούρος Ιωάννης +
Χαραλαµπόπουλος Γεώργιος-Ερνέστος +
Πρωτόπαπας Χρήστος +
Μίχος Λάµπρος +
Σπηλιωτόπουλος Αριστόβουλος (Άρης) +
Χατζηδάκης Κωνσταντίνος (Κωστής) +
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Μεϊµαράκης Ευάγγελος-Βασίλειος +
Μητσοτάκης Κυριάκος +
Γιακουµάτος Γεράσιµος -
Καµµένος Παναγιώτης (Πάνος) +
Παναγιωτόπουλος Παναγιώτης (Πάνος) -
Παπαθανασίου Γιάννης +
Πολύδωρας Βύρων +
Βαρβιτσιώτης Μιλτιάδης +
Ντινόπουλος Αργύρης +
Παπαρήγα Αλεξάνδρα -
Χαλβατζής Σπυρίδων -
Μαυρίκος Γεώργιος -
Παπακωνσταντίνου Νικόλαος -
Πρωτούλης Ιωάννης -
Καρατζαφέρης Γεώργιος -
Γεωργιάδης Σπυρίδων-Άδωνις -
Αϊβαλιώτης Κωνσταντίνος +
Κουβέλης Φώτιος-Φανούριος -
Παπαδηµούλης ∆ηµήτριος +
Ψαριανός Γρηγόριος +

ΝΟΜΟΣ ΑΙΤΩΛΙΑΣ ΚΑΙ ΑΚΑΡΝΑΝΙΑΣ
Μωραΐτης Αθανάσιος (Θάνος) -
Μακρυπίδης Ανδρέας +
Γιαννακά Σοφία +
Κουρουµπλής Παναγιώτης -
Σαλµάς Μάριος +
Σταµάτης ∆ηµήτριος +
Καραγκούνης Κωνσταντίνος +
Μωραΐτης Νικόλαος -

ΝΟΜΟΣ ΑΡΓΟΛΙ∆ΟΣ
Μανιάτης Ιωάννης -
Ανδριανός Ιωάννης +
Παπαδηµητρίου Ελισσάβετ (Έλσα) +

ΝΟΜΟΣ ΑΡΚΑ∆ΙΑΣ
Ρέππας ∆ηµήτριος -
Κωνσταντινόπουλος Οδυσσέας +
Λυκουρέντζος Ανδρέας +

ΝΟΜΟΣ ΑΡΤΗΣ
Τσιρώνης ∆ηµήτριος +
Στασινός Παύλος +
Παπασιώζος Κωνσταντίνος +

ΝΟΜΟΣ ΑΤΤΙΚΗΣ
Παπανδρέου Γιώργος -
Χριστοφιλοπούλου Παρασκευή (Εύη) -
Οικονόµου Βασίλειος +
Πάγκαλος Θεόδωρος -
Ασπραδάκης Παντελεήµων (Παντελής) +
Βρεττός Κωνσταντίνος (Ντίνος) +
Βλάχος Γεώργιος +
Μπούρας Αθανάσιος +
Καντερές Νικόλαος +
Γκιόκας Ιωάννης -
Βορίδης Μαυρουδής (Μάκης) +
Λεβέντης Αθανάσιος +

ΝΟΜΟΣ ΑΧΑΪΑΣ
Σπηλιόπουλος Κωνσταντίνος +
Παπαδόπουλος Αθανάσιος +
Τριανταφυλλόπουλος Ανδρέας +
Κυριακοπούλου Μαρία +
Μπεκίρης Μιχαήλ +
Νικολόπουλος Νικόλαος -
Καραθανασόπουλος Νικόλαος -
Τσούκαλης Νικόλαος +
Χρυσανθακόπουλος Αλέξανδρος +

ΝΟΜΟΣ ΒΟΙΩΤΙΑΣ
Τόγιας Βασίλειος +
Τσόνογλου-Βυλλιώτη Βασιλική +
Αγάτσα Αριάδνη +
Γιαννάκης Μιχαήλ +

ΝΟΜΟΣ ΓΡΕΒΕΝΩΝ
Χαντάβας Αθανάσιος +

ΝΟΜΟΣ ∆ΡΑΜΑΣ
Αηδόνης Χρήστος +
Κεφαλίδου Χαρούλα (Χαρά) -
Τζίµας Μαργαρίτης +

ΝΟΜΟΣ ∆Ω∆ΕΚΑΝΗΣΟΥ
Κρεµαστινός ∆ηµήτριος +
Νικητιάδης Γεώργιος -
Ζωΐδης Νικόλαος +
Κασσάρας Γεώργιος +
Ιατρίδη Τσαµπίκα (Μίκα) -

ΝΟΜΟΣ ΕΒΡΟΥ
Ντόλιος Γεώργιος -
Ρενταρή-Τέντε Όλγα +
Τσιαούση Ελένη +
∆ερµεντζόπουλος Αλέξανδρος +

ΝΟΜΟΣ ΕΥΒΟΙΑΣ
Περλεπέ-Σηφουνάκη Αικατερίνη +
Κεδίκογλου Συµεών +
Μαρκόπουλος Κωνσταντίνος +
Κεδίκογλου Συµεών (Σίµος) +
Μαρίνος Γεώργιος -
Παπανδρέου-Παπαδάκη Ουρανία +

ΝΟΜΟΣ ΕΥΡΥΤΑΝΙΑΣ
Καρανίκας Ηλίας +

ΝΟΜΟΣ ΖΑΚΥΝΘΟΥ
Βαρβαρίγος ∆ηµήτριος +

ΝΟΜΟΣ ΗΛΕΙΑΣ
Κατρίνης Μιχαήλ +
Κουτσούκος Γιάννης -
Αντωνακόπουλος Παναγιώτης +
∆ηµητρουλόπουλος Παναγιώτης (Τάκης) +
Κοντογιάννης Γεώργιος +
Τζαβάρας Κωνσταντίνος +

ΝΟΜΟΣ ΗΜΑΘΙΑΣ
Σιδηρόπουλος Αναστάσιος +
Γικόνογλου Αθανάσιος +
Τόλκας Άγγελος +
Χαλκίδης Μιχαήλ +

ΝΟΜΟΣ ΗΡΑΚΛΕΙΟΥ
Κεγκέρογλου Βασίλειος -
Παρασύρης Φραγκίσκος +
Στρατάκης Εµµανουήλ +
Σκραφνάκη Μαρία -
Μιχελογιαννάκης Ιωάννης +
Αυγενάκης Ελευθέριος +
Κεφαλογιάννης Εµµανουήλ -
Κριτσωτάκης Μιχαήλ -

ΝΟΜΟΣ ΘΕΣΠΡΩΤΙΑΣ
Κατσούρας Χρήστος +

Α’ ΘΕΣΣΑΛΟΝΙΚΗΣ
Βενιζέλος Ευάγγελος -
Καστανίδης Χαράλαµπος -
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Αράπογλου Χρυσή +
Μαγκριώτης Ιωάννης -
Καϊλή Ευδοξία-Εύα +
Βούγιας Σπυρίδων -
Ροµπόπουλος Θωµάς +
Καραµανλής Κωνσταντίνος -
Γκιουλέκας Κωνσταντίνος +
Καλαφάτης Σταύρος +
Ιωαννίδης Ιωάννης +
Ράπτη Ελένη -
Ζιώγας Ιωάννης -
Καλαντίδου Σοφία +
Κολοκοτρώνης Άγγελος +
Κουράκης Αναστάσιος (Τάσος) +

Β’ ΘΕΣΣΑΛΟΝΙΚΗΣ
Γερανίδης Βασίλειος +
Αρβανιτίδης Γεώργιος +
Καράογλου Θεόδωρος +
Αναστασιάδης Σάββας +
Τζέκης Άγγελος -
Βελόπουλος Κυριάκος +
Αµµανατίδου-Πασχαλίδου Ευαγγελία (Λίτσα) +

NOMOΣ ΙΩΑΝΝΙΝΩΝ
Παντούλας Μιχαήλ +
Αργύρης Ευάγγελος +
Οικονόµου Αθανάσιος +
Τασούλας Κωνσταντίνος +
Καλογιάννης Σταύρος +

ΝΟΜΟΣ ΚΑΒΑΛΑΣ
Τιµοσίδης Μιχαήλ -
Παπουτσής ∆ηµήτριος +
Εµινίδης Σάββας +
Παναγιωτόπουλος Νικόλαος +

ΝΟΜΟΣ ΚΑΡ∆ΙΤΣΗΣ
Ρόβλιας Κωνσταντίνος -
Σαλαγιάννης Νικόλαος +
Θεοχάρη Μαρία +
Τσιάρας Κωνσταντίνος +
Ταλιαδούρος Σπυρίδων +

ΝΟΜΟΣ ΚΑΣΤΟΡΙΑΣ
Πετσάλνικος Φίλιππος +
Τζηκαλάγιας Ζήσης +

ΝΟΜΟΣ ΚΕΡΚΥΡΑΣ
Γκερέκου Αγγελική (Άντζελα) -
∆ένδιας Νικόλαος-Γεώργιος +
Χαραλάµπους Χαράλαµπος -

ΝΟΜΟΣ ΚΕΦΑΛΛΗΝΙΑΣ
Μοσχόπουλος Σπυρίδωνας +

ΝΟΜΟΣ ΚΙΛΚΙΣ
Φλωρίδης Γεώργιος -
Παραστατίδης Θεόδωρος +
Κιλτίδης Κωνσταντίνος -

ΝΟΜΟΣ ΚΟΖΑΝΗΣ
Κουκουλόπουλος Παρασκευάς +
Αθανασιάδης Αλέξανδρος +
Βλατής Ιωάννης +
Κασαπίδης Γεώργιος +
Παπαδόπουλος Μιχάλης +

ΝΟΜΟΣ ΚΟΡΙΝΘΙΑΣ
Μπεγλίτης Παναγιώτης +
Φαρµάκη Αικατερίνη +

Μανωλάκης Άγγελος +
Κόλλιας Κωνσταντίνος +

ΝΟΜΟΣ ΚΥΚΛΑ∆ΩΝ
Ρήγας Παναγιώτης +
Παπαµανώλης Γεώργιος +
Βρούτσης Ιωάννης -

ΝΟΜΟΣ ΛΑΚΩΝΙΑΣ
Γρηγοράκος Λεωνίδας +
∆αβάκης Αθανάσιος +
Αποστολάκος Γρηγόριος +

ΝΟΜΟΣ ΛΑΡΙΣΗΣ
Έξαρχος Βασίλειος +
Σαχινίδης Φίλιππος -
Νασιώκας Έκτορας +
Χαρακόπουλος Μάξιµος +
Ζώης Χρήστος -
Σκυλλάκος Αντώνιος +
Ροντούλης Αστέριος +
∆ιώτη Ηρώ -

ΝΟΜΟΣ ΛΑΣΙΘΙΟΥ
Καρχιµάκης Μιχαήλ -
Πλακιωτάκης Ιωάννης +

ΝΟΜΟΣ ΛΕΣΒΟΥ
Σηφουνάκης Νικόλαος -
Γαληνός Σπυρίδων -
Σκοπελίτης Σταύρος -

ΝΟΜΟΣ ΛΕΥΚΑ∆ΟΣ
Μαργέλης Σπυροπάνος +

ΝΟΜΟΣ ΜΑΓΝΗΣΙΑΣ
Καρτάλης Κων/νος +
Ζήση Ροδούλα +
Νάκος Αθανάσιος +
Νάνος Απόστολος -
Μαρκάκης Παύλος -

ΝΟΜΟΣ ΜΕΣΣΗΝΙΑΣ
Κουσελάς ∆ηµήτριος -
Γιαννακοπούλου Κωνσταντίνα (Νάντια) -
Βουδούρης Οδυσσέας +
Σαµαράς Αντώνιος -
Λαµπρόπουλος Ιωάννης +

ΝΟΜΟΣ ΞΑΝΘΗΣ
Μάντατζη Τσετίν +
Ξυνίδης Σωκράτης +
Κοντός Αλέξανδρος -

Α’ ΠΕΙΡΑΙΩΣ
Καρύδης ∆ηµήτριος +
Μπεντενιώτης Εµµανουήλ +
Μελάς Παναγιώτης +
Μανωλάκου ∆ιαµάντω -
Αποστολάτος Βαΐτσης +
∆ρίτσας Θεόδωρος +

Β’ ΠΕΙΡΑΙΩΣ
Νιώτης Γρηγόριος +
Λιντζέρης ∆ηµήτριος +
∆ιαµαντίδης Ιωάννης -
Τραγάκης Ιωάννης +
Νεράντζης Αναστάσιος +
Νικολαΐδου Βαρβάρα (Βέρα) -
Ανατολάκης Γεώργιος +
Λαφαζάνης Παναγιώτης +

3482 ΠΡΑΚΤΙΚΑ ΒΟΥΛΗΣ (ΟΛΟΜΕΛΕΙΑ)



ΝΟΜΟΣ ΠΕΛΛΗΣ
Τζάκρη Θεοδώρα -
Θεοδωρίδης Ηλίας +
Γιουµατζίδης Βασίλειος +
Καρασµάνης Γεώργιος +

ΝΟΜΟΣ ΠΙΕΡΙΑΣ
Αµοιρίδης Ιωάννης -
Παπαγεωργίου Αθανάσιος +
Μίχου Μαρία +
Κουκοδήµος Κωνσταντίνος +

ΝΟΜΟΣ ΠΡΕΒΕΖΗΣ
Παπαχρήστος Ευάγγελος +
Τσουµάνης ∆ηµήτριος +

ΝΟΜΟΣ ΡΕΘΥΜΝΗΣ
Όθωνας Εµµανουήλ -
Κεφαλογιάννη Όλγα -

ΝΟΜΟΣ ΡΟ∆ΟΠΗΣ
Χατζή Οσµάν Αχµέτ +
Πεταλωτής Γεώργιος -
Στυλιανίδης Ευριπίδης +

ΝΟΜΟΣ ΣΑΜΟΥ
Βαρδίκος Πυθαγόρας +

ΝΟΜΟΣ ΣΕΡΡΩΝ
Μπόλαρης Μάρκος +
Κουτµερίδης Ευστάθιος +
Τζελέπης Μιχαήλ +
Λεονταρίδης Θεόφιλος +
Καριπίδης Αναστάσιος -
Κόλλια-Τσαρουχά Μαρία +
Πολατίδης Ηλίας +

ΝΟΜΟΣ ΤΡΙΚΑΛΩΝ
Χάιδος Χρήστος +

Μαγκούφης Χρήστος +
Μερεντίτη Αθανασία (Σούλα) +
Λέγκας Νικόλαος +
Χατζηγάκης Σωτήριος +

ΝΟΜΟΣ ΦΘΙΩΤΙ∆ΟΣ
Τσώνης Νικόλαος +
Αντωνίου Αντωνία (Τόνια) +
Μπατζελή Αικατερίνη +
Σταϊκούρας Χρήστος +
Γιαννόπουλος Αθανάσιος +

ΝΟΜΟΣ ΦΛΩΡΙΝΗΣ
Λιάνης Γεώργιος +
Κωνσταντινίδης Ευστάθιος +

ΝΟΜΟΣ ΦΩΚΙ∆ΟΣ
Παπαθανάση Αφροδίτη +

ΝΟΜΟΣ ΧΑΛΚΙ∆ΙΚΗΣ
∆ριβελέγκας Ιωάννης +
Λαφαζάνης Αργύριος +
Βαγιωνάς Γεώργιος +

ΝΟΜΟΣ ΧΑΝΙΩΝ
∆αµιανάκης Ευτύχιος +
Βαλυράκης Ιωσήφ +
Κουρουπάκη Ευαγγελία +
Μαρκογιαννάκης Χρήστος +

ΝΟΜΟΣ ΧΙΟΥ
Τσουρή Ελπίδα -
Μουσουρούλης Κωνσταντίνος +

ΓΕΝΙΚΟ ΣΥΝΟΛΟ: «ΝΑΙ»
……”…….”………: «ΟΧΙ»
ΣΥΝΟΛΟ ΨΗΦΙΣΑΝΤΩΝ: 212

O ΠΡΟΕ∆ΡΟΣ ΟΙ ΓΡΑΜΜΑΤΕΙΣ»
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3484 ΠΡΑΚΤΙΚΑ ΒΟΥΛΗΣ (ΟΛΟΜΕΛΕΙΑ)
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3486 ΠΡΑΚΤΙΚΑ ΒΟΥΛΗΣ (ΟΛΟΜΕΛΕΙΑ)



ΣΥΝΕ∆ΡΙΑΣΗ ΝΒ’ - 12 ΙΑΝΟΥΑΡΙΟΥ 2011 3487



3488 ΠΡΑΚΤΙΚΑ ΒΟΥΛΗΣ (ΟΛΟΜΕΛΕΙΑ)



ΣΥΝΕ∆ΡΙΑΣΗ ΝΒ’ - 12 ΙΑΝΟΥΑΡΙΟΥ 2011 3489



3490 ΠΡΑΚΤΙΚΑ ΒΟΥΛΗΣ (ΟΛΟΜΕΛΕΙΑ)



ΣΥΝΕ∆ΡΙΑΣΗ ΝΒ’ - 12 ΙΑΝΟΥΑΡΙΟΥ 2011 3491



3492 ΠΡΑΚΤΙΚΑ ΒΟΥΛΗΣ (ΟΛΟΜΕΛΕΙΑ)



ΣΥΝΕ∆ΡΙΑΣΗ ΝΒ’ - 12 ΙΑΝΟΥΑΡΙΟΥ 2011 3493



3494 ΠΡΑΚΤΙΚΑ ΒΟΥΛΗΣ (ΟΛΟΜΕΛΕΙΑ)



ΣΥΝΕ∆ΡΙΑΣΗ ΝΒ’ - 12 ΙΑΝΟΥΑΡΙΟΥ 2011 3495



3496 ΠΡΑΚΤΙΚΑ ΒΟΥΛΗΣ (ΟΛΟΜΕΛΕΙΑ)



ΣΥΝΕ∆ΡΙΑΣΗ ΝΒ’ - 12 ΙΑΝΟΥΑΡΙΟΥ 2011 3497



3498 ΠΡΑΚΤΙΚΑ ΒΟΥΛΗΣ (ΟΛΟΜΕΛΕΙΑ)



ΣΥΝΕ∆ΡΙΑΣΗ ΝΒ’ - 12 ΙΑΝΟΥΑΡΙΟΥ 2011 3499



3500 ΠΡΑΚΤΙΚΑ ΒΟΥΛΗΣ (ΟΛΟΜΕΛΕΙΑ)



ΣΥΝΕ∆ΡΙΑΣΗ ΝΒ’ - 12 ΙΑΝΟΥΑΡΙΟΥ 2011 3501



3502 ΠΡΑΚΤΙΚΑ ΒΟΥΛΗΣ (ΟΛΟΜΕΛΕΙΑ)



ΣΥΝΕ∆ΡΙΑΣΗ ΝΒ’ - 12 ΙΑΝΟΥΑΡΙΟΥ 2011 3503



3504 ΠΡΑΚΤΙΚΑ ΒΟΥΛΗΣ (ΟΛΟΜΕΛΕΙΑ)



ΣΥΝΕ∆ΡΙΑΣΗ ΝΒ’ - 12 ΙΑΝΟΥΑΡΙΟΥ 2011 3505



3506 ΠΡΑΚΤΙΚΑ ΒΟΥΛΗΣ (ΟΛΟΜΕΛΕΙΑ)



ΣΥΝΕ∆ΡΙΑΣΗ ΝΒ’ - 12 ΙΑΝΟΥΑΡΙΟΥ 2011 3507



3508 ΠΡΑΚΤΙΚΑ ΒΟΥΛΗΣ (ΟΛΟΜΕΛΕΙΑ)



ΣΥΝΕ∆ΡΙΑΣΗ ΝΒ’ - 12 ΙΑΝΟΥΑΡΙΟΥ 2011 3509



3510 ΠΡΑΚΤΙΚΑ ΒΟΥΛΗΣ (ΟΛΟΜΕΛΕΙΑ)



ΣΥΝΕ∆ΡΙΑΣΗ ΝΒ’ - 12 ΙΑΝΟΥΑΡΙΟΥ 2011 3511



3512 ΠΡΑΚΤΙΚΑ ΒΟΥΛΗΣ (ΟΛΟΜΕΛΕΙΑ)



ΣΥΝΕ∆ΡΙΑΣΗ ΝΒ’ - 12 ΙΑΝΟΥΑΡΙΟΥ 2011 3513



3514 ΠΡΑΚΤΙΚΑ ΒΟΥΛΗΣ (ΟΛΟΜΕΛΕΙΑ)



ΣΥΝΕ∆ΡΙΑΣΗ ΝΒ’ - 12 ΙΑΝΟΥΑΡΙΟΥ 2011 3515



3516 ΠΡΑΚΤΙΚΑ ΒΟΥΛΗΣ (ΟΛΟΜΕΛΕΙΑ)



ΣΥΝΕ∆ΡΙΑΣΗ ΝΒ’ - 12 ΙΑΝΟΥΑΡΙΟΥ 2011 3517



3518 ΠΡΑΚΤΙΚΑ ΒΟΥΛΗΣ (ΟΛΟΜΕΛΕΙΑ)



ΣΥΝΕ∆ΡΙΑΣΗ ΝΒ’ - 12 ΙΑΝΟΥΑΡΙΟΥ 2011 3519



3520 ΠΡΑΚΤΙΚΑ ΒΟΥΛΗΣ (ΟΛΟΜΕΛΕΙΑ)



ΣΥΝΕ∆ΡΙΑΣΗ ΝΒ’ - 12 ΙΑΝΟΥΑΡΙΟΥ 2011 3521



3522 ΠΡΑΚΤΙΚΑ ΒΟΥΛΗΣ (ΟΛΟΜΕΛΕΙΑ)



ΣΥΝΕ∆ΡΙΑΣΗ ΝΒ’ - 12 ΙΑΝΟΥΑΡΙΟΥ 2011 3523



3524 ΠΡΑΚΤΙΚΑ ΒΟΥΛΗΣ (ΟΛΟΜΕΛΕΙΑ)



ΣΥΝΕ∆ΡΙΑΣΗ ΝΒ’ - 12 ΙΑΝΟΥΑΡΙΟΥ 2011 3525



3526 ΠΡΑΚΤΙΚΑ ΒΟΥΛΗΣ (ΟΛΟΜΕΛΕΙΑ)



ΣΥΝΕ∆ΡΙΑΣΗ ΝΒ’ - 12 ΙΑΝΟΥΑΡΙΟΥ 2011 3527



3528 ΠΡΑΚΤΙΚΑ ΒΟΥΛΗΣ (ΟΛΟΜΕΛΕΙΑ)



ΣΥΝΕ∆ΡΙΑΣΗ ΝΒ’ - 12 ΙΑΝΟΥΑΡΙΟΥ 2011 3529



3530 ΠΡΑΚΤΙΚΑ ΒΟΥΛΗΣ (ΟΛΟΜΕΛΕΙΑ)



ΣΥΝΕ∆ΡΙΑΣΗ ΝΒ’ - 12 ΙΑΝΟΥΑΡΙΟΥ 2011 3531



3532 ΠΡΑΚΤΙΚΑ ΒΟΥΛΗΣ (ΟΛΟΜΕΛΕΙΑ)



ΣΥΝΕ∆ΡΙΑΣΗ ΝΒ’ - 12 ΙΑΝΟΥΑΡΙΟΥ 2011 3533



3534 ΠΡΑΚΤΙΚΑ ΒΟΥΛΗΣ (ΟΛΟΜΕΛΕΙΑ)



ΣΥΝΕ∆ΡΙΑΣΗ ΝΒ’ - 12 ΙΑΝΟΥΑΡΙΟΥ 2011 3535



3536 ΠΡΑΚΤΙΚΑ ΒΟΥΛΗΣ (ΟΛΟΜΕΛΕΙΑ)



ΣΥΝΕ∆ΡΙΑΣΗ ΝΒ’ - 12 ΙΑΝΟΥΑΡΙΟΥ 2011 3537



3538 ΠΡΑΚΤΙΚΑ ΒΟΥΛΗΣ (ΟΛΟΜΕΛΕΙΑ)



ΣΥΝΕ∆ΡΙΑΣΗ ΝΒ’ - 12 ΙΑΝΟΥΑΡΙΟΥ 2011 3539



3540 ΠΡΑΚΤΙΚΑ ΒΟΥΛΗΣ (ΟΛΟΜΕΛΕΙΑ)



ΣΥΝΕ∆ΡΙΑΣΗ ΝΒ’ - 12 ΙΑΝΟΥΑΡΙΟΥ 2011 3541



3542 ΠΡΑΚΤΙΚΑ ΒΟΥΛΗΣ (ΟΛΟΜΕΛΕΙΑ)



ΣΥΝΕ∆ΡΙΑΣΗ ΝΒ’ - 12 ΙΑΝΟΥΑΡΙΟΥ 2011 3543



3544 ΠΡΑΚΤΙΚΑ ΒΟΥΛΗΣ (ΟΛΟΜΕΛΕΙΑ)



ΣΥΝΕ∆ΡΙΑΣΗ ΝΒ’ - 12 ΙΑΝΟΥΑΡΙΟΥ 2011 3545



3546 ΠΡΑΚΤΙΚΑ ΒΟΥΛΗΣ (ΟΛΟΜΕΛΕΙΑ)



ΣΥΝΕ∆ΡΙΑΣΗ ΝΒ’ - 12 ΙΑΝΟΥΑΡΙΟΥ 2011 3547



3548 ΠΡΑΚΤΙΚΑ ΒΟΥΛΗΣ (ΟΛΟΜΕΛΕΙΑ)



ΣΥΝΕ∆ΡΙΑΣΗ ΝΒ’ - 12 ΙΑΝΟΥΑΡΙΟΥ 2011 3549



3550 ΠΡΑΚΤΙΚΑ ΒΟΥΛΗΣ (ΟΛΟΜΕΛΕΙΑ)



ΣΥΝΕ∆ΡΙΑΣΗ ΝΒ’ - 12 ΙΑΝΟΥΑΡΙΟΥ 2011 3551



3552 ΠΡΑΚΤΙΚΑ ΒΟΥΛΗΣ (ΟΛΟΜΕΛΕΙΑ)



ΣΥΝΕ∆ΡΙΑΣΗ ΝΒ’ - 12 ΙΑΝΟΥΑΡΙΟΥ 2011 3553



3554 ΠΡΑΚΤΙΚΑ ΒΟΥΛΗΣ (ΟΛΟΜΕΛΕΙΑ)



ΣΥΝΕ∆ΡΙΑΣΗ ΝΒ’ - 12 ΙΑΝΟΥΑΡΙΟΥ 2011 3555



3556 ΠΡΑΚΤΙΚΑ ΒΟΥΛΗΣ (ΟΛΟΜΕΛΕΙΑ)



ΣΥΝΕ∆ΡΙΑΣΗ ΝΒ’ - 12 ΙΑΝΟΥΑΡΙΟΥ 2011 3557



3558 ΠΡΑΚΤΙΚΑ ΒΟΥΛΗΣ (ΟΛΟΜΕΛΕΙΑ)



ΣΥΝΕ∆ΡΙΑΣΗ ΝΒ’ - 12 ΙΑΝΟΥΑΡΙΟΥ 2011 3559



3560 ΠΡΑΚΤΙΚΑ ΒΟΥΛΗΣ (ΟΛΟΜΕΛΕΙΑ)



ΣΥΝΕ∆ΡΙΑΣΗ ΝΒ’ - 12 ΙΑΝΟΥΑΡΙΟΥ 2011 3561



3562 ΠΡΑΚΤΙΚΑ ΒΟΥΛΗΣ (ΟΛΟΜΕΛΕΙΑ)



ΣΥΝΕ∆ΡΙΑΣΗ ΝΒ’ - 12 ΙΑΝΟΥΑΡΙΟΥ 2011 3563



3564 ΠΡΑΚΤΙΚΑ ΒΟΥΛΗΣ (ΟΛΟΜΕΛΕΙΑ)



ΣΥΝΕ∆ΡΙΑΣΗ ΝΒ’ - 12 ΙΑΝΟΥΑΡΙΟΥ 2011 3565



3566 ΠΡΑΚΤΙΚΑ ΒΟΥΛΗΣ (ΟΛΟΜΕΛΕΙΑ)



ΣΥΝΕ∆ΡΙΑΣΗ ΝΒ’ - 12 ΙΑΝΟΥΑΡΙΟΥ 2011 3567



3568 ΠΡΑΚΤΙΚΑ ΒΟΥΛΗΣ (ΟΛΟΜΕΛΕΙΑ)



ΣΥΝΕ∆ΡΙΑΣΗ ΝΒ’ - 12 ΙΑΝΟΥΑΡΙΟΥ 2011 3569



3570 ΠΡΑΚΤΙΚΑ ΒΟΥΛΗΣ (ΟΛΟΜΕΛΕΙΑ)



ΣΥΝΕ∆ΡΙΑΣΗ ΝΒ’ - 12 ΙΑΝΟΥΑΡΙΟΥ 2011 3571



3572 ΠΡΑΚΤΙΚΑ ΒΟΥΛΗΣ (ΟΛΟΜΕΛΕΙΑ)



ΣΥΝΕ∆ΡΙΑΣΗ ΝΒ’ - 12 ΙΑΝΟΥΑΡΙΟΥ 2011 3573



3574 ΠΡΑΚΤΙΚΑ ΒΟΥΛΗΣ (ΟΛΟΜΕΛΕΙΑ)



ΣΥΝΕ∆ΡΙΑΣΗ ΝΒ’ - 12 ΙΑΝΟΥΑΡΙΟΥ 2011 3575



3576 ΠΡΑΚΤΙΚΑ ΒΟΥΛΗΣ (ΟΛΟΜΕΛΕΙΑ)



ΣΥΝΕ∆ΡΙΑΣΗ ΝΒ’ - 12 ΙΑΝΟΥΑΡΙΟΥ 2011 3577



3578 ΠΡΑΚΤΙΚΑ ΒΟΥΛΗΣ (ΟΛΟΜΕΛΕΙΑ)



ΣΥΝΕ∆ΡΙΑΣΗ ΝΒ’ - 12 ΙΑΝΟΥΑΡΙΟΥ 2011 3579



3580 ΠΡΑΚΤΙΚΑ ΒΟΥΛΗΣ (ΟΛΟΜΕΛΕΙΑ)



ΣΥΝΕ∆ΡΙΑΣΗ ΝΒ’ - 12 ΙΑΝΟΥΑΡΙΟΥ 2011 3581



3582 ΠΡΑΚΤΙΚΑ ΒΟΥΛΗΣ (ΟΛΟΜΕΛΕΙΑ)



ΣΥΝΕ∆ΡΙΑΣΗ ΝΒ’ - 12 ΙΑΝΟΥΑΡΙΟΥ 2011 3583



3584 ΠΡΑΚΤΙΚΑ ΒΟΥΛΗΣ (ΟΛΟΜΕΛΕΙΑ)



ΣΥΝΕ∆ΡΙΑΣΗ ΝΒ’ - 12 ΙΑΝΟΥΑΡΙΟΥ 2011 3585



3586 ΠΡΑΚΤΙΚΑ ΒΟΥΛΗΣ (ΟΛΟΜΕΛΕΙΑ)



ΣΥΝΕ∆ΡΙΑΣΗ ΝΒ’ - 12 ΙΑΝΟΥΑΡΙΟΥ 2011 3587



3588 ΠΡΑΚΤΙΚΑ ΒΟΥΛΗΣ (ΟΛΟΜΕΛΕΙΑ)



ΣΥΝΕ∆ΡΙΑΣΗ ΝΒ’ - 12 ΙΑΝΟΥΑΡΙΟΥ 2011 3589



3590 ΠΡΑΚΤΙΚΑ ΒΟΥΛΗΣ (ΟΛΟΜΕΛΕΙΑ)



ΣΥΝΕ∆ΡΙΑΣΗ ΝΒ’ - 12 ΙΑΝΟΥΑΡΙΟΥ 2011 3591



3592 ΠΡΑΚΤΙΚΑ ΒΟΥΛΗΣ (ΟΛΟΜΕΛΕΙΑ)



ΣΥΝΕ∆ΡΙΑΣΗ ΝΒ’ - 12 ΙΑΝΟΥΑΡΙΟΥ 2011 3593



3594 ΠΡΑΚΤΙΚΑ ΒΟΥΛΗΣ (ΟΛΟΜΕΛΕΙΑ)



ΣΥΝΕ∆ΡΙΑΣΗ ΝΒ’ - 12 ΙΑΝΟΥΑΡΙΟΥ 2011 3595



3596 ΠΡΑΚΤΙΚΑ ΒΟΥΛΗΣ (ΟΛΟΜΕΛΕΙΑ)



ΣΥΝΕ∆ΡΙΑΣΗ ΝΒ’ - 12 ΙΑΝΟΥΑΡΙΟΥ 2011 3597



3598 ΠΡΑΚΤΙΚΑ ΒΟΥΛΗΣ (ΟΛΟΜΕΛΕΙΑ)



ΣΥΝΕ∆ΡΙΑΣΗ ΝΒ’ - 12 ΙΑΝΟΥΑΡΙΟΥ 2011 3599



3600 ΠΡΑΚΤΙΚΑ ΒΟΥΛΗΣ (ΟΛΟΜΕΛΕΙΑ)



ΣΥΝΕ∆ΡΙΑΣΗ ΝΒ’ - 12 ΙΑΝΟΥΑΡΙΟΥ 2011 3601



3602 ΠΡΑΚΤΙΚΑ ΒΟΥΛΗΣ (ΟΛΟΜΕΛΕΙΑ)



ΣΥΝΕ∆ΡΙΑΣΗ ΝΒ’ - 12 ΙΑΝΟΥΑΡΙΟΥ 2011 3603



3604 ΠΡΑΚΤΙΚΑ ΒΟΥΛΗΣ (ΟΛΟΜΕΛΕΙΑ)



ΣΥΝΕ∆ΡΙΑΣΗ ΝΒ’ - 12 ΙΑΝΟΥΑΡΙΟΥ 2011 3605



3606 ΠΡΑΚΤΙΚΑ ΒΟΥΛΗΣ (ΟΛΟΜΕΛΕΙΑ)



ΣΥΝΕ∆ΡΙΑΣΗ ΝΒ’ - 12 ΙΑΝΟΥΑΡΙΟΥ 2011 3607



3608 ΠΡΑΚΤΙΚΑ ΒΟΥΛΗΣ (ΟΛΟΜΕΛΕΙΑ)



ΣΥΝΕ∆ΡΙΑΣΗ ΝΒ’ - 12 ΙΑΝΟΥΑΡΙΟΥ 2011 3609



3610 ΠΡΑΚΤΙΚΑ ΒΟΥΛΗΣ (ΟΛΟΜΕΛΕΙΑ)



ΣΥΝΕ∆ΡΙΑΣΗ ΝΒ’ - 12 ΙΑΝΟΥΑΡΙΟΥ 2011 3611



3612 ΠΡΑΚΤΙΚΑ ΒΟΥΛΗΣ (ΟΛΟΜΕΛΕΙΑ)



ΣΥΝΕ∆ΡΙΑΣΗ ΝΒ’ - 12 ΙΑΝΟΥΑΡΙΟΥ 2011 3613



3614 ΠΡΑΚΤΙΚΑ ΒΟΥΛΗΣ (ΟΛΟΜΕΛΕΙΑ)



ΣΥΝΕ∆ΡΙΑΣΗ ΝΒ’ - 12 ΙΑΝΟΥΑΡΙΟΥ 2011 3615



3616 ΠΡΑΚΤΙΚΑ ΒΟΥΛΗΣ (ΟΛΟΜΕΛΕΙΑ)



ΣΥΝΕ∆ΡΙΑΣΗ ΝΒ’ - 12 ΙΑΝΟΥΑΡΙΟΥ 2011 3617



3618 ΠΡΑΚΤΙΚΑ ΒΟΥΛΗΣ (ΟΛΟΜΕΛΕΙΑ)



ΣΥΝΕ∆ΡΙΑΣΗ ΝΒ’ - 12 ΙΑΝΟΥΑΡΙΟΥ 2011 3619



3620 ΠΡΑΚΤΙΚΑ ΒΟΥΛΗΣ (ΟΛΟΜΕΛΕΙΑ)



ΣΥΝΕ∆ΡΙΑΣΗ ΝΒ’ - 12 ΙΑΝΟΥΑΡΙΟΥ 2011 3621



3622 ΠΡΑΚΤΙΚΑ ΒΟΥΛΗΣ (ΟΛΟΜΕΛΕΙΑ)



ΣΥΝΕ∆ΡΙΑΣΗ ΝΒ’ - 12 ΙΑΝΟΥΑΡΙΟΥ 2011 3623



3624 ΠΡΑΚΤΙΚΑ ΒΟΥΛΗΣ (ΟΛΟΜΕΛΕΙΑ)



ΣΥΝΕ∆ΡΙΑΣΗ ΝΒ’ - 12 ΙΑΝΟΥΑΡΙΟΥ 2011 3625



3626 ΠΡΑΚΤΙΚΑ ΒΟΥΛΗΣ (ΟΛΟΜΕΛΕΙΑ)



ΣΥΝΕ∆ΡΙΑΣΗ ΝΒ’ - 12 ΙΑΝΟΥΑΡΙΟΥ 2011 3627



3628 ΠΡΑΚΤΙΚΑ ΒΟΥΛΗΣ (ΟΛΟΜΕΛΕΙΑ)



ΣΥΝΕ∆ΡΙΑΣΗ ΝΒ’ - 12 ΙΑΝΟΥΑΡΙΟΥ 2011 3629



3630 ΠΡΑΚΤΙΚΑ ΒΟΥΛΗΣ (ΟΛΟΜΕΛΕΙΑ)



ΣΥΝΕ∆ΡΙΑΣΗ ΝΒ’ - 12 ΙΑΝΟΥΑΡΙΟΥ 2011 3631



3632 ΠΡΑΚΤΙΚΑ ΒΟΥΛΗΣ (ΟΛΟΜΕΛΕΙΑ)



ΣΥΝΕ∆ΡΙΑΣΗ ΝΒ’ - 12 ΙΑΝΟΥΑΡΙΟΥ 2011 3633



3634 ΠΡΑΚΤΙΚΑ ΒΟΥΛΗΣ (ΟΛΟΜΕΛΕΙΑ)



ΣΥΝΕ∆ΡΙΑΣΗ ΝΒ’ - 12 ΙΑΝΟΥΑΡΙΟΥ 2011 3635



3636 ΠΡΑΚΤΙΚΑ ΒΟΥΛΗΣ (ΟΛΟΜΕΛΕΙΑ)



ΣΥΝΕ∆ΡΙΑΣΗ ΝΒ’ - 12 ΙΑΝΟΥΑΡΙΟΥ 2011 3637



3638 ΠΡΑΚΤΙΚΑ ΒΟΥΛΗΣ (ΟΛΟΜΕΛΕΙΑ)



ΣΥΝΕ∆ΡΙΑΣΗ ΝΒ’ - 12 ΙΑΝΟΥΑΡΙΟΥ 2011 3639



3640 ΠΡΑΚΤΙΚΑ ΒΟΥΛΗΣ (ΟΛΟΜΕΛΕΙΑ)



ΣΥΝΕ∆ΡΙΑΣΗ ΝΒ’ - 12 ΙΑΝΟΥΑΡΙΟΥ 2011 3641



3642 ΠΡΑΚΤΙΚΑ ΒΟΥΛΗΣ (ΟΛΟΜΕΛΕΙΑ)



ΣΥΝΕ∆ΡΙΑΣΗ ΝΒ’ - 12 ΙΑΝΟΥΑΡΙΟΥ 2011 3643



3644 ΠΡΑΚΤΙΚΑ ΒΟΥΛΗΣ (ΟΛΟΜΕΛΕΙΑ)



ΣΥΝΕ∆ΡΙΑΣΗ ΝΒ’ - 12 ΙΑΝΟΥΑΡΙΟΥ 2011 3645



3646 ΠΡΑΚΤΙΚΑ ΒΟΥΛΗΣ (ΟΛΟΜΕΛΕΙΑ)



ΣΥΝΕ∆ΡΙΑΣΗ ΝΒ’ - 12 ΙΑΝΟΥΑΡΙΟΥ 2011 3647



3648 ΠΡΑΚΤΙΚΑ ΒΟΥΛΗΣ (ΟΛΟΜΕΛΕΙΑ)



ΣΥΝΕ∆ΡΙΑΣΗ ΝΒ’ - 12 ΙΑΝΟΥΑΡΙΟΥ 2011 3649



3650 ΠΡΑΚΤΙΚΑ ΒΟΥΛΗΣ (ΟΛΟΜΕΛΕΙΑ)



ΣΥΝΕ∆ΡΙΑΣΗ ΝΒ’ - 12 ΙΑΝΟΥΑΡΙΟΥ 2011 3651



3652 ΠΡΑΚΤΙΚΑ ΒΟΥΛΗΣ (ΟΛΟΜΕΛΕΙΑ)



ΣΥΝΕ∆ΡΙΑΣΗ ΝΒ’ - 12 ΙΑΝΟΥΑΡΙΟΥ 2011 3653



3654 ΠΡΑΚΤΙΚΑ ΒΟΥΛΗΣ (ΟΛΟΜΕΛΕΙΑ)



ΣΥΝΕ∆ΡΙΑΣΗ ΝΒ’ - 12 ΙΑΝΟΥΑΡΙΟΥ 2011 3655



3656 ΠΡΑΚΤΙΚΑ ΒΟΥΛΗΣ (ΟΛΟΜΕΛΕΙΑ)



ΣΥΝΕ∆ΡΙΑΣΗ ΝΒ’ - 12 ΙΑΝΟΥΑΡΙΟΥ 2011 3657



3658 ΠΡΑΚΤΙΚΑ ΒΟΥΛΗΣ (ΟΛΟΜΕΛΕΙΑ)



ΣΥΝΕ∆ΡΙΑΣΗ ΝΒ’ - 12 ΙΑΝΟΥΑΡΙΟΥ 2011 3659



3660 ΠΡΑΚΤΙΚΑ ΒΟΥΛΗΣ (ΟΛΟΜΕΛΕΙΑ)



ΣΥΝΕ∆ΡΙΑΣΗ ΝΒ’ - 12 ΙΑΝΟΥΑΡΙΟΥ 2011 3661



3662 ΠΡΑΚΤΙΚΑ ΒΟΥΛΗΣ (ΟΛΟΜΕΛΕΙΑ)



ΣΥΝΕ∆ΡΙΑΣΗ ΝΒ’ - 12 ΙΑΝΟΥΑΡΙΟΥ 2011 3663



3664 ΠΡΑΚΤΙΚΑ ΒΟΥΛΗΣ (ΟΛΟΜΕΛΕΙΑ)



ΣΥΝΕ∆ΡΙΑΣΗ ΝΒ’ - 12 ΙΑΝΟΥΑΡΙΟΥ 2011 3665



3666 ΠΡΑΚΤΙΚΑ ΒΟΥΛΗΣ (ΟΛΟΜΕΛΕΙΑ)



ΣΥΝΕ∆ΡΙΑΣΗ ΝΒ’ - 12 ΙΑΝΟΥΑΡΙΟΥ 2011 3667



3668 ΠΡΑΚΤΙΚΑ ΒΟΥΛΗΣ (ΟΛΟΜΕΛΕΙΑ)



ΣΥΝΕ∆ΡΙΑΣΗ ΝΒ’ - 12 ΙΑΝΟΥΑΡΙΟΥ 2011 3669



3670 ΠΡΑΚΤΙΚΑ ΒΟΥΛΗΣ (ΟΛΟΜΕΛΕΙΑ)



ΣΥΝΕ∆ΡΙΑΣΗ ΝΒ’ - 12 ΙΑΝΟΥΑΡΙΟΥ 2011 3671



3672 ΠΡΑΚΤΙΚΑ ΒΟΥΛΗΣ (ΟΛΟΜΕΛΕΙΑ)



ΣΥΝΕ∆ΡΙΑΣΗ ΝΒ’ - 12 ΙΑΝΟΥΑΡΙΟΥ 2011 3673



3674 ΠΡΑΚΤΙΚΑ ΒΟΥΛΗΣ (ΟΛΟΜΕΛΕΙΑ)



ΣΥΝΕ∆ΡΙΑΣΗ ΝΒ’ - 12 ΙΑΝΟΥΑΡΙΟΥ 2011 3675



3676 ΠΡΑΚΤΙΚΑ ΒΟΥΛΗΣ (ΟΛΟΜΕΛΕΙΑ)



ΣΥΝΕ∆ΡΙΑΣΗ ΝΒ’ - 12 ΙΑΝΟΥΑΡΙΟΥ 2011 3677
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ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Γρηγόριος Νιώτης): Κυρίες και κύριοι συνά-
δελφοι, γίνεται γνωστό στο Σώµα ότι τη συνεδρίασή µας παρα-
κολουθούν από τα άνω δυτικά θεωρεία, αφού προηγουµένως
ξεναγήθηκαν στην έκθεση της αίθουσας «ΕΛΕΥΘΕΡΙΟΣ ΒΕΝΙ-
ΖΕΛΟΣ» και αφού ενηµερώθηκαν για την ιστορία του κτηρίου και
τον τρόπο οργάνωσης και λειτουργίας της Βουλής, τριάντα δύο
µαθητές και µαθήτριες και τέσσερις εκπαιδευτικοί-συνοδοί τους
από το Γυµνάσιο Ματαράγκας Αιτωλοακαρνανίας.

Η Βουλή τους καλωσορίζει.
(Χειροκροτήµατα απ’ όλες τις πτέρυγες της Βουλής)

Το λόγο έχει ο Βουλευτής του Λαϊκού Ορθόδοξου Συναγερ-
µού κ. Κωνσταντίνος Αϊβαλιώτης.

ΚΩΝΣΤΑΝΤΙΝΟΣ ΑΪΒΑΛΙΩΤΗΣ: Ευχαριστώ, κύριε Πρόεδρε.
«Όσοι βρίσκονται στη χώρα µας παράνοµα θα φύγουν από την

Ελλάδα µε τον ένα ή τον άλλο τρόπο µε εθελοντικό επαναπατρι-
σµό ή µε υποχρεωτική απέλαση. Η Ελλάδα δεν αντέχει άλλο, η
ελληνική κοινωνία δεν αντέχει άλλο. Ας δούµε πόσο κόστος πλη-
ρώνει η Ελλάδα κάθε µέρα από την είσοδο στη χώρα διακοσίων
µεταναστών ηµερησίως. Ε, δεν αντέχουµε άλλο».

Αυτές είναι δηλώσεις του κ. Χρήστου Παπουτσή. Αν τις δηλώ-
σεις αυτές τις έκανε ο κ. Ροντούλης, ο κ. Πολατίδης, η κ. Πα-
πανδρέου, ο κ. Βορίδης ή ο κ. Κολοκοτρώνης πριν από ένα
χρόνο, δεν ξέρω τι θα έπρεπε να κρατάµε για να προστατευ-
τούµε από τις βρισιές και από τους χαρακτηρισµούς τους οποί-
ους θα ακούγαµε περί ρατσιστών, ακραίων, φασιστών και όλα τα
υπόλοιπα. Το ίδιο θα έκαναν προφανώς και οι ίδιοι οι Βουλευτές
του ΠΑΣΟΚ, αν άκουγαν από το ΛΑΟΣ τα περί ανεγέρσεως φρά-
χτη στον Έβρο. Τώρα τα ακούνε από τον αρµόδιο Υπουργό και
«δεν κουνιέται φύλλο». Απλώς παρακολουθούν.

Το ίδιο συνέβαινε, όταν εδώ το ευαίσθητο αυτί κάποιων άκουγε
τον όρο «λαθροµετανάστευση». Μα, είναι όρος της Κοµισιόν. Το
ξέρετε καλά, είστε ενηµερωµένος, κύριε Υφυπουργέ. Τον όρο
«λαθροµετανάστευση» τον καθιέρωσε η Κοµισιόν. Όταν τον λέ-
γαµε εδώ στην Αίθουσα, έπεφταν να µας φάνε οι πάντες, «τι ήταν
αυτό που χρησιµοποιήσατε», ενώ είναι όρος της Ευρωπαϊκής
Επιτροπής.

Τελικά, δηλαδή, ποιος είχε δίκιο, εσείς ή εµείς; Ποιος δικαιώ-
θηκε, εσείς ή εµείς; Μήπως όλοι σας, Νέα ∆ηµοκρατία, ΠΑΣΟΚ,
Αριστερά και φυσικά οι κυριλέ δηµοσιογράφοι του Κολωνακίου
πρέπει να ζητήσετε, επιτέλους, µία συγγνώµη από τις εκατοντά-
δες χιλιάδες δηµοκρατικούς πολίτες που ψηφίζουν ΛΑΟΣ, όπως
και απ’ όλη την υπόλοιπη ελληνική κοινωνία που τράβηξε όσα
τράβηξε, ενώ εσείς καθυστερούσατε επί είκοσι χρόνια να πάρετε
στοιχειώδη µέτρα;

Αφού, όπως λέει σήµερα το ΠΑΣΟΚ –διαβάζω δήλωση του κ.
Παπουτσή- ήταν υποχρέωσή µας να κάνουµε φράχτη στα χερ-
σαία σύνορά µας βάσει της Συνθήκης Σένγκεν, γιατί δεν το έκανε
το ΠΑΣΟΚ τόσα χρόνια; Αφού η Νέα ∆ηµοκρατία λέει σήµερα ότι
δικαίως γίνεται ο φράχτης και δεν υπάρχει ζήτηµα νοµιµότητας
και στηρίζει την Κυβέρνηση, γιατί δεν τα έκανε τόσα χρόνια όλα
αυτά, αλλά ο αλήστου µνήµης προπαγανδιστικός µηχανισµός
του κ. Ρουσόπουλου µας «έλουζε» όλους τους υπόλοιπους µε
βρισιές, όταν λέγαµε τα αυτονόητα;

Εδώ όµως, δεν είναι µόνο ο φράχτης. ∆ιαβάζουµε και µέσα
στο νοµοσχέδιο για τις θερµικές κάµερες, για τα στρατόπεδα
που θα συγκεντρώνονταν λαθροµετανάστες, για υπολογιστές µε
ειδικά προγράµµατα µε ερωταπαντήσεις –λέει- για να δούµε αν
κάποιος ζητάει δικαίως ή όχι το πολιτικό άσυλο. Ποιος θα τα πλη-
ρώσει αυτά; Η Ελλάδα που δανείζεται µε 6,2% για να πληρώσει
µισθούς και συντάξεις; Εµείς θα επιβαρυνθούµε; Τι είµαστε; Η
Ελβετία, η Σουηδία ή τα Ηνωµένα Αραβικά Εµιράτα; Επειδή η
Τουρκία όλα αυτά τα χρόνια «τρίβει τα χέρια της», κανέναν
Τούρκο δουλέµπορο θα τιµωρήσουµε παραδειγµατικά γιατί µας
«σπρώχνουν» τους λαθροµετανάστες και φυσικά κονοµάνε;

Το µόνο παρήγορο είναι ότι την πρωτοβουλία για τα συγκε-
κριµένα µέτρα την πήρε η πολιτική ηγεσία του Υπουργείου Προ-
στασίας του Πολίτη, η οποία είναι και σοβαρή και προσεκτική.

Το ΠΑΣΟΚ όµως, άργησε να καταλάβει την κραυγή αγωνίας
της ελληνικής κοινωνίας. ∆εν θα αναφερθώ εδώ σ’ ένα κατεβατό
δηλώσεων καλλιτεχνών που ανήκουν στην Αριστερά. Ποιον να
αναφέρω; Τη ∆ήµητρα Γαλάνη, τη στιχουργό Λίνα Νικολακο-

πούλου, το µεγάλο σκηνοθέτη µας Νίκο Κούνδουρο, ο οποίος
έπεσε θύµα επίθεσης και ληστείας µέσα στο σπίτι του; Τα ανέ-
φερα, τα έχω καταθέσει στα Πρακτικά της Βουλής.

Το δηµοσιογράφο της ΕΡΤ κ. Προκόπη ∆ούκα, ο οποίος έχει
κάνει επίσης δηλώσεις για το ότι δεν µπορεί να πάει µία βόλτα ή
να κυκλοφορήσει µε το παιδί του στην περιοχή που µένει;

Τι να κάνει, όµως, ένας φράχτης δωδεκάµισι χιλιοµέτρων όταν
είκοσι χρόνια και βάλε µπαίνει κάθε καρυδιάς καρύδι στην Ελ-
λάδα; Τι να κάνει ένας φράχτης και η Υπηρεσία Ασύλου, την
οποία συζητάµε, όταν δεν ξέρουµε τι να κάνουµε ενάµιση εκα-
τοµµύριο λαθροµετανάστες που έχουν προστεθεί στην Ελλάδα
και µεταξύ αυτών πολλοί είναι κουµάσια, τα οποία προστίθενται
και στα ντόπια κουµάσια της εγκληµατικότητας;

Τελικά, όµως, φαίνεται ότι η κοινή λογική -έστω και αργά- νικά
την ανοησία και τη φασιστική τακτική της ταµπέλας σε αυτόν τον
τόπο. ∆ικαιωθήκαµε. Όλες οι υπόλοιπες παρατάξεις έχουν συ-
ντριπτική ευθύνη γι’ αυτό το χάλι το οποίο ζούµε όλοι.

Πριν, όµως, φτιάξετε φράχτες, πριν φτιάξετε υπηρεσίες ασύ-
λου και όλα τα υπόλοιπα που αναφέρονται και αναλυτικά στα
άρθρα του νοµοσχεδίου, πριν κάνετε δραµατικές δηλώσεις οι
οποίες απέχουν όσο η Ανατολή από τη ∆ύση σε σχέση µε αυτά
που λέγατε πριν ένα χρόνο ή πριν δύο χρόνια, πρέπει να µας εξη-
γήσετε -τα δύο φθαρµένα κόµµατα εξουσίας- γιατί υπηρετούν
τετρακόσιοι εβδοµήντα οκτώ συνοριοφύλακες στην Αθήνα, στο
Κολωνάκι, στο Σύνταγµα, στην Ερµού και τρεις µόνο στη Θράκη.
Γιατί υπηρετούν τετρακόσιοι εβδοµήντα οκτώ συνοριοφύλακες
στο Κολωνάκι, στο Σύνταγµα και στην Αθήνα, όταν υπάρχουν
µηδέν συνοριοφύλακες στο Βόρειο Αιγαίο και µηδέν στο Νότιο
Αιγαίο;

∆εν είναι δικά µου τα στοιχεία. Είναι στοιχεία του Υπουργείου
Προστασίας του Πολίτη. Ο κ. Παπουτσής είχε την καλοσύνη να
απαντήσει σε ερώτηση που έκανα στη Βουλή.

Τετρακόσιοι εβδοµήντα οκτώ στην Αθήνα, τρεις στη Θράκη,
επτά µόνο στην Ήπειρο. Για ποιο λόγο γίνεται αυτό;

Αυτά, φυσικά, τα κληρονόµησαν ο κ. Παπουτσής και ο κ. Χρυ-
σοχοΐδης από την απελθούσα κυβέρνηση. Αυτό είναι το µπάχαλο
που κληρονόµησαν.

Επιτέλους, όµως, πρέπει να µάθουµε γιατί δεν τοποθετείτε
όλους αυτούς τους συνοριοφύλακες στα σύνορα και τους έχετε
στην Αθήνα. Κάποια στιγµή πρέπει η κοινή λογική να σταµατήσει
να χάνει, να ηττάται σε αυτόν τον τόπο!

Ευχαριστώ.
(Χειροκροτήµατα από την πτέρυγα του ΛΑΟΣ)

(Στο σηµείο αυτό ο Βουλευτής κ. Κωνσταντίνος Αϊβαλιώτης κα-
ταθέτει για τα Πρακτικά τα προαναφερθέντα στοιχεία, τα οποία
βρίσκονται στο αρχείο του Τµήµατος Γραµµατείας της ∆ιεύθυν-
σης Στενογραφίας και Πρακτικών της Βουλής)

ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Γρηγόριος Νιώτης): Ο πρώην Πρόεδρος της
Βουλής κ. Απόστολος Κακλαµάνης και Βουλευτής Β’ Αθηνών του
ΠΑΣΟΚ έχει το λόγο.

ΑΠΟΣΤΟΛΟΣ ΚΑΚΛΑΜΑΝΗΣ: Κύριε Πρόεδρε, ελπίζω ότι ο
παριστάµενος Υφυπουργός Προστασίας του Πολίτη θα µεταφέ-
ρει στον προσωρινώς απόντα κύριο Υπουργό τη δυσφορία –το λι-
γότερο- την προσωπική –υποθέτω και άλλων µελών της Εθνικής
Αντιπροσωπείας- για τα σηµερινά δηµοσιεύµατα που αφορούν
τις συζητήσεις και επαφές του Αµερικανού πρεσβευτή κ. Σπέκ-
χαρντ µε τον προκάτοχό του Υπουργό, τον κ. Χρυσοχοΐδη, αλλά
κυρίως για το ακόµα πιο σοβαρό, για εµένα, ζήτηµα, δεδοµένου
ότι η επικοινωνία των διαπιστευµένων στη χώρα µας διπλωµατι-
κών αντιπροσώπων άλλων χωρών -οποιωνδήποτε, µικρών ή µε-
γάλων- έχει ως αφετηρία το Υπουργείο Εξωτερικών, κάτι το
οποίο είχα πει προ ετών στον τότε πρεσβευτή, τον κ. Νάιλς, ο
οποίος περιεφέρετο µε ένα σκυλάκι, αν θυµάστε, στα διάφορα
Υπουργικά γραφεία.

Όλα αυτά σηµειολογικά έχουν κάποιο στόχο.
Επαναλαµβάνω: ∆ιαπιστευµένοι είναι όλοι οι ξένοι διπλωµατι-

κοί αντιπρόσωποι στο Υπουργείο Εξωτερικών. Οποιεσδήποτε
άλλες επαφές τους πρέπει να είναι σε γνώση του Υπουργείου
Εξωτερικών.

Το Υπουργείο Εξωτερικών πρέπει να έχει γνώση κι ευθύνη για
οποιαδήποτε επικοινωνία µε οποιονδήποτε ξένο διπλωµατικό
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αντιπρόσωπο, από τον πρέσβη των Ηνωµένων Πολιτειών µέχρι
της νεότερης χώρας – µέλους των Ηνωµένων Εθνών. ∆εν είναι
ξέφραγο αµπέλι αυτή η χώρα!

(Στο σηµείο αυτό την Προεδρική Έδρα καταλαµβάνει ο Ζ’ Αντι-
πρόεδρος της Βουλής κ. ΑΝΑΣΤΑΣΙΟΣ ΚΟΥΡΑΚΗΣ)

Αυτό έχει ιδιαίτερη σηµασία σ’ ό,τι αφορά τα διάφορα κλιµά-
κια κάτω από την Κυβέρνηση. Η Κυβέρνηση έχει την εµπιστοσύνη
µας και τη στηρίζουµε. Μας ενοχλεί όµως, το γεγονός ότι συνε-
χίζουν, όπως και τα προηγούµενα χρόνια –και κυρίως αυτό συµ-
βαίνει µε τη µεγάλη σύµµαχο µας στο ΝΑΤΟ τις Ηνωµένες
Πολιτείες- οι αµερικανοί πρεσβευτές να περιέρχονται δηµόσιες
υπηρεσίες, υπηρεσίες ασφαλείας και όπως προκύπτει από αυτά
τα τηλεγραφήµατα του κ. Σπέκχαρντ να δέχονται τις ευχαριστίες
–όπως διαβάζω εδώ- του Αρχηγού της Ελληνικής Αστυνοµίας του
κ. Οικονόµου στον Πρεσβευτή τον κ. Σπέκχαρντ που «άνοιξε
απευθείας κανάλι επικοινωνίας».

Είστε ο προϊστάµενος Υπουργός του κ. Οικονόµου. Είχα πολύ
καλή εντύπωση για τον κ. Οικονόµου, για τις ικανότητές του, την
όλη εικόνα του, αλλά εδώ έσφαλε. Όπως έσφαλαν οι επιτελείς
του Υπουργείου Εθνικής Αµύνης παλαιότερα όταν εδέχοντο τον
κ. Μπερνς ή όποιον επικεφαλής του ΑΤΑ της Λάρισας, όταν ου-
σιαστικά επιθεωρούντο από τον επόµενο, τον κ. Μίλερ.

∆εν έχω τίποτε µε τις Ηνωµένες Πολιτείες, ιδιαίτερα µε τον
αµερικανικό λαό. Έλεγα στους ίδιους, όταν ερχόντουσαν στο
γραφείο µου, ότι µε εξαίρεση τον πρώτο βαθµό συγγενείας, έχω
περισσότερους συγγενείς στις Ηνωµένες Πολιτείες από ό,τι στην
Ελλάδα. ∆ύο εκατοµµύρια Ελλήνων είναι εκεί. Έχουµε στενούς
δεσµούς µε τον αµερικανικό λαό, αλλά δεν δεχόµαστε η αµερι-
κανική διοίκηση να θεωρεί ότι είµεθα µια χώρα µειωµένης εικό-
νας σ’ αυτήν την περιοχή. ∆ιότι η εικόνα που έχουµε -και θέλουµε
να έχουµε- είναι πολύ πιο πάνω από άλλες χώρες τις οποίες µπο-
ρούν να θεωρούν ξέφραγα αµπέλια, όχι όµως, τη δική µας.

Θα σας παρακαλέσω, κύριε Υπουργέ, να µας πείτε –δεν ξέρω
αν είχατε το χρόνο, διότι αυτά δηµοσιεύονται σήµερα- εάν είχατε
ενηµέρωση από τον Αρχηγό της Αστυνοµίας σχετικώς µε αυτή
και οποιεσδήποτε άλλες επαφές, υπηρεσιακές ή άλλες. Τόσον
αυτός, όσο και η Αντιτροµοκρατική και η ΕΥΠ µόνο µέσω υµών
πιστεύω –και σε καθαρά υπηρεσιακό, όχι πολιτικό επίπεδο- µπο-
ρούν να έχουν οποιεσδήποτε συνεργασίες, πάντοτε προς όφε-
λος των δικών µας συµφερόντων.

Έρχοµαι τώρα, κύριε Πρόεδρε, στο νοµοσχέδιο. Θέλω δηµο-
σίως να συγχαρώ τον κ. Παπουτσή και την Κυβέρνηση, διότι τολ-
µούν µια βαθιά ειλικρινή και αποτελεσµατική -ελπίζω- τοµή στο
θέµα αυτό της λαθροµετανάστευσης, αλλά και των προσφύγων
για λόγους καθαρά πολιτικούς ή διώξεων ρατσιστικών και άλλων.
Αυτή η χώρα έχει παράδοση υποδοχής και προστασίας ανθρώ-
πων διωκόµενων που προσφεύγουν σ’ αυτή, όπως ήθελε καθένας
από εµάς σε πολύ δύσκολες εποχές ανάλογων διώξεων και κα-
ταστάσεων, να γίνεται δεκτός –και γινόταν δεκτός- στις άλλες
δηµοκρατικές χώρες της Ευρώπης.

Το πρόβληµα, όµως, της λαθραίας, της µη νόµιµης µετανά-
στευσης είναι µείζον. Εδώ όλες οι πλευρές και η πλευρά εξ αρι-
στερών µου, όπως κάθονται εδώ, του ΛΑΟΣ και εξ δεξιών µου,
όπως κάθονται τα δύο κόµµατα της παραδοσιακής Αριστεράς,
πρέπει να το δουν µακριά από σκοπιµότητες. Να καταργηθεί
αυτή η διελκυστίνδα, διότι είναι ζήτηµα εθνικό. ∆ηµιουργούνται
εντυπώσεις πολύ αρνητικές για τη χώρα µας, όταν από τη µια
πλευρά υπάρχει η θέση, ή έτσι εκλαµβάνεται, «αφήστε όσοι θέ-
λουν να έρθουν». ∆ηλαδή, αφήστε να µεγιστοποιείται η εγκλη-
µατικότητα, η δυστυχία όχι µόνο των Ελλήνων, αλλά και αυτών,
που, χωρίς γνώση, πέφτουν θύµατα λαθρεµπορίου ανθρώπων,
λαθρεµπορίας της ελπίδας, που φθάνουν στη χώρα µας και κα-
ταντούν εδώ, δυστυχέστεροι απ’ ό,τι ήσαν εκεί από όπου έφυ-
γαν. Άρα, το να κόπτεται κανείς, επικαλούµενος ανθρωπιστικές
αρχές και τελικά να καταλήγει αυτή η θέση σε βάρος των αν-
θρώπων που υποτίθεται ότι υπερασπίζεται, για εµένα, είναι αδια-
νόητο.

Επίσης, είναι λάθος η θέση που ενσπείρει πανικό, κυρίως, σε
ορισµένες περιοχές της χώρας. Εγώ το ζω ιδιαιτέρως στη δυτική
Αθήνα, το ζω µε περιστατικά ληστειών µέρα µεσηµέρι. Όταν από
αυτήν την Αίθουσα εκπέµπονται τόσο ανησυχητικές απόψεις γι’

αυτό το πρόβληµα, τότε επιτείνεται ο πανικός, αγαπητοί συνά-
δελφοι. Ένας πανικός που βλέπουµε µε την οικονοµική κρίση και
µε αυτήν την απαράδεκτη, ιδιοτελέστατη και κερδοσκοπικότατη
στάση ιδιαίτερα των τηλεοπτικών µέσων να ενσπείρεται σε ολό-
κληρο τον ελληνικό λαό. Από το πρωί µέχρι το βράδυ, µιλούν για
συµφορές, εκπέµπουν προφητείες µε την ελπίδα της αυτοεπιβε-
βαίωσης. Κάθε µήνα «χρεοκοπεί η Ελλάδα». Έχουµε ένα χρόνο
και πλέον και δεν εχρεοκόπησε αυτή η χώρα. Ας σταµατήσουν,
λοιπόν, οι κύριοι καναλάρχες.

Και είναι καιρός να εξεταστεί από το Υπουργείο Οικονοµικών,
από το Σ∆ΟΕ κ.λπ., οι αναλήψεις που γίνονται από τις τράπεζες,
πού επενδύονται. Μήπως σε προϊόντα CDS; ∆ιάφοροι οικονοµο-
λόγοι –µε ή χωρίς εισαγωγικά- εµφανίζονται. Ο λόγος τους δεν
είναι λόγος ενηµέρωσης, λόγος ελπίδας που οφείλει να εκπέµπει
κάθε άνθρωπος που έχει κάποιο ρόλο. Ο ρόλος τους δεν είναι
µόνο να καταστροφολογούν, είναι και να δίνουν µία απάντηση
στο αίτηµα ενός λαού που χρειάζεται ελπίδα, για να ενεργοποι-
ηθεί και να αντιµετωπίσει, επιτέλους, αυτόν τον οικονοµικό πό-
λεµο που δέχεται αυτή η χώρα και η οικονοµία της.

Αυτό πιστεύω εγώ, κύριε Πρόεδρε, ότι δηλαδή πρέπει για τα
προβλήµατα που αντιµετωπίζουµε, να έχουµε «µέτρον» που είναι
«άριστον», όπως είπαν οι πρόγονοί µας, που τους θυµόµαστε
µόνο για να διεκδικούµε τίτλους προγονοπληξίας. Και στη συ-
γκεκριµένη περίπτωση εγώ νοµίζω ότι λύση είναι η µέση οδός.

∆εν ξέρω πράγµατι –και το είπε σωστά ο Υπουργός χθες- τι θα
γίνει µε αυτό το θέµα του εµποδίου φράχτη ή όπως αλλιώς θα λε-
χθεί, δηλαδή κάποιου συστήµατος ελέγχου αυτής της περιοχής.
Σε ό,τι αφορά τη θάλασσα, όµως, εκεί δεν µπορεί να ισχυρίζεται
η Τουρκία ότι στη θάλασσα µπαίνουν από τη Βουλγαρία όσοι έρ-
χονται ως λαθροµετανάστες. Από εκεί και πέρα, λοιπόν, και αυτό
και τα οποιαδήποτε άλλα µέτρα λαµβάνονται θα τα λάβουµε εκεί
που πράγµατι ανήκουν και να µην περιττολογούµε γι’ αυτό το
θέµα όπως γίνεται αυτές τις ηµέρες εκτός του Κοινοβουλίου.
Εδώ συζητούµε µεν το νοµοσχέδιο µε σοβαρότητα, αλλά στα
µέσα ενηµέρωσης, φράχτης ανεβαίνει, φράχτης κατεβαίνει. ∆εν
συζητούν για τίποτε άλλο. Είναι χαρακτηριστικό του πώς λει-
τουργεί η ενηµέρωση σε αυτόν τον τόπο, πώς ο λαός αποπρο-
σανατολίζεται, πώς περιέρχεται σε πλήρη σύγχυση, ώστε
άπραγος να αδρανεί µπροστά σε προβλήµατα πολύ σοβαρά, τα
οποία αντιµετωπίζει η χώρα σήµερα.

Αυτά ήθελα να πω, κύριε Πρόεδρε, για την κεντρική επιτροπή,
τις περιφερειακές αυτές υπηρεσίες και όλη αυτήν τη δοµή του
νοµοσχεδίου. Αυτό µόνο που θα ήθελα να ακούσω από τον κύριο
Υπουργό είναι εάν έχει εξασφαλισθεί η κάλυψη του κόστους της
πρόσληψης και εκπαίδευσης όλου αυτού του δυναµικού. Χρειά-
ζονται ειδικοί, όπως είπατε, και όχι ο κάθε αστυνοµικός, κοντά
στα χίλια άλλα καθήκοντα που έχει, να επιφορτισθεί και µε αυτά.

Εδώ χρειάζεται µια ειδικότερη γνώση µε την οποία και µε αν-
θρωπισµό –ταυτόχρονα µε την προστασία της ασφάλειας της
χώρας και της κοινωνικής ειρήνης, όπως βλέπω ότι είναι ο στό-
χος σας- πρέπει να προχωρήσετε σε αυτήν την υπόθεση. Σας
συγχαίρω.

Ευχαριστώ, κύριε Πρόεδρε.
ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Αναστάσιος Κουράκης): Ο κύριος Υπουρ-

γός έχει το λόγο.
ΧΡΗΣΤΟΣ ΠΑΠΟΥΤΣΗΣ (Υπουργός Προστασίας του Πολίτη):

Ευχαριστώ, κύριε Πρόεδρε, που µου δίνετε το λόγο, αλλά ο µε-
στός και γνήσια ειλικρινής λόγος του Προέδρου κ. Κακλαµάνη
και τα σχόλιά του, µε υποχρεώνουν σε αυτό το σηµείο να πάρω
το λόγο για να δώσω δυο διευκρινίσεις.

Πρώτα από όλα, κύριε Πρόεδρε, όπως γνωρίζετε, παρακο-
λουθώ πάντοτε τους λόγους σας µε ιδιαίτερο σεβασµό και εκτί-
µηση, γιατί πάντοτε έχετε να προσφέρετε στην Αίθουσα αυτή,
ποτέ να αφαιρέσετε ή και να θίξετε τον οποιονδήποτε. Όµως, η
στιγµή που πήρατε το λόγο ήταν µια στιγµή εξαιρετικά δύσκολη
για τον συνάδελφο κ. Κολοκοτρώνη µε τον οποίο συνοµιλούσα
εκείνη την ώρα, δεδοµένου ότι στο πολιτικό του γραφείο…

ΑΠΟΣΤΟΛΟΣ ΚΑΚΛΑΜΑΝΗΣ: Συγγνώµη, νόµιζα ότι ήταν κά-
ποιος συνεργάτης σας. ∆εν είδα ότι ήταν Βουλευτής.

ΧΡΗΣΤΟΣ ΠΑΠΟΥΤΣΗΣ (Υπουργός Προστασίας του Πολίτη):
Όχι, ήταν ένα ιδιαίτερο γεγονός στο οποίο θέλω να αναφερθώ µε
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αυτήν την ευκαιρία...
ΑΠΟΣΤΟΛΟΣ ΚΑΚΛΑΜΑΝΗΣ: Ζητώ συγγνώµη γι’ αυτό.
ΧΡΗΣΤΟΣ ΠΑΠΟΥΤΣΗΣ (Υπουργός Προστασίας του Πολίτη):

Παρακαλώ.
Στο πολιτικό γραφείο, κύριε Πρόεδρε, του συναδέλφου κ. Κο-

λοκοτρώνη, έσκασαν κάποια γκαζάκια. Ευτυχώς υπήρξαν µόνο
ελαφροί τραυµατισµοί σε µια συνεργάτιδα του κυρίου συναδέλ-
φου. Επίσης αντίστοιχα έσκασε ένα γκαζάκι στα γραφεία της
Ένωσης Αποστράτων Αξιωµατικών Αστυνοµίας στη Θεσσαλο-
νίκη. Φαίνεται ότι κάποιοι σήµερα έχουν επιλέξει την ηµέρα προ-
κειµένου να κάνουν εµφανή την παρουσία τους ή να
προωθήσουν τις δικές τους ιδέες µε αυτόν τον τρόπο που κατα-
δικάζει ολόκληρος ο ελληνικός λαός.

∆ράττοµαι όµως της ευκαιρίας να εκφράσω, πρώτα από όλα,
την συµπάθειά µου στον κύριο συνάδελφο, αλλά ταυτόχρονα να
καταδικάσω το γεγονός ως πράξη συµβολική, η οποία στρέφεται
ενάντια στον κοινοβουλευτισµό και ενάντια στην δηµοκρατία. Πι-
στεύω ότι εκφράζω όλους τους συναδέλφους όπως, επίσης, πι-
στεύω ότι εκφράζω τη µεγάλη πλειοψηφία του ελληνικού λαού
που αποδέχεται την δηµοκρατία και κυρίως εκείνων που αγωνί-
στηκαν για τη δηµοκρατία.

Αναµένω τις αντίστοιχες τοποθετήσεις και από τους άλλους
πολιτικούς χώρους που κατά τα άλλα είναι ιδιαίτερα ευαίσθητοι
στις δηµοκρατικές αρχές και στη δηµοκρατική λειτουργία του
πολιτεύµατος.

Όσον αφορά το σχόλιό σας, κύριε Πρόεδρε, για τα σηµερινά
δηµοσιεύµατα, οµολογώ ότι δεν τα έχω µελετήσει πλήρως, δε-
δοµένου ότι ξεκίνησε από πολύ νωρίς η διαδικασία εδώ. Θα τα
µελετήσω, βεβαίως, µε πολύ µεγάλη προσοχή, αλλά ευθύς εξ
αρχής θέλω να πω ότι από την εµπειρία µου και στην Ελλάδα και
στην Ευρώπη πριν, δεν θέλω ποτέ να θεωρώ ως θέσφατα δηµο-
σιεύµατα εφηµερίδων, τα οποία στηρίζονται σε διαρροές που
προέρχονται από κάποια κέντρα που κανείς δεν γνωρίζει και
πολύ περισσότερο όταν αυτά τα κέντρα ούτε επιβεβαιώνουν ούτε
διαψεύδουν.

Ωστόσο, µε αφορµή το σχόλιό σας, που αντιλαµβάνοµαι ότι
είναι εξαιρετικά ειλικρινές και µε βάση την δεδηλωµένη και πλή-
ρως αναγνωρισµένη δηµοκρατική σας συνείδηση σχετικά µε το
ρόλο των αξιωµατικών που ηγούνται των Σωµάτων Ασφαλείας
και τη συνεργασία τους µε άλλες υπηρεσίες, θέλω να πω –ιδιαί-
τερα όσον αφορά τον σηµερινό Αρχηγό της Ελληνικής Αστυνο-
µίας κ. Οικονόµου- και να σας διαβεβαιώσω ότι όσον αφορά τη
δική µου συνεργασία, τη δική µου εκτίµηση και τη δική µου αντί-
ληψη για τη στάση του, το ρόλο του και τη συµπεριφορά του,
έχω την πλήρη βεβαιότητα ότι ουδέποτε θα προχωρούσε σε µια
τέτοια πρωτοβουλία χωρίς να υπάρχει η πλήρης συνεργασία και
η πλήρης άδεια από την πολιτική του ηγεσία, δηλαδή από τον
προκάτοχό µου Υπουργό κ. Χρυσοχοΐδη.

Θέλω επίσης, να σας πω ότι αν εγώ ήµουν στη θέση του εκείνη
την περίοδο, όπως και τώρα εξάλλου, όχι µόνο για τον Αρχηγό
της Αστυνοµίας, αλλά και της Πυροσβεστικής και του Λιµενικού
Σώµατος που λειτουργούν µε την ευθύνη µας, στο πλαίσιο των
διεθνών υποχρεώσεων της χώρας, θα επέτρεπα τη συνοµιλία και
τη συνεργασία µε άλλους φορείς, πάντοτε φυσικά µέσα σ’ ένα
πλαίσιο το οποίο είχε εγκρίνει η Κυβέρνηση και είχε εγκρίνει η
πολιτική ηγεσία.

Έχετε απόλυτο δίκιο, όµως, σε καµµία περίπτωση δεν µπο-
ρούν να υπάρχουν πρωτοβουλίες της ηγεσίας των Σωµάτων –και
βεβαίως ούτε και των Ενόπλων ∆υνάµεων- χωρίς τον απόλυτο
έλεγχο, την απόλυτη γνώση της Κυβέρνησης. Στην προκειµένη
περίπτωση, όµως, θέλω επίσης να σας υπενθυµίσω ότι η χώρα
µας είναι υποχρεωµένη να λειτουργεί σε όλα τα επίπεδα, πολιτικό
και επιχειρησιακό, στο πλαίσιο της ευρωπαϊκής συνεργασίας,
στο πλαίσιο της EUROPOL και επιπλέον είναι υποχρεωµένη να
λειτουργεί και στο πλαίσιο των διµερών συµφωνιών που έχει συ-
νάψει η Ελλάδα µε τις άλλες χώρες. Πάντοτε, όµως –το τονίζω
αυτό- υπό τη σκέπη, τη διαρκή παρακολούθηση, την πολιτική ευ-
θύνη και το αυστηρό πλαίσιο που ορίζει η πολιτική ηγεσία, η
οποία ασκεί και τα κυριαρχικά δικαιώµατα για λογαριασµό του
ελληνικού λαού αυτήν την περίοδο.

Από την άποψη αυτή, θα διερευνήσω οπωσδήποτε την υπό-

θεση, οπωσδήποτε θα ζητήσω περαιτέρω διευκρινίσεις. Θέλω
όµως, να είναι απολύτως σαφές –παίρνω αυτήν την ευκαιρία για
να στείλω και ένα µήνυµα προς όλους- το εξής: Ας µη διανοηθεί
κανείς να αναπτύξει πρωτοβουλίες διεθνούς επιπέδου, χωρίς την
έγκριση της Κυβέρνησης και της πολιτικής ηγεσίας του Υπουρ-
γείου.

Όσον αφορά το τελευταίο ερώτηµά σας, για το εάν και κατά
πόσο υπάρχει η πρόβλεψη για την εξασφάλιση των πόρων, προ-
κειµένου να χρηµατοδοτηθεί η πρόσληψη των ικανών και νέων
στελεχών –γιατί, πραγµατικά, χρειάζονται νέα στελέχη- θα προ-
σπαθήσουµε να καλύψουµε κάποιες ανάγκες µε µετατάξεις,
αλλά είναι προφανές ότι τα χαρακτηριστικά αυτών των υπηρε-
σιών απαιτούν νέους επιστήµονες. Απαιτούν επιστήµονες εξειδι-
κευµένους.

Γι’ αυτόν το λόγο έχουµε θεωρήσει στην Κυβέρνηση ότι απο-
τελεί µία από τις πρώτες προτεραιότητες, η υλοποίηση αυτού
του προγράµµατος -είναι και δέσµευσή µας στην Ευρωπαϊκή
Ένωση, θα εκτεθεί ανεπανόρθωτα η χώρα εάν δεν καταφέρουµε
να τα στελεχώσουµε µε τον τρόπο που πρέπει- και επιπλέον,
έχουµε εξασφαλίσει και τη χρηµατοδότηση της Ευρωπαϊκής Επι-
τροπής και του Ταµείου Εξωτερικών Συνόρων της Ευρωπαϊκής
Ένωσης, προκειµένου να αντλήσουµε κονδύλια για την εκπαί-
δευση, τη µετεκπαίδευση των υπαλλήλων, οι οποίοι θα προσλη-
φθούν. Και γι’ αυτόν το λόγο προβλέψαµε κάτι το οποίο έχει τύχει
και της κριτικής από ορισµένους συναδέλφους εδώ στην Αί-
θουσα που αφορά τη συνεργασία της Ύπατης Αρµοστείας του
Οργανισµού Ηνωµένων Εθνών, αλλά και ορισµένων υψηλού επι-
πέδου και αναγνωρισµένων διεθνώς, µη κυβερνητικών οργανώ-
σεων, προκειµένου ακριβώς να αντλήσουµε εµπειρίες και
δυνατότητες για την εκπαίδευση των Ελλήνων που θα αναλάβουν
τη διαχείριση αυτής της µεγάλης υπόθεσης.

Σας ευχαριστώ, κύριε Πρόεδρε, για την ανοχή σας.
ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Αναστάσιος Κουράκης): Ευχαριστούµε τον

κύριο Υπουργό.
ΑΠΟΣΤΟΛΟΣ ΚΑΚΛΑΜΑΝΗΣ: Κύριε Πρόεδρε, το λόγο παρα-

καλώ.
ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Αναστάσιος Κουράκης): Ναι, κύριε Πρόε-

δρε, έχετε το λόγο.
ΑΠΟΣΤΟΛΟΣ ΚΑΚΛΑΜΑΝΗΣ: Θέλω να ευχαριστήσω τον

κύριο Υπουργό για την ικανοποιητική για µένα απάντηση που
έδωσε στα θέµατα που έθεσα.

ΜΑΝΩΛΗΣ ΜΠΕΝΤΕΝΙΩΤΗΣ: Κύριε Πρόεδρε, το λόγο πα-
ρακαλώ.

ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Αναστάσιος Κουράκης): Κύριε Μπεντενιώτη,
έχει ζητήσει το λόγο ο κ. Ροντούλης που είναι Κοινοβουλευτικός
Εκπρόσωπος.

ΜΑΝΩΛΗΣ ΜΠΕΝΤΕΝΙΩΤΗΣ: Να προηγηθεί ο κ. Ροντούλης,
κύριε Πρόεδρε.

ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Αναστάσιος Κουράκης): Ευχαριστώ.
Ο κ. Ροντούλης έχει το λόγο.
ΑΣΤΕΡΙΟΣ ΡΟΝΤΟΥΛΗΣ: Ευχαριστώ πολύ, κύριε Πρόεδρε.
Μας ικανοποίησε απολύτως η τοποθέτηση του κ. Παπουτσή,

τοποθέτηση καταδίκης του σηµερινού συµβάντος που έγινε στα
γραφεία του Βουλευτού µας του κ. Κολοκοτρώνη στη Θεσσαλο-
νίκη και περιµένουµε βεβαίως και εµείς και από τους άλλους πο-
λιτικούς σχηµατισµούς, να τοποθετηθούν επί του ζητήµατος
αυτού.

Όσον αφορά τους Βουλευτάς του Λαϊκού Ορθόδοξου Συνα-
γερµού, κύριε Πρόεδρε, θέλουµε να δηλώσουµε ότι συχνά-πυκνά
υφιστάµεθα τέτοιου είδους φασίζουσες συµπεριφορές. Απλώς,
να στείλουµε ένα µήνυµα από τη δική µας πλευρά στους αν-
θρώπους αυτούς, ότι, ό,τι και να κάνουν δεν θα κάµψουν το φρό-
νηµα της Κοινοβουλευτικής Οµάδας του Λαϊκού Ορθόδοξου
Συναγερµού. Θα συνεχίσουµε να δίνουµε, όπως δίναµε τόσα
χρόνια τώρα, τη µάχη εντός και εκτός του Κοινοβουλίου, για την
προάσπιση των εθνικών δικαίων και των κοινωνικών συµφερό-
ντων.

Έρχοµαι στα του νοµοσχεδίου. Η Νέα ∆ηµοκρατία υπερψή-
φισε επί της αρχής το νοµοσχέδιο. ∆εν µας κατέπληξε καθόλου
η στάση αυτή της Μείζονος Αντιπολιτεύσεως. Πρόκειται για την
αλληλεγγύη των συνενόχων. Και, πράγµατι, είναι συνένοχοι το
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ΠΑΣΟΚ και η Νέα ∆ηµοκρατία που το φαινόµενο της λαθροµε-
τανάστευσης στη χώρα µας γνώρισε τέτοια έξαρση, πήρε εκρη-
κτικές διαστάσεις µε αρνητικότατες επιπτώσεις στην κοινωνία,
στην οικονοµία, στην εγκληµατικότητα, γενικά σ’ ένα ασφαλές
περιβάλλον, που πιστεύω θέλουµε να δοµήσουµε όλοι µας για
τη χώρα.

Έρχονται, λοιπόν, τώρα, εκ των υστέρων και προσπαθούν µε
επικοινωνιακά τεχνάσµατα να ρίξουν στάχτη στα µάτια των πο-
λιτών, που ξέρουν, όµως, και βιώνουν µία πραγµατικότητα αντι-
κειµενική. Εκατοµµύρια λαθροµετανάστες έχουν εισβάλει κατά
κυριολεξία -γιατί εισβολή έχουµε υποστεί- στον ελληνικό χώρο
επιφέροντας πλείστα όσα δεινά.

Και για να µην ξεχνιόµαστε, όσον αφορά την πλευρά του
ΠΑΣΟΚ να θυµηθούµε ότι το περιώνυµο «∆ουβλίνο ΙΙ», που είναι
η βασική πηγή της κακοδαιµονίας για όσα σήµερα υφιστάµεθα
σε σχέση µε τη λαθροµετανάστευση, ψηφίστηκε το 2003 επί κυ-
βερνήσεως ΠΑΣΟΚ, όταν Υπουργός Εξωτερικών ήταν ο νυν Πρω-
θυπουργός της χώρας κ. Παπανδρέου. Και βεβαίως, επίσης για
να µην ξεχνιόµαστε, το ΠΑΣΟΚ έφερε στη Βουλή και ψήφισε το
νόµο για την απόδοση της ψήφου και της ιθαγενείας στον αλλο-
δαπό πληθυσµό της χώρας. Άρα, λοιπόν, οι δύο συνένοχοι καλά
κάνουν και υπερψηφίζουν ο ένας τον άλλο. Αυτά, όµως, ο ελλη-
νικός λαός τα θυµάται, θα τα κρίνει και θα αποδώσει ευθύνες
όταν έρθει η ώρα.

Έκανα λόγο πριν από λίγο για επικοινωνιακά τεχνάσµατα, επι-
κοινωνιακά τερτίπια και επιτρέψτε µου να στοιχειοθετήσω, να αι-
τιολογήσω τις αιτιάσεις αυτές. Θυµίζω, λοιπόν, αγαπητοί
συνάδελφοι, ότι ως αντιπολίτευση το ΠΑΣΟΚ συνεπικουρούµενο
από τις δυνάµεις της Αριστεράς, µεµφόταν τη Νέα ∆ηµοκρατία
για τα χαµηλά ποσοστά απόδοσης ασύλου, παρορώντας µία
πραγµατικότητα. Ποια πραγµατικότητα; Ότι τα ποσοστά ήταν χα-
µηλά γιατί τα αιτήµατα για την απόδοση ασύλου ήταν πλασµα-
τικά. Άρα, λοιπόν, δεν θα έπρεπε -και ορθώς αυτό δεν έγινε- να
ικανοποιηθούν.

Αυτό το παρασιωπούν τώρα και λένε ότι «Μα βρήκαµε πάρα
πολλές, χιλιάδες εκκρεµούσες υποθέσεις», πλασµατικές, όµως,
να µην το ξεχνάµε. Και βεβαίως τι πρόκειται να γίνει από εδώ και
πέρα; Από εδώ και πέρα εµείς φοβόµαστε και πιστεύουµε ακρά-
δαντα, γι’ αυτό και καταψηφίσαµε το νοµοσχέδιο -αυτή είναι η
ουσία της αρνητικής ψήφου µας- ότι θα στηθεί µία βιοµηχανία
περαιτέρω πολιτογραφήσεων µε γραφεία σε όλη τη χώρα και
εκατοντάδες υπαλλήλους απλωµένους σε όλη την επικράτεια.
Και που αποσκοπούν; Μα αποσκοπούν –οι ίδιοι το λένε- να αυ-
ξήσουν τα ποσοστά χορήγησης πολιτικού ασύλου. ∆ηλαδή, να
δηµιουργήσουµε µία κερκόπορτα, όπως προείπα, από την οποία
θα περάσουµε εµµέσως νέες πολιτογραφήσεις. Περί αυτού πρό-
κειται, αγαπητοί συνάδελφοι, και γι’ αυτό εµείς το καταψηφί-
ζουµε.

Βεβαίως, καταλήγοντας, θέλω να σας πω ότι παροράτε, δεν
υπολογίζετε καθόλου και µία πάρα πολύ σηµαντική πτυχή της
λαθροµετανάστευσης που είναι γεωπολιτικής τάξεως και υφής.

Γίνοµαι περισσότερο συγκεκριµένος. Ακούω –και προκαλείται
θυµηδία, πρέπει να σας πω- την Κυβέρνηση που λέει ότι κατα-
βάλλει προσπάθειες, προκειµένου να προχωρήσει µε την Τουρ-
κία συµφωνίες επανεισδοχής και όλα τα συναφή. Να πέσουν οι
µάσκες και να αφήσουµε τα ψέµατα. Η Τουρκία καθόλου δεν εν-
διαφέρεται να εφαρµόσει συµφωνίες επανεισδοχής, γιατί απο-
σκοπεί στη δηµογραφική αλλοίωση του ελληνικού κέντρου µε
µοχλό στρατηγικό τη λαθροµετανάστευση. Αυτή είναι η πραγ-
µατικότητα. Και, βεβαίως, αν αυτοί που πλήττουν την εθνική συ-
νοχή της χώρας είναι και µουσουλµάνοι, ακόµα καλύτερα για την
Τουρκία, γιατί µπορεί κάποτε, στο εγγύς µέλλον να τους ποδη-
γετήσει υπό τη σκέπη του Ισλάµ.

Σκεφθείτε και κάτι άλλο, αγαπητοί φίλοι. Εµείς µόνο µε την
Τουρκία έχουµε υπαρκτά και ορατά προβλήµατα. Με τον άλλο
µουσουλµανικό αραβικό κόσµο δεν έχουµε προβλήµατα. Ποιος
όµως µπορεί να εγγυηθεί στο µέλλον ότι λόγω των προστριβών
που κατ’ ανάγκη θα εµφανιστούν από τη συµβίωση αλλογενών,
αλλοδόξων πληθυσµών δεν θα υπάρξουν προστριβές µε το µου-
σουλµανικό κόσµο; Αυτά όλα τα συνυπολογίζουµε; ∆εν τα συνυ-
πολογίζουµε. Κάποιοι όµως θέλουν να πλήξουν εσκεµµένα µέσω

της δηµογραφικής αλλοιώσεως την εθνική µας συνοχή, την κοι-
νωνική σταθερότητα και την κοινωνική γαλήνη.

Καταλήγοντας, κύριε Πρόεδρε –και ευχαριστώ προκαταβολικά
για την ανοχή σας- να πω µόνο τούτο. Ο ελληνικός λαός ακόµα
είναι µουδιασµένος, ακόµα δεν έχει καταλάβει ότι στις µέρες µας
διακυβεύεται το µέλλον του ελληνισµού ως βιολογικής και πολι-
τισµικής οντότητας. Πολύ σύντοµα όµως θα το καταλάβει και
όταν θα το καταλάβει, η έκρηξή του θα καταστεί ανεξέλεγκτη και
θα συµπαρασύρει όλους εκείνους που βάζουν την υπογραφή
τους σε τέτοιου είδους νοµοθετήµατα.

Ευχαριστώ πολύ, κύριε Πρόεδρε.
(Χειροκροτήµατα από την πτέρυγα του ΛΑΟΣ)

ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Αναστάσιος Κουράκης): Ευχαριστούµε τον
κ. Ροντούλη, Κοινοβουλευτικό Εκπρόσωπο του Λαϊκού Ορθόδο-
ξου Συναγερµού.

Το λόγο έχει ο Κοινοβουλευτικός Εκπρόσωπος του ΠΑΣΟΚ κ.
Μπεντενιώτης.

ΜΑΝΩΛΗΣ ΜΠΕΤΕΝΙΩΤΗΣ: Κύριε Πρόεδρε, κύριοι συνάδελ-
φοι, πρέπει να καταδικάσουµε τη βία απ’ όπου και αν προέρχεται.
Η δηµοκρατία αναµφίβολα δεν τροµοκρατείται, αλλά και ειδικό-
τερα σήµερα που η δέσµευση του ΠΑΣΟΚ διαµορφώνει µία «συµ-
µετοχική δηµοκρατία», παρέχει τη δυνατότητα στον κάθε πολίτη
να συµµετέχει στη λήψη των αποφάσεων. Γι’ αυτό οποιαδήποτε
αυτής της µορφής κρούσµατα, υπονοµεύουν και αυτήν την προ-
οπτική, για τη χώρα που αγωνιά να διαµορφώσει µία ευνοµού-
µενη πολιτεία και προσπαθεί να επιτύχει και µια ανθρώπινη
κοινωνία.

Ακριβώς γι’ αυτούς τους λόγους, κυρίες και κύριοι συνάδελ-
φοι, εµείς ψηφίζουµε απερίφραστα το σχέδιο νόµου που έρχεται
να διαµορφώσει αυτήν τη προοπτική, του ευνοµούµενου κρά-
τους και της ανθρώπινης κοινωνίας, γιατί το νοµοσχέδιο δια-
µορφώνει µια εθνική πολιτική ασύλου και επιπλέον στοιχειοθετεί
και οργανώνει µια ανεξάρτητη αρχή προσφυγών. Σας ευχαριστώ.

ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Αναστάσιος Κουράκης): Ευχαριστούµε τον
Κοινοβουλευτικό Εκπρόσωπο του ΠΑΣΟΚ κ. Μπεντενιώτη.

Το λόγο έχει ο Κοινοβουλευτικός Εκπρόσωπος του Κοµµουνι-
στικού Κόµµατος Ελλάδας κ. Παφίλης.

ΑΘΑΝΑΣΙΟΣ ΠΑΦΙΛΗΣ: Ευχαριστώ, κύριε Πρόεδρε.
Είναι δεδοµένη η καταδίκη του Κοµµουνιστικού Κόµµατος Ελ-

λάδας σε τέτοιου είδους ενέργειες που αντικειµενικά λειτουρ-
γούν προβοκατόρικα απέναντι στο οργανωµένο λαϊκό κίνηµα, το
οποίο σήµερα ανασυγκροτείται και προσπαθεί να διασώσει, αν
και δεν έχει πολλά πράγµατα να διασώσει, να περάσει στην αντε-
πίθεση απέναντι στη βάρβαρη πολιτική που εφαρµόζει η Κυβέρ-
νηση µε τη συναίνεση και όλων των άλλων κοµµάτων που
υποστηρίζουν την Ευρωπαϊκή Ένωση και το καπιταλιστικό σύ-
στηµα. Απ’ αυτήν την άποψη η καταδίκη µας είναι δεδοµένη.

Το δεύτερο σχόλιο που θέλω να κάνω είναι σ’ αυτούς που πολύ
εύκολα και ανώδυνα µιλούν για την καταδίκη της βίας. Θα έπρεπε
να µας πουν τι γίνεται µε τη βία αυτών που απολύονται, γιατί βι-
αίως απολύονται και µένουν άνεργοι. Αυτή δεν είναι βία; Τι γίνε-
ται µε τη βία αυτών που δεν µπορούν να βρουν δουλειά και είναι
άνεργοι; Τι γίνεται µ’ αυτούς που δολοφονούνται στα εργατικά
ατυχήµατα από έλλειψη µέτρων προστασίας; Αυτή δεν είναι βία
του συστήµατος µε την έγκριση και τη σφραγίδα της κυβερνητι-
κής πολιτικής;

∆εν είναι βία η τροµοκρατία που ασκούν στα εργοστάσια κα-
θηµερινά, στους χώρους δουλειάς, στους εργαζόµενους, η ερ-
γοδοσία, η Κυβέρνηση και άλλοι παράγοντες; Αυτή δεν
καταδικάζεται; Αυτή είναι η επίσηµη κρατική βία του συστήµα-
τος. Άρα, αν θέλει κανείς να λέει γενικά «καταδικάζω οποιαδή-
ποτε µορφή βίας», θα πρέπει να ξεκινάει από αυτό και εµείς δεν
συµφωνούµε µ’ αυτήν την άποψη.

Αυτές τις δυο µέρες έστω µε τη λίγη συζήτηση –έχει ξαναγίνει
τέτοια συζήτηση- αποκαλύπτονται οι ιδεολογικές αντιλήψεις
κάθε χώρου και σε ό,τι αφορά τη µετανάστευση. Εµείς θέσαµε
ορισµένα θέµατα για τις αιτίες της µετανάστευσης και πως, αν
δεν εξαλειφθούν, δεν πρόκειται να σταµατήσει η µετανάστευση.

Ξαναλέω ότι ένας που είναι καταδικασµένος σε θάνατο από
την πείνα ή τον πόλεµο ή το κυνηγητό των αρχών, έστω και µια
στο εκατοµµύριο πιθανότητα αν έχει, θα προσπαθήσει να επι-
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βιώσει. ∆εν θα υπολογίσει όχι φράχτες αλλά ούτε και ναρκοπέ-
δια. Τέτοια είναι η απελπισία ενός ολόκληρου κόσµου. Άρα, λοι-
πόν, αν δεν εξαλειφθούν αυτές οι αιτίες, µε τέτοια µέτρα δεν
πρόκειται να εξαλειφθεί η µετανάστευση και αυτό αποδεικνύε-
ται από τις ίδιες τις εξελίξεις.

Κάποιοι µιλάνε για εισβολή µεταναστών. Μα τόσο θράσος
έχουν; Έχουµε εισβολή µεταναστών στο Αφγανιστάν ή εισβολή
του ΝΑΤΟ; Έχουµε εισβολή µεταναστών στο Ιράκ ή εισβολή των
Αµερικανών και των προθύµων µε τη συναίνεση και τους χαιρε-
τισµούς της Ευρωπαϊκής Ένωσης; Έχουµε εισβολή των Σοµα-
λών ή εισβολή δεκαεπτά –αν δεν κάνω λάθος- ξένων δυνάµεων
στη Σοµαλία;

(Στο σηµείο αυτό κτυπάει το κουδούνι λήξεως του χρόνου οµι-
λίας του κυρίου Βουλευτή)

Έχουµε εισβολή «ανθρώπων», όπως λένε -εµείς δεν το δεχό-
µαστε αυτό- οι οποίοι φεύγουν από πού; Φεύγουν από χώρες που
είναι πάµπλουτες σε πετρέλαια, σε πολύτιµα µέταλλα και σε
άλλες πλουτοπαραγωγικές πηγές. Κάποιοι τα ιδεολογικοποιούν.
Κάποιοι αναπτύσσουν και τις φασιστικές αντιλήψεις για βιολογι-
κές καθαρότητες και όλα τα υπόλοιπα.

Επαναλαµβάνω ότι εδώ ακούσαµε τη σύγχρονη φασιστική έκ-
δοση. Ο Χίτλερ έλεγε «για όλα φταίνε οι κοµµουνιστές και οι
Εβραίοι». Σήµερα έχουµε το «για όλα φταίνε οι κοµµουνιστές και
οι µετανάστες».

∆εν θέλουµε να δώσουµε µεγαλύτερη διάσταση από όση
έχουν αυτές οι κραυγές. Θέλουµε απλώς να σηµειώσουµε ότι η
πολιτική και της Ευρωπαϊκής Ένωσης και των κυβερνήσεων -είτε
του ΠΑΣΟΚ είτε της Νέας ∆ηµοκρατίας- είναι τόσο υποκριτική
πια που δεν αντέχει σε κανενός είδους κριτική.

∆εν µπορεί να πολεµάς και να σκοτώνεις ένα λαό. ∆εν µπορεί
να περνάει το αµερικάνικο αεροπλάνο και να σκοτώνει εβδοµή-
ντα ανθρώπους που είναι σε γάµο και µετά να παραπονιέσαι για
τους µετανάστες. ∆εν µπορεί να καταληστεύεις τις πλουτοπα-
ραγωγικές πηγές πλούσιων χωρών –αυτή είναι η εισβολή, των
πολυεθνικών και του µεγάλου κεφαλαίου για την οποία δεν µι-
λούν οι υπόλοιποι- και µετά να παραπονιέσαι γιατί τα θύµατα έρ-
χονται εδώ.

Επαναλαµβάνω ότι και εµείς, σαν Κοµµουνιστικό Κόµµα, θα
θέλαµε, θα επιθυµούσαµε να µείνουν οι άνθρωποι εκεί και να
ανατρέψουν αυτό το καθεστώς και να πάρουν την εξουσία στα
χέρια τους. Αυτό δεν το κάνουν, αλλά αυτοί είναι θύµατα αυτής
της πολιτικής. Γι’ αυτό δεν θέλω να µακρηγορήσω και ευχαρι-
στώ, κύριε Πρόεδρε, για την ανοχή σας…

ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Αναστάσιος Κουράκης): Κύριε Παφίλη, µπο-
ρείτε να µιλήσετε συνολικά οκτώ λεπτά, δηλαδή έχετε άλλα τρία
λεπτά, αν θέλετε να εξαντλήσετε το χρόνο σας.

ΑΘΑΝΑΣΙΟΣ ΠΑΦΙΛΗΣ: Σας ευχαριστώ.
Εµείς καταψηφίζουµε αυτό το νοµοσχέδιο. Σε ορισµένα άρθρα

θα ψηφίσουµε «παρών» και θα ψηφίσουµε ένα, γιατί πρέπει να
το ψηφίσουµε. Συµφωνούµε ότι µπορεί να δίνετε παραπάνω στα
δικαιώµατα αυτών των ανθρώπων.

Θα κλείσω µε το εξής θέµα. Η κατάσταση στην περιοχή, κυ-
ρίες και κύριοι Βουλευτές, διαµορφώνεται πάρα πολύ επικίνδυνη,
µε τις ενεργειακές εξελίξεις που έχουµε και τις συνοµιλίες της
Κυβέρνησης.

Η Γενική Γραµµατέας του κόµµατός µας έχει καταθέσει επίκαιρη
ερώτηση προς τον Πρωθυπουργό και θα συζητηθεί την Παρα-
σκευή. Όµως θέλουµε να πούµε ότι η κατάσταση διαµορφώνεται
πάρα πολύ επικίνδυνη. Οι ανταγωνισµοί στη Νοτιοανατολική Με-
σόγειο είναι µεγάλοι, ισχυροί και επικίνδυνοι και όσον αφορά το
µοίρασµα και ξαναµοίρασµα των αγορών όλη η ιστορική πείρα της
ανθρωπότητας έχει αποδείξει ότι αυτό δεν λύνεται µε οικονοµικές
συµφωνίες, αλλά λύνεται µε πόλεµο. Ιδιαίτερα το θέµα των µετα-
ναστών –το είχα πει και στην επιτροπή, αλλά θέλω να το επανα-
λάβω - και της πολιτικής που θα ακολουθήσει η Κυβέρνηση είναι
πολύ επικίνδυνο κι είναι πάνω σε µία λεπτή γραµµή. Αυτά πρέπει
να τα έχουν υπ’ όψιν και η Κυβέρνηση και τα άλλα κόµµατα, αλλά
κυρίως ο ελληνικός λαός πρέπει να βρίσκεται σε µόνιµη εγρή-
γορση.

Ευχαριστώ πολύ.
ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Αναστάσιος Κουράκης): Ευχαριστούµε τον

κ. Παφίλη.
Το λόγο έχει ο Κοινοβουλευτικός Εκπρόσωπος του Συνασπι-

σµού Ριζοσπαστικής Αριστεράς κ. Θεόδωρος ∆ρίτσας.
Κύριε ∆ρίτσα, θα µιλήσετε µόνο για το συµβάν σε βάρος του

κ. Κολοκοτρώνη ή και για το νοµοσχέδιο;
ΘΕΟ∆ΩΡΟΣ ∆ΡΙΤΣΑΣ: Και για το νοµοσχέδιο, κύριε Πρόε-

δρε.
ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Αναστάσιος Κουράκης): Ορίστε, έχετε το

λόγο.
ΘΕΟ∆ΩΡΟΣ ∆ΡΙΤΣΑΣ: Ευχαριστώ, κύριε Πρόεδρε.
∆εν έχει ίσως τόσο νόηµα το να καταδικάσουµε, όπως αυτο-

νόητα, όντως καταδικάζουµε την ενέργεια, τη βίαιη, εκφοβιστική
πράξη εναντίον του Βουλευτή κ. Κολοκοτρώνη, αλλά κυρίως το
να αποσαφηνίσουµε και ενώπιον του Κοινοβουλίου και προς την
ελληνική κοινωνία µία πολύ σοβαρή στάση που νοµίζουµε ότι
πρέπει να υπάρχει στην πολιτική ζωή. Οι ιδέες πολεµιούνται µε
ιδέες και οι πρακτικές πολεµιούνται µε πρακτικές. Απέναντι στη
βία του κράτους, για παράδειγµα, που υπάρχει εγγενώς σε κάθε
κρατική υπόσταση, η κοινωνία αντιτάσσει τη δική της διεκδίκηση,
τη δική της αντίδραση, τη δική της διεύρυνση των δικαιωµάτων
της, τη δική της συνεχή αντίσταση στην εγγενή –επιµένω- αυ-
θαιρεσία του κράτους, την οποία υποτίθεται ότι κατοχύρωσε η
Γαλλική Επανάσταση κι ο εικοστός αιώνας ως το κράτος δικαίου.
Κράτος δικαίου δεν είναι το δίκαιο κράτος. Είναι ο αυτοπεριορι-
σµός ή ο εξαναγκασµός σε περιορισµό της εγγενούς αυθαιρε-
σίας του κράτους. Πολύ περισσότερο, λοιπόν, απέναντι στις
ιδέες, απέναντι στις πρακτικές, τις πολιτικές, δεν µπορούµε να µι-
λάµε µε γκαζάκια ή και πολύ περισσότερο µε σφαίρες.

Είναι βέβαιο ότι αυτή η στάση συγκροτεί την πεµπτουσία του
δικαιώµατος αντίστασης των κοινωνιών σε κάθε αδικία, σε κάθε
παραβίαση δικαιωµάτων, σε κάθε ανελευθερία, είτε προέρχεται
από κυβερνήσεις είτε προέρχεται από πολιτικούς οργανισµούς
που συγκροτούν µια ηγεµονική στάση σε µια ιστορική περίοδο.
Προς αυτήν την κατεύθυνση, λοιπόν, είναι βέβαιο ότι η καταδίκη
τέτοιου είδους δράσεων και ενεργειών πρέπει να συνοδεύεται
από την ειλικρινή υπεράσπιση των ελευθεριών και των δικαιω-
µάτων, όχι γενικώς και αορίστως, αλλά κυρίως αυτών που τα
έχουν ανάγκη. ∆ιότι αλλιώς τα δικαιώµατα, αν δεν ασκούνται απ’
αυτούς που τα έχουν ανάγκη, πραγµατικά δεν έχουν καµµιά
ουσία. Και ακριβώς σ’ αυτό το ζήτηµα τίθεται το ερώτηµα εάν
πράγµατι επιχειρεί να απαντήσει αυτό το σχέδιο νόµου κι όλη η
συζήτηση που γίνεται στη Βουλή σήµερα, δηλαδή όσον αφορά
τα δικαιώµατα των πολιτών γενικώς, των Ελλήνων πολιτών πρώτα
απ’ όλα, των Ελλήνων εργαζοµένων, τα δικαιώµατα των πολιτών
παγκοσµίως, τα δικαιώµατα των µεταναστών.

∆εν µπορώ να µην επισηµάνω και σήµερα το εξής, όπως το
έκανα και χθες. Η σηµερινή επανάληψη της τοποθέτησης του κυ-
ρίου Υπουργού µε υποχρεώνει να επαναλάβω την ίδια επισή-
µανση. Μας µίλησε πάλι ο κ. Παπουτσής σήµερα, διαστρεβλώ-
νοντας κιόλας ορισµένα από τα λεχθέντα. ∆εν µίλησα ποτέ και
δεν ονόµασα «φασίστα» κανέναν. Μίλησα -κι είναι και στα Πρα-
κτικά- για παρακµή της φασιστικοποίησης της ελληνικής πολιτι-
κής ζωής. Κι αυτό έχει διαφορετικό νόηµα, αλλά έχει και πιο
εύστοχο νόηµα κι είναι πραγµατικά και πιο ακριβές αλλά και πιο
ουσιώδες και πιο σοβαρό, για να το αντιµετωπίσουµε. Το άλλο θα
µπορούσε να ήταν ένας δεικτικός χαρακτηρισµός, µία ρητορική
ρουτίνα. Αυτό όµως είναι ουσία.

Μας είπε, λοιπόν, ότι επί είκοσι χρόνια η ελληνική πολιτεία δεν
ανταποκρίθηκε στις διεθνείς υποχρεώσεις της, στο δηµοκρατικό
καθήκον της, στην ανθρωπιστική υποχρέωσή της να αντιµετωπί-
σει το ζήτηµα του ασύλου, µε βάση τους κανόνες του διεθνούς
δικαίου, µε βάση τους κανόνες του ανθρωπισµού, που ούτε αρι-
στεροί είναι ούτε επαναστατικοί ούτε τίποτα. Είναι στοιχειώδεις
κανόνες.

Και το παραδέχθηκε για µία ακόµη φορά. Ενώ, λοιπόν, αυτό
το ζήτηµα, αυτή η παράλειψη της ελληνικής πολιτείας, που δεν
έγινε βέβαια τυχαία, αποτελούσε πολιτική.

Η απουσία πολιτικής, είναι πολιτική επιλογή. Αυτή, λοιπόν, η
πολιτική δηµιούργησε την Παγανή της Λέσβου, δηµιουργεί τώρα
τον Έβρο, δηµιουργεί τον Άγιο Παντελεήµονα, δηµιουργεί την
Οµόνοια, δηµιουργεί, όλα αυτά. Και ερχόµαστε εν συνεχεία από
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τα αποτελέσµατα της πολιτικής και πάνω σε αυτά, να χτίσουµε
νέα κατασταλτικά µέτρα και νέες κατασταλτικές επιλογές. Και
λέει: «Τελειώνει η επί εικοσαετία αναλγησία του ελληνικού κρά-
τους και η παράλειψη να αντιµετωπίσει το ζήτηµα του ασύλου.
Τελειώνει τώρα! Αλλά αυτό, θέλει χρόνο για να υλοποιηθεί».
Μέχρι να υλοποιηθεί, το χρόνο που θέλει, βάλε ένα φράχτη,
στείλε τον κόσµο στο ποτάµι, γέµισε νέους νεκρούς, διώξε από
πάνω σου την ευθύνη µίας πολιτικής υποδοχής των προσφύγων.

Τα είπα και εχθές. Τώρα πια η διάκριση µεταξύ µετανάστη και
πρόσφυγα είναι αστείο να γίνεται. Οικονοµικοί µετανάστες και
πρόσφυγες είναι οι πάντες στην πραγµατικότητα, στη σηµερινή
διεθνή ζωή. Ποιος µπορεί αυτό το πράγµα επί της ουσίας να το
αρνηθεί; Ναι, δεν έχει θεσµοθετηθεί νοµικά, αλλά πλέον τι διά-
κριση µπορεί να κάνει κανείς µεταξύ οικονοµικών µεταναστών
και προσφύγων.

Και ως εκ τούτου, είπε ο κ. Παπουτσής: «ναι, πολύ καλή η επι-
σήµανση της κ. Μπακογιάννη». Πολύ καινούργιο ζήτηµα. Η υπο-
χρέωση της Ευρωπαϊκής Ένωσης και της χώρας µας να
προχωρήσει σε διµερείς συµβάσεις, αλλά και σε πολυµερείς συµ-
βάσεις µε τα κράτη και τις χώρες προέλευσης των µεταναστευ-
τικών ρευµάτων, είναι κάτι καινούργιο, το ζητάει τώρα; Τώρα το
σκέφτηκε η κ. Μπακογιάννη και ο κ. Παπουτσής; Είναι έξω από το
λόγο και την προγραµµατική πρόταση της Αριστεράς, είκοσι χρό-
νια τώρα; Είναι κάτι έξω από την υποχρέωση της Ευρωπαϊκής
Ένωσης και της ελληνικής Κυβέρνησης; ∆εν κάνει αυτό, όµως.
Στέλνει στρατό στο Αφγανιστάν, στέλνει πολεµικά πλοία, στέλνει
διεθνείς πολεµικές µηχανές.

Πολιτικές επιλογές κάνετε, κύριοι της Κυβέρνησης. Και µην
υποκρίνεστε ότι ναι, το ξεχάσαµε να το κάνουµε, αλλά τώρα πια
και επειδή η πατρίς κινδυνεύει δεν θα επιτρέψουµε παρά τη µη-
δενική ανοχή. Αυτή είναι η συγκροτηµένη υποκρισία σας, που
την κάνετε πολιτική στάση και πολιτική πρακτική.

Ε, όχι. ∆εν είναι δυνατόν αυτό το πράγµα να γίνει ανεκτό. Και
δεν έχουµε να αντιπαλέψουµε µεταξύ ενός ανθρωπισµού από τη
µία µεριά, ότι δήθεν δεν είναι και δεν λαµβάνει υπ’ όψιν του όλα
αυτά και µίας πολιτικής που φέρνει αποτελέσµατα από την άλλη.
Έχουµε να αντιπαλέψουµε µεταξύ µίας πολιτικής που θα εξορ-
θολογήσει το πρόβληµα και θα το αντιµετωπίσει στην ουσία του
και στη ρίζα του και µίας υποκριτικής βαρβαρότητας. Αυτή είναι
η διάκριση.

Για να έλθουµε και στα συγκαλά µας, δεν είναι ούτε ένας
µήνας που πήρα απάντηση από τον Υπουργό Εσωτερικών σε µια
επιστολή που έστειλα για µια περίπτωση ενός µετανάστη που ζει
δεκαοκτώµισι χρόνια στον Πειραιά µε τη γυναίκα του, µε τα παι-
διά του που µεγάλωσαν εδώ, εργαζόµενοι, µε ένσηµα, όλα κα-
νονικά. Όµως, οκτώµισι χρόνια καθυστερεί η αναγνώριση όχι της
ιθαγένειας, αλλά του επί µακρόν διαµένοντος.

Η απάντηση του κυρίου Υπουργού ξέρετε ποια ήταν; ∆εν την
έχω µαζί µου, αλλιώς θα την κατέθετα στα Πρακτικά. Μου απά-
ντησε ότι υπάρχει γραφειοκρατία και καθυστέρηση και ότι αυτό
είναι φαινόµενο που συχνά παρατηρείται.

Μιλάµε σοβαρά; Αν αυτό δεν αποτελεί συγκροτηµένη πολιτική
του ελληνικού κράτους, εξαιτίας της οποίας έχουµε τον Άγιο Πα-
ντελεήµονα, τότε τι αποτελεί; Γι’ αυτό, λοιπόν, ο φράχτης είναι
βαρβαρότητα. Γι’ αυτό το σχέδιο νόµου είναι υποκρισία.

Ευχαριστώ.
ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Αναστάσιος Κουράκης): Ευχαριστούµε τον

Κοινοβουλευτικό Εκπρόσωπο του Συνασπισµού Ριζοσπαστικής
Αριστεράς κ. ∆ρίτσα.

Συνεχίζουµε µε τον κατάλογο των οµιλητών.
ΜΑΡΙΑ ΚΟΛΛΙΑ-ΤΣΑΡΟΥΧΑ: Κύριε Πρόεδρε, επειδή λείπει ο

Κοινοβουλευτικός µας Εκπρόσωπος, µπορώ να τοποθετηθώ στο
συγκεκριµένο θέµα που προέκυψε;

ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Αναστάσιος Κουράκης): Βεβαίως.
Ορίστε, κυρία Κόλλια-Τσαρουχά, έχετε το λόγο.
ΜΑΡΙΑ ΚΟΛΛΙΑ-ΤΣΑΡΟΥΧΑ: Σας ευχαριστώ πολύ, κύριε Πρό-

εδρε.
Κυρίες και κύριοι συνάδελφοι και η Νέα ∆ηµοκρατία καταδι-

κάζει απερίφραστα αυτήν την επίθεση, αυτήν τη βίαιη ενέργεια
στο γραφείο του συναδέλφου από τη Θεσσαλονίκη, του κ. Άγ-
γελου Κολοκοτρώνη.

Η Νέα ∆ηµοκρατία είναι η παράταξη, η οποία έχει τα περισ-
σότερα πλήγµατα διαχρονικά, µια παράταξη η οποία πιστεύει στη
δηµόσια ασφάλεια, πιστεύει στην ελεύθερη διακίνηση των νόµι-
µων πολιτών, κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, εντός των ορίων.

Πιστεύουµε η καταδίκη, η οποία έρχεται και από την πλευρά
της Κυβέρνησης, κύριε Υφυπουργέ, να εκφραστεί µε έµπρακτο
τρόπο, ώστε πολύ γρήγορα να συλληφθούν οι δράστες και να τι-
µωρηθούν παραδειγµατικά.

Ευχαριστώ πολύ.
ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Αναστάσιος Κουράκης): Ευχαριστούµε την

κ. Κόλλια-Τσαρουχά εκ µέρους της Νέας ∆ηµοκρατίας.
Ο κ. Μαργαρίτης Τζίµας, Βουλευτής της Νέας ∆ηµοκρατίας

στο Νοµό ∆ράµας, έχει το λόγο.
ΜΑΡΓΑΡΙΤΗΣ ΤΖΙΜΑΣ: Ευχαριστώ, κύριε Πρόεδρε.
Κύριε Πρόεδρε, η ελληνική Βουλή συζητά ένα θέµα, το οποίο

µετά τις τοποθετήσεις όλων των συναδέλφων, είναι ένα ζήτηµα
καθαρά εθνικό, όµως, έχει βαθιές ιδεολογικές ρίζες.

Στο ερώτηµα που πρέπει να απαντήσουµε ως ελληνική Βουλή
είναι το εξής: Κινδυνεύει η Ελλάδα από την είσοδο των λαθρο-
µεταναστών; Και όταν λέµε κινδυνεύει η Ελλάδα, εννοούµε κιν-
δυνεύει το πολιτισµικό της περιεχόµενο, κινδυνεύει να αλλοιωθεί
η πληθυσµιακή της αναλογία, κινδυνεύουν τα εθνικά κυριαρχικά
της δικαιώµατα;

Θεωρώ πως είναι από τα σοβαρότερα νοµοσχέδια που συζητά
η ελληνική Βουλή σήµερα. Γι’ αυτό και πρέπει να το προσεγγί-
σουµε µε ιδιαίτερη σοβαρότητα και υπευθυνότητα. Και οι λαϊκι-
στικές κορώνες που ακούστηκαν και ακούγονται στην Αίθουσα
αυτήν από ορισµένους δηλώνουν όχι µόνο την πολιτική τους γύ-
µνια, αλλά και την έλλειψη ιδεολογικών καταβολών για το ζήτηµα
που έχει να κάνει µε τον άνθρωπο.

Κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, ο ελληνισµός επιβίωσε τετρα-
κόσια ολόκληρα χρόνια κάτω από την τουρκική σκλαβιά. Κρά-
τησε ζωντανή και τη γλώσσα του και την παιδεία του. Κράτησε
ζωντανό τον πολιτισµό του και τη θρησκεία του.

Ο ελληνισµός, κύριε Πρόεδρε, κατόρθωσε τον περασµένο
αιώνα στην κατοχή που είχαµε να σταθεί όρθιος και σχεδόν όλοι
οι Έλληνες έδωσαν έναν τιτάνιο αγώνα απέναντι στον κατακτητή.
Ήταν ελάχιστες οι εξαιρέσεις αυτών που στη διάρκεια της κατο-
χής διέφυγαν στο εξωτερικό και είναι πολύ γνωστά και πρόσφατα
τα ιστορικά γεγονότα, όπου δυο µεγάλες αντιστασιακές οργα-
νώσεις που είχαν συσπειρώσει Έλληνες πολίτες και Ελληνίδες
από όλα τα ιδεολογικά φάσµατα, ετέθησαν πρωτοπόροι στον
αγώνα για να αποκτήσει η πατρίδα µας τη λευτεριά της και την
εθνική της ανεξαρτησία.

Ακούγεται εδώ η άποψη ότι εµείς πρέπει να καταβάλουµε προ-
σπάθεια για να πείσουµε τους λαθροµετανάστες να παραµείνουν
στους χώρους από όπου προέρχονται, στον τόπο καταγωγής
τους. Λες και είναι πάρα πολύ εύκολο για έναν πολίτη του κό-
σµου να εγκαταλείψει την πατρίδα του, να εγκαταλείψει την εστία
του και να πάει σε µια χώρα που είναι άγνωστη σε αυτόν και στο
περιβάλλον του.

Κινδύνεψε η Αµερική από τους Έλληνες µετανάστες; Κινδύ-
νεψε η Γερµανία από τους Έλληνες µετανάστες; Ποια, όµως,
κύριε Υπουργέ, είναι η διαφορά των δυο µεταναστευτικών ρευ-
µάτων; Όταν ο Έλληνας στη δεκαετία του ’50 και του ’60 πήγαινε
στη Γερµανία, πήγαινε µετά από πρόσκληση συγκεκριµένου ερ-
γοδότη. Ήταν εφοδιασµένος µε όλα εκείνα τα ιατρικά πιστοποι-
ητικά που έβγαζε εδώ στην Ελλάδα και τα επιδείκνυε στη
Γερµανία ή σε άλλες χώρες της Κεντρικής Ευρώπης εκείνη την
εποχή, όπως και στην Αµερική.

Εδώ, λοιπόν, η Ελλάδα κινδυνεύει από το γεγονός ότι έχουµε
µια αθρόα έλευση µεταναστών, χωρίς κανένα απολύτως έλεγχο
όχι µόνο στην υγεία, αλλά και στην παιδεία των ανθρώπων αυτών.

Το καλύτερο µέτρο για να αντιµετωπίσεις έναν ξένο πληθυσµό
δεν είναι να διαπνέεσαι από ρατσιστικά αισθήµατα ή αισθήµατα
ξενοφοβίας, κύριε Ροντούλη. Αλλά, είναι να καταβάλλεις όλη
εκείνη την προσπάθεια, ούτως ώστε µέσα από ένα σύστηµα παι-
δείας να µπορέσεις να διδάξεις τον άνθρωπο αυτόν και πολιτι-
σµό, για τον οποίο τουλάχιστον εµείς οι Έλληνες είµαστε
υπερήφανοι.

Τι κάνετε όµως, κύριε Υπουργέ, µε αυτό το νοµοσχέδιο; Θα

ΣΥΝΕ∆ΡΙΑΣΗ ΝΒ’ - 12 ΙΑΝΟΥΑΡΙΟΥ 2011 3701



βάλετε ένα εµπόδιο -ένα φράκτη κατά πολλούς- στον Έβρο. Ση-
µειωτέον έχουµε ένα πραγµατικό δεδοµένο. Η λειτουργία της
FRONTEX, που ήταν πρωτοβουλία της προηγούµενης κυβέρνη-
σης Καραµανλή, που επιτηρεί τα θαλάσσια σύνορά µας, είχε
αποτέλεσµα. Εκεί είχαµε µείωση της εισόδου των λαθροµετανα-
στών. Αντίθετα, είχαµε αύξηση στα χερσαία σύνορά µας. Κατά
380% αυξήθηκαν οι λαθροµετανάστες που µπαίνουν από τον
Έβρο.

Τίθεται, λοιπόν, το ερώτηµα: Πόσο θα κοστίσει αυτός ο φρά-
χτης; Το έχετε προϋπολογίσει; ∆εύτερον, γιατί να πληρώσει ο
ελληνικός λαός την κατασκευή αυτού του εµποδίου στον Έβρο
και να µην το πληρώσει η Ευρωπαϊκή Ένωση; Είναι ένα ζήτηµα.

Η Ελλάδα αποτελεί το Νοτιοανατολικό άκρο της Ευρώπης.
Οφείλει η Ευρωπαϊκή Ένωση να καλύψει εξ ολοκλήρου την κα-
τασκευή και την εκπαίδευση όπως είπατε, από ευρωπαϊκά κον-
δύλια και όχι να τα καλύψει ο ελληνικός λαός από το υστέρηµά
του, που τόσα υφίσταται το τελευταίο χρονικό διάστηµα από την
άδικη φορολογία και τις µειώσεις των µισθών, που επιβάλλει η
σηµερινή Κυβέρνηση του ΠΑΣΟΚ.

Επίσης, έχουµε εδώ µια τροπολογία µε την οποία το Υπουρ-
γείο Εθνικής Άµυνας θα παραχωρήσει τα στρατόπεδα στο
Υπουργείο Προστασίας του Πολίτη, για να στεγαστούν εκεί οι
λαθροµετανάστες; Πώς το κάνετε αυτό, κύριε Υπουργέ; Εδώ
υπάρχει συγκεκριµένος νόµος για τη διαχείριση των στρατοπέ-
δων. Πολλά από αυτά τα στρατόπεδα εδώ και χρόνια –και τε-
λευταία µάλιστα- έχουν παραχωρηθεί στην Τοπική Αυτοδιοίκηση.
Όσον αφορά αυτά που έχουν αξιοποιηθεί, έχει καλώς. Υπάρχουν
όµως εκατοντάδες στρατόπεδα που ανήκουν σε δήµους και
τώρα σε περιφέρειες, που δεν πρόλαβαν ελλείψει χρηµάτων να
τα αξιοποιήσουν και θα πάτε να πάρετε αυτά τα στρατόπεδα;

Ποια είναι τα στρατόπεδα που θα φύγουν από το Υπουργείο
Εθνικής Άµυνας και θα πάνε στο Υπουργείο Προστασίας του Πο-
λίτη; ∆εν πρέπει να ξέρει η ελληνική Βουλή; Θα ζητήσετε τη
γνώµη των τοπικών κοινωνιών; ∆έχονται οι τοπικές κοινωνίες, η
αυτοδιοίκηση, η αιρετή περιφέρεια σήµερα, να λειτουργήσουν
στα όρια τους στρατόπεδα συγκεντρώσεως λαθροµεταναστών;
∆εν το λέω το «συγκεντρώσεως» µε την κακή έννοια. ∆εν θα το
λάβετε υπ’ όψιν σας;

Η αρχή της εγγύτητας είναι βασική αρχή του κοινοτικού δι-
καίου, που διέπει την Τοπική Αυτοδιοίκηση. ∆εν µπορεί να µη
λαµβάνετε υπ‘ όψιν τη γνώµη των τοπικών κοινωνιών και να εγκα-
θίστανται εκεί τέτοιοι χώροι συγκέντρωσης µεταναστών.

Τέλος, πρέπει να σας αναφέρω, κύριε Πρόεδρε, ότι σήµερα
διάβασα σε µία αθηναϊκή εφηµερίδα, συγκεκριµένα στον «ΕΛΕΥ-
ΘΕΡΟ», µια πληροφορία, για την οποία εάν αληθεύει –και πρέπει
να το ερευνήσετε εσείς, κύριε Υπουργέ- θα πρέπει άµεσα η Κυ-
βέρνηση να πάρει θέση.

Αναφέρεται, λοιπόν, στην εφηµερίδα ότι ο Τούρκος Υπουργός
Επικρατείας, κ. Φαρούκ Τσελίκ, µιλώντας σε συνέδριο στην
Προύσα προχθές, δήλωσε τα εξής για την Ελλάδα: «Αυτοί οι
οποίοι έφτασαν να παραδώσουν τη χώρα τους στους µεσίτες,
που την έριξαν στο σηµείο να κρεµάσουν πωλητήριο για να γλι-
τώσουν τα χρέη τους δεν έχουν κανένα δικαίωµα να µιλάνε για
την Τουρκία».

Πρέπει να πάρετε άµεσα θέση. Το λέω αυτό, διότι η υλοποίηση
αυτή του νοµοσχεδίου είναι καθαρά ζήτηµα πολιτικής βούλησης.

Ο κύριος Υπουργός χθες είπε το εξής το οποίο µε χαροποί-
ησε. Υπογράψαµε, λέει, το Πρωτόκολλο Επανεισδοχής µε το Πα-
κιστάν. Πολύ ωραία. Ξέρετε ότι έχετε εσείς υπογεγραµµένο
Πρωτόκολλο Επανεισδοχής από το 2002 µε την Τουρκία και η
Τουρκία δεν το σέβεται; Ποιον κοροϊδεύουµε δηλαδή; Είµαστε
ικανοποιηµένοι ότι το υπογράψαµε; Αλίµονο, ευτυχώς µάλλον για
την Ελλάδα, που δεν εφαρµόζεται πλήρως η ∆ουβλίνο ΙΙ! Ευτυ-
χώς, διότι αν εφαρµοστεί και συγκεντρωθούν όλοι οι λαθροµε-
τανάστες της Ευρώπης και αποδειχθεί –δεν ξέρω µε ποιο
µηχανισµό- ότι αυτοί µπήκαν στην Ευρώπη από τα σύνορα της
Ελλάδας, σύµφωνα µε τη ∆ουβλίνο ΙΙ που τη λέµε, αλλά δεν την
καταλαβαίνει ο κόσµος, όλοι αυτοί οι λαθροµετανάστες της Ευ-
ρώπης πρέπει να µπουν στην Ελλάδα. ∆ιανοούµαστε, λοιπόν, σε
τι φαύλο κύκλο µπαίνουµε;

Χρειάζεται, λοιπόν, πολιτική βούληση. ∆εν µπορεί η Τουρκία

να επιτρέπει να διέρχονται χιλιάδες λαθροµετανάστες σε εκα-
τοµµύρια χιλιόµετρα µέσα στο έδαφός της και να µην ασκεί κα-
νένα έλεγχο. Για µένα αυτό είναι το µεγάλο ζήτηµα. Από την ώρα
που έχουµε από εκεί τον µεγάλο όγκο, θα πρέπει να αναπτυχθεί
εκείνη η διπλωµατία και εκείνη η πολιτική πίεση µε την οποία η
Τουρκία θα αναλάβει και αυτή τις ευθύνες της.

Σας ευχαριστώ.
(Χειροκροτήµατα από την πτέρυγα της Νέας ∆ηµοκρατίας)

ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Αναστάσιος Κουράκης): Ευχαριστούµε τον
κ. Μαργαρίτη Τζίµα, Βουλευτή ∆ράµας της Νέας ∆ηµοκρατίας.

Κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, έχω την τιµή να ανακοινώσω
στο Σώµα ότι τη συνεδρίασή µας παρακολουθούν από τα άνω
δυτικά θεωρεία, αφού προηγουµένως ξεναγήθηκαν στην έκθεση
της αίθουσας «ΕΛΕΥΘΕΡΙΟΣ ΒΕΝΙΖΕΛΟΣ» και ενηµερώθηκαν για
την ιστορία του κτηρίου και τον τρόπο οργάνωσης και λειτουρ-
γίας της Βουλής τριάντα οκτώ µαθητές και µαθήτριες και επτά
συνοδοί-εκπαιδευτικοί από το 18ο Γυµνάσιο Πάτρας.

Η Βουλή τους καλωσορίζει.
(Χειροκροτήµατα απ’ όλες τις πτέρυγες της Βουλής)

Το λόγο έχει ο Βουλευτής Νοµού Αττικής του Λαϊκού Ορθό-
δοξου Συναγερµού κ. Μαυρουδής Βορίδης.

Κύριε Βορίδη, έχετε το λόγο για οκτώ λεπτά.
ΜΑΥΡΟΥ∆ΗΣ ΒΟΡΙ∆ΗΣ: Ευχαριστώ πολύ, κύριε Πρόεδρε.
Κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, θέλουµε να εκφράσουµε την

ικανοποίησή µας, βεβαίως, για την καταδίκη της τροµοκρατικής
ενέργειας σε βάρος του κ. Κολοκοτρώνη. Θα ήθελα, όµως –έτσι
προς προβληµατισµό µάλλον- να θέσω προς την Αίθουσα ένα
άλλο ζήτηµα το οποίο συνδέεται µε τη συγκεκριµένη ενέργεια.
Παρεµπιπτόντως, η συγκεκριµένη ενέργεια είχε ως αποτέλεσµα
τον τραυµατισµό –ελαφρύ ευτυχώς- δύο εργαζοµένων στο γρα-
φείο του κ. Κολοκοτρώνη.

Ο προβληµατισµός που θέλω να θέσω στην Αίθουσα είναι ότι
πολύ συχνά -και µέσα στην Αίθουσα αυτήν- ακούµε να παράγε-
ται ένας λόγος µίσους και να εκτοξεύονται ύβρεις βαρύτατες, να
αξιοποιείται ένα λεκτικό οπλοστάσιο εντελώς απαράδεκτο και για
τα κοινοβουλευτικά ήθη και για τον τρόπο µε τον οποίο πρέπει να
διαλεγόµεθα τουλάχιστον µέσα σ’ αυτήν την Αίθουσα. Πόσες
φορές έχουµε δεχθεί το χαρακτηρισµό «φασίστας»; Πόσες
φορές έχουµε ακούσει το χαρακτηρισµό «ρατσιστής»; Πόσες
φορές έχουµε δεχθεί το χαρακτηρισµό «ξενόφοβος»; Και ερωτώ,
ο λόγος αυτός δεν παράγει µίσος; Ο λόγος αυτός δεν στοχοποιεί
τον κ. Κολοκοτρώνη, τον κ. Ροντούλη, τον κ. Γεωργιάδη; Άρα
αυτός ο λόγος δεν αποτελεί το υπόστρωµα, πάνω στο οποίο εν
συνεχεία ακραία στοιχεία θα δράσουν µε τον τρόπο που σκέ-
πτονται, αφού, όµως, έχουν στοχοποιηθεί Βουλευτές, αφού
έχουν στοχοποιηθεί πολιτικές ιδεολογίες, αφού έχουν στοχο-
ποιηθεί πολιτικοί χώροι;

∆εν µιλώ για την ιδεολογική κριτική. Η ιδεολογική κριτική φυ-
σικά είναι δεκτή και µάλιστα, όποιος θέλει να διαφωνήσει, να δια-
φωνήσει και να διαφωνήσει σε όλους τους τόνους. Αλλά, οι
υβριστικοί χαρακτηρισµοί είναι ιδεολογική κριτική;

Έρχοµαι στο σήµερα, κυρίες και κύριοι συνάδελφοι. Όταν λέ-
γαµε εµείς από την πρώτη στιγµή της εισόδου µας µέσα στο
χώρο αυτό, στη Βουλή, ότι το ζήτηµα της µετανάστευσης είναι
ένα µεγάλο ζήτηµα, ότι επιτέλους οι παράνοµοι µετανάστες πρέ-
πει να αντιµετωπιστούν ως αυτό που είναι, ως παράνοµοι, ότι
πρέπει -αν µη τι άλλο- ψηφισµένοι νόµοι, νόµοι του ελληνικού
Κοινοβουλίου, αυτού εδώ του Σώµατος, να εφαρµοστούν, ει-
σπράτταµε το ότι είµαστε φασίστες.

Υποθέτω πλέον ότι αυτό θα πρέπει να γενικευθεί, διότι αντι-
στοίχως αυτόν το χαρακτηρισµό προφανώς τώρα θα πρέπει να
τον υποµείνει ο κύριος Υπουργός, ο κύριος Υφυπουργός, η κοι-
νοβουλευτική Πλειοψηφία του ΠΑΣΟΚ, η Αξιωµατική Αντιπολί-
τευση, όλη αυτή η Αίθουσα. Γιατί;

Ακούστε γιατί, κυρίες και κύριοι συνάδελφοι: Γιατί δεν συµ-
φωνούµε όλοι εµείς να ανοίξουν τα σύνορα, προκειµένου να
έρθει ο πάσα ένας επιθυµεί να εγκατασταθεί στην ελληνική επι-
κράτεια. Γι’ αυτό είµαστε φασίστες, γι’ αυτό είµαστε ξενόφοβοι,
γι’ αυτό είµαστε ρατσιστές και πρέπει να απολογηθούµε στην
Αριστερά. Πρέπει να εξηγήσουµε ότι δεν είµαστε, το παρεξηγή-
σατε.
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Άρα, λοιπόν, το µεγάλο ερώτηµα είναι -όχι µόνο για το σήµερα,
αλλά για το χθες και αυτό βαρύνει το ΠΑΣΟΚ- το εξής:

∆εν είχε προσχωρήσει το ΠΑΣΟΚ, κύριε Υφυπουργέ -ο κύριος
Κοινοβουλευτικός Εκπρόσωπος ενδεχοµένως να απαντήσει- σε
αυτού του τύπου τις απόψεις; Μέχρι χθες, προ της αναλήψεως
των κυβερνητικών του καθηκόντων, αυτόν τον πολιτικό λόγο δεν
αναπαρήγαγε; Αυτήν την κριτική δεν ακούγαµε εµείς όταν λέ-
γαµε ότι πρέπει να ληφθούν µέτρα, ότι πρέπει να υπάρξει ανά-
σχεση των µεταναστευτικών ροών, ότι δεν µπορεί να µπαίνει ο
καθένας εδώ µέσα, ότι πρέπει να εφαρµοστεί ο νόµος και να απε-
λαθούν όσοι είναι παράνοµα στην Ελλάδα;

Τι διαφορετικό λέει σήµερα η Κυβέρνηση; Γιατί σήµερα η Κυ-
βέρνηση δεν είναι αυτό που ήµασταν εµείς όλα αυτά τα χρόνια;
Όταν λέγαµε εµείς ότι πρέπει να εφαρµοστούν πολιτικές ανά-
σχεσης, τι διαφορετικό λέγαµε από τον περίφηµο φράχτη, που
ξαφνικά έγινε το µεγάλο ζήτηµα και µάλιστα, το σπουδαίο εφεύ-
ρηµα;

Εγώ –ξέρετε- πάρα πολύ χαίροµαι που ο κ. Παπουτσής και ο
κύριος Πρωθυπουργός – ακούω οµιλίες του - ανακάλυψαν την
αξία του εθνικού κράτους. Αυτό είναι καλό πράγµα να ανακαλύ-
πτεις την αξία του εθνικού κράτους. Αλλά απλώς θέλω να ρω-
τήσω: Αυτό το ανακαλύπτεις όταν ζορίζεσαι; ∆εν είναι εκεί για
να το υπερασπιστούµε πάντα; ∆εν είναι κάτι το οποίο το πιστεύ-
ουµε; ∆ιότι αν δεν το πιστεύουµε, ας µιλήσουµε για την κατάρ-
γησή του, ας πούµε ανοιχτά ότι δεν επιθυµούµε την εθνική
κοινωνία. ∆ιότι τότε, προς ποία η χρεία όλης αυτής της επιχει-
ρηµατολογίας, την οποία ακούω αυτές τις µέρες από τον κ. Πα-
πουτσή; Νοµίζω ότι δεν ακούνε τα αυτιά µου καλά. Αναρωτιέµαι
µήπως µιλάει συνάδελφός µου του Λαϊκού Ορθόδοξου Συνα-
γερµού και απλώς έχω µια παραίσθηση εδώ για το ποιος βρί-
σκεται στο Βήµα του Κοινοβουλίου.

Αυτή, λοιπόν, τη διαφοροποίηση τη χαιρετίζω ασµένως. Επι-
τέλους, µπράβο, ήρθαµε στον ορθό πολιτικό δρόµο. Συνεννοη-
θήκαµε. Επιτέλους, θα υπερασπιστούµε το εθνικό κράτος και την
εθνική κοινωνία. Το αν θα είναι αποτελεσµατικό, θα το συζητή-
σουµε. Αλλά, πάντως το ότι τουλάχιστον λέγεται είναι θετικό.
Κρατάµε και µια επιφύλαξη αν το πιστεύετε, γιατί απλώς θέλουµε
να δούµε να το υπερασπιστείτε, έτσι όπως εµείς το υπερασπιζό-
µαστε όλα αυτά τα χρόνια και όχι να το χρησιµοποιείτε, επειδή
κάπως βρίσκεστε σε πίεση.

Εγώ, λοιπόν, θα ασχοληθώ µε τα µεγάλα ζητήµατα, που έχουν
να κάνουν µε αυτόν το νόµο. Αυτός ο νόµος στην πραγµατικό-
τητα τι κάνει; ∆εν αποτελεί ένα νοµικό πλαίσιο, στο οποίο ανα-
πτύσσεται και εξειδικεύεται περαιτέρω το δικαίωµα του
παράνοµου µετανάστη να ζητήσει άσυλο, να ζητήσει να χαρα-
κτηριστεί πρόσφυγας; Και, ευτυχώς -δόξα τω Θεώ- επικρατεί κά-
ποια νουνέχεια στη διεθνή κοινότητα όταν ορίζει αυτούς τους
ορισµούς, όταν λέει τι είναι πρόσφυγας και δεν καταλήγει στο
ότι πρόσφυγες είναι όλοι, διότι προφανώς δεν είναι πρόσφυγες
όλοι. Ακόµα δεν το έχουν χάσει εντελώς.

∆εν το αποκλείω να βρίσκονται και σ’ αυτόν το δρόµο, αλλά εν
πάση περιπτώσει ακόµα, µία κάποια στοιχειώδης λογική στη διε-
θνή κοινότητα εξακολουθεί να υφίσταται, στοιχειώδης όµως οµο-
λογώ.

Πλην, όµως, τα δικά σας νοµοθετήµατα πόσο αντιφατικά είναι
µε τα όσα διακηρύσσει ως στόχο του ο κύριος Υπουργός;

Νοµοθέτηµα του κ. Καστανίδη, το οποίο ήθελε να κάνει πληµ-
µεληµατικές τις ποινές για τους διακινητές µεταναστών απε-
σύρθη κατόπιν µεγίστης πιέσεως και αιτήσεως ονοµαστικής
ψηφοφορίας και ονοµαστικής ψηφοφορίας που έγινε από το
Λαϊκό Ορθόδοξο Συναγερµό. Αποφασίστε λοιπόν.

Μιλάµε για νοµοθέτηµα του κ. Καστανίδη το οποίο χαρακτη-
ρίζει ως θύµα παράνοµης διακίνησης ποιόν; Αυτόν ο οποίος πήγε
και συνηλλάγη και ζήτησε επί χρήµασι να µεταφερθεί εντός της
ελληνικής επικράτειας.

(Στο σηµείο αυτό κτυπάει το κουδούνι λήξεως του χρόνου οµι-
λίας του κυρίου Βουλευτή)

Σε τριάντα δευτερόλεπτα ολοκληρώνω, κύριε Πρόεδρε.
Πήγε δηλαδή ο επιθυµών την παράνοµη διακίνησή του στον

παράνοµο διακινητή, αγόρασε παροχή υπηρεσίας παρανόµου
διακινήσεως και τον χαρακτηρίζουµε θύµα του δουλεµπόρου, ο

οποίος µπορεί να τεθεί υπό τις προστατευτικές πρόνοιες και του
συγκεκριµένου νόµου. Αυτή είναι δική σας ρύθµιση. Αποφασίστε
τι θέλετε να κάνετε!

Εµείς, λοιπόν, έχουµε µία ξεκάθαρη θέση. ∆εν θέλουµε άλ-
λους µετανάστες στην Ελλάδα, ούτε νόµιµους, ούτε παράνο-
µους, ούτε τίποτα. Η Ελλάδα είναι γεµάτη. Κι όχι µόνο αυτό.
Θέλουµε πολιτικές επαναπροωθήσεως των µεταναστών. Είναι ξε-
κάθαρο αυτό που λέµε. Εκεί χρειάζεται ισχυρή πολιτική βούληση
και για να γίνουν αυτά που πρέπει να γίνουν στο επίπεδο των διε-
θνών σχέσεων, αλλά και σε τελευταία ανάλυση, για να γίνουν
αυτά που πρέπει να γίνουν. Τελεία!

Ακούµε µία επιχειρηµατολογία από την πλευρά της Αριστεράς
για τα αίτια της µετανάστευσης. Στο σηµείο αυτό σωστά είναι
αυτά που λέτε. Προφανώς οι πόλεµοι είναι πρόβληµα, προφα-
νώς η φτώχεια είναι πρόβληµα, προφανώς η υπανάπτυξη είναι
πρόβληµα, προφανώς η αδυναµία σιτίσεως είναι πρόβληµα, προ-
φανώς οι κακές κλιµατολογικές µεταβολές είναι πρόβληµα.

Εγώ ρωτώ, επειδή είναι πρόβληµα, αυτό σηµαίνει ότι θα κατα-
στρέψουµε την Ελλάδα, αυτό σηµαίνει ότι θα καταστρέψουµε
την Ευρώπη. Ας ακολουθηθούν πολιτικές ανασχέσεως. Αν µου
πείτε για αναπτυξιακή βοήθεια, θα συµφωνήσω. Αν µου πείτε να
φτιάξουµε ισχυρά κράτη στις περιοχές και να βοηθήσουµε στο
να φτιαχτούν θεσµοί και ισχυρά κράτη, θα συµφωνήσω και θα
σας πω επίσης να µη βιάζεστε να καταδικάζετε αυτονοήτως οποι-
αδήποτε επέµβαση της ∆ύσης στις περιοχές. Πολλές από τις
επεµβάσεις της ∆ύσης γίνονται ακριβώς για να φτιαχτούν ισχυ-
ροί πολιτικοί θεσµοί, ισχυρά κράτη, για να µπορέσουν να µείνουν
άνθρωποι εκεί.

(Στο σηµείο αυτό την Προεδρική Έδρα καταλαµβάνει ο Γ’ Αντι-
πρόεδρος της Βουλής κ. ΕΥΑΓΓΕΛΟΣ ΑΡΓΥΡΗΣ)

Άρα λοιπόν, εµείς έχουµε ξεκάθαρη θέση. Το µεγάλο ερώ-
τηµα το οποίο τίθεται σ’ αυτήν την πολιτική, κύριε Υφυπουργέ,
είναι το εξής: Να φτιαχτεί φράχτης, είµαστε σύµφωνοι σ’ αυτό,
αλλά αν έρθει κάποιος και αρχίσει να κόβει αυτόν το φράχτη µε
µία τανάλια, τι πρόκειται να γίνει; Θα τον σταµατήσει κανείς;

ΘΕΟ∆ΩΡΟΣ ∆ΡΙΤΣΑΣ: Πολυβόλα, κύριε Βορίδη!
ΜΑΥΡΟΥ∆ΗΣ ΒΟΡΙ∆ΗΣ: Εµείς είπαµε κάτι, κύριε ∆ρίτσα, ότι

τα σύνορα είναι σύνορα και πρέπει να διαφυλαχθούν. ∆εν είναι
παιδική χαρά, δεν είναι παραλία για µπάνιο, δεν είναι χώρος παι-
διάς, δεν είναι χώρος όπου κάνεις βόλτα.

Εµείς, λοιπόν, λέµε: «Ναι, τα σύνορα θα διαφυλαχθούν και
πρέπει να διαφυλαχθούν αποτελεσµατικά». Όσο γρηγορότερα
στείλουµε αυτό το µήνυµα, τόσο γρηγορότερα θα ανασχέσουµε
τις µεταναστευτικές ροές.

Ευχαριστώ πολύ.
(Χειροκροτήµατα από την πτέρυγα του ΛΑΟΣ)

ΘΕΟ∆ΩΡΟΣ ∆ΡΙΤΣΑΣ: Τάφρους µε καυτό λάδι να βάλουµε!
Είναι πιο αποτελεσµατικό!

ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Ευάγγελος Αργύρης): Το λόγο έχει ο κ. Άγ-
γελος Κολοκοτρώνης, Βουλευτής του Λαϊκού Ορθόδοξου Συνα-
γερµού.

ΑΓΓΕΛΟΣ ΚΟΛΟΚΟΤΡΩΝΗΣ: Ευχαριστώ, κύριε Πρόεδρε.
∆εν επιθυµώ να εκµεταλλευτώ το γεγονός της εκρήξεως της

βόµβας στο γραφείο µου στη Θεσσαλονίκη, γιατί αυτό, κύριε
Πρόεδρε, είναι ο εύκολος δρόµος. Άλλωστε, δεν διεκδικώ τα
πέντε λεπτά δηµοσιότητας, γιατί επί τριάντα πέντε χρόνια δηµο-
σιογράφος δεν αισθάνοµαι την ανάγκη να έχω περισσότερη δη-
µοσιότητα.

Να σας πω και κάτι άλλο. Με ενοχλεί το ενδιαφέρον των συ-
ναδέλφων µου δηµοσιογράφων µετά την έκρηξη στο γραφείο
µου στη Θεσσαλονίκη που εκδηλώθηκε, ενώ δεν είχε εκδηλωθεί
σε περίπου πενήντα πέντε οµιλίες που έχω κάνει από αυτό το
ιερό Βήµα και σε περίπου τετρακόσιες ερωτήσεις που κατέθεσα
στο ελληνικό Κοινοβούλιο.

Όσο το ζήτηµα θεωρείται προσωπικό, έχω ενοχληθεί ιδιαιτέ-
ρως από το γεγονός ότι δύο εργαζόµενοι στο γραφείο µου βρί-
σκονται αυτήν τη στιγµή στο νοσοκοµείο. Όµως, καλοί
συνάδελφοι µε πληροφόρησαν πως ό,τι συνέβη είναι κάτι συνη-
θισµένο και µου συνέστησαν ψυχραιµία. Αυτό πράττω.

Πολιτικά τώρα, θα ήθελα να απευθυνθώ στην Κυβέρνηση και
να της πω ότι από παππού σε εγγονό έχει το εξής χρέος: «Τρο-
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µοκρατήστε τους τροµοκράτες», διότι, εν πάση περιπτώσει, σε
ό,τι µας αφορά εµάς στο Λαϊκό Ορθόδοξο Συναγερµό δεν τρο-
µοκρατούµαστε και δεν κάνουµε βήµα πίσω στο να εκφράζουµε
όσα πιστεύουµε για την πατρίδα, για την Ελλάδα, για τον ταλαι-
πωρηµένο πολίτη. ∆εν θα ήθελα να επεκταθώ άλλο.

Και επιτρέψτε µου, κύριε Πρόεδρε, µια µικρή ανοχή χρόνου
για να αναφερθώ στα ζητήµατα του σχεδίου νόµου, προκειµένου
να κάνουµε τη δουλειά µας και να εκφράσουµε όσα ακριβώς πι-
στεύουµε χωρίς να κάνουµε βήµα πίσω σε όσα πιστεύουµε.

Η χαλαρότητα και η ελαφρότητα, λοιπόν, µε την οποία αντιµε-
τώπιζε, κύριε Υπουργέ, το ελληνικό κράτος επί σειρά ετών αυτήν
την «εισβολή» λαθροµεταναστών έγινε αντικείµενο εκµετάλλευ-
σης από εχθρούς και φίλους.

Από τη µια πλευρά η Τουρκία βρήκε έδαφος να κερδοσκοπή-
σει, αφού η βιοµηχανία της λαθροµετανάστευσης της αποφέρει
ετησίως 8 δισεκατοµµύρια δολάρια και από την άλλη οι εταίροι
µας κατάφεραν να κρατήσουν µακριά τους το πρόβληµα επανα-
παυόµενοι στη Συµφωνία του ∆ουβλίνο ΙΙ και καθιστώντας την
Ελλάδα πάρκινγκ λαθροµεταναστών. Και επιπλέον µε περίσσιο
θράσος εγκαλούν τη χώρα µας, επειδή αδυνατεί να εξασφαλίσει
ανθρώπινες συνθήκες διαβίωσης και αξιώνουν από εµάς να κά-
νουµε όλα αυτά που οι ίδιοι δεν εφαρµόζουν στις χώρες τους και
µας κάνουν και κριτική από πάνω.

Με λίγα λόγια, κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, η Ελλάδα κατά-
φερε το απαράµιλλο, να φυλάξει δηλαδή επιτυχώς τα δυτικά της
σύνορα περιορίζοντας τις µεταναστευτικές ροές προς την Ευ-
ρώπη. Όµως, δεν έδειξε την ίδια σπουδή και στη φύλαξη των
ανατολικών της συνόρων. Αποτέλεσµα αυτής της πολιτικής είναι
η εύκολη παράνοµη είσοδος και η δύσκολη παράνοµη έξοδος.

Είναι φανερό ότι η επιτυχία ή µη της προσπάθειας που κατα-
βάλλεται για τον έλεγχο της λαθροµετανάστευσης εξαρτάται σε
µεγάλο βαθµό τόσο από την επίλυση του ζητήµατος της επανα-
προώθησης -επιτέλους θα πρέπει να θυµίσουµε στην Τουρκία ότι
δεν είναι µια οποιαδήποτε τρίτη χώρα, αλλά µια υποψήφια προς
ένταξη χώρα και ως τέτοια έχει υποχρεώσεις- όσο και από την
τροποποίηση της απαράδεκτης Συµφωνίας του ∆ουβλίνο ΙΙ.

Και τώρα ας έρθουµε στα άρθρα.
Όσον αφορά στο άρθρο 3 παράγραφος 3 και σε ό,τι αφορά,

κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, τη σύνδεση της Ανεξάρτητης
Αρχής Προσφυγών, ενώ δεν υπάρχει υποχρέωση να ορίζεται εκ-
πρόσωπος της Ύπατης Αρµοστείας του Οργανισµού των Ηνω-
µένων Εθνών, εσείς ζητάτε τη συµµετοχή εκπροσώπου της, αν
και γνωρίζετε ότι εκ του θεσµικού της ρόλου η Ύπατη Αρµοστεία
πιθανότατα να δίνει αφειδώς την προσφυγική ιδιότητα και πιθα-
νόν να προκαλέσει κωλυσιεργίες και προβλήµατα στη γρήγορη
και αντικειµενική εξέταση των αιτηµάτων ασύλου.

Σε ό,τι αφορά το άρθρο 9 παράγραφος 5, αναθέτετε καθήκο-
ντα σε µη κυβερνητικές οργανώσεις που δεν γνωρίζουµε ούτε
ποιες είναι ούτε ποιοι τις εκπροσωπούν, γεγονός που εγείρει
πολλά ερωτήµατα. Οι φορείς αυτοί µπορεί να λειτουργούν συ-
µπληρωµατικά, αλλά είναι απαράδεκτο και επικίνδυνο να υποκα-
θιστούν τις κρατικές δοµές. Και επιτέλους σε ποιους δίνετε ρόλο;

Και σε ποιους, επιτέλους, δίνετε ρόλο; Σε αυτούς που στο
βαθµό που τους αναλογούσε συντηρούσαν και υπέθαλπαν τη λα-
θροµετανάστευση; Σε αυτούς που δεν έχαναν ευκαιρία να δια-
σύρουν διεθνώς τη χώρα για καταπάτηση των ανθρωπίνων
δικαιωµάτων των λαθροµεταναστών;

Ας πουν, όµως, αυτές οι οργανώσεις στον ελληνικό λαό, που
βλέπει την ποιότητα ζωής του να υποβαθµίζεται, που δεν αι-
σθάνεται ασφαλής ούτε µέσα στο σπίτι του, που επωµίζεται το οι-
κονοµικό κόστος της λειτουργίας και της συντήρησης όλων
αυτών των δοµών που σχετίζονται µε τη λαθροµετανάστευση,
την ίδια ώρα που του κόβουν µισθούς και συντάξεις: «Αυτός ο
Έλληνας πολίτης δεν έχει ανθρώπινα δικαιώµατα;» Επιπλέον,
αυτός ο Έλληνας φορολογούµενος πολίτης πρέπει να κατηγο-
ρείται συστηµατικά και να διασύρεται ως ρατσιστής, ξενόφοβος
και ανάλγητος απ’ αυτές τις ίδιες οργανώσεις που τώρα τον κα-
λύπτουν και να τις πληρώνει από πάνω;

Επιτέλους, πρέπει να καταστήσετε σαφές προς όλους, ότι ο
ανθρωπισµός και η φιλανθρωπία θα πρέπει να λειτουργούν σε
συνάρτηση µε την εθνική και κοινωνική συνοχή και ότι πρώτιστα

είστε υποχρεωµένοι να διασφαλίσετε και να εξασφαλίσετε την
υγεία, την ασφάλεια, την εργασία, την ποιότητα ζωής των Ελλή-
νων πολιτών, οι οποίοι είναι αυτοί που συντηρούν αυτό το κρά-
τος, είναι αυτοί που θα υπερασπιστούν µε τη ζωή τους αυτό το
κράτος σε εθνική ανάγκη.

∆εν καταλαβαίνετε ότι µε αυτές τις επιλογές που κάνετε, δυ-
ναµιτίζετε εσείς οι ίδιοι την προσπάθειά σας; Θα ήταν ένδειξη
σοφίας και ωριµότητας που θα επικροτούσε ο ελληνικός λαός –
το αποδεικνύουν και τα σχόλια στη δηµόσια διαβούλευση- η από-
συρση των διατάξεων που αφορούν την Ύπατη Αρµοστεία, τις
µη κυβερνητικές οργανώσεις και του χρονικού προσδιορισµού
του ενός έτους µετά το πέρας του οποίου, αν δεν καταστεί δυ-
νατή η επαναπροώθηση του λαθροµετανάστη, τον αφήνετε ου-
σιαστικά ελεύθερο.

Σε ό,τι αφορά την εξέταση των αιτήσεων ασύλου, ένα στοιχείο
που θα πρέπει να αιτιολογείται επαρκώς από τους αιτούντες το
άσυλο είναι το κριτήριο των ασφαλών γειτονικών χωρών, από τις
οποίες διέρχονται µέχρι να εισέλθουν στην Ελλάδα. ∆ιότι δεν
µπορεί να περνούν από µια σειρά ασφαλών χωρών, αλλά αίτηση
ασύλου να καταθέτουν στην πρώτη ευρωπαϊκή χώρα, γεγονός
που αποδεικνύει ότι το πραγµατικό κίνητρο πολλών εξ αυτών
είναι η είσοδος στην Ευρώπη και προσχηµατικά επικαλούνται τη
διεθνή προστασία.

Τελειώνοντας, κύριε Πρόεδρε, θέλω να αναφερθώ στο καθε-
στώς ασυλίας που παρέχει η Κυβέρνηση στους παράνοµα ει-
σελθόντες σε ό,τι αφορά την πρακτική να δίνουν ψευδή στοιχεία,
να αιτούνται καταχρηστικώς άσυλο και να παραπλανούν συνει-
δητά τις υπηρεσίες. Θα πρέπει να υπάρχει µια ποινή που θα τους
αποτρέπει –το τόνισε και ο κ. Πλεύρης στην επιτροπή- και µην
πείτε ότι η ποινή είναι η απέλασή τους. Στο µεταξύ θα έχουν κερ-
δίσει χρόνο –το χρόνο που θέλουν- µέχρι να εξεταστεί η αίτησή
τους, θα ενταχθούν στο ειδικό καθεστώς προστασίας και αν απο-
δειχθεί η ψευδής κατάθεση στοιχείων, τότε θα απελαθούν σε
µέλλοντα χρόνο.

Καταλήγω λέγοντας ότι τώρα, κυρίες και κύριοι συνάδελφοι,
είναι η ώρα της αλήθειας και όλοι πρέπει να κάνουν την αυτο-
κριτική τους. Όσοι στρουθοκαµήλιζαν, ανέχονταν ή υπέθαλπαν
αλόγιστα τη λαθροµετανάστευση τόσα χρόνια µε το πρόσχηµα
του ανθρωπισµού, αυτό που κατάφεραν είναι να πολλαπλασιά-
σουν τη δυστυχία και τη φτώχεια τών εντός συνόρων.

Ευχαριστώ πολύ, κύριε Πρόεδρε.
(Χειροκροτήµατα από την πτέρυγα του ΛΑΟΣ)

ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Ευάγγελος Αργύρης): Το λόγο έχει η Βου-
λευτής του ΠΑΣΟΚ, κ. Ελένη Παναρίτη.

ΕΛΕΝΗ ΠΑΝΑΡΙΤΗ: Ευχαριστώ, κύριε Πρόεδρε.
Κύριοι Υπουργοί, κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, το νοµοσχέ-

διο του Υπουργείου Προστασίας του Πολίτη, που συζητάµε σή-
µερα για την Ίδρυση υπηρεσίας ασύλου και υπηρεσίας πρώτης
υποδοχής έρχεται να απαντήσει σε µια κατάσταση ακραίας κοι-
νωνικής και οικονοµικής πίεσης που βιώνουν η χώρα και οι πολί-
τες, που βιώνουµε όλοι µας τα τελευταία χρόνια.

Το ολοένα και διογκούµενο κύµα της λαθροµετανάστευσης
έχει προ πολλού ξεπεράσει την ικανότητα της Ελλάδας να υπο-
δεχθεί, να υποστηρίξει και να αφοµοιώσει τους εκατοντάδες χι-
λιάδες απελπισµένους που περνάνε τα σύνορά µας κρυφά,
παράνοµα, χωρίς έγκυρα ταξιδιωτικά έγγραφα για να αναζητή-
σουν µια καλύτερη τύχη στον ευρωπαϊκό παράδεισο.

Με δυο λόγια, η χώρα δεν έχει πια άλλη χωρητικότητα, δεν
έχει ούτε το απαιτούµενο µέγεθος, δεν έχει ούτε τις διοικητικές
δοµές, ούτε την οικονοµική δυναµική που χρειάζεται για να απορ-
ροφήσει οµαλά αυτήν την πληµµυρίδα που την κατακλύζει. Τα
αποτελέσµατα τα ζούµε όλοι µας: η γκετοποίηση µεγάλων τµη-
µάτων του κέντρου της Αθήνας ή κι άλλων πόλεων, όπως η
Πάτρα, που παραλύουν την οµαλή κοινωνική ζωή, δηµιουργούν
επικίνδυνες εντάσεις µε τους Έλληνες κατοίκους και παράγουν
συνθήκες ανοµίας. Μια αφόρητη πίεση για την κοινωνία µας, που
την αισθάνονται πια όλοι, πλούσιοι, φτωχοί, έµποροι που πλήτ-
τονται από το παρεµπόριο, γειτονιές ολόκληρες, που τη νύχτα
φοβάσαι να κυκλοφορήσεις.

Σε όλα αυτά έπρεπε να δοθεί µια απάντηση. Και αυτή η απά-
ντηση δεν πρέπει να δοθεί αύριο, αλλά σήµερα, τώρα. Μια απά-
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ντηση γρήγορη, πειστική και κυρίως αποτελεσµατική, που θα
αντιµετωπίζει τα προβλήµατα ριζικά, φυσικά µε απόλυτο σεβα-
σµό στα ανθρώπινα δικαιώµατα και στις ευρωπαϊκές ανθρωπι-
στικές αξίες. Κι αυτό ακριβώς κάνει το Υπουργείο Προστασίας
του Πολίτη, µε το νοµοσχέδιο που φέρνει στη Βουλή.

Ιδρύεται αυτοτελής υπηρεσία ασύλου µε εξειδικευµένο επι-
στηµονικό προσωπικό και σύγχρονη λειτουργία. Ιδρύεται επίσης
και υπηρεσία πρώτης υποδοχής και δηµιουργούνται κέντρα πρώ-
της υποδοχής, που θα φιλοξενούν όσους συλλαµβάνονται να ει-
σέρχονται παράνοµα στην Ελλάδα και θα προχωρούν στις
αναγκαίες διοικητικές πράξεις, στο πλαίσιο της υπεράσπισης των
ανθρωπίνων δικαιωµάτων και των αρχών του ∆ιεθνούς ∆ικαίου.

Ο νέος αυτός µηχανισµός συµβάλλει αποφασιστικά στην τα-
χύτατη διεκπεραίωση των αιτήσεων ασύλου. Εγγυάται στους πα-
ράνοµους µετανάστες αξιοπρεπείς συνθήκες διαβίωσης και
καλύπτει τις βιοτικές τους ανάγκες. Ταυτόχρονα, ξεχωρίζει τα
χλωρά από τα ξερά δηλαδή εκείνους που δικαιούνται πραγµα-
τικά το άσυλο από αυτούς που το ζητούν προσχηµατικά και οι
οποίοι πρέπει να επαναπροωθηθούν στις χώρες τους. Έτσι, θα
αποσυµφορηθεί και η Αθήνα, όπως και άλλα κέντρα, από τους
χιλιάδες περιφερόµενους µε προσωρινά χαρτιά, που στη συνέ-
χεια χάνονται µέσα στο πλήθος, αθροίζονται στους προϋπάρχο-
ντες γκετοποιηµένους λαθροµετανάστες και διογκώνουν
συνεχώς το πρόβληµα.

Αυτή η καταστροφική ροή των πραγµάτων µε το νοµοσχέδιο
που συζητάµε, ανακόπτεται και ανατρέπεται.

Κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, η ιδέα του περιβόητου πλέον
φράχτη που θα σηκωθεί στον Έβρο, στο χερσαίο τµήµα των ελ-
ληνοτουρκικών συνόρων, δεν αρέσει σε κανένα µας και αισθη-
τικά και ιδεολογικά. Αυτό είναι απολύτως βέβαιο. Αλλά επιτέλους
χρειαζόµαστε µια ρεαλιστική λύση. Μία λύση δοκιµασµένη, που
αποδείχθηκε τουλάχιστον αποτελεσµατική στην Ισπανία. Μία
λύση που µπορεί να λειτουργήσει ανασχετικά στο κύµα της λα-
θροµετανάστευσης και που θα στείλει προς κάθε κατεύθυνση το
µήνυµα ότι η Ελλάδα παίρνει την τύχη στα χέρια της, ότι είµαστε
αποφασισµένοι να υπερασπιστούµε την κοινωνική µας συνοχή
και την οµαλή κοινωνική και οικονοµική µας εξέλιξη µε κάθε πρό-
σφορο νόµιµο µέσο, ότι είµαστε αποφασισµένοι να αντιµετωπί-
σουµε και να λύσουµε ένα πρόβληµα το οποίο δεν είναι µόνο
ελληνικό. Είναι ένα πρόβληµα της Ευρώπης, αλλά γεννιέται εδώ
στην Ελλάδα. Και τα ελληνικά σύνορά µας, δεν είναι απλά δικά
µας σύνορα αλλά είναι και τα σύνορα της Ευρώπης.

Σας ευχαριστώ πολύ.
(Χειροκροτήµατα από την πτέρυγα του ΠΑΣΟΚ)

ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Ευάγγελος Αργύρης): Κυρίες και κύριοι συ-
νάδελφοι, γίνεται γνωστό στο Σώµα ότι τη συνεδρίασή µας πα-
ρακολουθούν από τα άνω δυτικά θεωρεία, αφού προηγουµένως
ξεναγήθηκαν στην έκθεση της αίθουσας «ΕΛΕΥΘΕΡΙΟΣ ΒΕΝΙ-
ΖΕΛΟΣ» και αφού ενηµερώθηκαν για την ιστορία του κτηρίου και
τον τρόπο οργάνωσης και λειτουργίας της Βουλής, είκοσι πέντε
µαθητές και µαθήτριες και πέντε εκπαιδευτικοί από το Εσπερινό
Γενικό Λύκειο Σπάρτης Λακωνίας.

Η Βουλή τους καλωσορίζει.
(Χειροκροτήµατα απ’ όλες τις πτέρυγες της Βουλής)

Το λόγο έχει ο Βουλευτής του ΠΑΣΟΚ κ. Βουδούρης.
Ο∆ΥΣΣΕΑΣ ΒΟΥ∆ΟΥΡΗΣ: Κύριε Πρόεδρε, κύριε Υπουργέ, κυ-

ρίες και κύριοι συνάδελφοι, πιστεύω ότι το παρόν νοµοσχέδιο
είναι ένα νοµοσχέδιο το οποίο αποσκοπεί να εξοπλίσει τη χώρα
µας µ’ ένα θεσµικό πλαίσιο αντάξιο µε µία προηγµένη ευρωπαϊκή
χώρα. Αυτό είναι κάτι το οποίο κατά την άποψή µου θα έπρεπε να
είχε γίνει εδώ και καιρό. Θέλω να πω ευθύς εξαρχής ότι δεν έχω
κανένα δισταγµό για να το υπερψηφίσω.

Θέλω, όµως, να κάνω κάποια σχόλια για ορισµένα άρθρα, ξε-
κινώντας από το άρθρο 13, το οποίο ορίζει σε µία παράγραφο
ότι τα κέντρα υποδοχής των µεταναστών θα τελούν υπό αξιο-
πρεπείς συνθήκες διαβίωσης και θα πρέπει να έχουν κατά το δυ-
νατόν κάλυψη των βιοτικών τους αναγκών.

ΛΑΜΠΡΟΣ ΜΙΧΟΣ: Το αφαίρεσε ο Υπουργός χθες αυτό.
Ο∆ΥΣΣΕΑΣ ΒΟΥ∆ΟΥΡΗΣ: Πολύ ωραία. Θέλω όµως να το το-

νίσω αυτό για ένα συγκεκριµένο λόγο. Αυτό βέβαια είναι απαρά-
δεκτο και ήταν µία γκάφα, αλλά δυστυχώς αυτό συµβαίνει αυτή

τη στιγµή. Αυτή τη στιγµή σε φυλάκια του Έβρου υπάρχουν στοι-
βαγµένοι άνθρωποι. ∆εν µε ενδιαφέρει αν θα τους ονοµάσουµε
λαθροµετανάστες, νόµιµους µετανάστες ή µε οποιονδήποτε
άλλο τρόπο. Υπάρχουν άνθρωποι στοιβαγµένοι σαν τα ζώα κυ-
ριολεκτικά και πολλές φορές τα ζώα ζουν υπό καλύτερες συν-
θήκες.

Έχω εδώ το πόρισµα µιας αποστολής των «Γιατρών Χωρίς Σύ-
νορα» που περιγράφει τις συνθήκες διαβίωσης αυτών των αν-
θρώπων. Εκατοντάδες είναι στοιβαγµένοι µέσα σε µικρά κελιά,
άντρες, γυναίκες και παιδιά µαζί και αναγκάζονται να κοιµούνται
σε τουαλέτες οι οποίες έχουν πληµµυρίσει από λήµµατα.

Αυτή τη στιγµή, κύριε Υπουργέ, δεν µε ενδιαφέρει να αποδο-
θούν ευθύνες. Καταλαβαίνω ότι αυτό είναι απόρροια µιας κατά-
στασης, η οποία δυστυχώς έχει κρατήσει πάρα πολύ καιρό, αλλά
αυτό που µε ενδιαφέρει είναι αυτό άµεσα να το αντιµετωπίσουµε,
χωρίς να περιµένουµε την ψήφιση αυτού του νοµοσχεδίου. Κα-
ταθέτω αυτό το πόρισµα για τα Πρακτικά της Βουλής.

(Στο σηµείο αυτό ο Βουλευτής κ. Οδυσσέας Βουδούρης κα-
ταθέτει για τα Πρακτικά το προαναφερθέν πόρισµα, το οποίο βρί-
σκεται στο αρχείο του Τµήµατος Γραµµατείας της ∆ιεύθυνσης
Στενογραφίας και Πρακτικών της Βουλής)

Το δεύτερο θέµα αφορά το άρθρο 14. Το άρθρο 14 ορίζει ότι
η φύλαξη αυτών των κέντρων υποδοχής θα µπορεί να γίνει από
ιδιωτικές εταιρείες. ∆εν καταλαβαίνω το λόγο. Αυτή η λειτουργία
είναι µία λειτουργία του κρατικού µηχανισµού και πιστεύω ότι
αυτό θα ήταν µία επικίνδυνη διολίσθηση για να απωλέσει το κρά-
τος βασικές δικές του λειτουργίες, τις οποίες θα πρέπει να κρα-
τήσει.

Πέρα απ’ αυτές τις δύο παρατηρήσεις θα ήθελα να κάνω και
ένα γενικότερο σχολιασµό, διότι έχω την αίσθηση ότι πολλές πα-
ρεµβάσεις που έγιναν δεν έγιναν πραγµατικά µε το µέληµα να
δώσουµε µία ουσιαστική απάντηση στο πρόβληµα της µετανά-
στευσης, µία απάντηση η οποία να είναι ταυτόχρονα ανθρώπινη
και αποτελεσµατική.

Έγιναν πολλές παρεµβάσεις για πολιτική εκµετάλλευση -θα
έλεγα- σ’ ένα πλαίσιο µάλλον λαϊκίστικο. Ακούστηκε από ορι-
σµένους ότι τελικά αυτό το θέµα ανάγεται στην επερχόµενη επέ-
λαση των βαρβάρων από την Αφρική και από την Ασία, οι οποίοι
απειλούν την εθνική ταυτότητα. Θα ήθελα να πω ότι έχω τη βαθιά
πεποίθηση ότι καµµία πολιτική δύναµη, η οποία εκπροσωπείται
σήµερα εδώ σ’ αυτό το Κοινοβούλιο, δεν είναι αδιάφορη για την
εθνική µας ταυτότητα. Η εθνική ταυτότητα όµως δεν είναι κάτι
το οποίο είναι χαραγµένο στο µάρµαρο. Άλλο χαρακτήρα είχε
στους οµηρικούς χρόνους, άλλο στους κλασικούς, στους ελλη-
νιστικούς, στην πρώιµη βυζαντινή περίοδο, στην όψιµη, στην ελ-
ληνική επανάσταση. Είναι, λοιπόν, κάτι το οποίο δεν είναι
«απολιθωµένο». Είναι µια ζωντανή έννοια και θα ήθελα πραγµα-
τικά –σας το λέω µε όλη την ειλικρίνεια- να το λάβετε κι εσείς υπ’
όψιν σας.

Από την άλλη πλευρά ακούµε για το φράχτη σαν να ήταν το
τείχος της ντροπής. Πραγµατικά δεν καταλαβαίνω. Άκουσα τον
κ. Μουλόπουλο να λέει για πολυβολεία.

Κύριε Μουλόπουλε, είµαι σίγουρος ότι είτε εσείς είτε φίλοι σας
είτε µέλη του Συνασπισµού και των άλλων συνιστωσών είστε ιδιο-
κτήτες και σίγουρα έχετε ένα σπίτι, σίγουρα έχετε ένα αµπέλι και
σίγουρα µερικοί έχουν φράξει το αµπέλι τους.

∆εν καταλαβαίνω γιατί είναι σκάνδαλο ένα κράτος να φράξει
τα σύνορά του και δεν καταλαβαίνω γιατί κάνετε αυτή την υπερ-
βολή και µιλάτε για πολυβολεία. Εάν κάποιος προσπαθήσει να
περάσει στο αµπέλι σας, θα τον πυροβολήσετε; Είµαι σίγουρος
πως όχι.

∆εν µίλησε, λοιπόν, κανείς ούτε για πολυβολεία ούτε για ναρ-
κοπέδια ούτε για τίποτα. Μιλήσαµε για κάτι αυτονόητο.

∆υστυχώς υπάρχουν σύνορα. Εγώ προσωπικά οραµατίζοµαι
έναν κόσµο χωρίς σύνορα. Αυτό, όµως, δεν µπορεί να γίνει
άµεσα. Και όσο υπάρχουν σύνορα, θα πρέπει να τα διαφυλά-
ξουµε.

Το ερώτηµα είναι αλλού. Το ερώτηµα είναι: Ο φράχτης είναι η
απάντηση στο πρόβληµα της µετανάστευσης; Αυτό είναι το βα-
σικό ερώτηµα. Το ερώτηµα είναι: έχουµε αυτή τη στιγµή µία συ-
νολική πρόταση για να απαντήσουµε στο πάρα πολύ σηµαντικό
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πρόβληµα, που είναι η µετανάστευση;
Πηγαίνω ένα βήµα πιο πέρα και ρωτάω: υπήρχε τα περασµένα

χρόνια, υπάρχει σήµερα, σε επίπεδο Κυβέρνησης, ένας φορέας
ο οποίος να µπορέσει να αντιµετωπίσει σφαιρικά αυτό το πρό-
βληµα;

Πιστεύω ότι δεν µπορεί ένα Υπουργείο -ακόµα και το Υπουρ-
γείο Προστασίας του Πολίτη- να αναλάβει αυτό το δύσκολο θέµα
εξ ολοκλήρου. Και γιατί δεν µπορεί; ∆ιότι το πρόβληµα της µε-
τανάστευσης έχει πολλές πτυχές.

Η µία είναι η περιφρούρηση των συνόρων. Πολύ σηµαντικό.
Αυτό, όµως, δεν λύνει το πρόβληµα. Υπάρχουν εκατοντάδες χι-
λιάδες άνθρωποι –λαθροµετανάστες τους λέτε, µετανάστες
χωρίς χαρτιά- οι οποίοι είναι αυτήν τη στιγµή στην Ελλάδα –και
θα είναι για αρκετό καιρό δυστυχώς- υπό άθλιες συνθήκες.

Πρέπει, λοιπόν, να πάρουµε µέτρα για να αποφύγουµε τη γκε-
τοποίηση αυτών των ανθρώπων, διότι το πρόβληµα δεν είναι οι
µετανάστες. Το πρόβληµα είναι η γκετοποίησή τους. Από τη γκε-
τοποίηση γεννιέται η εγκληµατικότητα, από τη γκετοποίηση γεν-
νιούνται όλα τα άλλα προβλήµατα.

Συνεπώς πρέπει, µέσα σε ένα συνολικό σχέδιο, να υπάρχει και
µία πτυχή κοινωνικής πολιτικής.

Βέβαια, πρέπει να αξιοποιήσουµε τις µη κυβερνητικές οργα-
νώσεις. Και πρέπει να τις αξιοποιήσουµε, γιατί αυτές είναι οι πιο
ικανές να ανταποκριθούν σε αυτό το πρόβληµα. Πρέπει, όµως, να
υπάρχει ένα θεσµικό πλαίσιο, το οποίο να καθορίζει µε έναν διά-
φανο τρόπο τις σχέσεις ανάµεσα στις ΜΚΟ και το κράτος, κάτι
το οποίο δεν υπάρχει αυτή τη στιγµή και θα πρέπει πολύ σύντοµα
να το αντιµετωπίσουµε.

Τέλος, υπάρχει µία άλλη πτυχή, µία τρίτη πτυχή, που είναι η
διεθνής πτυχή αυτής της υπόθεσης. ∆εν µπορεί η Ελλάδα να
αντιµετωπίσει µόνη της αυτό το θέµα όχι µόνο στο επίπεδο της
περιφρούρησης των συνόρων αλλά και στο επίπεδο της κάλυ-
ψης των αναγκών αυτών των ανθρώπων που είναι εδώ πέρα και
της προώθησης των µέτρων που θα µας επιτρέψουν να χτυπή-
σουµε το πρόβληµα στη ρίζα, αυτό το οποίο ειπώθηκε από ορι-
σµένους ανθρώπους.

Εδώ αναφέρω το περίφηµο θέµα του 0,7%. Έχουµε δεσµεύ-
σεις, 0,7%, για τη διεθνή αναπτυξιακή συνεργασία. Αυτή είναι µία
άλλη πτυχή.

Βλέπουµε, λοιπόν, κύριε Υπουργέ, ότι εάν θέλουµε να αντιµε-
τωπίσουµε σφαιρικά το πρόβληµα, θα πρέπει σύντοµα να προ-
χωρήσουµε στη θέσπιση ενός φορέα, ο οποίος θα έχει την
ευθύνη της επινόησης, του σχεδιασµού αυτής της πολιτικής και
την εποπτεία της.

(Στο σηµείο αυτό κτυπάει το κουδούνι λήξεως του χρόνου οµι-
λίας του κυρίου Βουλευτή)

∆ύο λεπτά ζητώ, κύριε Πρόεδρε.
Θα είναι αυτό ένα Υπουργείο; Θα είναι ένας διυπουργικός φο-

ρέας µε αποφασιστικό ρόλο; Θέλει συζήτηση. Εάν, όµως, δεν
υπάρξει ένας τέτοιος φορέας, πιστεύω ότι δεν θα µπορέσουµε
να δώσουµε µία συνολική απάντηση σε αυτό το εξαιρετικά δύ-
σκολο θέµα, θα εξαντλούµεθα σε κορώνες και δεν θα µπορέ-
σουµε να αντιµετωπίσουµε το πρόβληµα της µετανάστευσης, το
οποίο οφείλουµε να αντιµετωπίσουµε και ανθρώπινα και αποτε-
λεσµατικά, διότι αυτές οι δύο έννοιες δεν είναι αντιφατικές. Είναι
συµπληρωµατικές και είναι και υποχρεωτικές για να λύσουµε
αυτό το θέµα.

Ευχαριστώ πολύ για την προσοχή σας.
(Χειροκροτήµατα από την πτέρυγα του ΠΑΣΟΚ)

ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Ευάγγελος Αργύρης): Έχουµε µία προτασ-
σόµενη δευτερολογία της Βουλευτού του ΠΑΣΟΚ κ. Όλγας Ρε-
νταρή – Τέντε.

Ορίστε, κυρία συνάδελφε, έχετε το λόγο.
ΟΛΓΑ ΡΕΝΤΑΡΗ – ΤΕΝΤΕ: Θα είµαι πολύ σύντοµη, κύριε Πρό-

εδρε.
ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Ευάγγελος Αργύρης): Θα έχετε την ανοχή

του Προεδρείου.
ΟΛΓΑ ΡΕΝΤΑΡΗ-ΤΕΝΤΕ: Ευχαριστώ, κύριε Πρόεδρε.
Θα ήθελα να απαντήσω στο συνάδελφο, στον κ. Βουδούρη,

ότι αν οι «Γιατροί του Κόσµου» βρήκαν άθλιες τις συνθήκες δια-
βίωσης των προσφύγων, έπρεπε, κύριε συνάδελφε, να έρθετε το

1999 ή το 2000 για να δείτε χειρότερες συνθήκες, όπου οι άν-
θρωποι στοιβάζονταν µέσα σε αποθήκες των τρένων, των σιδη-
ροδρόµων ή των Ενώσεων Γεωργικών Συνεταιρισµών. Ήταν τρις
χειρότερες. Τουλάχιστον, τώρα έχουν δηµιουργηθεί κάποιες
υποδοµές. Το πρόβληµα το χειροτερεύει ο αριθµός και αυτή η
ανεξέλεγκτη εισροή των µεταναστών και όχι οι υποδοµές, οι
οποίες έχουν βελτιωθεί.

Κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, οι προλαλήσαντες µίλησαν για
τα προβλήµατα που δηµιουργεί η αθρόα εισροή παράνοµων µε-
ταναστών στη χώρα µας και όλοι υποστήριξαν ότι αποτελεί ένα
από τα µεγαλύτερα κοινωνικά, οικονοµικά, πολιτικά προβλήµατα
µε ανθρωπιστικές διαστάσεις. Επίσης, κατέδειξαν τις επιπτώσεις
του προβλήµατος µε έναν αναλυτικό τρόπο.

Εποµένως θα εστιαστώ στο πρόβληµα αυτό καθ’ εαυτό στο
νοµό µου. Κατάγοµαι από τον Έβρο και καταλαβαίνετε ότι ο
Έβρος πάντοτε επωµίζεται αυτό το δύσκολο έργο της φιλοξε-
νίας των λαθροµεταναστών.

Σαφώς και το πρόβληµα της λαθροµετανάστευσης δεν είναι
καινούργιο στη χώρα µας ούτε στην Ευρώπη γενικά. Το και-
νούργιο είναι η έξαρση του φαινοµένου τα τελευταία χρόνια και
η µετατόπιση των πυλών εισόδων του στη χώρα µας που από τα
θαλάσσια σύνορα µετατοπίστηκαν στα χερσαία τα οποία, δυ-
στυχώς, όλα βρίσκονται στον Έβρο.

Αυτό που πρέπει να αποφευχθεί είναι για άλλη µια φορά ο
νοµός µου, ο Έβρος, να µη φορτωθεί το πρόβληµα, γιατί ως
τώρα οι προϋπολογισµοί του νοµού έχουν επωµιστεί πολλά
εθνικά προβλήµατα, όπως είναι οι ζωονόσοι, τα αµυντικά έργα,
τα πληµµυρικά φαινόµενα διασυνοριακών ποταµών, τα οποία
προκαλούν τεράστιες ζηµιές σε παραγωγή και εισοδήµατα των
κατοίκων.

Σαφώς πιστεύω ότι το πρόβληµα δεν είναι καν της χώρας µας,
αλλά έχει παγκόσµιες και ευρωπαϊκές διαστάσεις και ως τέτοιο
θα πρέπει να αντιµετωπιστεί µε προληπτικές και κατασταλτικές
πολιτικές, στο πλαίσιο του ∆ιεθνούς και Ευρωπαϊκού ∆ικαίου. ∆εν
µπορεί η Ευρώπη να στρουθοκαµηλίζει και πολύ περισσότερο να
υιοθετεί πολιτικές σαλαµοποίησης του τύπου «βλέπουµε και κά-
νουµε», όπως κάνει σήµερα και µε τα οικονοµικά.

Μπορεί η FRONTEX να είναι µια προσπάθεια, αλλά δεν φαίνε-
ται να είναι αποτελεσµατική αν µετρήσουµε τα αποτελέσµατά
της. Μπορεί, επίσης, να µετέθεσε το πρόβληµα γεωγραφικά,
αλλά, δυστυχώς, δεν το έλυσε. Και αν δεν µπορούν τα έθνη και
τα κράτη να αντιµετωπίσουν το πρόβληµα, γιατί τότε δεν το βά-
ζουµε σε επίπεδο ατοµικών δικαιωµάτων; ∆ηλαδή, από τη στιγµή
που εισέρχονται σε ευρωπαϊκό έδαφος, να δηλώνουν οι ίδιοι µε
έναν πιστοποιηµένο µηχανισµό ελεύθερης έκφρασης τη χώρα
στην οποία θέλουν οι ίδιοι να εγκατασταθούν.

Μόνο µέσα από µια γενικότερη ευρωπαϊκή µεταναστευτική πο-
λιτική, η οποία θα πειθαναγκάζει και τις γειτονικές χώρες να συµ-
µορφωθούν σε διεθνείς κανόνες, µπορεί και ο Έβρος να
αποτελέσει µέρος της λύσης του προβλήµατος. Χάρηκα ιδιαί-
τερα που ο Υπουργός σήµερα στην οµιλία του µας παρουσίασε
µέτρα, τα οποία θα βοηθήσουν να µεταφερθεί το πρόβληµα σε
ευρωπαϊκό και διεθνές επίπεδο και να υπογραφούν οι συνθήκες,
οι οποίες θα αποσυµφορήσουν την αφόρητη αυτή κατάσταση
που έχει δηµιουργήσει η λαθροµετανάστευση.

Σίγουρα όλες αυτές οι διαδικασίες χρειάζονται το χρόνο τους
και ως προσωρινή λύση είναι καλό να προχωρήσει το παρόν νο-
µοσχέδιο για την εξυγίανση του Εθνικού Συστήµατος Ασύλου και
την πρόβλεψη αναβαθµισµένων Κέντρων Πρώτης Υποδοχής.
Είναι ένα πρώτο βήµα για τη διαφύλαξη της ασφάλειας και των
ατοµικών δικαιωµάτων των Ελλήνων πολιτών και των νοµίµως
διαµενόντων στη χώρα µεταναστών.

Σας ευχαριστώ.
(Χειροκροτήµατα από την πτέρυγα του ΠΑΣΟΚ)

ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Ευάγγελος Αργύρης): Το λόγο έχει ο Υφυ-
πουργός Προστασίας του Πολίτη κ. Μανώλης Όθωνας.

ΕΜΜΑΝΟΥΗΛ ΟΘΩΝΑΣ (Υφυπουργός Προστασίας του Πο-
λίτη): Ευχαριστώ, κύριε Πρόεδρε.

Θεωρώ, χρήσιµο, κλείνοντας ουσιαστικά τη συζήτηση και επί
των άρθρων, να επιχειρήσω να κωδικοποιήσω κάποιες από τις
βασικές παρατηρήσεις-επιφυλάξεις που διατυπώθηκαν και να
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δώσω κάποιες διευκρινίσεις, κάνοντας παράλληλα και κάποια πο-
λιτικά σχόλια.

Θα έλεγα ότι η σηµαντικότερη κριτική παρατήρηση που δια-
τυπώθηκε κατά τη διήµερη συζήτηση σ’ αυτήν την Αίθουσα, είχε
να κάνει µε το ότι πρόκειται, κατά τους ισχυρισµούς, για µία
ατελή προσπάθεια, για µία σειρά αποσπασµατικών µέτρων, που
δεν επιχειρούν καν να δώσουν µία ολοκληρωµένη απάντηση στο
τεράστιο αυτό πρόβληµα που σχετίζεται µε τη διαχείριση των µε-
ταναστευτικών ροών.

Θέλω, όµως, στο σηµείο αυτό να συµφωνήσουµε ότι για να
κρίνει κανείς εάν ένα πλαίσιο πολιτικών, µέτρων, πρωτοβουλιών,
δράσεων που προτείνονται σε κυβερνητικό επίπεδο είναι ολο-
κληρωµένο ή όχι, θα πρέπει να το αξιολογήσει σε σχέση µε το
εάν, κατά πόσο και µε ποιο τρόπο επιχειρεί να θεραπεύσει τα
αίτια που δηµιούργησαν το φαινόµενο, το οποίο έρχεται να αντι-
µετωπίσει.

Νοµίζω ότι όλοι µας, εάν µας ζητηθεί να µιλήσουµε πιο συ-
γκεκριµένα για τα αίτια που έχουν φέρει την κατάσταση στο ση-
µείο που καλούµεθα να τη διαχειριστούµε σήµερα, θα
αναφέρουµε έξι κυρίως σηµεία: Ανεξέλεγκτες εισροές, ατελέ-
σφορη και αναποτελεσµατική διαδικασία εξέτασης παροχής ασύ-
λου, υπερπληρότητα χώρων παραµονής, φιλοξενίας, κράτησης,
όπως και αν θέλει να τους χαρακτηρίσει κανείς, αποτελεσµατική
τα τελευταία χρόνια φραγή εξόδου στα πλαίσιο της Συνθήκης
Σένγκεν από τα λιµάνια της Πάτρας, της Ηγουµενίτσας και από
όποιο άλλο µέρος επιχειρεί αυτό το ρεύµα να κινηθεί προς την
Ευρώπη και βέβαια σε ευρύτερο επίπεδο, που ξεπερνά τα καθ’
ηµάς, η µη τήρηση των συµφωνιών επανεισδοχής µε τις τρίτες
χώρες, ενώ έσχατο, αλλά επί της ουσίας πρώτο είναι η Συνθήκη
∆ουβλίνο ΙΙ και η εφαρµογή της στα πλαίσια της Ευρωπαϊκής
Ένωσης.

Ισχυριζόµαστε ότι για καθένα από αυτά τα έξι σηµεία και σε
ό,τι αφορά τις αρµοδιότητες του Υπουργείου Προστασίας του
Πολίτη το συνολικό κυβερνητικό σχέδιο περιλαµβάνει και στα έξι
αυτά σηµεία.

Σε ό,τι αφορά τις εισροές, επιχειρείται ενίσχυση και αυστηρο-
ποίηση στη φύλαξη των συνόρων µε πάρα πολύ συστηµατικό
τρόπο το τελευταίο διάστηµα, παρουσία του οργανισµού FRON-
TEX, εκτός απ’ τα θαλάσσια, και στα χερσαία σύνορά µας από τις
4 Νοεµβρίου 2010, ίδρυση -σε λίγες εβδοµάδες θα το συζητή-
σουµε εδώ- του Αρχηγείου της Ελληνικής Ακτοφυλακής, που µε
τον τρόπο που γίνεται θα είναι προσανατολισµένο ακριβώς στην
ενίσχυση της αυστηροποίησης του ελέγχου στα θαλάσσια σύ-
νορα και στην τεράστια ακτογραµµή της χώρας. Και βέβαια ένα
τέτοιο µέτρο συµβατό, επαναλαµβάνω για πολλοστή φορά, µε
τις διεθνείς συνθήκες, µε το σεβασµό στα ανθρώπινα δικαιώ-
µατα, αλλά και µε το εθνικό κυριαρχικό µας δικαίωµα είναι και η
απόφαση που πρόσφατα αναγγείλαµε για τη δηµιουργία φράκτη
στα χερσαία σύνορά µας στον Έβρο.

Σε ό,τι αφορά το άσυλο, έγινε πάρα πολύ µεγάλη κουβέντα.
Χαίροµαι που όλες σχεδόν οι πτέρυγες, παρά τις επιµέρους πα-
ρατηρήσεις, αναγνωρίζουν ότι αυτή η διαχείριση µιας χαοτικής
κατάστασης, όπως γίνεται σήµερα, επιχειρείται να αντιµετωπι-
στεί µε την πολιτικοποίηση της διαδικασίας, µε την αποκέντρωση
της διαδικασίας και των υπηρεσιών διαχείρισης. Θα είναι µία λει-
τουργία που θα λύσει αυτό που σήµερα συµβαίνει επί της ου-
σίας, που δεν είναι τίποτε άλλο από το γεγονός ότι όσοι
πραγµατικά έχουν προϋποθέσεις διεθνούς προστασίας δεν µπο-
ρούν να τύχουν διεθνούς προστασίας, γιατί δεν µπορούν να εντο-
πιστούν οι πραγµατικά έχοντες τις προϋποθέσεις, ενώ χιλιάδες
άλλοι χρησιµοποιούν την αίτηση ασύλου, παίρνοντας το γνωστό
ροζ χαρτάκι και περνούν σε ένα καθεστώς ηµινόµιµης παραµο-
νής για ένα µεγάλο διάστηµα µέχρι να εξεταστεί η αίτησή τους.
Αυτό, λοιπόν, αλλάζει και είναι ένα δεύτερο συγκεκριµένο µέτρο
πολιτικής παρέµβασης, που απαντά στο δεύτερο σηµείο που δη-
µιουργεί τη σηµερινή κατάσταση.

Ως προς την υπερπληρότητα χώρων κράτησης, απαντάµε µε
τα κέντρα πρώτης υποδοχής, απαντάµε µε µία σειρά πρωτοβου-
λίες που αξιοποιούν χώρους και έρχονται να συγκρουστούν και
θα συγκρουστούν µε φοβικές και αµυντικές λογικές, που δυστυ-
χώς έχουν µπολιαστεί σε τοπικές κοινωνίες. Θα ενισχύσουµε

αυτού του είδους τις υποδοµές, για να µπορέσουµε να κάνουµε
και τις συνθήκες αυτών που µένουν µέσα ανθρώπινες, αλλά και
για να απαλλάξουµε περιοχές της χώρας και ιδιαίτερα του αστι-
κού κέντρου από φαινόµενα γκετοποίησης.

Σε ό,τι αφορά τη φραγή εξόδου, θέλω να πω µε κατηγορηµα-
τικό τρόπο, παρά τα όσα ακούστηκαν και εξακολουθούν να ακού-
γονται ότι λύση είναι υποτίθεται να ανοίξουµε την µπουκαπόρτα
από τη δυτική Ελλάδα και να τους στείλουµε στην Ευρώπη, ότι
θα επιµείνουµε στην πολιτική που σέβεται τις υποχρεώσεις µας
ως χώρας-µέλους της Συνθήκης του Σένγκεν, γιατί θα ήταν απα-
ράδεκτα επιπόλαιο να υιοθετήσουµε ως λύση τέτοιου είδους
προτάσεις που θα οδηγούσαν την Ελλάδα, όντας ήδη στοχοποι-
ηµένη, εκτός Συνθήκης Σένγκεν σε µία συγκυρία που έχει ιδιαί-
τερα πολιτικά και οικονοµικά χαρακτηριστικά, τα οποία είναι
γνωστά σε όλους µας.

Σε ό,τι αφορά όσα υπερβαίνουν τη διαχείριση, των καθ’ ηµάς,
θέλω να γνωρίζετε –και ελπίζω ότι γνωρίζετε- ότι γίνεται συστη-
µατική προσπάθεια το τελευταίο διάστηµα, µε παρουσία του
Υπουργού σε όλα τα συµβούλια Υπουργών, µε αξιοποίηση απ’
όλους µας, αρχής γενοµένης από τον Πρωθυπουργό, κάθε δυ-
νατότητας και κάθε ευκαιρίας να τεθούν τα ζητήµατα της ανα-
γκαιότητας συµφωνιών της Ευρωπαϊκής Ένωσης πια µε τις
τρίτες χώρες, ιδιαίτερα µε την Τουρκία και αναθεώρησης της
Συνθήκης ∆ουβλίνο ΙΙ. Εκεί πράγµατι χρειαζόµαστε έναν συσχε-
τισµό, ο οποίος σήµερα δεν υπάρχει στο πλαίσιο της Ευρωπαϊκής
Ένωσης. Τον χτίζουµε µε καθηµερινή επαφή, µε καθηµερινή προ-
σπάθεια, µε συστηµατική προσπάθεια και ότι όπως και στο θέµα
της οικονοµίας, ελπίζουµε ότι η Ευρώπη θα ξυπνήσει από το λή-
θαργο, θα καταλάβει την ευρωπαϊκή διάσταση του προβλήµατος
και θα δώσει λύση, έτσι και σε αυτό το θέµα που συζητάµε, που
είναι κατά βάση ευρωπαϊκό, αντίστοιχα θα υπάρξουν οι πρωτο-
βουλίες εκείνες και οι πολιτικές σε επίπεδο Ευρωπαϊκής Ένω-
σης, που θα διευκολύνουν τη διαχείριση του προβλήµατος και
εµάς που το χειριζόµαστε πρωτογενώς.

Υπήρξαν επίσης επιφυλάξεις για το πόσο εφικτή είναι η εφαρ-
µογή του σχεδίου νόµου. Είναι σεβαστές. Θέλω όµως, να ξέρετε
ότι έχουµε επίγνωση και των δυσκολιών, αλλά έχουµε και επιχει-
ρησιακό σχέδιο εφαρµογής του σχεδίου νόµου και την αποφα-
σιστικότητα να το υλοποιήσουµε στο συντοµότερο δυνατό
διάστηµα παρά τις δυσκολίες.

Στο σηµείο αυτό θέλω να πω, όπως σας κάλεσε χθες ήδη ο
Υπουργός από αυτό το Βήµα –το επαναλαµβάνω και εγώ- ότι και
κάθε συνδροµή, κάθε πρόταση, κάθε συµπαράσταση σε αυτή τη
δύσκολη προσπάθεια από οποιονδήποτε και εάν προέρχεται είναι
ευπρόσδεκτη.

Ποιος θα πληρώσει; Επειδή το έχουµε πει αρκετές φορές, είχα
την ελπίδα ότι είχε γίνει γνωστό. Χωρίς να αποτελεί απάντηση
ότι φτάνουν αυτά τα χρήµατα για την υλοποίηση του συνόλου
αυτής της πολιτικής, θέλω να πω ότι η απόφαση της Ευρωπαϊκής
Επιτροπής να ενισχύσει αυτό το action plan –το σχέδιο που υπο-
βάλαµε και ενέκρινε και που περιλαµβάνει όλα αυτά που σας είπα
µε 230.000.000 ευρώ σε πρώτη φάση- είναι ένα απόθεµα που το
συνδέει άµεσα µε την υλοποίηση βήµα-βήµα, όλων αυτών που
περιγράφουν αυτήν την ολοκληρωµένη πολιτική που µας δίνει τη
δυνατότητα να χτίσουµε αυτήν την πολιτική, όχι κυρίως ή µονο-
µερώς στις πλάτες του Έλληνα φορολογούµενου.

Θα µου επιτρέψετε ακόµα να κάνω µία αναφορά σε σχέση µε
το θέµα της εµπλοκής των µη κυβερνητικών οργανώσεων. ∆εν
υπάρχει τέτοια διατύπωση στο νοµοσχέδιο. Η φράση σχετίζεται
µε την εµπλοκή της «Κοινωνίας των Πολιτών». Νοµίζω ότι υπάρ-
χει µία πάρα πολύ µεγάλη επιφύλαξη που, κατά τη γνώµη µου,
είναι υπερβολική. Κατ’ αρχάς καµµία ανάθεση διαχείρισης δη-
µοσίων υποθέσεων δεν γίνεται στους φορείς της «Κοινωνίας των
Πολιτών». Ο ρόλος αυτών των φορέων είναι δευτερεύων, συ-
µπληρωµατικός. Μόνο σε ειδικές και έκτακτες περιπτώσεις δίνει
ο νοµοθέτης την ευχέρεια µε κανονιστικές αποφάσεις της διοί-
κησης να περιγράψει τις προϋποθέσεις που πρέπει αυτό να συµ-
βεί. Υπό ποιες προϋποθέσεις, δηλαδή, και υπό ποια πιστοποίηση
µπορούν να εµπλακούν και σε ποιες συγκεκριµένες –επαναλαµ-
βάνω- υποθέσεις τοπικού, τεχνικού και λεπτοµερειακού χαρα-
κτήρα, όπως συγκεκριµένα αναφέρονται, µπορούν να συνδρά-
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µουν συµπληρωµατικά και βοηθητικά, όταν και εάν υπάρξει δια-
χείριση σε τέτοια έκταση και τέτοια ένταση που προφανώς οι
δοµές που στήνονται µέσω του νοµοσχεδίου δεν θα µπορούν να
ανταποκριθούν αποτελεσµατικά.

Θέλω να επισηµάνω στο σηµείο αυτό, συµπληρωµατικά, ότι
προσθέσαµε –και δεν το κάναµε τυχαία- στο νοµοσχέδιο την εν-
δεικτική απαρίθµηση της επιστηµονικής υπηρεσίας, κατά λέξη,
ακριβώς για να δείξουµε ότι υιοθετούµε πλήρως το πνεύµα της
παρατήρησης που έχει η επιστηµονική επιτροπή διατυπώσει, µε
ηπιότερο πάντως τρόπο απ’ ό,τι διατυπώθηκε σε αυτή την Αί-
θουσα.

Εξάλλου, επιτρέψτε µας να συνεχίσουµε να πιστεύουµε -παρά
τα προβλήµατα που υπάρχουν και τα γνωρίζουµε- ότι η «Κοινω-
νία των Πολιτών» αποτελεί και στη χώρα µας µία εµπειρική πραγ-
µατικότητα την οποία όχι µόνο δεν πρέπει να αγνοούµε, αλλά και
να στηρίζουµε στο βαθµό που οι ίδιοι οι φορείς της κοινωνίας
των πολιτών συµβάλλουν στο µπόλιασµα της αντιπροσωπευτι-
κής µας δηµοκρατίας µε αναζωογόνηση των διαύλων επικοινω-
νίας, αλλά και των µηχανισµών συνάρθρωσης κράτους - κοινω-
νίας, κάτι που είναι ιδιαίτερα χρήσιµο και απαραίτητο στη δια-
χείριση ζητηµάτων, όπως αυτά της µετανάστευσης και της πα-
ροχής ασύλου.

Επίσης, έγινε µια αναφορά στην εµπλοκή των εταιρειών secu-
rity. Κατ’ αρχάς να υπενθυµίσω ότι έχει συµπληρωθεί στη διατύ-
πωση της σχετικής διάταξης η λέξη «παράλληλα» µε τις
υπηρεσίες της Αστυνοµίας και όχι µόνο εταιρείας security.

Εδώ θέλω, επίσης, να υπενθυµίσω ότι προφανώς αυτό το µο-
ντέλο δεν έχει καµµία έλλειψη ευαισθησίας απέναντι στους αν-
θρώπους που θα φιλοξενούνται σε αυτούς τους χώρους που θα
φυλάσσονται, γιατί κάτι ανάλογο γίνεται στα ελληνικά γήπεδα
εδώ και δεκαετίες. ∆εν θεωρώ ότι µπορεί κανείς να διατυπώσει
δοµικές ενστάσεις για ένα µοντέλο υπηρεσιών ασφαλείας που
έχει ήδη δοκιµαστεί µε σχετική επιτυχία, σε ζητήµατα που δεν
σχετίζονται µε τη φιλοξενία ή τη φύλαξη µεταναστών.

Επειδή έγινε µεγάλη συζήτηση, κυρίως από το Κοµµουνιστικό
Κόµµα Ελλάδας, το οποίο επικαλέσθηκε και τη διαφωνία των Ευ-
ρωβουλευτών του ΠΑΣΟΚ κατά τη σχετική συζήτηση στο Ευρω-
παϊκό Κοινοβούλιο της συγκεκριµένης οδηγίας, που ενσωµα-
τώνεται στο νοµοσχέδιο, νοµίζω πως όλοι µας γνωρίζουµε ότι
όταν διαµορφώνεται µία οδηγία, οι συνιστώσες του Ευρωπαϊκού
Κοινοβουλίου έχουν τις απόψεις τους και προσπαθούν να το βελ-
τιώσουν και να το φέρουν πιο κοντά στις προτάσεις που έχει η
σοσιαλιστική οµάδα, το λαϊκό κόµµα, ο οποιοσδήποτε. Αυτό δεν
σηµαίνει ότι όταν το τελικό κείµενο µιας οδηγίας, που προφανώς
δεν είναι έτσι όπως θα θέλαµε, αλλά και που προφανώς δεν ήταν
έτσι όπως ξεκίνησε, όταν εισήχθη στο Ευρωπαϊκό Κοινοβούλιο,
σήµερα είναι στη διακριτική µας ευχέρεια να την υιοθετήσουµε
ή όχι, τουλάχιστον σε ό,τι αφορά τη δική µας αντίληψη ή να την
υιοθετήσουµε εν µέρει ή να κάνουµε παρεµβάσεις ή διορθώσεις
πάνω στη συγκεκριµένη οδηγία.

Η συγκεκριµένη οδηγία, όπως και µία σειρά άλλων, ενσωµα-
τώνεται στο Εθνικό ∆ίκαιο κατά την πάγια διαδικασία και κατά
την εφαρµογή τους θα γίνει η χρήση και η αξιοποίηση των δια-
τάξεων σε εκείνο το βαθµό που διευκολύνουν την κεντρική µας
πολιτική, όπως περιγράφεται.

Σε ό,τι αφορά τη συµµετοχή της Ύπατης Αρµοστείας του
ΟΗΕ, όπου επίσης έγινε κριτική από κάποιους συναδέλφους και
κάποια κόµµατα -νοµίζω είναι γνωστή η πλούσια εµπειρία της
Ύπατης Αρµοστείας του ΟΗΕ- για τα θέµατα ασύλου πρώτον να
υπενθυµίσω ότι σύµφωνα µε τη Σύµβαση της Γενεύης αλλά και
των κοινοτικών οδηγιών, η Ύπατη Αρµοστεία του ΟΗΕ έχει θε-
σµοθετηµένη συµµετοχή στις διαδικασίες ασύλου. Εξάλλου, η
µειοψηφική της παρουσία στην επιτροπή προσφυγών δεν κάνει
τίποτα άλλο, παρά να αποδεικνύει ότι είµαστε ανοιχτοί να υπάρ-
χει ένας εκπρόσωπος του συγκεκριµένου φορέα µε τη θεσµοθε-
τηµένη, επαναλαµβάνω, αναγνώριση και συµµετοχή, που µπορεί
να αξιολογεί και να κρίνει ότι η διαδικασία παροχής ασύλου στη
χώρα µας γίνεται µε τρόπο που δεν έχει να κρύψει τίποτα.

Σε ό,τι αφορά, τέλος, την τροπολογία του ΛΑΟΣ νοµίζω ότι
είναι φανερό ότι πρόκειται για µία τροπολογία, η οποία µε το λιτό
τρόπο που διατυπώνεται και µε τον τρόπο που κατατέθηκε -εξάλ-

λου ούτε οι ίδιοι οι καταθέτοντες δεν την υπερασπίστηκαν και
δεν την επανέφεραν στις επανειληµµένες τοποθετήσεις τους-
φαίνεται ότι έχει γίνει στο πόδι για τη δηµιουργία πολιτικών εντυ-
πώσεων.

Το ζήτηµα της ιθαγένειας των οµογενών δεν µπορεί να αντι-
µετωπιστεί στο πλαίσιο αυτής της συγκεκριµένης νοµοθετικής
πρωτοβουλίας της Κυβέρνησης. Αντιµετωπίζεται µε ένα συγκε-
κριµένο τρόπο σύµφωνα µε τον πρόσφατο ν. 3838/2010. Η συ-
γκεκριµένη διαδικασία δίνει λύσεις. Έχει προβλήµατα, αλλά η
Κυβέρνηση θα κινηθεί σε µία κατεύθυνση και µελλοντικές ενδε-
χοµένως παρεµβάσεις της, αλλά προφανώς όχι µε τροπολογίες
– γονατογραφίες, τις οποίες καταθέτετε για λόγους εντυπώσεων.
Επαναλαµβάνω, δεν κάνατε τον κόπο, εκτός από µία αναφορά
δευτερολέπτων του εισηγητή σας, ουδείς από σας να επανέλθει
στη διήµερη συζήτηση και να την υπερασπιστεί.

Επειδή επίσης βλέπω δύο µέρες εδώ να δηλώνουν ικανοποί-
ηση για τη δήθεν δικαίωση των πολιτικών απόψεών τους και των
θέσεών τους, οι συνάδελφοι του Λαϊκού Ορθόδοξου Συναγερ-
µού -ελπίζω ότι δεν βρίσκονται σε σύγχυση- αλλά ας µην επιχει-
ρείσουν, γιατί θα είναι ατελέσφορη η προσπάθεια, να
δηµιουργήσουν σύγχυση. Καµµία προσχώρηση στις πραγµατι-
κές τους απόψεις δεν γίνεται από κανέναν και δεν διεκδικούµε τέ-
τοιες δάφνες.

ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Ευάγγελος Αργύρης): Ολοκληρώστε, κύριε
Υπουργέ.

ΕΜΜΑΝΟΥΗΛ ΟΘΩΝΑΣ (Υφυπουργός Προστασίας του Πο-
λίτη): Γιατί όσον αφορά, για παράδειγµα, στο εθνικό κράτος, που
αναφέρθηκε ο κ. Βορίδης, εµείς πιστεύαµε και πιστεύουµε στο
κράτος. ∆εν πιστεύουµε στο αµιγές, καθαρό κράτος, που είναι η
πραγµατική δική σας άποψη, στην οποία δεν προσχωρούµε. Πι-
στεύαµε και πιστεύουµε ότι η χώρα αυτή έχει συγκεκριµένες δυ-
νατότητες ένταξης και αφοµοίωσης των µεταναστών µε
ανθρώπινους όρους. ∆εν πιστεύουµε ότι δεν θέλουµε κανένα µε-
τανάστη που έχει άλλο χρώµα σε αυτή τη χώρα, που είναι η δική
σας πραγµατική άποψη.

Η πολιτική αυτής της Κυβέρνησης για το θέµα έχει, όπως είπα
και χθες, εκφραστεί όχι µόνο µ’ αυτό το νοµοσχέδιο για το οποίο
είµαστε περήφανοι, αλλά και µε µία σειρά άλλα νοµοσχέδια που
αφορούν την ψήφο στους νόµιµους µετανάστες, το νοµοσχέδιο
για την ιθαγένεια και ένα πολιτικό και ιδεολογικό πλαίσιο, από το
οποίο δεν υπαναχωρούµε.

Κλείνοντας λέω ότι για µας είναι ώρα ευθύνης. Και το κάνουµε
πράξη. Ελπίζω να είναι για όλους. Συµβιβασµοί, αναβολές, υπο-
χωρήσεις, υποκρισίες, στρουθοκαµηλισµοί δεν χωράνε πια σ’
αυτό το ζήτηµα. Έχουµε δουλειά και δρόµο µπροστά µας. Οι ευ-
ρύτερες συναινέσεις θα κάνουν πιο αποτελεσµατική τη προσπά-
θειά µας και σας καλούµε σε αυτήν τη προσπάθεια.

Σας ευχαριστώ.
(Χειροκροτήµατα από την πτέρυγα του ΠΑΣΟΚ)

ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Ευάγγελος Αργύρης): Κύριε Υπουργέ, δεν
υπολογίσατε ότι ο κ. Ροντούλης έχει τριτολογία.

Το λόγο έχει ο Κοινοβευτικός Εκπρόσωπος του Λαϊκού Ορθό-
δοξου Συναγερµού κ. Αστέριος Ροντούλης.

ΑΣΤΕΡΙΟΣ ΡΟΝΤΟΥΛΗΣ: Τώρα δεν φταίω εγώ, κύριε Πρόε-
δρε, αν κλιµακώσω την αντιπαράθεση µετά από τα όσα «ωραία»
ακούσαµε από τον κύριο Υφυπουργό.

Αρχίζω ένα-ένα τα ζητήµατα. Είναι εµφανές, κύριε Υφυπουργέ,
ότι η Κυβέρνησή σας έχει πάθει βέρτιγκο. Έχετε έλλειψη προ-
σανατολισµού, τα έχετε χαµένα. Ακούγαµε όλοι την οµιλία του
αξιότιµου Υπουργού και ήµασταν έτοιµοι να τον χειροκροτή-
σουµε θεωρώντας ότι κατά έναν περίεργο και µυστικό τρόπο έχει
γίνει µέλος, έχει εγγραφεί στα µέλη του Λαϊκού Ορθόδοξου Συ-
ναγερµού.

Εσείς τώρα πάτε να δικαιολογήσετε τα αδικαιολόγητα. Γιατί;
Γιατί δυστυχώς για σας και ευτυχώς για µας, όλα όσα λέγαµε το
προηγούµενο διάστηµα όχι µόνο περί εθνικού κράτους, αλλά για
τη µεταναστευτική πολιτική, που δεν είχαµε και θα έπρεπε να
αποκτήσουµε, για τις µαζικές, αλλεπάλληλες, παράνοµες κατά
τον κύριο Υπουργό µαζικές ελληνοποιήσεις που γίνονταν στο πα-
ρελθόν και από σας και από τη Νέα ∆ηµοκρατία, ήρθε η ώρα να
επαληθευθούν.
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Μιλούσαµε για πολιτικές ανασχέσεως. Ορίστε! Κραυγαλέο πα-
ράδειγµα ο περιώνυµος φράχτης. Μιλούσαµε γι’ αυτά που σας
είπα πριν από λίγο, για µαζικές ελληνοποιήσεις. Μιλούσαµε για
∆ουβλίνο ΙΙ. Και ήµασταν οι ακραίοι, ήµασταν οι φασίστες, ήµα-
σταν οι ρατσιστές σ’ αυτήν εδώ την Αίθουσα από εσάς τους ιδί-
ους. Και τώρα, ω του θαύµατος, κάνατε µία µεγάλη πολιτική
κωλοτούµπα. Έχετε αποδεχθεί όλη τη δική µας πολιτική πλατ-
φόρµα. Και καλά κάνατε. Σας συγχαίρουµε γι’ αυτό, αλλά µη µας
εγκαλείτε εµάς γι’ αυτό.

Βεβαίως, έρχεται η στιγµή που οι πολιτικές δυνάµεις αναγνω-
ρίζουν τα λάθη τους. Θεµιτό. Αναγνωρίστε και εσείς, λοιπόν, ότι
κάνατε λάθος µέχρι τώρα και προσπαθείτε να επανατοποθετή-
σετε τα πράγµατα για το καλό της πατρίδος. Αν όµως εµείς ήµα-
σταν οι πρώτοι που στοιχειοθετήσαµε εµπεριστατωµένα µία
τέτοια πολιτική κατεύθυνση, αυτό µη µας το χρεώνετε.

∆εύτερον, όσον αφορά την Ύπατη Αρµοστεία και τη συµµε-
τοχή της στην Επιτροπή Προσφυγών, θέλω να πω τα εξής. Κοι-
τάξτε, κύριε Υφυπουργέ, το επιχείρηµά σας ποιο είναι; Το
ακούσαµε πριν από λίγο. Τους βάζουµε στην Επιτροπή Προ-
σφυγών, προκειµένου να έχουν τον έλεγχο της καταστάσεως, να
βλέπουν τι κάνουµε. Μα, δεν χρειαζόµαστε επιτρόπους. Τόσο
πολύ έχετε εµποτιστεί από την ιδέα και την αντίληψη της επι-
τροπείας; Είµαστε ένα κυρίαρχο κράτος η Ελλάδα. Το έχετε ξε-
χάσει; ∆εν χρειαζόµαστε επιτρόπους που να µας δίνουν καλά
πιστοποιητικά λειτουργίας του κράτους, κυρίως, σε ένα τέτοιο
µείζον θέµα που είναι η αντιµετώπιση της λαθροµετανάστευσης.
Άρα, λοιπόν, και εκεί κάνατε σφάλµα.

Έρχοµαι τώρα στο ∆ουβλίνο ΙΙ. Να ακούσουµε κάποιες αλή-
θειες εδώ πέρα. Αγαπητοί συνάδελφοι, πρέπει να ξέρετε –και να
µε διαψεύσει ο παρακαθήµενός σας κύριος Υπουργός- ότι το ∆ε-
κέµβριο του 2008 η Ευρωπαϊκή Επιτροπή απεδέχθη τις αιτιάσεις
της Ελλάδος έναντι του ∆ουβλίνου ΙΙ. Κατέβασε µάλιστα και πρό-
ταση στο Συµβούλιο Υπουργών ∆ικαιοσύνης και Εσωτερικών για
την τροποποίηση του ∆ουβλίνου ΙΙ. Έγινε το Συµβούλιο; Έγινε.
Στις 8 µε 9 Νοεµβρίου 2010. Συζητήθηκε αυτή η πρόταση της
Ευρωπαϊκής Επιτροπής που ήταν υπέρ µας; Συζητήθηκε. Απορ-
ρίφθηκε όµως. ∆εν µπορέσατε να πείσετε ως Κυβέρνηση τους
εταίρους µας για την αναγκαιότητα τροποποίησης του ∆ουβλί-
νου ΙΙ.

Και το ερώτηµα που εµείς συνεχίζουµε να σας θέτουµε και στο
οποίο δεν παίρνουµε απάντηση είναι το εξής απλό. Πλην των
φληναφηµάτων που ακούµε και των αοριστολογιών περί συµµα-
χιών που θα προσπαθήσουµε να δοµήσουµε για να αλλάξουµε το
∆ουβλίνο ΙΙ και λοιπά, θέλουµε να µας πείτε συγκεκριµένα µέτρα
που προτίθεστε να λάβετε ως Κυβέρνηση, ούτως ώστε να πιε-
στούν οι εταίροι µας, όχι να συµφωνήσουν. Την καυτή πατάτα
της λαθροµετανάστευσης την έχουν πετάξει σε εµάς. ∆εν θα την
ξαναπάρουν αυτοί πίσω. Άρα, λοιπόν, αφήστε τα περί συµφω-
νιών, συµµαχιών κ.λπ.. Πρέπει να τους πιέσουµε. Και σας ρω-
τάµε: Έχουµε στρατηγική πίεσης επί των εταίρων µας,
προκειµένου να αλλάξει το ∆ουβλίνο ΙΙ; Αυτό είναι το ερώτηµα
και απάντηση δεν παίρνουµε.

Θέλετε λύσεις από εµάς; Να σας τις πούµε, αλλά δεν έχω το
χρόνο. Μετά όµως θα µας εγκαλείτε και πάλι. Γιατί σας δίνουµε
τις λύσεις, γιατί σας δείχνουµε την κατεύθυνση της πολιτικής,
αλλά θα βρεθούµε –ω του θαύµατος- να εγκαλούµεθα και πάλι
από την Κυβέρνηση του ΠΑΣΟΚ, αφού εκ των υστέρων υιοθετεί
πλήρως την πολιτική µας πλατφόρµα. Πλήρης παράνοια!

Τελειώνω, κύριε Πρόεδρε, και ευχαριστώ για την ανοχή σας.
Όσον αφορά το φράχτη, πλανάται ένα ερώτηµα. Εµείς, κύριε

Παπουτσή, συµφωνούµε. Το θεωρούµε ένα εκ των µέτρων που
µπορεί να ληφθούν σ’ ένα παζλ µέτρων. Συµφωνούµε.

∆εν το θεωρούµε πανάκεια ούτε εσείς το θεωρείτε πανάκεια,
αλλά ένα ερώτηµα κοµβικής σηµασίας συνεχίζει να πλανάται. Ο
φράκτης ή όπως αλλιώς θέλει κάποιος να τον ονοµάσει, λει-
τουργεί ως φράγµα. Το φράγµα εκτρέπει τη ροή του ύδατος. Ο
φράκτης θα εκτρέψει τις λαθροµεταναστευτικές ροές. Και πού
θα σκάσει το ρεύµα αυτό; Είτε στο ποτάµι, στον Έβρο, στην υδά-
τινη µάζα του Έβρου πλέον είτε στο Αιγαίο.

Η ερώτηση είναι ξεκάθαρη και πάλι. Ρωτάµε το εξής: Τι θα κά-
νετε για να προστατεύσετε πλέον το Αιγαίο, που θα ξαναγυρίσει

το ρεύµα από εκεί ή για να προστατεύσετε τον Έβρο; Γιατί η
FRONTEX -ξέρει πολύ καλά ο κύριος Υπουργός- έφυγε από το Αι-
γαίο, πήγε πάνω στον Έβρο και έχει ένα περιορισµένο χρονικό
διάστηµα, εκ του καταστατικού του οργανισµού της FRONTEX,
παραµονής σ’ ένα κράτος. Νοµίζω ότι µάξιµουµ είναι έξι µήνες.
Άρα, λοιπόν, θα φύγει η FRONTEX. Τι θα γίνει στη συνέχεια;

(Στο σηµείο αυτό κτυπάει το κουδούνι λήξεως του χρόνου οµι-
λίας του κυρίου Βουλευτή)

Να θέσω και µια άλλη παράµετρο, κύριε Υπουργέ, προς γνώση
σας, την οποία µας έθεσαν κάτοικοι του Έβρου.

ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Ευάγγελος Αργύρης): Ολοκληρώστε, κύριε
Ροντούλη.

ΑΣΤΕΡΙΟΣ ΡΟΝΤΟΥΛΗΣ: Πήρα τηλέφωνο για να ρωτήσω αν-
θρώπους από την τοπική κοινωνία «πώς τον βλέπετε τον φράκτη
του Παπουτσή;». Ξέρετε τι µου είπαν; Έβαλαν τα γέλια και είπαν
το εξής: «Κάτι θα µπλοκάρει, κάτι θα σταµατήσει, αλλά αυτοί που
θα τα οικονοµήσουν πλέον αγρίως είναι οι σύγχρονοι λαθρέ-
µποροι». Τώρα η ταρίφα, το πέρασµα είναι 400 µε 500 ευρώ. Θα
ανέβει, γιατί θα πουν «δεν µπορούµε τώρα να σας περάσουµε
από το χερσαίο τµήµα, αναγκαστικά από το ποτάµι». Θα ανέβει
έτι περισσότερο η ταρίφα, κύριε Υπουργέ.

Άρα, λοιπόν, αυτά είναι συγκεκριµένα ερωτήµατα στα οποία
πρέπει να δώσετε συγκεκριµένες απαντήσεις. Αν δεν τις έχετε
να σας τις δώσουµε εµείς. Να µας δώσει ο αξιότιµος Πρόεδρος
χρόνο για να σας υποδείξουµε το δρόµο, αλλά να µην κατηγο-
ρηθούµε από τον κύριο Υφυπουργό.

ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Ευάγγελος Αργύρης): Κλείστε, κύριε Ρο-
ντούλη.

ΑΣΤΕΡΙΟΣ ΡΟΝΤΟΥΛΗΣ: Όσον αφορά την τροπολογία, λυ-
πάµαι πολύ, κύριε Υφυπουργέ. Εγώ σας θεωρούσα και σας
θεωρώ έναν αξιοπρεπή, έντιµο και νουνεχή κοινοβουλευτικό
άνδρα. Είναι δυνατόν να έρχεται τροπολογία από ένα κόµµα –
από οποιοδήποτε κόµµα- και να την χαρακτηρίζετε «γονατογρά-
φηµα»; Είναι µια λιτή τροπολογία, συγκεκριµένης στόχευσης και
αφορά τους οµογενείς µας.

Είναι συγκεκριµένα πράγµατα. ∆εν χρειάζεται να πλατειάζουµε
και να λέµε πολλές κουβέντες. Εσείς το λέτε «γονατογράφηµα».
Ωραία, θα σας την επανυποβάλλουµε στο εικοσαπλάσιο µέγε-
θος, µήπως και σας συγκινήσουµε, γιατί εσείς βέβαια δεν µπο-
ρείτε να αντιληφθείτε την ποιότητα κάποιων πραγµάτων παρά
µόνο την ποσότητα, αλλά και εκεί αποτυγχάνετε.

Ευχαριστώ πολύ, κύριε Πρόεδρε.
ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Ευάγγελος Αργύρης): Το λόγο έχει ο Κοινο-

βουλευτικός Εκπρόσωπος του ΠΑΣΟΚ κ. Μπεντενιώτης.
ΜΑΝΩΛΗΣ ΜΠΕΝΤΕΝΙΩΤΗΣ: Μια επισήµανση µόνο θέλω να

κάνω, κύριε Πρόεδρε και εξ αφορµής της τοποθέτησης του Κοι-
νοβουλευτικού Εκπροσώπου του ΛΑΟΣ.

ΑΣΤΕΡΙΟΣ ΡΟΝΤΟΥΛΗΣ: Εξ αφορµής του κυρίου Υπουργού.
ΜΑΝΩΛΗΣ ΜΠΕΝΤΕΝΙΩΤΗΣ: Εξ ιδίων κρίνουν τα αλλότρια.
∆ιατυπώνετε όµως και ένα οξύµωρο σχήµα. Λέτε ότι έχουµε

υιοθετήσει τις θέσεις σας, αλλά εµείς παρατηρούµε ότι δεν τις
ψηφίζετε, γι’ αυτό εξαναγκαζόµαστε να θυµίσουµε τους λόγους
του Κίπλινγκ, του νοµπελίστα ποιητή που λέει στο «Αν»: «Όταν οι
άλλοι τα έχουν χαµένα και της ταραχής των σε µας ρίχνουν την
αιτία, εµείς πρέπει να κρατάµε τη λογική µας».

ΑΣΤΕΡΙΟΣ ΡΟΝΤΟΥΛΗΣ: Για εµάς είναι αυτό;
ΜΑΝΩΛΗΣ ΜΠΕΝΤΕΝΙΩΤΗΣ: Εµείς θα συµπληρώσουµε: Να

κρατάµε και την ηθική µας και την πολιτική µας και την πορεία
µας.

Σας ευχαριστώ.
ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Ευάγγελος Αργύρης): Κυρίες και κύριοι συ-

νάδελφοι, κηρύσσεται περαιωµένη η συζήτηση επί της ενότητας
των άρθρων 1 έως 46 και των τροπολογιών του σχεδίου νόµου
του Υπουργείου Προστασίας του Πολίτη: «Ίδρυση Υπηρεσίας
Ασύλου και Υπηρεσίας Πρώτης Υποδοχής, προσαρµογή της ελ-
ληνικής νοµοθεσίας προς τις διατάξεις της οδηγίας 2008/115/ΕΚ
«σχετικά µε τους κοινούς κανόνες και διαδικασίες στα κράτη
µέλη για την επιστροφή των παρανόµως διαµενόντων υπηκόων
τρίτων χωρών» και λοιπές διατάξεις» και θα γίνει η ψήφισή τους
χωριστά.

Ερωτάται το Σώµα: Γίνεται δεκτό το άρθρο 1 ως έχει;
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ΠΟΛΛΟΙ ΒΟΥΛΕΥΤΕΣ: ∆εκτό, δεκτό.
ΜΑΡΙΑ ΚΟΛΛΙΑ-ΤΣΑΡΟΥΧΑ: Κατά πλειοψηφία.
ΝΙΚΟΛΑΟΣ ΠΑΠΑΚΩΝΣΤΑΝΤΙΝΟΥ: Παρών.
ΑΣΤΕΡΙΟΣ ΡΟΝΤΟΥΛΗΣ: Κατά πλειοψηφία.
ΒΑΣΙΛΕΙΟΣ ΜΟΥΛΟΠΟΥΛΟΣ: Κατά πλειοψηφία.
ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Ευάγγελος Αργύρης): Συνεπώς το άρθρο 1

έγινε δεκτό ως έχει κατά πλειοψηφία.
Ερωτάται το Σώµα: Γίνεται δεκτό το άρθρο 2, όπως τροπο-

ποιήθηκε από τον κύριο Υπουργό;
ΠΟΛΛΟΙ ΒΟΥΛΕΥΤΕΣ: ∆εκτό, δεκτό.
ΝΙΚΟΛΑΟΣ ΠΑΠΑΚΩΝΣΤΑΝΤΙΝΟΥ: Κατά πλειοψηφία.
ΑΣΤΕΡΙΟΣ ΡΟΝΤΟΥΛΗΣ: Κατά πλειοψηφία.
ΒΑΣΙΛΕΙΟΣ ΜΟΥΛΟΠΟΥΛΟΣ: Κατά πλειοψηφία.
ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Ευάγγελος Αργύρης): Συνεπώς το άρθρο 2,

όπως τροποποιήθηκε από τον κύριο Υπουργό, έγινε δεκτό κατά
πλειοψηφία.

Ερωτάται το Σώµα: Γίνεται δεκτό το άρθρο 3 όπως τροποποι-
ήθηκε από τον κύριο Υπουργό;

ΠΟΛΛΟΙ ΒΟΥΛΕΥΤΕΣ: Μάλιστα, µάλιστα.
ΝΙΚΟΛΑΟΣ ΠΑΠΑΚΩΝΣΤΑΝΤΙΝΟΥ: Παρών.
ΑΣΤΕΡΙΟΣ ΡΟΝΤΟΥΛΗΣ: Κατά πλειοψηφία.
ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Ευάγγελος Αργύρης): Συνεπώς το άρθρο 3

έγινε δεκτό, όπως τροποποιήθηκε από τον κύριο Υπουργό, κατά
πλειοψηφία.

Ερωτάται το Σώµα: Γίνεται δεκτό το άρθρο 4 ως έχει;
ΠΟΛΛΟΙ ΒΟΥΛΕΥΤΕΣ: Μάλιστα, µάλιστα.
ΝΙΚΟΛΑΟΣ ΠΑΠΑΚΩΝΣΤΑΝΤΙΝΟΥ: Κατά πλειοψηφία.
ΑΣΤΕΡΙΟΣ ΡΟΝΤΟΥΛΗΣ: Κατά πλειοψηφία.
ΒΑΣΙΛΕΙΟΣ ΜΟΥΛΟΠΟΥΛΟΣ: Κατά πλειοψηφία.
ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Ευάγγελος Αργύρης): Συνεπώς το άρθρο 4

έγινε δεκτό ως έχει κατά πλειοψηφία.
Ερωτάται το Σώµα: Γίνεται δεκτό το άρθρο 5 ως έχει;
ΠΟΛΛΟΙ ΒΟΥΛΕΥΤΕΣ: Μάλιστα, µάλιστα.
ΝΙΚΟΛΑΟΣ ΠΑΠΑΚΩΝΣΤΑΝΤΙΝΟΥ: Κατά πλειοψηφία.
ΑΣΤΕΡΙΟΣ ΡΟΝΤΟΥΛΗΣ: Κατά πλειοψηφία.
ΒΑΣΙΛΕΙΟΣ ΜΟΥΛΟΠΟΥΛΟΣ: Κατά πλειοψηφία.
ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Ευάγγελος Αργύρης): Συνεπώς το άρθρο 5

έγινε δεκτό ως έχει κατά πλειοψηφία.
Ερωτάται το Σώµα: Γίνεται δεκτό το άρθρο 6 ως έχει;
ΠΟΛΛΟΙ ΒΟΥΛΕΥΤΕΣ: Μάλιστα, µάλιστα.
ΜΑΡΙΑ ΚΟΛΛΙΑ-ΤΣΑΡΟΥΧΑ: Κατά πλειοψηφία.
ΝΙΚΟΛΑΟΣ ΠΑΠΑΚΩΝΣΤΑΝΤΙΝΟΥ: Κατά πλειοψηφία.
ΑΣΤΕΡΙΟΣ ΡΟΝΤΟΥΛΗΣ: Κατά πλειοψηφία.
ΒΑΣΙΛΕΙΟΣ ΜΟΥΛΟΠΟΥΛΟΣ: Κατά πλειοψηφία.
ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Ευάγγελος Αργύρης): Συνεπώς το άρθρο 6

έγινε δεκτό ως έχει κατά πλειοψηφία.
Ερωτάται το Σώµα: Γίνεται δεκτό το άρθρο 7 ως έχει;
ΠΟΛΛΟΙ ΒΟΥΛΕΥΤΕΣ: Μάλιστα, µάλιστα.
ΝΙΚΟΛΑΟΣ ΠΑΠΑΚΩΝΣΤΑΝΤΙΝΟΥ: Κατά πλειοψηφία.
ΑΣΤΕΡΙΟΣ ΡΟΝΤΟΥΛΗΣ: Κατά πλειοψηφία.
ΒΑΣΙΛΕΙΟΣ ΜΟΥΛΟΠΟΥΛΟΣ: Κατά πλειοψηφία.
ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Ευάγγελος Αργύρης): Συνεπώς το άρθρο 7

έγινε δεκτό ως έχει κατά πλειοψηφία.
Ερωτάται το Σώµα: Γίνεται δεκτό το άρθρο 8, όπως τροπο-

ποιήθηκε από τον κύριο Υπουργό, µε την προσθήκη της υπ’ αριθ-
µόν 276/2 τροπολογίας;

ΠΟΛΛΟΙ ΒΟΥΛΕΥΤΕΣ: Μάλιστα, µάλιστα.
ΝΙΚΟΛΑΟΣ ΠΑΠΑΚΩΝΣΤΑΝΤΙΝΟΥ: Κατά πλειοψηφία.
ΑΣΤΕΡΙΟΣ ΡΟΝΤΟΥΛΗΣ: Κατά πλειοψηφία.
ΒΑΣΙΛΕΙΟΣ ΜΟΥΛΟΠΟΥΛΟΣ: Κατά πλειοψηφία.
ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Ευάγγελος Αργύρης): Συνεπώς το άρθρο 8

έγινε δεκτό, όπως τροποποιήθηκε από τον κύριο Υπουργό, µε
την προσθήκη της υπ’ αριθµόν 276/2 τροπολογίας, κατά πλειο-
ψηφία.

Ερωτάται το Σώµα: Γίνεται δεκτό το άρθρο 9 όπως τροπο-
ποιήθηκε από τον κύριο Υπουργό;

ΠΟΛΛΟΙ ΒΟΥΛΕΥΤΕΣ: Μάλιστα, µάλιστα.
ΝΙΚΟΛΑΟΣ ΠΑΠΑΚΩΝΣΤΑΝΤΙΝΟΥ: Κατά πλειοψηφία.
ΑΣΤΕΡΙΟΣ ΡΟΝΤΟΥΛΗΣ: Κατά πλειοψηφία.
ΒΑΣΙΛΕΙΟΣ ΜΟΥΛΟΠΟΥΛΟΣ: Κατά πλειοψηφία.
ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Ευάγγελος Αργύρης): Συνεπώς το άρθρο 9

έγινε δεκτό, όπως τροποποιήθηκε από τον κύριο Υπουργό, κατά
πλειοψηφία.

Ερωτάται το Σώµα: Γίνεται δεκτό το άρθρο 10 ως έχει;
ΠΟΛΛΟΙ ΒΟΥΛΕΥΤΕΣ: Μάλιστα, µάλιστα.
ΝΙΚΟΛΑΟΣ ΠΑΠΑΚΩΝΣΤΑΝΤΙΝΟΥ: Κατά πλειοψηφία.
ΑΣΤΕΡΙΟΣ ΡΟΝΤΟΥΛΗΣ: Κατά πλειοψηφία.
ΒΑΣΙΛΕΙΟΣ ΜΟΥΛΟΠΟΥΛΟΣ: Κατά πλειοψηφία.
ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Ευάγγελος Αργύρης): Συνεπώς το άρθρο 10

έγινε δεκτό ως έχει κατά πλειοψηφία.
Ερωτάται το Σώµα: Γίνεται δεκτό το άρθρο 11, όπως τροπο-

ποιήθηκε από τον κύριο Υπουργό;
ΠΟΛΛΟΙ ΒΟΥΛΕΥΤΕΣ: Μάλιστα, µάλιστα.
ΝΙΚΟΛΑΟΣ ΠΑΠΑΚΩΝΣΤΑΝΤΙΝΟΥ: Κατά πλειοψηφία.
ΑΣΤΕΡΙΟΣ ΡΟΝΤΟΥΛΗΣ: Κατά πλειοψηφία.
ΒΑΣΙΛΕΙΟΣ ΜΟΥΛΟΠΟΥΛΟΣ: Κατά πλειοψηφία.
ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Ευάγγελος Αργύρης): Συνεπώς το άρθρο 11

έγινε δεκτό, όπως τροποποιήθηκε από τον κύριο Υπουργό, κατά
πλειοψηφία.

Ερωτάται το Σώµα: Γίνεται δεκτό το άρθρο 12 ως έχει;
ΠΟΛΛΟΙ ΒΟΥΛΕΥΤΕΣ: Μάλιστα, µάλιστα.
ΝΙΚΟΛΑΟΣ ΠΑΠΑΚΩΝΣΤΑΝΤΙΝΟΥ: Κατά πλειοψηφία.
ΑΣΤΕΡΙΟΣ ΡΟΝΤΟΥΛΗΣ: Κατά πλειοψηφία.
ΒΑΣΙΛΕΙΟΣ ΜΟΥΛΟΠΟΥΛΟΣ: Κατά πλειοψηφία.
ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Ευάγγελος Αργύρης): Συνεπώς το άρθρο 12

έγινε δεκτό ως έχει κατά πλειοψηφία.
Ερωτάται το Σώµα: Γίνεται δεκτό το άρθρο 13 όπως τροπο-

ποιήθηκε από τον κύριο Υπουργό;
ΠΟΛΛΟΙ ΒΟΥΛΕΥΤΕΣ: Μάλιστα, µάλιστα.
ΝΙΚΟΛΑΟΣ ΠΑΠΑΚΩΝΣΤΑΝΤΙΝΟΥ: Κατά πλειοψηφία.
ΑΣΤΕΡΙΟΣ ΡΟΝΤΟΥΛΗΣ: Κατά πλειοψηφία.
ΒΑΣΙΛΕΙΟΣ ΜΟΥΛΟΠΟΥΛΟΣ: Κατά πλειοψηφία.
ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Ευάγγελος Αργύρης): Συνεπώς το άρθρο 13

έγινε δεκτό, όπως τροποποιήθηκε από τον κύριο Υπουργό, κατά
πλειοψηφία.

Ερωτάται το Σώµα: Γίνεται δεκτό το άρθρο 14, όπως τροπο-
ποιήθηκε από τον κύριο Υπουργό;

ΠΟΛΛΟΙ ΒΟΥΛΕΥΤΕΣ: Μάλιστα, µάλιστα.
ΝΙΚΟΛΑΟΣ ΠΑΠΑΚΩΝΣΤΑΝΤΙΝΟΥ: Κατά πλειοψηφία.
ΑΣΤΕΡΙΟΣ ΡΟΝΤΟΥΛΗΣ: Κατά πλειοψηφία.
ΒΑΣΙΛΕΙΟΣ ΜΟΥΛΟΠΟΥΛΟΣ: Κατά πλειοψηφία.
ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Ευάγγελος Αργύρης): Συνεπώς το άρθρο 14

έγινε δεκτό, όπως τροποποιήθηκε από τον κύριο Υπουργό, κατά
πλειοψηφία.

Ερωτάται το Σώµα: Γίνεται δεκτό το άρθρο 15, όπως τροπο-
ποιήθηκε από τον κύριο Υπουργό;

ΠΟΛΛΟΙ ΒΟΥΛΕΥΤΕΣ: Μάλιστα, µάλιστα.
ΝΙΚΟΛΑΟΣ ΠΑΠΑΚΩΝΣΤΑΝΤΙΝΟΥ: Κατά πλειοψηφία.
ΑΣΤΕΡΙΟΣ ΡΟΝΤΟΥΛΗΣ: Κατά πλειοψηφία.
ΒΑΣΙΛΕΙΟΣ ΜΟΥΛΟΠΟΥΛΟΣ: Κατά πλειοψηφία.
ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Ευάγγελος Αργύρης): Συνεπώς το άρθρο 15

έγινε δεκτό, όπως τροποποιήθηκε από τον κύριο Υπουργό, κατά
πλειοψηφία.

Ερωτάται το Σώµα: Γίνεται δεκτό το άρθρο 16 ως έχει;
ΠΟΛΛΟΙ ΒΟΥΛΕΥΤΕΣ: Μάλιστα, µάλιστα.
ΝΙΚΟΛΑΟΣ ΠΑΠΑΚΩΝΣΤΑΝΤΙΝΟΥ: Κατά πλειοψηφία.
ΑΣΤΕΡΙΟΣ ΡΟΝΤΟΥΛΗΣ: Κατά πλειοψηφία.
ΒΑΣΙΛΕΙΟΣ ΜΟΥΛΟΠΟΥΛΟΣ: Κατά πλειοψηφία.
ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Ευάγγελος Αργύρης): Συνεπώς το άρθρο 16

έγινε δεκτό ως έχει, κατά πλειοψηφία.
Ερωτάται το Σώµα: Γίνεται δεκτό το άρθρο 17 ως έχει;
ΠΟΛΛΟΙ ΒΟΥΛΕΥΤΕΣ: Μάλιστα, µάλιστα.
ΝΙΚΟΛΑΟΣ ΠΑΠΑΚΩΝΣΤΑΝΤΙΝΟΥ: Κατά πλειοψηφία.
ΑΣΤΕΡΙΟΣ ΡΟΝΤΟΥΛΗΣ: Κατά πλειοψηφία.
ΒΑΣΙΛΕΙΟΣ ΜΟΥΛΟΠΟΥΛΟΣ: Κατά πλειοψηφία.
ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Ευάγγελος Αργύρης): Συνεπώς το άρθρο 17

έγινε δεκτό ως έχει κατά πλειοψηφία.
Ερωτάται το Σώµα: Γίνεται δεκτό το άρθρο 18 ως έχει;
ΠΟΛΛΟΙ ΒΟΥΛΕΥΤΕΣ: Μάλιστα, µάλιστα.
ΝΙΚΟΛΑΟΣ ΠΑΠΑΚΩΝΣΤΑΝΤΙΝΟΥ: Κατά πλειοψηφία.
ΑΣΤΕΡΙΟΣ ΡΟΝΤΟΥΛΗΣ: Κατά πλειοψηφία.
ΒΑΣΙΛΕΙΟΣ ΜΟΥΛΟΠΟΥΛΟΣ: Κατά πλειοψηφία.
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ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Ευάγγελος Αργύρης): Συνεπώς το άρθρο 18
έγινε δεκτό ως έχει κατά πλειοψηφία.

Ερωτάται το Σώµα: Γίνεται δεκτό το άρθρο 19 ως έχει;
ΠΟΛΛΟΙ ΒΟΥΛΕΥΤΕΣ: Μάλιστα, µάλιστα.
ΝΙΚΟΛΑΟΣ ΠΑΠΑΚΩΝΣΤΑΝΤΙΝΟΥ: Παρών.
ΑΣΤΕΡΙΟΣ ΡΟΝΤΟΥΛΗΣ: Κατά πλειοψηφία.
ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Ευάγγελος Αργύρης): Συνεπώς το άρθρο 19

έγινε δεκτό ως έχει κατά πλειοψηφία.
Ερωτάται το Σώµα: Γίνεται δεκτό το άρθρο 20 ως έχει;
ΠΟΛΛΟΙ ΒΟΥΛΕΥΤΕΣ: Μάλιστα, µάλιστα.
ΝΙΚΟΛΑΟΣ ΠΑΠΑΚΩΝΣΤΑΝΤΙΝΟΥ: Παρών.
ΑΣΤΕΡΙΟΣ ΡΟΝΤΟΥΛΗΣ: Κατά πλειοψηφία.
ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Ευάγγελος Αργύρης): Συνεπώς το άρθρο 20

έγινε δεκτό ως έχει κατά πλειοψηφία.
Ερωτάται το Σώµα: Γίνεται δεκτό το άρθρο 21 όπως τροπο-

ποιήθηκε από τον κύριο Υπουργό;
ΠΟΛΛΟΙ ΒΟΥΛΕΥΤΕΣ: Μάλιστα, µάλιστα.
ΝΙΚΟΛΑΟΣ ΠΑΠΑΚΩΝΣΤΑΝΤΙΝΟΥ: Κατά πλειοψηφία.
ΑΣΤΕΡΙΟΣ ΡΟΝΤΟΥΛΗΣ: Κατά πλειοψηφία.
ΒΑΣΙΛΕΙΟΣ ΜΟΥΛΟΠΟΥΛΟΣ: Κατά πλειοψηφία.
ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Ευάγγελος Αργύρης): Συνεπώς το άρθρο 21

έγινε δεκτό, όπως τροποποιήθηκε από τον κύριο Υπουργό, κατά
πλειοψηφία.

Ερωτάται το Σώµα: Γίνεται δεκτό το άρθρο 22, όπως τροπο-
ποιήθηκε από τον κύριο Υπουργό;

ΠΟΛΛΟΙ ΒΟΥΛΕΥΤΕΣ: ∆εκτό, δεκτό.
ΝΙΚΟΛΑΟΣ ΠΑΠΑΚΩΝΣΤΑΝΤΙΝΟΥ: Κατά πλειοψηφία.
ΑΣΤΕΡΙΟΣ ΡΟΝΤΟΥΛΗΣ: Κατά πλειοψηφία.
ΒΑΣΙΛΕΙΟΣ ΜΟΥΛΟΠΟΥΛΟΣ: Κατά πλειοψηφία.
ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Ευάγγελος Αργύρης): Συνεπώς το άρθρο 22

έγινε δεκτό, όπως τροποποιήθηκε από τον κύριο Υπουργό, κατά
πλειοψηφία.

Ερωτάται το Σώµα: Γίνεται δεκτό το άρθρο 23, όπως τροπο-
ποιήθηκε από τον κύριο Υπουργό;

ΠΟΛΛΟΙ ΒΟΥΛΕΥΤΕΣ: ∆εκτό, δεκτό.
ΝΙΚΟΛΑΟΣ ΠΑΠΑΚΩΝΣΤΑΝΤΙΝΟΥ: Κατά πλειοψηφία.
ΑΣΤΕΡΙΟΣ ΡΟΝΤΟΥΛΗΣ: Κατά πλειοψηφία.
ΒΑΣΙΛΕΙΟΣ ΜΟΥΛΟΠΟΥΛΟΣ: Κατά πλειοψηφία.
ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Ευάγγελος Αργύρης): Συνεπώς το άρθρο 23

έγινε δεκτό, όπως τροποποιήθηκε από τον κύριο Υπουργό, κατά
πλειοψηφία.

Ερωτάται το Σώµα: Γίνεται δεκτό το άρθρο 24 ως έχει;
ΠΟΛΛΟΙ ΒΟΥΛΕΥΤΕΣ: ∆εκτό, δεκτό.
ΝΙΚΟΛΑΟΣ ΠΑΠΑΚΩΝΣΤΑΝΤΙΝΟΥ: Κατά πλειοψηφία.
ΑΣΤΕΡΙΟΣ ΡΟΝΤΟΥΛΗΣ: Κατά πλειοψηφία.
ΒΑΣΙΛΕΙΟΣ ΜΟΥΛΟΠΟΥΛΟΣ: Κατά πλειοψηφία.
ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Ευάγγελος Αργύρης): Συνεπώς το άρθρο 24

έγινε δεκτό ως έχει κατά πλειοψηφία.
Ερωτάται το Σώµα: Γίνεται δεκτό το άρθρο 25 ως έχει;
ΠΟΛΛΟΙ ΒΟΥΛΕΥΤΕΣ: ∆εκτό, δεκτό.
ΝΙΚΟΛΑΟΣ ΠΑΠΑΚΩΝΣΤΑΝΤΙΝΟΥ: Κατά πλειοψηφία.
ΑΣΤΕΡΙΟΣ ΡΟΝΤΟΥΛΗΣ: Κατά πλειοψηφία.
ΒΑΣΙΛΕΙΟΣ ΜΟΥΛΟΠΟΥΛΟΣ: Κατά πλειοψηφία.
ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Ευάγγελος Αργύρης): Συνεπώς το άρθρο 25

έγινε δεκτό ως έχει κατά πλειοψηφία.
Ερωτάται το Σώµα: Γίνεται δεκτό το άρθρο 26 ως έχει;
ΠΟΛΛΟΙ ΒΟΥΛΕΥΤΕΣ: ∆εκτό, δεκτό.
ΝΙΚΟΛΑΟΣ ΠΑΠΑΚΩΝΣΤΑΝΤΙΝΟΥ: Κατά πλειοψηφία.
ΑΣΤΕΡΙΟΣ ΡΟΝΤΟΥΛΗΣ: Κατά πλειοψηφία.
ΒΑΣΙΛΕΙΟΣ ΜΟΥΛΟΠΟΥΛΟΣ: Κατά πλειοψηφία.
ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Ευάγγελος Αργύρης): Συνεπώς το άρθρο 26

έγινε δεκτό ως έχει κατά πλειοψηφία.
Ερωτάται το Σώµα: Γίνεται δεκτό το άρθρο 27 ως έχει;
ΠΟΛΛΟΙ ΒΟΥΛΕΥΤΕΣ: ∆εκτό, δεκτό.
ΝΙΚΟΛΑΟΣ ΠΑΠΑΚΩΝΣΤΑΝΤΙΝΟΥ: Κατά πλειοψηφία.
ΑΣΤΕΡΙΟΣ ΡΟΝΤΟΥΛΗΣ: Κατά πλειοψηφία.
ΒΑΣΙΛΕΙΟΣ ΜΟΥΛΟΠΟΥΛΟΣ: Κατά πλειοψηφία.
ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Ευάγγελος Αργύρης): Συνεπώς το άρθρο 27

έγινε δεκτό ως έχει κατά πλειοψηφία.
Ερωτάται το Σώµα: Γίνεται δεκτό το άρθρο 28, όπως τροπο-

ποιήθηκε από τον κύριο Υπουργό;

ΠΟΛΛΟΙ ΒΟΥΛΕΥΤΕΣ: ∆εκτό, δεκτό.
ΝΙΚΟΛΑΟΣ ΠΑΠΑΚΩΝΣΤΑΝΤΙΝΟΥ: Παρών.
ΑΣΤΕΡΙΟΣ ΡΟΝΤΟΥΛΗΣ: Κατά πλειοψηφία.
ΒΑΣΙΛΕΙΟΣ ΜΟΥΛΟΠΟΥΛΟΣ: Κατά πλειοψηφία.
ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Ευάγγελος Αργύρης): Συνεπώς το άρθρο 28

έγινε δεκτό, όπως τροποποιήθηκε από τον κύριο Υπουργό, κατά
πλειοψηφία.

Ερωτάται το Σώµα: Γίνεται δεκτό το άρθρο 29 ως έχει;
ΠΟΛΛΟΙ ΒΟΥΛΕΥΤΕΣ: ∆εκτό, δεκτό.
ΝΙΚΟΛΑΟΣ ΠΑΠΑΚΩΝΣΤΑΝΤΙΝΟΥ: Κατά πλειοψηφία.
ΑΣΤΕΡΙΟΣ ΡΟΝΤΟΥΛΗΣ: Κατά πλειοψηφία.
ΒΑΣΙΛΕΙΟΣ ΜΟΥΛΟΠΟΥΛΟΣ: Κατά πλειοψηφία.
ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Ευάγγελος Αργύρης): Συνεπώς το άρθρο 29

έγινε δεκτό ως έχει κατά πλειοψηφία.
Ερωτάται το Σώµα: Γίνεται δεκτό το άρθρο 30, όπως τροπο-

ποιήθηκε από τον κύριο Υπουργό;
ΠΟΛΛΟΙ ΒΟΥΛΕΥΤΕΣ: ∆εκτό, δεκτό.
ΝΙΚΟΛΑΟΣ ΠΑΠΑΚΩΝΣΤΑΝΤΙΝΟΥ: Κατά πλειοψηφία.
ΑΣΤΕΡΙΟΣ ΡΟΝΤΟΥΛΗΣ: Κατά πλειοψηφία.
ΒΑΣΙΛΕΙΟΣ ΜΟΥΛΟΠΟΥΛΟΣ: Κατά πλειοψηφία.
ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Ευάγγελος Αργύρης): Συνεπώς το άρθρο 30

έγινε δεκτό, όπως τροποποιήθηκε από τον κύριο Υπουργό, κατά
πλειοψηφία.

Ερωτάται το Σώµα: Γίνεται δεκτό το άρθρο 31 ως έχει;
ΠΟΛΛΟΙ ΒΟΥΛΕΥΤΕΣ: ∆εκτό, δεκτό.
ΝΙΚΟΛΑΟΣ ΠΑΠΑΚΩΝΣΤΑΝΤΙΝΟΥ: Κατά πλειοψηφία.
ΑΣΤΕΡΙΟΣ ΡΟΝΤΟΥΛΗΣ: Κατά πλειοψηφία.
ΒΑΣΙΛΕΙΟΣ ΜΟΥΛΟΠΟΥΛΟΣ: Κατά πλειοψηφία.
ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Ευάγγελος Αργύρης): Συνεπώς το άρθρο 31

έγινε δεκτό ως έχει κατά πλειοψηφία.
Ερωτάται το Σώµα: Γίνεται δεκτό το άρθρο 32 ως έχει;
ΠΟΛΛΟΙ ΒΟΥΛΕΥΤΕΣ: ∆εκτό, δεκτό.
ΝΙΚΟΛΑΟΣ ΠΑΠΑΚΩΝΣΤΑΝΤΙΝΟΥ: Κατά πλειοψηφία.
ΑΣΤΕΡΙΟΣ ΡΟΝΤΟΥΛΗΣ: Κατά πλειοψηφία.
ΒΑΣΙΛΕΙΟΣ ΜΟΥΛΟΠΟΥΛΟΣ: Κατά πλειοψηφία.
ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Ευάγγελος Αργύρης): Συνεπώς το άρθρο 32

έγινε δεκτό ως έχει κατά πλειοψηφία.
Ερωτάται το Σώµα: Γίνεται δεκτό το άρθρο 33 ως έχει;
ΠΟΛΛΟΙ ΒΟΥΛΕΥΤΕΣ: ∆εκτό, δεκτό.
ΝΙΚΟΛΑΟΣ ΠΑΠΑΚΩΝΣΤΑΝΤΙΝΟΥ: Κατά πλειοψηφία.
ΑΣΤΕΡΙΟΣ ΡΟΝΤΟΥΛΗΣ: Κατά πλειοψηφία.
ΒΑΣΙΛΕΙΟΣ ΜΟΥΛΟΠΟΥΛΟΣ: Κατά πλειοψηφία.
ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Ευάγγελος Αργύρης): Συνεπώς το άρθρο 33

έγινε δεκτό ως έχει κατά πλειοψηφία.
Ερωτάται το Σώµα: Γίνεται δεκτό το άρθρο 34 ως έχει;
ΠΟΛΛΟΙ ΒΟΥΛΕΥΤΕΣ: ∆εκτό, δεκτό.
ΝΙΚΟΛΑΟΣ ΠΑΠΑΚΩΝΣΤΑΝΤΙΝΟΥ: Κατά πλειοψηφία.
ΑΣΤΕΡΙΟΣ ΡΟΝΤΟΥΛΗΣ: Κατά πλειοψηφία.
ΒΑΣΙΛΕΙΟΣ ΜΟΥΛΟΠΟΥΛΟΣ: Παρών.
ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Ευάγγελος Αργύρης): Συνεπώς το άρθρο 34

έγινε δεκτό ως έχει κατά πλειοψηφία.
Ερωτάται το Σώµα: Γίνεται δεκτό το άρθρο 35 ως έχει;
ΠΟΛΛΟΙ ΒΟΥΛΕΥΤΕΣ: ∆εκτό, δεκτό.
ΝΙΚΟΛΑΟΣ ΠΑΠΑΚΩΝΣΤΑΝΤΙΝΟΥ: Κατά πλειοψηφία.
ΑΣΤΕΡΙΟΣ ΡΟΝΤΟΥΛΗΣ: Κατά πλειοψηφία.
ΒΑΣΙΛΕΙΟΣ ΜΟΥΛΟΠΟΥΛΟΣ: Παρών.
ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Ευάγγελος Αργύρης): Συνεπώς το άρθρο 35

έγινε δεκτό ως έχει κατά πλειοψηφία.
Ερωτάται το Σώµα: Γίνεται δεκτό το άρθρο 36 ως έχει;
ΠΟΛΛΟΙ ΒΟΥΛΕΥΤΕΣ: ∆εκτό, δεκτό.
ΝΙΚΟΛΑΟΣ ΠΑΠΑΚΩΝΣΤΑΝΤΙΝΟΥ: Κατά πλειοψηφία.
ΑΣΤΕΡΙΟΣ ΡΟΝΤΟΥΛΗΣ: Κατά πλειοψηφία.
ΒΑΣΙΛΕΙΟΣ ΜΟΥΛΟΠΟΥΛΟΣ: Παρών.
ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Ευάγγελος Αργύρης): Συνεπώς το άρθρο 36

έγινε δεκτό ως έχει κατά πλειοψηφία.
Ερωτάται το Σώµα: Γίνεται δεκτό το άρθρο 37 ως έχει;
ΠΟΛΛΟΙ ΒΟΥΛΕΥΤΕΣ: ∆εκτό, δεκτό.
ΝΙΚΟΛΑΟΣ ΠΑΠΑΚΩΝΣΤΑΝΤΙΝΟΥ: Κατά πλειοψηφία.
ΑΣΤΕΡΙΟΣ ΡΟΝΤΟΥΛΗΣ: Κατά πλειοψηφία.
ΒΑΣΙΛΕΙΟΣ ΜΟΥΛΟΠΟΥΛΟΣ: Παρών.
ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Ευάγγελος Αργύρης): Συνεπώς το άρθρο 37
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έγινε δεκτό ως έχει κατά πλειοψηφία.
Ερωτάται το Σώµα: Γίνεται δεκτό το άρθρο 38, όπως τροπο-

ποιήθηκε από τον κύριο Υπουργό;
ΠΟΛΛΟΙ ΒΟΥΛΕΥΤΕΣ: ∆εκτό, δεκτό.
ΝΙΚΟΛΑΟΣ ΠΑΠΑΚΩΝΣΤΑΝΤΙΝΟΥ: Κατά πλειοψηφία.
ΑΣΤΕΡΙΟΣ ΡΟΝΤΟΥΛΗΣ: Κατά πλειοψηφία.
ΒΑΣΙΛΕΙΟΣ ΜΟΥΛΟΠΟΥΛΟΣ: Παρών.
ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Ευάγγελος Αργύρης): Συνεπώς το άρθρο 38

έγινε δεκτό, όπως τροποποιήθηκε από τον κύριο Υπουργό, κατά
πλειοψηφία.

Ερωτάται το Σώµα: Γίνεται δεκτό το άρθρο 39 ως έχει;
ΠΟΛΛΟΙ ΒΟΥΛΕΥΤΕΣ: ∆εκτό, δεκτό.
ΝΙΚΟΛΑΟΣ ΠΑΠΑΚΩΝΣΤΑΝΤΙΝΟΥ: Κατά πλειοψηφία.
ΑΣΤΕΡΙΟΣ ΡΟΝΤΟΥΛΗΣ: Κατά πλειοψηφία.
ΒΑΣΙΛΕΙΟΣ ΜΟΥΛΟΠΟΥΛΟΣ: Παρών.
ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Ευάγγελος Αργύρης): Συνεπώς το άρθρο 39

έγινε δεκτό ως έχει κατά πλειοψηφία.
Ερωτάται το Σώµα: Γίνεται δεκτό το άρθρο 40 ως έχει;
ΠΟΛΛΟΙ ΒΟΥΛΕΥΤΕΣ: ∆εκτό, δεκτό.
ΝΙΚΟΛΑΟΣ ΠΑΠΑΚΩΝΣΤΑΝΤΙΝΟΥ: Κατά πλειοψηφία.
ΑΣΤΕΡΙΟΣ ΡΟΝΤΟΥΛΗΣ: Κατά πλειοψηφία.
ΒΑΣΙΛΕΙΟΣ ΜΟΥΛΟΠΟΥΛΟΣ: Κατά πλειοψηφία.
ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Ευάγγελος Αργύρης): Συνεπώς το άρθρο 40

έγινε δεκτό ως έχει κατά πλειοψηφία.
Ερωτάται το Σώµα: Γίνεται δεκτό το άρθρο 41, όπως τροπο-

ποιήθηκε από τον κύριο Υπουργό;
ΟΛΟΙ ΟΙ ΒΟΥΛΕΥΤΕΣ: ∆εκτό, δεκτό.
ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Ευάγγελος Αργύρης): Συνεπώς, το άρθρο 41

έγινε δεκτό, όπως τροποποιήθηκε από τον κύριο Υπουργό, οµο-
φώνως.

Ερωτάται το Σώµα: Γίνεται δεκτό το άρθρο 42 ως έχει;
ΠΟΛΛΟΙ ΒΟΥΛΕΥΤΕΣ: ∆εκτό, δεκτό.
ΝΙΚΟΛΑΟΣ ΠΑΠΑΚΩΝΣΤΑΝΤΙΝΟΥ: Παρών.
ΑΣΤΕΡΙΟΣ ΡΟΝΤΟΥΛΗΣ: Κατά πλειοψηφία.
ΒΑΣΙΛΕΙΟΣ ΜΟΥΛΟΠΟΥΛΟΣ: Παρών.
ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Ευάγγελος Αργύρης): Συνεπώς το άρθρο 42

έγινε δεκτό ως έχει κατά πλειοψηφία.
Ερωτάται το Σώµα: Γίνεται δεκτό το άρθρο 43 ως έχει;
ΠΟΛΛΟΙ ΒΟΥΛΕΥΤΕΣ: ∆εκτό, δεκτό.
ΝΙΚΟΛΑΟΣ ΠΑΠΑΚΩΝΣΤΑΝΤΙΝΟΥ: Παρών.
ΑΣΤΕΡΙΟΣ ΡΟΝΤΟΥΛΗΣ: Κατά πλειοψηφία.
ΒΑΣΙΛΕΙΟΣ ΜΟΥΛΟΠΟΥΛΟΣ: Παρών.
ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Ευάγγελος Αργύρης): Συνεπώς το άρθρο 43

έγινε δεκτό ως έχει κατά πλειοψηφία.
Ερωτάται το Σώµα: Γίνεται δεκτό το άρθρο 44 ως έχει;
ΠΟΛΛΟΙ ΒΟΥΛΕΥΤΕΣ: ∆εκτό, δεκτό.
ΝΙΚΟΛΑΟΣ ΠΑΠΑΚΩΝΣΤΑΝΤΙΝΟΥ: Παρών.
ΑΣΤΕΡΙΟΣ ΡΟΝΤΟΥΛΗΣ: Κατά πλειοψηφία.
ΒΑΣΙΛΕΙΟΣ ΜΟΥΛΟΠΟΥΛΟΣ: Παρών.
ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Ευάγγελος Αργύρης): Συνεπώς το άρθρο 44

έγινε δεκτό ως έχει κατά πλειοψηφία.
Ερωτάται το Σώµα: Γίνεται δεκτή η τροπολογία µε γενικό

αριθµό 274 και ειδικό 1 ως έχει;
ΠΟΛΛΟΙ ΒΟΥΛΕΥΤΕΣ: ∆εκτή, δεκτή.
ΝΙΚΟΛΑΟΣ ΠΑΠΑΚΩΝΣΤΑΝΤΙΝΟΥ: Κατά πλειοψηφία.

ΒΑΣΙΛΕΙΟΣ ΜΟΥΛΟΠΟΥΛΟΣ: Κατά πλειοψηφία.
ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Ευάγγελος Αργύρης): Συνεπώς η τροπολο-

γία µε γενικό αριθµό 274 και ειδικό 1 έγινε δεκτή ως έχει κατά
πλειοψηφία.

Ερωτάται το Σώµα: Γίνεται δεκτό το πρώην άρθρο 45, το οποίο
αναριθµείται σε άρθρο 46;

ΠΟΛΛΟΙ ΒΟΥΛΕΥΤΕΣ: ∆εκτό, δεκτό.
ΝΙΚΟΛΑΟΣ ΠΑΠΑΚΩΝΣΤΑΝΤΙΝΟΥ: Κατά πλειοψηφία.
ΑΣΤΕΡΙΟΣ ΡΟΝΤΟΥΛΗΣ: Κατά πλειοψηφία.
ΒΑΣΙΛΕΙΟΣ ΜΟΥΛΟΠΟΥΛΟΣ: Κατά πλειοψηφία.
ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Ευάγγελος Αργύρης): Συνεπώς το πρώην

άρθρο 45, το οποίο αναριθµείται σε άρθρο 46, έγινε δεκτό κατά
πλειοψηφία.

Εισερχόµαστε στην ψήφιση του ακροτελεύτιου άρθρου του
νοµοσχεδίου.

Ερωτάται το Σώµα: Γίνεται δεκτό το ακροτελεύτιο άρθρο;
ΠΟΛΛΟΙ ΒΟΥΛΕΥΤΕΣ: ∆εκτό, δεκτό.
ΝΙΚΟΛΑΟΣ ΠΑΠΑΚΩΝΣΤΑΝΤΙΝΟΥ: Κατά πλειοψηφία.
ΑΣΤΕΡΙΟΣ ΡΟΝΤΟΥΛΗΣ: Κατά πλειοψηφία.
ΒΑΣΙΛΕΙΟΣ ΜΟΥΛΟΠΟΥΛΟΣ: Κατά πλειοψηφία.
ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Ευάγγελος Αργύρης): Το ακροτελεύτιο

άρθρο του νοµοσχεδίου έγινε δεκτό κατά πλειοψηφία.
Συνεπώς το νοµοσχέδιο του Υπουργείου Προστασίας του Πο-

λίτη: «Ίδρυση Υπηρεσίας Ασύλου και Υπηρεσίας Πρώτης Υπο-
δοχής, προσαρµογή της ελληνικής νοµοθεσίας προς τις
διατάξεις της οδηγίας 2008/115/ΕΚ «σχετικά µε τους κοινούς κα-
νόνες και διαδικασίες στα κράτη µέλη για την επιστροφή των πα-
ρανόµως διαµενόντων υπηκόων τρίτων χωρών» και λοιπές
διατάξεις» έγινε δεκτό επί της αρχής και επί των άρθρων.

Η ψήφισή του στο σύνολο αναβάλλεται για άλλη συνεδρίαση.
Κύριοι συνάδελφοι, σας έχουν διανεµηθεί τα Πρακτικά της Τρί-

της 7 ∆εκεµβρίου 2010, της Τετάρτης 8 ∆εκεµβρίου 2010, της
Πέµπτης 9 ∆εκεµβρίου 2010, της Παρασκευής 10 ∆εκεµβρίου
2010, της ∆ευτέρας 13 ∆εκεµβρίου 2010, της Πέµπτης 16 ∆ε-
κεµβρίου 2010, της Παρασκευής 17 ∆εκεµβρίου 2010 και ερω-
τάται το Σώµα αν τα επικυρώνει.

ΟΛΟΙ ΟΙ ΒΟΥΛΕΥΤΕΣ: Μάλιστα, µάλιστα.
ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Ευάγγελος Αργύρης): Συνεπώς τα Πρακτικά

της Τρίτης 7 ∆εκεµβρίου 2010, της Τετάρτης 8 ∆εκεµβρίου 2010,
της Πέµπτης 9 ∆εκεµβρίου 2010, της Παρασκευής 10 ∆εκεµ-
βρίου 2010, της ∆ευτέρας 13 ∆εκεµβρίου 2010, της Πέµπτης 16
∆εκεµβρίου 2010, της Παρασκευής 17 ∆εκεµβρίου 2010 επικυ-
ρώθηκαν.

Κύριοι συνάδελφοι, δέχεστε στο σηµείο αυτό να λύσουµε τη
συνεδρίαση;

ΟΛΟΙ ΟΙ ΒΟΥΛΕΥΤΕΣ: Μάλιστα, µάλιστα.
Με τη συναίνεση του Σώµατος και ώρα 16.25’ λύεται η συνε-

δρίαση για αύριο ηµέρα Πέµπτη 13 Ιανουαρίου 2011 και ώρα
9.30’ µε αντικείµενο εργασιών του Σώµατος α) κοινοβουλευτικό
έλεγχο συζήτηση επικαίρων ερωτήσεων και β) νοµοθετική εργα-
σία, «µόνη συζήτηση επί της αρχής, των άρθρων και του συνόλου
της πρότασης νόµου αρµοδιότητας του Υπουργείου Οικονοµίας,
Ανταγωνιστικότητας και Ναυτιλίας: «Ανάπτυξη Επιχειρηµατικών
Πάρκων» σύµφωνα µε την ηµερήσια διάταξη που έχει διανεµηθεί.
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